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Głowno�|�Jakość�powietrza�–�problem�na�serio

Już wiemy, że się trujemy
Od 30 stycznia już w sumie cztery czujniki Airly, 
a nie jak dotychczas jeden, 24 godziny na dobę 
monitorują jakość powietrza w Głownie. 
Rzadkością są dni, takie jak 4 lutego przed 
południem, gdy wyniki z wszystkich czterech 
punktów pomiarowych mówią o powietrzu dobrym 
(oznaczonym kolorem jasnożółtym) lub bardzo 
dobrym (kolor zielony). Prawie zawsze jest gorzej.

Sensory Airly mierzą m.in.: 
poziom stężenia pyłów zawieszo-
nych PM2.5 (o średnicy nie więk-
szej niż 2.5 µm czyli mikrometra 
– jednej tysięcznej milimetra) oraz 
PM10 (o średnicy nie większej 
10µm), temperaturę powietrza, ci-
śnienie atmosferyczne oraz wil-
gotność powietrza. 

Kluczowa dla określenia stanu 
powietrza jest obecność w nim py-
łów zawieszonych w stosunku do 
dopuszczalnego dobowego pozio-
mu PM10 wynoszącego 50 µm/
m3. W opinii Światowej Organi-
zacji Zdrowia, najbardziej szkodli-
we ze wszystkich zanieczyszczeń 
atmosferycznych są pyły zawie-
szone PM2.5, odpowiedzialne za 
wzrost chorób układu oddecho-
wego o krążenia, gdyż tak drobny 
pył dostaje się bezpośrednio przez 
płuca do krwi. 

Dla łatwiejszego przyswojenia 
wyników pomiarów, są one przed-
stawiane w kolorach od zielone-
go, oznaczającego bardzo niski 
poziom zanieczyszczeń, po bor-
do/fi olet dla oznaczenia pozio-
mu ekstremalnego. Niestety czę-
sto powietrze w Głownie jest na 
tyle złe, że wyniki pomiaru poka-
zywane są alarmującym kolorem 
czerwonym lub nawet bordo, a da-
nym towarzyszy informacja: „Bar-
dzo zła jakość powietrza. Nie wy-
chodź bez maski”. 

Wyniki pomiarów są dostęp-
ne na stronie internetowej miasta 
(www.glowno.pl) w zakładce Dla 
Mieszkańców/Jakość Powietrza, 
na mapie w serwisie Airly (https://
airly.eu/map/pl/), a także w apli-
kacjach na smartfony. Stan powie-
rza z konkretnego czujnika można 
sprawdzić 24 godziny wstecz, do-
stępne są też dobowe prognozy za-
nieczyszczeń. 

śnieżyca oczyściła 
atmosferę? 
Z naszych kilkudniowych ob-

serwacji wynika, że od ubiegłego 
czwartku do weekendu najgorsze 
wyniki (oznaczone na czerwono 

i bordowo) odnotowywał czujnik 
zamontowany na budynku Szko-
ły Podstawowej nr 2. Zastanawia-
liśmy się nawet w redakcji, czy to 
nie przez to, iż czujnik zamonto-
wano na oknie wychodzącym na 
kotłownię, ale w szkole powie-
dziano nam, że takie miejsce mon-
tażu wybrano celowo, że właśnie 
tak – zdaniem ekspertów – powin-
no być. 

Zresztą czujnik świecił drama-
tyczną purpurą nawet w week-
end, gdy szkoła była zamknięta. 
W niedzielę o godz. 11.00 pokazy-
wał: PM10 na poziomie 158 µm/
m3, czyli 315% dopuszczalnego 
limitu, gdy w tym samym czasie 

czujnik z Placu Wolności infor-
mował o PM10 – 93 µm/m3, czy-
li 185% limitu, czujnik z SP 3 da-
wał wynik PM10 107µm/m3, czyli 
215% limitu, a czujnik z Gim-
nazjum Miejskiego informował 
o PM10 na poziomie 98 µm/m3, 
czyli 195% dopuszczalnej normy.

W ogóle koniec minionego ty-
godnia był fatalny. Już w czwartek 
31 stycznia rano o alarmującym 
poziomie zanieczyszczeń powie-
trza na Zabrzeźni informował fi o-
let na wynikach pomiarów czujni-
ka na budynku SP 3, zresztą całe 
miasto tego dnia przed południem 
„jarzyło się” różnymi odcieniami 
czerwieni i bordo.  str. 33

Zła jakość powietrza! Wynik�pomiaru�4�lutego�o�godz.�21.00.�Po�lewej�–�opis�wyniku�z�czujnika�na�budynku�SP�2.��
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Głowno�|�koncert�Noworoczny�w�SP�nr�2

Zabrzmiały piosenki z niezapomnianych baśni
Wykonany chóralnie hit „Mam tę moc” z „Krainy Lodu”, piosenka Małej Syrenki Ariel 
zaśpiewana po grecku, czy utwór z fi lmowej adaptacji „Piękniej i Bestii” – to tylko niektóre 
z długiej listy muzycznych motywów z disneyowskich baśni, jakie można było usłyszeć 
na III Koncercie Noworocznym w Szkole Podstawowej nr 2 im. Adama Mickiewcza w Głownie.

Koncert zorganizowano w piąt-
kowy wieczór 1 lutego, a nosił on 
tytuł „W świecie Walta Disneya 
i nie tylko…”. Owym „nie tyl-
ko” skromnie zapowiedziano wy-
stęp solistek oraz chóru złożonego 
z nauczycieli i pracowników szko-
ły z towarzyszeniem zespołu in-
strumentalistów. Cały koncert był 
więc podzielony na dwie części 
– baśniową oraz rozrywkowo-bo-
żonarodzeniową, bo nauczycielski 
chór sięgnął m.in. po ludowe pa-
storałki.

Piosenki z baśni wytwórni 
Walta Disneya śpiewali ucznio-
wie, a ich występ przeniósł licz-

nie zgromadzoną publiczność do 
cudownego świata niezapomnia-
nych animacji. Temat przewod-
ni koncertu wymyśliła opiekunka 
szkolnego chóru Ewa Kowalska, 
która od kilku miesięcy ćwiczyła 
z uczniami przed występem 1 lu-
tego. 

W organizację całego wyda-
rzenia, w tym wybudowanie sce-
ny, wykonanie fantastycznych de-
koracji (nad głowami widzów 
zawisły wielkoformatowe postacie 
z kreskówek) i przygotowanie po-
częstunku dla gości włączyła się 
cała społeczność szkolna wraz 
z rodzicami uczniów. Konferan-

sjerkę poprowadzili Rafał Szulc 
i Przemysław Gibała.

Pierwszą piosenką, jaką usły-
szała publiczność, była „Wspa-
niały świat” z fi lmu „Alladyn”, 
wykonana przez solistkę Marysię 
Frątczak z towarzyszeniem chó-
ru. Później zabrzmiały trzy utwo-
ry z „Krainy lodu”, a w rolę bo-
haterki baśni, księżniczki Anny, 
w piosenkach „Pierwszy raz jak 
sięga pamięć” i „Ulepimy dziś 
bałwana” wcieliła się Roksana Ja-
godzińska.

Pochodząca z Grecji uczenni-
ca klasy VIII w SP 2, Mika Mat-
zari, w swoim ojczystym języ-
ku zaśpiewała piosenkę Arielki 
z „Małej Syrenki”. Z kolei Nad-
ia Tomczak wykonała w polskiej 
wersji językowej utwór „You’ll be 
my heart” z disneyowskiego „Tar-
zana”. str. 33 

Stryków�|�Wybory

W niedzielę 
okręg nr 1 
wybiera 
radnego
Wyborcy z okręgu nr 1
w Strykowie 
w niedzielę, 10 lutego,
są ponownie 
zaproszeni do urn. 

Tego dnia odbędą się wybory 
uzupełniające do Rady Miejskiej, 
do której jesienią 2018 jako rad-
nego wybrano Witolda Kosmow-
skiego, ubiegającego się jedno-
cześnie o stanowisko burmistrza 
Strykowa. Druga tura wyborów 
przyniosła radnemu zwycięstwo 
i z dniem 22 listopada Witold Ko-
smowski objął obowiązki bur-
mistrza, czego następstwem było 
wygaszenia mandatu i ogłoszenie 
wyborów uzupełniających. Obec-
nie o mandat radnego okręgu nr 
1 ubiegają się, z własnych komi-
tetów wyborczych: Julia Ciołek, 
Andrzej Pożarlik, Tadeusz Rosiń-
ski. 

Przypomnijmy, że okręg nr 1 to 
ulice: Władysława Broniewskie-
go, Mikołaja Kopernika, Ignace-
go Krasickiego, Elizy Orzeszko-
wej, Boguchwała Panasa, Polna, 
Bolesława Prusa, Juliusza Sło-
wackiego, Stanisława Staszica, 
Władysława Szafera, Stodolniana, 
Juliana Tuwima, Warszawska – nr 
nieparzyste od 51 i nr parzyste od 
80, Wincentego Witosa, Zacisze 
i Zakładowa. Głosowanie odby-
wać się będzie w godz. od 7.00 do 
21.00. Lokalem głosowania, tak 
samo jak w przypadku jesiennych 
wyborów 2018, jest Szkoła Pod-
stawowa nr 2 przy ul. Targowej.  ljs

Syrenka z Morza Egejskiego. ósmoklasistka�z�SP�2�w�głownie,�Mika�
Matzari,�po�grecku�zaśpiewała�piosenkę�arielki�z�baśni�„Mała�Syrenka”.
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Kolejna tragedia
na drodze pod Strykowem
– dwie osoby nie żyją. str. 2
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NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DySPOZyCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon�redakcyjny 500 105 728
e-mail:�lila.staszewska@lowiczanin.info
lIlIaNNa jóźwIaK-STaSzewSKa

KRONIKA POLICyJNA�|�1.02-4.02

Region�|�Powrót�zimy�na�drogach�

Powalone drzewa 
uniemożliwiały przejazd 
Ze względu na intensywne 
opady śniegu, jakie miały 
miejsce nocą z 3 na 4 
lutego, w poniedziałkowy 
poranek kierowców 
z naszego regionu 
czekało sporo niemiłych 
niespodzianek. 

Na utrudnienia napotkali kie-
rowcy poruszający się tego dnia 
m.in. drogą powiatową z Głow-
na do Popowa Głowieńskiego. 
W godzinach porannych przejazd 
w miejscowości Glinnik uniemoż-
liwiała przewrócona topola. 

Z kolei na terenie Głowna stra-
żacy pracowali o poranku nad 
usunięciem konarów powalonych 
na osiedlu Sikorskiego w okoli-
cach parkingu przy bloku nr 13. 
Przewrócone drzewa uniemoż-
liwiały w tym miejscu ruch oraz 
stanowiły zagrożenie dla zaparko-
wanych w pobliżu samochodów.  
Na pewne trudności natrafi li tak-

że kierowcy, jadący ulicą Wigury 
od ronda w okolicy SP nr 1 w kie-
runku ul. Dworskiej, gdzie prze-
jazd utrudniała gałąź przechylona 
na drogę pod wpływem ciężaru 
śniegu. Kierowcy omijali ją, jadąc 
przeciwnym pasem drogi.

Podobnie poniedziałkowy po-
ranek wyglądał na drogach znaj-
dujących się na terenie gm. Dmo-
sin, gdzie strażacy interwerniowali 
kilkukrotnie. O 7.40 rozpoczęli oni 
udział w akcji usuwania drzewa, 
leżącego na jezdni w miejscowo-
ści Grodzisk. W późniejszych go-
dzinach, ok. 10.10, służby zadys-
ponowane zostały do usunięcia 
podobnych utrudnień drogowych 
w miejscowości Dmosin Drugi 
(Wierzbówka). W trakcie dojazdu 
na miejsce zdarzenia okazało się, 
że dotarcie uniemożliwiają dwa 
inne powalone konary. Działania 
funkcjonariuszy z OSP w Dmo-
sinie polegały na zabezpieczeniu 
miejsca zdarzenia, usunięciu kona-
rów oraz posprzątaniu jezdni.  aw

Głowno�|�Nieszczęście�na�Dworskiej�

To raczej nie było 
zaczadzenie
Prawdopodobnie nie 
zaczadzenie, lecz zawał 
serca spowodował śmierć 
63-letniego głownianina, 
którego w zadymionym 
mieszkaniu znalazła siostra.

Rodzeństwo mieszkało w 
dwóch odrębnych mieszkaniach, 
położonych po dwóch stronach 
korytarza w domu na ul. Dwor-
skiej. 2 lutego, o godz. 11.30, ko-
bietę zaniepokoił dym dochodzą-
cy z mieszkania brata. Kiedy tam 
weszła, zastała go nie dającego już 
oznak życia. Niezwłocznie we-
zwała pogotowie i straż pożarną. 

Po odebraniu sygnału, o godz. 
11.33 na miejsce zadysponowa-
no 2 zastępy strażackie z Jednost-
ki Ratowniczo-Gaśniczej PSP 
w Strykowie i 2 zastępy z OSP 
Głowno, a także karetkę pogoto-
wia ratunkowego. Nieprzytom-
nego mężczyznę przekazano ze-
społowi ratownictwa. Niestety, 

63-latek zmarł. W pierwszej chwi-
li po zdarzeniu, strażacy nie wy-
kluczali, że głownianin mógł ulec 
zaczadzeniu, bo miał w mieszka-
niu piec z niesprawną rurą. 

Na pewno wiadomo tyle, że le-
karz, który stwierdził zgon, wy-
kluczył udział osób trzecich, dla-
tego policja nie prowadzi w tej 
sprawie dalszego postępowania. 
Ciało zmarłego przekazano rodzi-
nie do pochówku.

Dwa dni po tragicznym wyda-
rzeniu udało nam się porozma-
wiać z siostrą zmarłego 63-latka. 
Powiedziała, że w opinii lekarza 
przyczyną śmierci był zawał ser-
ca. Wcześniej jej brat przeszedł 
już dwa zawały, zmagał się także 
z innymi chorobami. Trzeciego 
zawału organizm nie wytrzymał. 
Mężczyzna żył sam. Kilkoro ro-
dzeństwa to jego najbliższa rodzi-
na. Do zadymienia domu mogło 
dojść już po tym, jak stracił przy-
tomność.  ewr

Stryków�|�Państwowa�Straż�wzbogacona

Nowy wóz bojowy 
już wyjechał do akcji

29 stycznia do Jednostki Ra-
towniczo-Gaśniczej PSP w Stry-
kowie przybył nowy ciężki sa-
mochód ratowniczo-gaśniczy ze 
sprzętem do ratownictwa drogo-
wego. Wprowadzony został do 
podziału bojowego 30 stycznia 
i stał się z automatu tzw. pierw-
szym samochodem wyjazdowym. 
Pierwszy wyjazd do akcji odno-
tował już w środę po godz. 8.30 
do Głowna, gdzie strażaków we-
zwano na ul. Solskiego. Powodem 
alarmu, który okazał się fałszywy, 
była wyczuwalna woń gazu, któ-
rego obecności nie stwierdzono. 

Samochód ma zbiornik na 5 ton 
wody, działko o wydajności 3200 
litrów, posiada 430 KM i napęd na 
wszystkie koła. 

Jego atutem jest duża kabina, 
umożliwiająca strażakom ubra-
nie się w trakcie jazdy w środki 
ochrony indywidualnej i zabranie 
sprzętu. Wartość samochodu bez 
wyposażenia to 1.100.000 zł. Sta-

ry samochód ze strykowskiej JRG 
PSP zostanie przekazany do jed-
nej z OSP na terenie gm. Głowno. 
Ofi cjalnie nowy samochód został 
przekazany JR-G PSP w Stryko-
wie podczas narady rocznej Ko-
mendy Powiatowej PSP w Zgie-
rzu, która odbyła się 30 stycznia w 
Parzęczewie.  ewr

Miejsce wypadku.�Pozostałości�samochodów�służby�usuwały�jeszcze�przez�wiele�godzin�po�zdarzeniu.�
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Nówka sztuka.�gcBa�Volvo�do�
pierwszej�akcji�wyjechał�w�dniu�
wprowadzenia�go�do�podziału�
bojowego�JRg�PSP�w�Strykowie�
30�stycznia.

Głowno i okolice 
�1�lutego�o�godz.�10.00�w�karn-

kowie� 38-letni� kierowca� z� powiatu�
konińskiego,� poruszający� się� Mer-
cedesem� nie� zachował� należytej�
ostrożności� podczas� manewru� co-
fania,�uderzając�w�pobliski�słup�linii�
energetycznej,�w�wyniku�czego�słup�
został� złamany.� kierowca� został�
ukarany�mandatem.�Był�trzeźwy.�

�2�lutego,�o�godz.�9.25�w�głow-
nie�na�skrzyżowaniu�drogi�krajowej�
nr�14�z�ul.�Sikorskiego�poruszająca�
się�samochodem�osobowym�marki�

Mazda,�27-letnia�mieszkanka�powia-
tu�zgierskiego,�dokonując�manewru�
skrętu�w�lewo�z�ul.�Sosnowej�w�kie-
runku� ul.� Sikorskiego� nie� ustąpiła�
pierwszeństwa�przejazdu�jadącemu�
w�przeciwnym�kierunku�39-letniemu�
mieszkańcowi� powiatu� zgierskie-
go,� prowadzącemu� pojazd� marki�
opel,�doprowadzając�do�zderzenia.�
obaj�kierujący�byli� trzeźwi.�W� toku�
śledztwa�okazało�się,�że�sprawczyni�
zdarzenia�nie�posiadała�uprawnień�
do�prowadzenia�pojazdów.�Została�
ukarana�mandatem.

�Tego� samego� dnia,� 2� lutego,�
o� godzinie� 14.00� w� pobliżu� miej-
scowości� Domaradzyn� doszło�
do�potrącenia�dzika�przez�osobowy�
Vokswagen.�Zwierzę�padło.�

�W� poniedziałek,� 4� lutego,�
o� godzinie� 6.50� na� skrzyżowaniu�
ul.� Sikorskiego� i� ul.� Norblina,� do-
konując� manewru� skrętu� w� lewo,�
z�ul.�Sikorskiego�w�stronę�Norblina,�
kierujący� pojazdem� marki� Suzuki�
62-latek� nie� ustąpił� pierwszeństwa�
przejazdu� kierującemu� pojazdem�
marki� Renault,� poruszającemu� się�
w� przeciwnym� kierunku,� w� wyniku�
czego� doszło� do� zderzenia� pojaz-

dów.� kierowcą� Suzuki� okazał� się�
62-letni�mieszkaniec�powiatu�zgier-
skiego.�Ukarano�go�mandatem.�

Stryków i okolice
�W�piątek,�1� lutego,�o�godzinie�

16.22� na� Dk� 14� w� Woli� Błędowej�
kierujący� Renault,� 49-letni�
mieszkaniec� powiatu� łowickiego,�
jadąc� ze�Strykowa�nie�upewnił� się�
co� do� możliwości� wyprzedzania,�
i� uderzył� w� poruszający� się�
w� przeciwnym� kierunku� pojazd�
marki� ford,� podejmujący� w� tym�
czasie�próbę�skrętu�w�lewo�–�z�drogi�
nr�14�w�prywatną�posesję.

Orzechówek�|�Tragiczny�wypadek�na�Dk�14�

Pijany kierowca zabił dwie osoby 
Dwie ofi ary śmiertelne i pięć osób rannych, 
w tym dwie w szpitalu w stanie ciężkim – taki jest 
bilans tragicznego wypadku do jakiego doszło 
w poniedziałek, 4 lutego, o godzinie 13.15 na drodze 
krajowej nr 14 w miejscowości Orzechówek 
w gminie Stryków. Sprawca wypadku był nietrzeźwy. 

Ze wstępnych ustaleń policji 
wynika, że do zdarzenia doszło 
z winy kierującego samochodem 
osobowym marki Opel Insignia, 
38-letniego mieszkańca Łodzi, ja-
dącego z Łodzi w kierunku Stry-
kowa. Przyczyny tego zdarzenia 
nie są jeszcze do końca ustalone, 
jednak prawdopodobnie do wy-
padku doszło podczas manewru 
wyprzedzania, kiedy to Opel ude-
rzył w tylny narożnik poprzedza-
jącego go pojazdu marki Kia. 

W wyniku tego zdarzenia ja-
dący prawidłowo pojazd wjechał 
do rowu po prawej stronie dro-
gi, zaś kierowca Opla całkowi-
cie stracił panowanie nad autem, 
w efekcie uderzając w jadący 
przeciwległym pasem drogi sa-
mochód dostawczy marki Merce-
des. Z ustaleń policji wynika, że 

Opel uderzył w Mercedesa tyłem, 
co może oznaczać, że w wyniku 
wcześniejszego uderzenia pojazd 
obrócił się o 180 stopni. 

Na miejscu zdarzenia śmierć 
ponieśli dwaj mężczyźni – 25-let-
ni oraz 44-letni, będący pasaże-
rami Opla. Pięcioro poszkodo-
wanych, w tym dwoje w stanie 
ciężkim, przetransportowano do 
szpitali w Zgierzu, Łodzi i Brze-
zinach. Wśród nich znajdowali się 
także kierowcy pozostałych po-
jazdów: 53-letni mieszkaniec po-
wiatu pabianickiego, kierujący 
dostawczym Mercedesem oraz 
62-letnia mieszkanka powiatu 
zgierskiego, prowadząca pojazd 
marki Kia. Ich życiu nie zagraża 
niebezpieczeństwo. Poszkodowa-
ny został również sprawca wypad-
ku, czyli kierowca Opla Insignii. 

Doszło u niego do urazu klatki 
piersiowej. 

Z badań przeprowadzonych 
na terenie szpitala wynika, że 
w momencie wypadku mężczy-
zna znajdował się w stanie nie-
trzeźwości. 

– To, ile posiadał promili we 
krwi w momencie wypadku na-

dal jest przedmiotem prowadzo-
nego w tej sprawie śledztwa. Prze-
prowadzenie badania alkotestem 
nie było możliwe na miejscu ze 
względu na wspomniany uraz. 
Badania pod kątem zawartości al-
koholu w jego organizmie prze-
prowadzono dopiero w szpitalu 
i wówczas wykazały one ponad 

promil alkoholu – powiedział nam 
rzecznik Prokuratury Okręgowej 
w Łodzi, Krzysztof Kopania. 

38-latek został zatrzymany 
przez prokuraturę. Postawiono mu 
zarzut spowodowania wypadku 
w ruchu drogowym ze skutkiem 
śmiertelnym w przypadku dwóch 
osób oraz spowodowanie poważ-

nych obrażeń ciała w przypadku 
dwóch innych osób, które w stanie 
ciężkim trafi ły do szpitala. Spraw-
cy grozi do 12 lat pozbawienia 
wolności.  Z informacji przeka-
zanych nam przez Krzysztofa Ko-
panię wynika, że wczoraj, 6 lute-
go, w godzinach popołudniowych 
miało rozpocząć się przesłucha-
nie mieszkańca Łodzi, jednak do 
chwili zamknięcia bieżącego nu-
meru naszego tygodnika nie było 
wiadomo czy przyznał się on do 
zarzucanego mu czynu. 

Szczegółowe okoliczności tego 
zdarzenia wyjaśniają policjan-
ci z Komendy Powiatowej Policji 
w Zgierzu pod nadzorem Proku-
ratury Okręgowej w Łodzi. 

W wyniku wypadku droga 
krajowa nr 14 była zablokowana 
przez wiele godzin. Policja orga-
nizowała objazdy przez Dobrą, 
a następnie drogą krajową nr 71. 
Po udzieleniu pomocy osobom 
poszkodowanym prowadzono 
oględziny miejsca zdarzenia oraz 
zabezpieczono ślady po wypad-
ku. Ostatecznie, utrudnienia uda-
ło się usunąć dopiero po godzinie 
20.15.  aw

Drzewo uniemożliwiające�przejazd�w�okolicach�glinnika.�
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Głowno |�Lepsze�powietrze?�Niekoniecznie!

Czy będą kontrole pieców w niedzielę?
Mimo że prowadzone na tere-

nie Głowna urzędnicze kontrole 
dotyczące przestrzegania przepi-
sów o ochronie środowiska w za-
kresie zakazu spalania odpadów 
w piecach grzewczych nie wyka-
zały żadnych nieprawidłowości, 
jakość powietrza w naszym mie-
ście wciąż wzbudza wiele wątpli-
wości zarówno wśród mieszkań-

ców, jak i przedstawicieli władz 
miejskich.

Nad tym problemem dyskuto-
wano podczas posiedzenia Ko-
misji Gospodarki i Budżetu w 
poniedziałek, 28 stycznia. Sze-
rzej o sprawie pisaliśmy już w po-
przednim numerze naszego tygo-
dnika (4/2019). Przypomnijmy, 
że urzędnicze kontrole przepro-

wadzone łącznie na terenie po-
nad 20 posesji znajdujących się 
w różnych częściach miasta nie 
wykazały niczego niepokojące-
go. Fakt ten zaniepokoił jednak 
radnych miejskich, którzy w trak-
cie wspomnianego posiedzenia 
pytali o zasady prowadzenia tych 
kontroli, odnosząc się m.in. do za-
prezentowanych w artykule donie-

sień. Przedstawione w nim wyniki 
wzbudziły wątpliwości m.in. rad-
nej Marii Furgi. – Kontrole nicze-
go nie wykazują, a powietrze w 
naszym mieście nadal pozostawia 
wiele do życzenia. W jaki sposób 
więc przeprowadza się takie dzia-
łania i czy na pewno są one mia-
rodajne oraz skuteczne? – pytała 
radna.  str. 10

Stryków�|�Zmiany�w�ścisłym�kierownictwie�Urzędu�Miejskiego�

Jest nowa sekretarz gminy Stryków 
Aneta Jędrzejczak została 
nowym sekretarzem 
gminy Stryków. Od 
czwartku, 1 lutego, 
dotychczasowa zastępca 
kierownika USC  
w Strykowie zastąpiła 
na tym stanowisku Annę 
Sasin, która sprawowała 
funkcję sekretarza przez 
ostatnich 11 lat. 

Burmistrz Strykowa Witold 
Kosmowski obsadził stanowisko 
sekretarza gminy bezkonkursowo, 
w drodze awansu wewnętrznego. 
Pytany o uzasadnienie swojej de-
cyzji mówi, że była ona podyk-
towana z jednej strony chęcią ko-
rzystania z potencjału kadrowego, 
którym dysponuje Urząd Miej-
ski w Strykowie, a z drugiej – do-
tychczasowym doświadczeniem 
i oceną pracy Anety Jędrzejczak. 
Zmiana na stanowisku sekretarza 
gminy jest jednak przede wszyst-

kim realizacją zapowiedzi Wi-
tolda Kosmowskiego jeszcze  
z jego kampanii wyborczej na 
burmistrza Strykowa, częścią pla-
nu dobierania najbliższych współ-
pracowników według własnych 
kryteriów. 

 – Aneta Jędrzejczak jest zwią-
zana z Urzędem Miejskim w Stry-
kowie od początku swojej pra-
cy zawodowej, czyli od blisko 20 
lat, podczas których zajmowała 
różne stanowiska, w tym ostatnio 
zastępcy kierownika USC, często 
była też przewodniczącą miejskiej 
komisji wyborczej. Uznałem, że 
warto nagrodzić jej pracę awan-
sem – argumentuje burmistrz Ko-
smowski. 

Kim jest i czym będzie 
się zajmować nowa 
sekretarz 
Nowa sekretarz Aneta Jędrzej-

czak ma 43 lata. Jest absolwentką 
administracji na Wydziale Prawa i 
Administracji Uniwersytetu Łódz-
kiego. Pracuje w strykowskim 
Urzędzie Miejskim od 1999 roku. 

Rozpoczynała na stanowisku refe-
renta ds. obsługi Rady Miejskiej 
i Gminnej Komisji Rozwiązywa-
nia Problemów Alkoholowych. 
Od 2004 r. była inspektorem ds. 
ewidencji ludności i zastępcą kie-
rownika Urzędu Stanu Cywilne-
go, a od 2008 roku zastępca kie-
rownika Urzędu Stanu Cywilnego 
w Strykowie, w latach 2008-2010 
zastępowała naczelnika Wydzia-
łu Spraw Obywatelskich i Spo-
łecznych, w czasie jego urlopu 
bezpłatnego. Od roku 2013 jest 
dodatkowo pełnomocnikiem ds. 
ochrony informacji niejawnych w 
Urzędzie Miejskim w Strykowie. 

O swoim awansie Aneta Ję-
drzejczak mówi tak: – Jest to dla 
mnie wyróżnienie, a jednocześnie 
wyzwanie. Wiadomo, że to sta-
nowisko wiąże się z trudniejszą, 
cięższą pracą, ale myślę, że dającą 
satysfakcję. 

Podobnie, jak do tej pory, se-
kretarz gminy nadzoruje dwa wy-
działy UM: Wydział Spraw Oby-
watelskich i Społecznych oraz 
Wydział Organizacyjno-Gospo-

darczy i Kadr. Aneta Jędrzejczak 
nie pożegnała się też jeszcze de-
finitywnie z Urzędem Stanu Cy-
wilnego. Nadal będzie zastępcą 
kierownika z tym, że już tylko na 
1/10 etatu i tylko do momentu ob-
sadzenia tego wakatu przez oso-
bę, którą burmistrz Strykowa ma 
zamiar wybrać ogłaszając kon-
kurs. Pozostawienie nowej se-
kretarz ułamka etatu w USC, jak 
wyjaśnia burmistrz Kosmowski, 
podyktowane jest koniecznością 
zapewniania ciągłości pracy tego 
urzędu. Przede wszystkim chodzi 
o udzielanie ślubów, co w przy-
padku ewentualnej nieobecności 
kierownika USC Radosława Za-
borowskiego, który sprawuje jed-
nocześnie mandat radnego i wice-
przewodniczącego Rady Powiatu 
Zgierskiego, może być utrudnio-
ne. 

Dotychczasowa 
sekretarz naczelnikiem
Dotychczasowa sekretarz gmi-

ny Stryków Anna Sasin, która 
przepracowała na tym stanowisku 

11 lat, nie rozstaje się z Urzędem 
Miejskim w Strykowie. Została 
naczelnikiem nowego Wydzia-
łu Oświaty, Kultury i Sportu. Po-
wstanie nowego wydziału to efekt 
reorganizacji podyktowanej – jak 
tłumaczy burmistrz Witold Ko-
smowski – potrzebą uporządko-
wania i skonsolidowania obsługi 
spraw związanych z oświatą, kul-
turą, sportem, ale również m.in. 
działalnością stowarzyszeń. Do tej 
pory były one obsługiwane na sta-
nowiskach przypisanych różnym 
wydziałom. Przejściu z jednego 
stanowiska na drugie towarzyszy-
ły podziękowania, jakie Anna Sa-

sin skierowała do wszystkich pra-
cowników UM, a w szczególności 
wydziałów, nad którymi sprawo-
wała nadzór jako sekretarz. 

Ile zarabia „góra” 
strykowskiego urzędu 
Zmiana na stanowisku sekre-

tarza to kolejna z powyborczych 
roszad w kierownictwie strykow-
skiego urzędu. Przypomnijmy, że 
wybór nowego burmistrza Witol-
da Kosmowskiego pociągnął już 
za sobą powołanie nowego wice-
burmistrza, którym została Tama-
ra Barańska-Kiemaczyńska.  

 str. 5

Popów Głowieński
Archiwalne 
fotografie 
poszukiwane

Społeczność Zespołu Szkol-
no-Przedszkolnego w Popowie 
Głowieńskim przygotowuje się 
do planowanych obchodów stule-
cia placówki i prosi mieszkańców  
o podzielenie się archiwalnymi fo-
tografiami. 

Każdy, kto posiada zdjęcia, do-
kumentujące życie szkoły na prze-
strzeni dziejów, jej rozwój i waż-
ne wydarzenia, a także grupowe 
fotografie klas, może przyczynić 
się do wzbogacenia archiwum 
placówki. Wypożyczone zdjęcia 
zostaną zeskanowane i zwrócone 
właścicielom. 

Zaproszenie do udziału w okrą-
głym jubileuszu społeczność Ze-
społu Szkolno-Przedszkolnego 
w Popowie Głowieńskim wraz 
z Radą Rodziców i wójtem gmi-
ny Głowno kieruje do byłych 
pracowników szkoły, jej absol-
wentów oraz wszystkich zainte-
resowanych. Obchody odbędą 
się 19 marca (a nie 1 jak wcze-
śniej planowano), a rozpoczną się 
o godz.13.  W sprawie przekaza-
nia do szkoły archiwalnych zdjęć, 
można kontaktować się z sekreta-
riatem telefonicznie tel. 42 719 55 
33.  oprac. ewr

Dobra�|�Parafia�mariawicka

Jubileusz 110-lecia orkiestry
Orkiestra Dęta Parafii Kościo-

ła Starokatolickiego Mariawitów 
pw. Św. Jana Chrzciciela i św. 
Doroty w Dobrej ma już 110 lat. 
Swój jubileusz muzycy zamierza-
ją uczcić 10 lutego. 

Msza święta z ich udziałem  
o godz. 12. będzie miała wyjątko-
wą oprawę. Na pewno nie zabrak-
nie na niej akcentów związanych  

z jubileuszem. Po mszy, na ple-
bani odbędzie się spotkanie, pod-
czas którego członkowie orkie-
stry i osoby z nią związane uczczą 
rocznicę. O tym, jaka była kiedyś,  
a jaka jest dziś Orkiestra Dęta Pa-
rafii Kościoła Starokatolickiego 
Mariawitów pw. Św. Jana Chrzci-
ciela i św. Doroty w Dobrej – w 
kolejnym wydaniu WG.  ljs

Gmina Dmosin�|�Jolanta�Wojciechowska�nową�sekretarz

Ewa Rożniata pożegnała się 
z Urzędem i współpracownikami
Po ponad 45 latach 
pracy w dmosińskim 
Urzędzie Gminy na 
emeryturę odeszła 
sekretarz Ewa 
Rożniata. Wspomniane 
stanowisko od stycznia 
pełni dotychczasowa 
kierownik Referatu 
Oświaty, Kultury, 
Sportu, Ochrony 
Zdrowia i Promocji – 
Jolanta Wojciechowska. 

Za prawie pół wieku pracy za-
wodowej niemal w całości po-
święconej urzędowi, merytorycz-
ne wsparcie, odpowiedzialność, 
gotowość do pomocy oraz życzli-
wość podziękowała Ewie Rożnia-
cie wójt gminy Dmosin Danuta 
Supera, tuż po sesji Rady Gminy, 
która miała miejsce w czwartek, 
31 stycznia.

– Przez te wszystkie lata na-
sza sekretarz dała się poznać jako 
osoba zawsze gotowa do działania 
oraz pomocy, a także niezwykle 
serdeczna. Choć jest to pożegna-
nie jedynie w sensie zawodowym, 
wszystkim nam jest ogromnie 
smutno – zauważyła wójt.

Łez wzruszenia nie potrafi-
ła ukryć odchodząca na emery-
turę Ewa Rożniata, która dzięku-
jąc swoim współpracownikom 
podkreśliła, iż wspólnie spędzo-
ne lata zapisały się w jej pamięci 
jako istotne, owocne, a także peł-
ne dobrych wspomnień. – To były 
ważne lata w moim życiu. Zawsze 
będę do nich powracać z radością 
oraz nostalgią – zauważyła do-
tychczasowa sekretarz. 

Przypomnijmy, że Ewa Rożnia-
ta poświęciła pracy w Urzędzie 
Gminy w Dmosinie niemal całe 
swoje zawodowe życie. Pracowała 
w nim od sierpnia 1973 roku, peł-
niąc przez te wszystkie lata zróżni-
cowane funkcje, m.in. pracownika 
Referatu Finansowego, Skarbni-

ka, kierownika Referatu Społecz-
no-Administracyjnego. Od 1999 r, 
czyli przez prawie 20 lat piastowa-
ła stanowisko sekretarz gminy.

Powołana na wspomnianą 
funkcję Jolanta Wojciechowska 

podczas styczniowego spotka-
nia nie ukrywała swojej radości  
z otrzymanego awansu. 

– Awans zawodowy zawsze 
wiąże się z poczuciem, że nasza 
praca jest ważna, potrzebna i do-

ceniona. Dziś właśnie tak się czu-
ję, dlatego serdecznie dziękuję za 
to wyróżnienie. Dołożę wszelkich 
starań, by nasza współpraca nadal 
przebiegała bez zarzutu – zauwa-
żyła nowa sekretarz. 

Jolanta Wojciechowska pra-
cuje w UG Dmosinie od 27 lat.  
W ciągu swojej pracy rozpoczętej 
w grudniu 1992 pracowała m.in.  
w Referacie Finansowym. Od 
2005 roku była kierownikiem Re-
feratu Oświaty, Kultury, Sportu, 
Ochrony Zdrowia i Promocji.  aw

Pamiątkowa fotografia odchodzącej�na�emeryturę�sekretarz�gminy�Ewy�
Rożniaty�i�wójt�Danuty�Supery.�

To�były�ważne�
lata�w�moim�życiu.�
Zawsze�będę�do�nich�
powracać�z�radością��
oraz�nostalgią.

Ewa Rożniata

Aneta Jędrzejczak objęła�stanowisko�sekretarza�gminy�od�początku�lutego.�
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Spór o tabliczkę 
na pomniku
w Strykowie. str. 10

REkLaMa

Głowno |�Po�sesji�Rady�Miejskiej

Co dalej z autobusami?
Do zakupu jednego lub dwóch tradycyjnych miejskich autobusów 
przymierza się miasto Głowno. Na ten cel zabezpieczono już środki  
w budżecie, trwają również wstępne rozmowy z importerem pojazdów.

Przypomnijmy, że na zakup au-
tobusów dla komunikacji miej-
skiej w Głownie przeznaczono 
1.200.000 zł. Uchwałę w sprawie 
przesunięcia w budżecie zeszło-
rocznych środków na ten cel prze-
głosowano podczas sesji Rady 
Miejskiej w środę, 30 stycznia. 
Projekt wspomnianej uchwały 
uprzednio pozytywnie zaopinio-
wała także Komisja Gospodarki  
i Budżetu, której posiedzenie od-
było się w poniedziałek, 28 stycz-
nia.

W trakcie obu spotkań dyrektor 
Miejskiego Zakładu Komunalne-
go Jacek Skwierczyński wyjaśnił 
zgromadzonym, że wstępne roz-
poznanie, jakie już przeprowa-
dzono, pozwoliło zwrócić uwagę 
na propozycje minibusów japoń-
sko-tureckiej marki Isuzu. Cho-
dzi o model Novociti Life, którego 
polska premiera odbyła się w paź-

dzierniku zeszłego roku podczas 
XIV Międzynarodowych Targów 
Transportu Zbiorowego TRAN-
SEXPO w Kielcach. Wstępnie 
wybrany model to pojazd o dłu-
gości 7,86 m i szerokości – 2,43 
m, niskopodłogowy i niskowej-
ściowy, a więc przystosowany do 
potrzeb osób starszych oraz nie-
pełnosprawnych. Łącznie posia-
da on ok. 53 miejsc, w tym ok. 21 
siedzących. Koszt wspomnianego 
minibusa wynosi 600 tys. zł. 

Dodajmy, że przed dokona-
niem wstępnego wyboru nie wy-
słano zapytań ofertowych, jednak  
z ustaleń naszego reportera wyni-
ka, że pojazdów o podobnej cha-
rakterystyce i parametrach nie 
posiadają w swojej ofercie m.in. 
Solaris, MAN, Scania czy Volvo. 
Do zwrócenia uwagi na wspo-
mniany model zainspirowały po-
zytywne doświadczenia Łodzi, na 

potrzeby której zakupiono ostat-
nio 24 tego typu autobusy. Dodaj-
my, że łódzkie MPK jest pierw-
szym użytkownikiem nowego 
modelu w Polsce, zaś jedną z zalet 
takiego wyboru była możliwość 
zobaczenia pojazdu oraz spraw-
dzenia go właśnie w tym mieście. 

Testowa jazda z udziałem dy-
rektora głowieńskiego MZK od-
była się w poniedziałek, 4 lutego. 
W jej trakcie naszemu reportero-
wi udało się porozmawiać z Jac-
kiem Skwierczyńskim o pierw-
szych wrażeniach.  – Wrażenia są 
pozytywne. Autobus wygląda bar-
dzo interesująco i nieźle się spra-
wuje. Cieszę się, że mogliśmy go 
zobaczyć na własne oczy i wstęp-
nie ocenić. Dodatkowo, przedsta-
wiciele MPK w Łodzi obiecali 
podzielić się opinią o nim i opi-
sać swoje doświadczenia za ja-
kiś czas. To będzie dla nas bardzo 

cenna informacja, bo po wstęp-
nych oględzinach można powie-
dzieć, że tego typu pojazd wydaje 
się właściwy dla potrzeb miesz-
kańców Głowna – zauważył nasz 
rozmówca.

Przypomnijmy, że prowadzo-
ne w marcu 2018 roku statystyki 
wskazują, iż rocznie z komuni-
kacji miejskiej w Głownie korzy-
sta średnio 150 tys. osób. Ozna-
cza to, że autobusem miejskim 

porusza się 3.090 osób tygodnio-
wo. Dziennie notowano zaintere-
sowanie ok. 618 osób – najwięcej 
w dni targowe, czyli wtorki i piąt-
ki. Popularnością cieszą się przy-
stanki przy ul. Kilińskiego, Ło-
wickiej, Kopernika (przy kiosku), 
Sikorskiego (ryneczek i Mit-Mar), 
Karasickiej i Głównej oraz na Hu-
cie Józefów.  – Analizując te dane 
oraz zakładając wzrost zaintereso-
wania i pewną progresję w tym za-
kresie, można stwierdzić, że taki 
autobus dla Głowna wystarczy. 
Dodatkowo, zastanawiamy się 
nad zmianą dotychczas obowiązu-
jącej trasy. Dołożymy wszelkich 
starań, by mieszkańcy mogli być 
zadowoleni – podkreśla nasz roz-
mówca.

Rozważania na temat ewentu-
alnego zakupu miejskiego auto-
busu znajdują się dopiero w fazie 
wstępnej. Jeśli miasto ostatecz-
nie zdecyduje się na zakup jakie-
goś pojazdu, zostanie ogłoszony 
przetarg. Obecnie prowadzone są 
rozmowy z importerem pojazdów 
marki Isuzu na temat możliwości 
przeprowadzenia jazdy testowej 
na terenie Głowna. 

– Jesteśmy w trakcie szczegó-
łowych, ale wstępnych ustaleń. 
Na razie trudno powiedzieć, jaki 
będzie ich efekt, ale jeśli wszyst-
ko się powiedzie, jazda testowa 
będzie miała miejsce w kwietniu 
lub w maju – powiedział dyrektor 
MZK w rozmowie z naszym re-
porterem.  aw

RZUT OKIEM�|�ZiMa�ZaSkocZYŁa!

Zalew Mrożyczka  
w zimowej scenerii  

mogli�podziwiać�mieszkańcy�
głowna�w�poniedziałek,�4�lutego.�

Nagły�powrót�zimy,�będący�
konsekwencją�intensywnych�

opadów�śniegu�w�nocy��
z�3�na�4�lutego,�nieco�zaskoczył�

mieszkańców�naszego�miasta,�
jednak�wśród�napotkanych�przez�

nas�tego�dnia�spacerowiczów�
znalazły�się�osoby,�które�chwaliły�

tę�zmianę.�–�Nareszcie�mamy�
zimę�z�prawdziwego�zdarzenia.�

Miasto,�które�niemal�zniknęło�
pod�białą�pokrywą,�prezentuje�się�

dziś�pięknie�–�powiedziała�nam�
pani�Halina,�która�przechadzając�

się�promenadą�z�wnuczką�
kasią�robiła�zdjęcia�zimowego�

krajobrazu.�aw a
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Prezydium Rady Miejskiej w Strykowie: przewodniczący�Paweł�kasica�
oraz�wiceprzewodniczący�Łukasz�orłowski�i�andrzej�Janeczko.
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Stryków�|�Rada�Miejska

Strykowscy radni z większymi dietami
Bez dyskusji 
przegłosowano  
na ostatniej sesji Rady 
Miejskiej Strykowa,  
31 stycznia, podwyżki 
diet radnych.

Głosowanie odbyło się w przy-
słowiowy „ułamek sekundy”, po-
dobnie zresztą jak w przypad-
ku większości podejmowanych  
na czwartkowej sesji uchwał. 

Wyjątek stanowiła uchwa-
ła planistyczna, o której piszemy  
na stronie obok. 

Za podwyżką diet głosowało  
9 radnych: Marek Gierat, Andrzej 
Janeczko, Paweł Kasica, Grzegorz 
Kozłowski, Wincenty Majchrzak, 
Łukasz Orłowski, Bartłomiej 

Roszczypała oraz Anna Ślęzak. 
Pozostałych 5 radnych wstrzyma-

ło się od głosu i byli to: Dariusz 
Dziewulski, Marek Perek, Karol 

Sitek, Mateusz Słojewski oraz Ja-
rosław Włodarczyk. 

Propozycje podwyżek zostały 
zaprezentowane na komisji bu-
dżetu Rady Miejskiej, która obra-
dowała tydzień temu, 24 stycznia 
i o czym pisaliśmy w szczegó-
łach w ubiegłotygodniowym wy-
daniu Wieści. 

Przypomnijmy, że przewod-
niczący rady Paweł Kasica, któ-
ry wyszedł z inicjatywą wzrostu 
diet, zaznaczył, że ostatni miał 
miejsce dawno, bo 3 lata temu. 

Od ubiegłego czwartku, czy-
li 1 lutego, miesięczne diety ry-
czałtowe wiceprzewodniczących 
Rady Miejskiej Strykowa i prze-
wodniczących komisji wzrosły  
z 1.100 zł do 1.261 zł. W przy-
padku pozostałych radnych jest 
to podwyżka z 993 zł do 1.181 zł. 

Póki co nie ma propozycji 
wzrostu diety przewodniczącego 
Rady Miejskiej. Obecnie wynosi 
ona 1.342 zł.  ljs

Dyrektor MZK Jacek 
Skwierczyński na sesji  
opowiadał�o�parametrach�isuzu.�
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Swędów, Stryków |�oSP

Jednostki chcą odnowić 
sprzęt i umundurowanie
Trwa kampania 
sprawozdawcza w OSP. 
Część jednostek, m.in. OSP 
Swędów i OSP Stryków, jest 
już po walnych zebraniach, 
przyjęciu sprawozdań  
z działalności i sprawozdań 
finansowych za rok 2018.

Druhowie kreślą również pla-
ny na rok obecny związane  
z odnowieniem sprzętu, umun-
durowania, ale i inwestycjami go-
spodarczymi w swoich obiektach 
i wokół nich. 

Jednostka OSP w Swędowie 
chciałaby kupić nową motopom-
pę, ponieważ te, które obecnie 
posiada na stanie pochodzą z lat  
80-tych i są już wyeksploatowa-

ne. W planach jest również zakup 
systemu zdalnego powiadamia-
nia. Druhowie chcieliby to sfinan-
sować z funduszy gminnych oraz 
własnych środków. 

Ponadto za pośrednictwem 
LGD Polcentrum strażacy złożyli 
już wniosek do programu Leader 
związany z zakupem 5 mundurów 
galowych, zaś z funduszu sołec-
kiego Swędowa mają zostać za-
kupione dla jednostki 3 umundu-
rowania bojowe. Druhów czekają 
też drobne remonty w remizie. 

Z kolei jednostka OSP w Stry-
kowie czeka na samochód GBA 
2,5/16 RT Star, który w ciągu naj-
bliższych 3 miesięcy zostanie jej 
przekazany przez jednostkę JRG 
PSP Stryków.  str. 8

Nowy model autobusów marki Isuzu�już�jeździ�po�ulicach�Łodzi.�
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Gmina Stryków�|�gospodarka�przestrzenna

Kolejne tereny pod inwestycje 
w Sosnowcu i Zelgoszczy
Strykowscy radni na ostatniej sesji, 31 stycznia, podjęli uchwałę w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
na obszarze wsi Sosnowiec i Zelgoszcz, która daje możliwość powstawania tu 
obiektów usługowych i produkcyjnych, składów i magazynów.

Jak poinformował burmistrz 
Witold Kosmowski, tylko w okre-
sie ostatniego miesiąca odbyło się 
kilkanaście spotkań z potencjalny-
mi inwestorami. O ile na obecnym 
etapie rozmów za wcześnie jest 
jeszcze na konkretnych nazw fi rm, 
o tyle, jak podkreśla burmistrz, 
są to na pewno liczący się pod 
względem wielkości inwestorzy. 
Dlatego gmina intensywnie pra-
cuje nad opracowywaniem miej-
scowych planów zagospodarowa-
nia przestrzennego, a fi nalizacja 

planu dla Zelgoszczy i Sosnow-
ca jest jednym z tego przykładów. 
Po wejściu w życie tego planu, 
jak poinformował burmistrz Ko-
smowski, fi rmy deklarują szyb-
ki wykup gruntów, na które mają 
już zawarte umowy przedwstępne 
i rozpoczęcie realizacji inwestycji. 

Uchwalone na ostatniej sesji 
przekształcenia dotyczą obsza-
ru o powierzchni ponad 200 ha. 
W jego skład wchodzą tere-
ny części wsi Sosnowiec i Ze-
lgoszcz w sąsiedztwie autostrady 
A2, krajowej nr 71 oraz drogi po-
wiatowej między Dobrą a Swę-
dowem. Obszar opracowania jest 
częściowo zabudowany, ale prze-
ważają tereny rolnicze. Teraz bę-

dzie mogła na nim powstawać za-
budowa usługowa i produkcyjna, 
składy i magazyny.

Projekt planu był wykłada-
ny do publicznego wglądu dwu-
krotnie, w maju i we wrześniu 
2018 roku. Uwagi składane przez 
mieszkańców i fi rmy rozpatry-
wał ówczesny burmistrz Andrzej 
Jankowski. Te, które nie zostały 
przez niego uwzględnione, a było 
takich kilkanaście, trafi ły teraz 
pod rozwagę radnych. Wszyst-
kie zostały odrzucone i niemal 
wszystkie w sposób jednogłośny. 

Większość odrzuconych uwag 
składanych było przez przed-
siębiorstwa. Dotyczyły one np. 
zrezygnowania z zaznaczania 

w planie strefy ochronnej napo-
wietrznej linii elektroenergetycz-
nej średniego i wysokiego na-
pięcia w perspektywie zmian ich 
lokalizacji. 

Jak wyjaśnili projektanci, 
w planie miejscowym jest wy-
móg, aby taką strefę (odpowied-
nio po 6 m i 18 m od osi przewo-
dów) pokazać, znika ona z planu 
dopiero w momencie, kiedy linia 
zostanie skablowana. 

Odnosząc się do tego tema-
tu, Radny Grzegorz Kozłowski 
wyraził zaniepokojenie jego zda-
niem wygórowanymi normaty-
wami dotyczącymi szerokości 
stref ochronnych, wynikającymi 
z wniosków składanych przez ge-
stora sieci. 

Zdaniem radnego Kozłowskie-
go może to utrudniać potencjal-
nym inwestorom zagospodarowa-
nie terenów. Jednak, jak wyjaśnili 
projektanci, założone w planie 

szerokości stref ochronnych dla 
opracowywanego terenu nie od-
biegają od tego, co uwzględniają 
planiści dla innych części kraju. 

Odrzucone zostały również 
m.in. uwagi dotyczące podwyż-
szenia maksymalnej wysokości 
zabudowy dla terenów produk-
cyjno-usługowych. O ile w planie 
określono, że jest to do 20 m z lo-
kalnymi przewyższeniami do 25 
m, o tyle wnioskujący chcieli, by 
było to 25 m i 30 m. Uwagi nie 
uwzględniono, bo jest niezgod-
na z zapisami Studium uwarun-
kowań i kierunków zagospoda-
rowania przestrzennego gminy 
Stryków. 

Radni nie zdecydowali się 
również na zniesienie zakazu lo-
kalizacji usług zdrowia i oświaty 
na terenach przemysłowych, o co 
prosił jeden z przedsiębiorców, 
który planuje uruchomić między 
magazynami komercyjne usłu-
gi oświatowe. Jak wyjaśnili pro-
jektanci, zakaz wynika z ochro-
ny przed hałasem i zbyt bliskiego 
sąsiedztwa dróg krajowych oraz 
autostrady. Uszczegółowiono na-
tomiast, że chodzi o kształcenie 
zawodowe osób dorosłych, co bę-
dzie mogło zostać uruchomione 
w ramach usługowego przezna-
czenia terenu.  str. 33

lIlIaNNa jóźwIaK
-STaSzewSKa

lila.staszewska@lowiczanin.info

Region�|�Polityka�–�dużo�się�dzieje�wokół�Marka�Matuszewskiego�(PiS)

Poseł pozwał „Fakt” do sądu
Ostatnie miesiące 
przynoszą coraz to 
nowe informacje na 
temat znanego również 
lokalnie  u nas 
w Głownie i Strykowie 
posła PiS Marka 
Matuszewskiego. 

Zaczynając od najświeższych: 
od kilku dni poseł Matuszewski 
nie jest już szefem PiS w okręgu 
sieradzkim. W związku z upły-
nięciem dwuletniej kadencji za-
rządu okręgowego PiS, która do-
biegła końca już w listopadzie 
ubiegłego roku, w okręgu nr 11 
powołany został nowy pełnomoc-
nik i jest nim Grzegorz Schreiber, 
marszałek województwa łódzkie-
go. Zmiany na stanowiskach peł-
nomocników PiS nastąpiły rów-
nież w innych okręgach na terenie 
kraju. 

Nieco wcześniej, bo pod koniec 
roku, rzecznik dyscypliny PiS 
umorzył postępowanie w spra-
wie zarzutów związanych z rzeko-

mym działaniem posła Matuszew-
skiego na szkodę PiS w okręgu 
łódzkim. Było to jednoznaczne z 
wygaśnięciem decyzji prezesa PiS 
Jarosława Kaczyńskiego o zawie-
szeniu go w prawach członka par-
tii oraz klubu. Poseł Matuszewski 
stracił je w listopadzie ubiegłego 
roku. W międzyczasie, w grudniu 
ubiegłego roku, poseł przestał być 
członkiem i wiceprzewodniczą-

cym sejmowej komisji kultury fi -
zycznej, sportu i turystyki.

Komunikat opublikowany 31 
grudnia 2018 przez rzecznika dys-
cypliny PiS o umorzeniu postę-
powania był równie lakoniczny, 
jak wydany 20 listopada komuni-
kat rzecznika prasowego tej partii 
o zawieszeniu Matuszewskiego. 
Przypomnijmy, że Beata Mazurek 
poinformowała krótko, iż decyzja 

związana jest z działaniem posła 
Matuszewskiego na szkodę PiS 
w okręgu łódzkim. 

Umorzenie świadczyłoby 
o tym, iż uznano, że przewi-
nień nie było. W listopadzie jed-
nak decyzję o zawieszeniu Matu-
szewskiego wiązano powszechnie 
z opisaniem przez dziennik „Fakt” 
tzw. „układu zgierskiego”, czyli 
umieszczaniem przez posła jego 
swoich bliskich na listach wy-
borczych PiS do sejmiku, powia-
tu zgierskiego i miasta Zgierza. 
Medialne doniesienia dotyczyły 
również m.in. obsadzania na in-
tratnych stanowiskach osób z naj-
bliższego otoczenia posła.

Poseł Matuszewski już wów-
czas odpierał te zarzuty tłumacząc 
m.in., że niektóre jego powiąza-
nia rodzinne opisywane przez 
media są nieprawdziwe, a z kolei 
inni wymieniani członkowie ro-
dziny mają wszelkie kompetencje 
ku temu, by kandydować i zajmo-
wać opisywane stanowiska i funk-
cje. Już wówczas Marek Matu-
szewski zapowiadał również, że 
ma zamiar domagać się na drodze 

sądowej zadośćuczynienia za do-
niesienia medialne o rzekomych 
profi tach osób z najbliższych mu 
kręgów. 

Inny kierunek spekulacji zwią-
zanych z zawieszeniem wyzna-
czył wybór marszałka sejmiku 
województwa łódzkiego. Nasi roz-
mówcy wywodzący się z kręgów 
zbliżonych do PiS oraz przedsta-
wiciele lokalnego PO mówili, że 
sprawa może mieć związek z pla-
nami podziału stanowisk oraz 
o tym, że kandydatura PiS-u na 
marszałka Grzegorza Schreibera, 
czyli osoby spoza województwa 
łódzkiego, nie spotykała się z po-
wszechną aprobatą. Mówiło się, że 
w PiS-ie może dojść do rozłamu. 

Ostatecznie głosowanie w sej-
miku poszło jednak zgodnie 
z pierwotnymi planami PiS, czy-
li przy utrzymaniu sejmikowej 
większości, marszałkiem został 
rekomendowany wcześniej Grze-
gorz Schreiber. 

Później Marek Matuszewski 
przestał być członkiem i wice-
przewodniczącym sejmowej ko-
misji kultury fi zycznej, sportu 
i turystyki. On sam tłumaczył, że 
zrezygnował, bo pracuje też w in-
nej komisji. 

We wczorajszej rozmowie z 
nami poseł Marek Matuszewski 

powiedział, że kwestia jego zawie-
szenia, a następnie przywrócenia 
w prawach członka PiS, to tylko i 
wyłącznie wewnętrzne, organiza-
cyjne sprawy partii. Podkreślił też, 
że spekulacje snute na ten temat 
nie mają nic wspólnego z praw-
dą. – Gazeta „Fakt” została przeze 
mnie pozwana. Sprawa jest w Są-
dzie Okręgowym w Warszawie. 
Za podanie kompletnej nieprawdy 
oczekuję przeprosin i zadośćuczy-
nienia na rzecz jednego ze stowa-
rzyszeń zajmujących się opieką 
nad osobami niepełnosprawnymi 
– mówi poseł Matuszewski. 

Jako przykłady nieprawdziwej 
informacji z naszego lokalnego 
podwórka, poseł podaje przypisa-
nie mu koligacji rodzinnych z Ali-
cją Antczak, która została radną 
sejmiku wojewódzkiego, kandy-
dując do niego z pierwszej pozycji 
listy PiS w okręgu nr 2. 

Poseł Matuszewski komplet-
nym kłamstwem nazywa też to, 
jakoby został zawieszony w pra-
wach członka partii w związku 
z jego planami dotyczącymi po-
działu władzy w sejmiku. Nato-
miast to, że nie jest już członkiem 
i wiceprzewodniczącym sejmo-
wej komisji komentuje w sposób 
następujący: – Każdy poseł może 
zrezygnować z pracy w komisji. ljs

Stryków�
Jest nowa 
sekretarz gminy

dokończenie ze str. 3
Z dawnej „góry” UM pozosta-

ła skarbnik Barbara Walak, która 
jednak – informował tuż po obję-
ciu urzędu burmistrz Kosmowski 
– zadeklarowała chęć odejścia na 
emeryturę jeszcze w tym roku. 

Za ile pracuje kierownictwo 
strykowskiego magistratu, czyli 
burmistrz, wiceburmistrz, sekre-
tarz i skarbnik? Pensję burmistrza 
Witolda Kosmowskiego na po-
czątku kadencji uchwaliła Rada 
Miejska Strykowa. Jest to 10.180 
zł brutto, czyli tyle samo, ile zara-
biał poprzednik, Andrzej Jankow-
ski, pod koniec ubiegłej kadencji. 
Natomiast według informacji, któ-
re udzielił nam UM, zarobki po-
zostałego ścisłego kierownictwa 
urzędu na obecną chwilę kształtują 
się następująco: wiceburmistrz Ta-
mara Barańska-Kiemaczyńska za-
rabia 8.478 zł brutto (poprzednia 
wiceburmistrz Bożena Motylińska 
– 10.010 zł brutto), sekretarz Ane-
ta Jędrzejczak 8.500 zł brutto (do-
tychczasowa sekretarz Anna Sasin 
9.687 zł brutto), skarbnik Barbara 
Walak – 10.020 zł brutto.  ljs

Poseł Marek Matuszewski�(z�prawej)�z�kandydatem�na�burmistrza�
głowna�krzysztofem�Wawrzynem,�28.08.2018.�
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Gmina Głowno�|�grupa�radnych�dopięła�swego�

Budżet uchwalony z poprawkami
Jedenastoma głosami za, przy czterech przeciwnych, Rada Gminy Głowno  
na sesji 29 stycznia uchwaliła tegoroczny budżet, w projekcie którego uwzględnione 
zostały wszystkie poprawki zgłoszone wcześniej przez grupę ośmiu radnych.

Sesja budżetowa odbyła się  
w ośrodku kultury w Bronisławo-
wie we wtorek 29 stycznia.

Ostateczny kształt projektu 
uchwały budżetowej ustalił się na 
poprzedzającym sesję posiedze-
niu Komisji Gospodarki, Budże-
tu i Rolnictwa, która pozytywnie 
zaopiniowała pakiet poprawek, 
jakie do projektu wójta wniosła 
grupa radnych złożona z siedmiu 
członków klubu „Radni dla gminy 
Głowno” oraz radnego niezrze-
szonego Michała Wójcika. 

W 20 poprawkach zapropono-
wali oni dokonanie aż 35 zmian, 
w tym wiele w planowanych  
na ten rok zadaniach inwesty-
cyjnych. O ustaleniach z komisji 
szczegółowo pisaliśmy w gazeto-
wym wydaniu Wieści z 17 stycz-
nia (nr 5/2019).

Bez wniosków na sesji
Na sesji stycznia budżet nie był 

już tak szczegółowo analizowany 
jak na komisji. Radni Piotr Kału-
ża i Eligiusz Dąbek wycofali się  
z prób złożenia nowych wnio-
sków, więc te nie były głosowa-
ne. Piotr Kałuża chciał zapropo-
nować zabezpieczenie 10 tys. zł 
na remont klatki schodowej (po 
pożarze) w strażnicy OSP w Mą-
kolicach, ale okazało się, że środki 
na remonty strażnic zostały już, na 

wniosek grupy radnych, przypisa-
ne innym jednostkom, a wniosek 
radnego Kałuży został napisany  
w oparciu o projekt budżetu 
sprzed poprawek, gdy możliwości 
manewru były większe. 

Po dyskusji wnioskodawca wy-
cofał go, miał jednak sugestię, by 
nie rozdzielać pieniędzy na mo-
dernizacje strażnic. Radnej Ma-
rzenie Doardo też nie podoba się 
odgórne dzielenie pieniędzy mię-
dzy jednostki, które nie zgłosiły 

zapotrzebowania, bo uważa, ze 
środki z gminy powinny być prze-
znaczane na rozwiązanie konkret-
nych problemów. 

Eligiuszowi Dąbkowi z kolei 
nie podobało się zapisanie w po-
prawionym projekcie budżetu wy-
konania konkretnych projektów 
dróg przed wiosennym objazdem 
i oceną ich stanu po zimie. Wolał-
by, żeby wyboru dokonano wów-
czas, gdy będzie widać, gdzie po-
trzeby w zakresie utwardzenia są 

priorytetem. Aby radny sformuło-
wał wniosek poprawny od strony 
formalnej, zarządzono przerwę, 
po której radny wycofał się. Radni 
P. Kałuża, E. Dąbek, M. Doardo  
i Halina Kowalik zagłosowa-
li przeciw uchwale budżetowej. 
Wieloletnią prognozę finansową 
gminy uchwalono natomiast gło-
sami 12 radnych za przy 3 przeciw. 

Uchwalony 29 stycznia bu-
dżet gm. Głowno po stronie pla-
nowanych dochodów zamyka się 
kwotą 18.624.694 zł, a po stronie 
planowanych wydatków kwotą: 

19.053.275 zł. Po stronie docho-
dów około 67% stanowić będą 
subwencje i dotacje z budżetu 
państwa, w tym część oświato-
wa subwencji ogólnej w kwocie 
2.941.820 zł, część wyrównawcza 
3.857.978 zł i cześć równoważąca 
w kwocie 61,621 zł. Dotacje ce-
lowe na zadania zlecone wynio-
są 5,6 mln zł. Dochody pocho-
dzące ze sprzedaży składników 
majątkowych zaplanowano na po-
ziomie 50 tys. zł. Wpływy z po-
datków i opłat zaplanowano ogó-
łem na poziomie 3,5 mln zł.

Najważniejsze 
wydatki
Po stronie gminnych wydatków 

zaplanowano m.in.:
– 5.788.954 zł w dziale 

„Oświata i wychowanie” na funk-
cjonowanie szkół, dowóz uczniów, 
dokształcanie nauczycieli itp.  
(od razu na sesji wójt sygnalizo-
wał, że tych pieniędzy może nie 
wystarczyć, bo ma pismo z ZNP  
z zapowiedzią wejścia w spór 
zbiorowy i walki o 1.000 zł pod-
wyżki nie tylko pensji nauczycieli, 
ale także wynagrodzeń pracowni-
ków administracji i obsługi);

– 4.632.433 zł w dziale „Rodzi-
na”, w tym 3,1 mln na świadcze-
nie wychowawcze 500+, 1,3 mln 
na świadczenia rodzinne, 126.290 
zł na „Dobry start” itp.; 

– 2.592.670 zł w dziale „Admi-
nistracja publiczna” na funkcjo-
nowanie urzędu, działalność rady, 
promocję, inkasa dla sołtysów itp.;

– 1.172.000 zł w dziale „Trans-
port i łączność” na bieżące utrzy-
mania dróg gminnych, inwestycje 
drogowe i projekty;

– 1.526.826 zł w dziale „Pomoc 
społeczna” na funkcjonowanie 
GOPS, usługi opiekuńcze, zasiłki 
i pomoc w naturze, pobyt 3 osób 
w DPS, dotację dla ŚDS w Woli 
Zbrożkowej; 

– 1.340.000 zł w dziale „Go-
spodarka komunalna i ochrona 
środowiska” na zagospodarowa-
nie odpadów, oświetlenie uliczne, 
odłapywanie i hotelowanie bez-
pańskich psów; 

– 770 tys. zł w dziale „Wytwa-
rzanie, zaopatrywanie w energię 
elektryczną i wodę” na eksploata-
cję wodociągów w gminie, mo-
dernizację SUW w Boczkach Do-
maradzkich;  str. 33

W obronie wsparcia na modernizację OSP Ziewanice.�Radny��
Łukasz�Łukasik�podkreślał,�że�oSP�Ziewanice,�która�dostała�40�tys.�zł��
na�modernizację�strażnicy,�jest�jedyną�jednostką�w�gminie,�która�
samodzielnie�pokrywa�koszty�zakupu�prądu�i�ogrzewania.�W�innych�
jednostkach�za�prąd,�za�ogrzewanie�lub�za�jedno�i�drugie�płaci�gmina.
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Trzeba wyremontować klatkę schodową. Radny�Piotr�kałuża��
mówił�o�potrzebach�remontowych�w�strażnicy�oSP�w�Mąkolicach,��
ale�tej�jednostce�nie�przypadły�w�tegorocznym�podziale�środki�
przeznaczone�na�modernizacje�strażnic.
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Głowno, Stryków, Dmosin|�co�ciekawego�można�robić�w�ferie

Domy kultury i biblioteki 
zapraszają na zajęcia
Ferie 2019 czas zacząć! 
Zimowa laba potrwa 
od najbliższego 
poniedziałku, 11 lutego, 
do piątku 22 lutego.  
Jak co roku 
przedstawiamy 
harmonogramy zajęć 
dla dzieci i młodzieży, 
organizowanych przez 
placówki kulturalne 
na naszym terenie.

Głowno: Talent Show 
i wybory miss w MOK-u
Mini Talent Show, turniej 

FIFA, zabawy literacko-plastycz-
ne, spektakle dla dzieci, a na za-
kończenie wybory Miss i Mistera 
naszego miasta – tak zapowiadają 
się ferie zimowe w Głownie przy-
gotowane przez Miejski Ośrodek 
Kultury. 

W trakcie dwóch nadchodzą-
cych tygodni dzieci będą mogły 
odpocząć od szkolnych obowiąz-
ków, jednak nie muszą się nudzić. 
Pierwsze dwa dni ferii (11-12 lu-
tego) upłyną im pod znakiem cie-
szącego się powodzeniem w po-
przednich latach turnieju FIFA 
dla miłośników piłki nożnej ze 
szkół podstawowych. Dodatkowo, 
we wtorek, 12 lutego, od godziny 
11.00 dzieci do lat 6 będą mogły 
uczestniczyć w zabawach o cha-
rakterze literacko-plastycznym 
„Bajkowe kalambury”. 

 W środę, 13 lutego, o godzi-
nie 11.00 podopieczni głowień-
skich placówek oświatowych będą 
mogli podziwiać starania twór-
ców z teatru Ganesh w spektaklu  
„O krasnoludkach i sierotce Ma-
rysi”. Przy tej okazji nie zabraknie 
dodatkowych atrakcji: konkursów, 

wspólnych zabaw czy zdjęć z lal-
kami. 

 Przypadający w czwartek, 
14 lutego, Dzień Zakochanych 
to dobry czas, by wziąć udział  
w Walentynkowych Warszta-
tach Plastycznych lub skorzystać 
z możliwości udziału w zajęciach 
perkusyjnych „Zwariowane Me-
lodie”. Oba wydarzenia odbywać 
się będą równolegle od godziny 
11.00. 

 Piątek (15 lutego) to z kolei 
czas nauki sztuki plecenia pod-
czas warsztatów Pilamaya z Su-
pełmenem. Zajęcia rękodzielnicze 
przewidziano o godzinie 11.00. 

 Drugi tydzień ferii w MOK 
rozpocznie się poniedziałkowym  
(18 lutego) występem Teatru Pa-
cuś z Łodzi, który zaprezentuje 
„Bajkę o trzech braciach”. Począ-
tek teatralnych uniesień o godzinie 
11.00. 

 We wtorek MOK ponownie 
zaprasza dzieci do lat 6 do udziału 
w warsztatach literacko-plastycz-
nych – tym razem pod hasłem „Zi-
mowe zgadywanki i śnieżne ma-
lowanki”. 

 Ciekawie zapowiada się tak-
że środa (20 lutego), kiedy to bę-
dzie możliwość uczestnictwa  
w quizach i zabawach literackich 
pt.: „Feryjne rozmaitości z książ-
ką” lub warsztatach wyciskania 
soków „Warzywa i owoce mają 
moc”, przygotowanych we współ-
pracy z Fundacją Ecorower. Oba 
rodzaje zajęć prowadzone będą 
równolegle od godziny 11.00. 

 Środowy wieczór uświetni  
z kolei pokaz talentów podczas fi-
nału Mini Talent Show 2019. Po-
czątek imprezy o godzinie 17.00. 
W ramach wydarzenia przewi-
dziano również warsztaty gry na 
flecie, pianinie, gitarze i skrzyp-
cach, przygotowane wspólnie  

z Niepubliczną Szkołą Muzyczną 
w Głownie. 

 Zakończenie ferii także za-
powiada się wyjątkowo, bowiem 
na czwartek, 21 lutego, o godzi-
nie 17.00 zapowiedziano finał wy-
borów Miss i Mistera Głowna.  
Na najpiękniejszych, jak co roku, 
czekają atrakcyjne nagrody. 

Wstęp na wszystkie wydarze-
nia organizowane przez MOK 
Głowno w czasie ferii jest wolny. 
Na niektóre zajęcia obowiązują 
wcześniejsze zapisy. 

Ferie w Bronisławowie
Jak co roku, Biblioteka i Ośro-

dek Kultury w Bronisławowie 
przygotowały ofertę zajęć feryj-
nych dla dzieci w wieku szkolnym 
(od 7. roku życia). Dzieci młodsze 
mogą w nich uczestniczyć jedynie 
z opiekunem. Plan na najbliższe 
dwa tygodnie jest następujący: 

 11.02 (poniedziałek) – koloro-
wanie i gry planszowe;

 12.02 (wtorek) – Zima w tę-
czowych kolorach – zajęcia pla-
styczne;

 13.02 (środa) – Książka uczy  
i pomaga – głośne czytanie;

 14.02 (czwartek) – Walen-
tynka dla Ciebie – wykonywanie 
kartek walentynkowych z życze-
niami; 

 15.02 (piątek)– zajęcia z pa-
pieroplastyki;

 18.02 (poniedziałek) – Plaste-
linowe cudaki – zajęcia plastycz-
ne;

 19.02 (wtorek) – Razem we-
selej – gry planszowe i karciane;

 20.02 (środa) – przedstawie-
nie i warsztaty teatralne dla dzieci;

 21.02 (czwartek) – gry i za-
bawy;

 22.02 (piątek) – Pizza  
w trzech odsłonach – pokaz ży-
wieniowy z degustacją;

Zajęcie będą odbywały się  
w godzinach od 11.00 do 15.00. 
Telefon kontaktowy do ośrodka: 
42 719 15 11.

Ferie w Strykowie
Swoją ofertę dla dzieci mają 

również Dom Kultury oraz Gmin-
na Biblioteka Publiczna w Stryko-
wie. Plan przedstawia się następu-
jąco: 

 11.02. – godz. 10.00-12.00  
– rozpoczęcie ferii „Start Ferie!” 
– kolorowy kodeks feriowicza, za-
jęcia kreatywne „Ja rybka”, nabór 
do teatrzyku feryjnego;

 12.02. – godz. 10.00-14.30  
– Wioska Indiańska, Sterownia-
-zabawa samochodami zdalnie 
sterowanymi 

 13.02. – godz. 10.00-13.00  
– Chiński Nowy Rok – spotkanie 
z podróżniczką i warsztaty, zajęcia 
plastyczne – Walentynkowe Ser-
ca, próba teatrzyku feryjnego;

 14.02 – godz. 10.00-14.30 
– Ptaki, motyle, owady – obraz-
ki przestrzenne na walentynkowy 
prezent, cyrkowo-walentynkowe 
zabawy ruchowe, Sterownia, pró-
ba teatrzyku feryjnego; 

 15.02 – godz. 10.00-13.00  
– Kolorowe Maskotki – warsztaty 
włókiennicze, koralikowe zawiesz-
ki i magnesy – warsztaty z korali-
kami Pyssla, próba teatrzyku;

 18.02 – 10.00-14.00 – Kinder 
Party – gry, zajęcia ruchowe, za-
bawy kreatywne, próba teatrzyku; 

 19.02 – godz. 10.00-14.30  
– Kraina Gagatka – animacje-kre-
acje, próba teatrzyku feryjnego;

 20.02 – godz. 10.00-13.00  
– Bajkowe Magnesy-warsztaty, 
dekorowanie toreb – eko-zajęcia 
kreatywne, próba teatrzyku; 

 21.02, godz. 10.00-14.30  
– warsztaty sznurkowe, warsztaty 
Slime, próba teatrzyku;  str. 33

Głowno�|�Prelekcja�o�Rumunii

Muszkieterowie  
w krainie Drakuli
Osobistą opowieść 
o ciorbie, górach  
i przyjaźni w krainie 
Drakuli usłyszeli 
mieszkańcy Głowna  
we wtorek, 29 stycznia, 
w Miejskim  
Ośrodku Kultury.  
W sentymentalną podróż 
po Rumunii zabrał ich 
dr Paweł Lisiecki  
z łódzkiego oddziału 
Polskiego Towarzystwa 
Tatrzańskiego.

Podczas niespełna dwugodzin-
nej podróży palcem po mapie 
głownianie bliżej poznali północ-
no-wschodnie pasma rumuńskich 
Karpat, czyli Karpaty Marmaro-
skie i Góry Rodniańskie, a także 
słynące z unikatowych wąwozów, 
studni krasowych, ponorów, wy-
wierzysk oraz jaskiń Góry Apuse-
ni. Snując osobiste wspomnienia 
prelegent podzielił się z publicz-
nością przeźroczami, ukazujący-
mi jedyną lodową jaskinię w Eu-
ropie, w której warstwa lodu liczy 
prawie 4 tysiące lat. Dodajmy, że 
grubość wspomnianej warstwy 
wynosi 26 m, zaś jej objętość 75 
tysięcy m3. 

W przepełnionej ciekawostka-
mi relacji pojawiło się m.in. wspo-
mnienie trekkingu po urokliwym 
paśmie Gór Rodniańskich, pod-

czas którego prelegent mógł po-
dziwiać szczyty Varful Pietro-
sul i Varful Ineu, sięgające 2500 
m n.p.m. Nie zabrakło również 
wspomnień o wyprawie kolejką 
wąskotorową Mocanita po dolinie 
Wezery. 

Szczególne wrażenie na słu-
chaczach zrobiła jednak przewrot-
na opowieść o miejscowości Sa-
panta, w której mieści się... wesoły 
cmentarz. 

– To niezwykłe miejsce wypeł-
nione jest kolorowymi nagrobka-
mi z podobiznami zmarłych. Do-
datkowo, umieszcza się na nich 
wierszyki, które w humorystycz-
ny sposób nawiązują do życiorysu 
osób zmarłych oraz ich doświad-
czeń – zauważył prelegent. 

Co ciekawe, kwintesencja Ru-
munii zawiera się, zdaniem mów-
cy, w zabytkach, sytuowanych  
w rejonie Maramureszu, gdzie 
znajdują się XVII-wieczne drew-
niane cerkwie, a także bogato zdo-
bione bramy domostw. 

– Wbrew pozorom i wielu na-
rosłych wokół Rumunii stereo-
typów jest to ciekawy kraj, który 
zachwyca swoją różnorodnością 
oraz licznymi zabytkami. Dodat-
kowo, pomimo powszechnej opi-
nii, jest on częścią bezpiecznego 
rejonu Europy, więc z pewnością 
warto go odwiedzić – podkreślił 
dr Paweł Lisiecki. 

Spotkanie było częścią podróż-
niczego cyklu spotkań z członka-
mi PTT, organizowanego przez 
głowieński MOK.  aw

Wrażenie na prelegencie zrobiła m.in. rumuńska architektura
drewniana regionu Maramures, której�przykład�widoczny�jest�na�zdjęciu.�
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Bratoszewice |�Świetlica�

Choinka dla dzieci
W sobotę, 9 lutego, Stowarzy-

szenie Przyjaciół Bratoszewic or-
ganizuje, jak co roku, choinkę dla 
najmłodszych. Odbędzie się ona 
w Świetlicy Wiejskiej przy ul. No-
wości 16, a rozpocznie o godz. 17. 

Organizatorzy zapewniają tańce, 
gry i zabawy, pokazy baniek my-
dlanych, poczęstunek i inne atrak-
cje. Mile widziane przebrania kar-
nawałowe. Obowiązuje obuwie  
na zmianę. Wstęp wolny.  ljs

Koźle�|�Szkoła�Podstawowa�

Wystąpią Agat i Twix
Jutro, 8 lutego, o godz. 17.00, 

w sali gimnastycznej SP w Koź-
lu zaprezentują się zespoły Agat 
i Twix. Impreza, która odbywa 
się co roku, przeznaczona jest dla 
całego środowiska strykowskich 

tancerzy. Jest to swego rodzaju 
prezent dla rodziców, dziadków 
i znajomych od licznego grona 
młodych artystów. Będzie solid-
na dawka rytmicznej muzyki oraz 
tańca. Wstęp wolny.  ljs
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Głowno�|�Sekcja�Emerytów�ZNP

Zdążyli razem pośpiewać 
kolędy
Tradycją Oddziałowej  
Sekcji Emerytów  
i Rencistów ZNP w Głownie 
są doroczne spotkania 
bożonarodzeniowo-
noworoczne, organizowane 
by wspólnie dzielić się 
radością ze świąt  
i powitania nowego roku.

Tym razem takie spotkanie od-
było się dość późno, bo w ostat-
nim dniu stycznia. Był to jed-
nak termin wciąż mieszczący się 
w wydłużonym w polskiej tra-
dycji okresie Bożego Narodze-
nia (przed świętem Matki Bożej 
Gromnicznej), więc wszystkich 
obecnych zaproszono do wspól-
nego kolędowania z chórem Sło-
neczny Krąg. Śpiewniki przygo-
towała dla uczestników prezes 
Oddziału ZNP w Głownie Marze-
na Kowalska.

Zanim sekcyjny chór, działa-
jący pod kierunkiem Mirosława 
Chaberskiego, rozpoczął swój 
występ, był czas na składanie 
noworocznych życzeń i przemo-
wy gości. W ich gronie znaleźli 
się m.in. przewodniczący Rady 
Miejskiej w Głownie Grzegorz 

Szkup (sam będący emeryto-
wanym nauczycielem), kierow-
nik Referatu Oświaty Urzędu 
Miejskiego w Głownie Barba-
ra Lisowska (składała życzenia  
w imieniu swoim i burmistrza 
miasta) oraz księża – wicedzie-
kan dekanatu głowieńskiego, 
proboszcz parafii św. Barbary ks. 
Andrzej Kapaon i rezydent para-
fii św. Jakuba Apostoła ks. Arka-
diusz Grodzicki. 

Spotkanie otworzyła prze-
wodnicząca sekcji Zofia Ogórek,  
a Tadeusz Łukaszewski przeka-
zał życzenia od nieobecnej dyrek-
cji „Cebertowicza”, czyli ZS nr 1  
w Głownie, w świetlicy którego 
spotkanie się odbywało. 

Marzena Kowalska poinformo-
wała zebranych o sukcesie chó-
ru Słoneczny Krąg na wojewódz-
kim przeglądzie kolęd i pastorałek  
w ŁDKu. Chórzyści z Głowna 
stając do konkursu po raz pierw-
szy zajęli trzecie miejsce i otrzy-
mali 500 zł nagrody. Członek chó-
ru Jan Wieteska wspomniał też  
o wsparciu, jakie Słoneczny Krąg 
otrzymuje od dziekana dekanatu 
głowieńskiego ks. Stanisława Ba-
nacha, który gościł niedawno cały 
zespół na plebanii. 

Gdy rozpoczął się występ, chór 
dał popis swoich możliwości śpie-
wając kilka utworów z podziałem 
na głosy. Każdą pieśń i kolędę na-
gradzano brawami.  ewr

RZUT OKIEM |�PaNi�ELa�W�„PRZYJacióŁcE”�

Sołtys wsi Kadzielin w gminie 
Głowno Elżbieta Michalak jest 
bohaterką reportażu  
Krzysztofa Rajczyka pt. 
„Przyjaciółka” to stały gość  
w moim domu, opublikowanego�
na�łamach�„Przyjaciółki”,�
ukazującej�się�nieprzerwanie�od�
70�lat.�Z�okazji�ubiegłorocznego�
jubileuszu�pisma,�pani�Ela�
napisała�do�redakcji�list,��
w�którym�przypomniała,�że�jej�
mama�Marianna�trafiła�na�łamy�
„Przyjaciółki”�w�1975�r.�archiwalne�
wydanie�przechowywane�
jest�jako�cenna�pamiątka�
rodzinna.�Wspomnienie�stało�
się�przyczynkiem�do�wizyty�
reporterów�w�kadzielinie��
i�powstania�artykułu�o�wiernej�
czytelniczce�i�jej�mamie.��
W�numerze�zamieszczono�też�
zdjęcie�pani�Eli�z�mężem,�dwiema�
córkami�i�wnuczkami.�ewr
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Spotkanie noworoczne. 31�stycznia�członkowie�oddziałowej�Sekcji�
Emerytów�i�Rencistów�ZNP�w�głownie�spotkali�się�w�świetlicy�ZS�nr�1

Stryków�|�Zimowiska�z�dotacją

Gmina przekaże parafii 
i klubowi 20 tysięcy
Parafia Kościoła 
Starokatolickiego 
Mariawitów  
oraz Ludowy Uczniowski 
Klub Sportowy „Dwójka” 
skorzystały z gminnego 
wsparcia na organizację 
tegorocznych zimowisk 
dla dzieci i młodzieży. 

Parafia otrzymała dotację  
w kwocie 10 tys. zł, natomiast 
klub – 9,7 tys. zł. Pieniądze zo-
stały przyznane z pominięciem 
otwartego konkursu ofert na re-
alizację zadań publicznych, ponie-
waż żadna z dotacji nie przekra-
cza kwoty 10 tys. zł, a zimowiska 
mają być realizowane w okresie 
nie dłuższym niż 90 dni. 

Parafia Kościoła Starokatolic-
kiego Mariawitów na zimowiska 
do Wisły zamierza zabrać gru-
pę 30 dzieci i młodzieży. Wy-
jazd planowany jest w dniach  
od 15 do 23 lutego. Gminna do-
tacja wystarczy na pokrycie po-
łowy kosztów pobytu (wyżywie-
nia i noclegu). Wartość całości 
przedsięwzięcia obliczona jest  
na 31 tys. zł. 

W tym samym terminie na zi-
mowiska do Kobylej Góry gru-
pę 18 dzieci i młodzieży ma za-
miar zabrać „Dwójka”. Gminna 
dotacja wystarczy tutaj na 70% 
kosztów zakwaterowania i wyży-
wienia oraz wynagrodzenie 2 in-
struktorów. 

Cały wyjazd kosztował będzie 
12,7 tys. zł.  ljs

Stary Imielnik |�inwestycja�gminna

Świetlicę wybuduje
firma z Głowna

Świetlicę w Starym Imielniku 
wybuduje firma z Głowna. Wy-
konawcą inwestycji będzie C.R.B. 
Łukasz Baleja, który przedstawił 
gminie Stryków najkorzystniejszą 
ofertę przetargową, opiewającą 
na ok. 840 tys. zł. Inwestor i wy-
konawca są obecnie przed podpi-
saniem umowy. Projekt powstał z 
inicjatywy i przy zaangażowaniu 
mieszkańców wsi. Obejmuje roz-
budowę i przebudowę istniejących 
budynków wraz ze zmianą sposo-
bu użytkowania na budynek świe-

tlicy wiejskiej. Zadanie ma być 
wykonane do 31 lipca 2019 r. Kwo-
ta unijnego dofinansowania to 500 
tys. zł. Sołectwo Stary Imielnik, 
tutejsze Koło Gospodyń Wiej-
skich i wszyscy mieszkańcy cze-
kają na swoją świetlicę od dawna.  
W 2016 roku gmina wykupiła 
działkę na potrzeby sołectwa, na 
której stoi stary dom i przynależne 
do niego pomieszczenia. Od tego 
czasu działka była sukcesywnie 
porządkowana i zagospodarowy-
wana.  ljs

Gmina Głowno�
Zebrania 
sprawozdawcze

W jednostkach Ochotniczej 
Straży Pożarnej w gminie Głow-
no odbywają się doroczne zebra-
nia sprawozdawcze. 

W sobotę 9 lutego o godz. 11.00 
zebranie takie odbędzie się w na-
leżącej do Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego jednost-
ce OSP w Popowie Głowieńskim, 
gdzie spodziewane jest przekaza-
nie ciężkiego samochodu z JRG 
PSP w Strykowie, zastąpionego 
tam nowym pojazdem. 

W 2018 r. Rada Gminy Głow-
no dołożyła Komendzie Powia-
towej PSP w Zgierzu do zakupu 
nowego samochodu dla JRG PSP 
w Strykowie 70 tys. zł ze 100 tys. 
pierwotnie przeznaczonych na za-
kup samochodu dla własnej jed-
nostki ochotniczej. 30 tys. zł z tej 
puli pozostawiono na doposażenie 
wozu, który w zamian za dotację 
ma przybyć do OSP w Popowie 
z JRG PSP w Strykowie właśnie  
w najbliższą sobotę.

Jako pierwsza z gminnych jed-
nostek ochotniczych, zebranie 
sprawozdawcze 5 stycznia odbyła 
OSP w Lubiankowie. Harmono-
gram zebrań w kolejnych jednost-
kach przedstawia się następująco: 
9 lutego (sob.) godz. 17.00 – OSP 
Ziewanice, 16 lutego (sob.) godz. 
17.00 – OSP Ostrołęka, 23 lutego 
(sob.) godz. 14.00 – Boczki Do-
maradzkie, 2 marca (sob.) godz. 
14.00 – Wola Zbrożkowa.  ewr

Swędów, Stryków |�oSP

Jednostki chcą odnowić sprzęt
dokończenie ze str. 4
Wówczas OSP posiadać będzie 

na stanie 3 samochody: Lublina, 
Mercedesa i wspomnianego Stara. 
Tego ostatniego chce doposażyć 
za pieniądze ze sprzedaży leciwe-
go Stara 266. Oprócz tego jednost-
ka planuje zakup nowych pasów 
bojowych dla druhów. 

Dużo mówi się tu również  
o potrzebie uporządkowania spra-
wy parkowania samochodów 
osób postronnych przed jednost-
ką. Druhowie widza potrzebę 
utworzenia nowego parkingu za 
remizą, w miejscu boiska do pił-

ki siatkowej. Kwestią do rozważe-
nia pozostaje tu również wymiana 
okien na pierwszym piętrze bu-
dynku. 

Kalendarz kolejnych walnych 
zebrań sprawozdawczych w ko-
lejnych jednostkach OSP gminy 
Stryków przedstawia się w spo-
sób następujący: 9 lutego– OSP 
Koźle, 16 lutego – OSP Bratosze-
wice, 23 lutego – OSP Warszewi-
ce, 2.03 – OSP Kiełmina, 9 mar-
ca – OSP Dobra, 16 marca – OSP 
Ługi i 23 marca – OSP Gozdów. 
Wszystkie spotkania zaplanowano 
na godz. 17.  ljs
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Głowno�|�filmowcy�pod�wrażeniem�miasta

Głownianie zagrali w fi lmie
Wszechobecna zieleń, piękne krajobrazy oraz imponująca przestrzeń – takie atuty naszego miasta
docenili studenci Łódzkiej Szkoły Filmowej, którzy właśnie w Głownie zdecydowali się zrealizować fi lm  
pt.: „Na krańcu miasta”. Premiera fi lmowej etiudy odbyła się w połowie stycznia w Miejskim Ośrodku Kultury.

Realizowany w naszym mie-
ście fi lm w reżyserii Darii Kaspe-
rek stanowił pracę dyplomową 
studenta Wydziału Operatorskie-
go łódzkiej „fi lmówki” – Michała 
Modlingera. Opowiada on skom-
plikowaną historię o ludziach 
oraz miejscach. Fabularnym 
punktem wyjścia jest scena porzu-
cenia w lesie psa. 

Głowno miłością 
od pierwszego 
wejrzenia
Dla fi lmowej etiudy, będą-

cej popisem umiejętności opera-
torskich Modlingera, przestrzeń 
stanowiła jeden z ważniejszych 
elementów kompozycyjnych. Wy-
marzonych krajobrazów łódzcy 
studenci nie musieli jednak dłu-
go szukać, bowiem Głowno było 
pierwszą i zarazem jedyną odwie-
dzoną przez nich miejscowością. 

– Film nie należy do łatwych 
i przyjemnych, ale zależało nam 
na przedstawieniu w jego tle nie-
zwykłego pejzażu. Głowieńska 
przestrzeń idealnie się w ten kli-
mat wpisała. To było jak miłość 
od pierwszego wejrzenia. Pojawi-
liśmy się i od razu wiedzieliśmy, 
że właśnie tu zostaniemy – opo-
wiada Szymon Znojek, kierow-
nik produkcji. Ostatecznie prace 
na planie fi lmowym odbywały się 
w rejonie galerii handlowej przy 
ul. Sikorskiego oraz wydm nad 
zalewem Mrożyczka

Głownianie duszą 
fi lmowego planu 
Główną postać fi lmu odegra-

ła Dominika Biernat, doświad-
czona aktorka, także absolwentka 
łódzkiej „fi lmówki”. Siłą napę-
dową dyplomowej etiudy okazali 
się jednak aktorzy-amatorzy, wy-
łonieni spośród utalentowanych 
mieszkańców naszego miasta 
w sierpniowym castingu. Dodaj-
my, że zainteresowanie udziałem 
w fi lmie było ogromne, zaś osta-
tecznie udało się to ok. 40 oso-

bom obu płci i w różnym wieku. 
Znalazł się wśród nich m.in. An-
drzej Kalisiak, licealista z ZSLG 
w Głownie, który opowiedział 
nam o swoich wrażeniach z tego 
spotkania. 

– Filmowy casting przypomi-
nał raczej normalną rozmowę, 
podczas której realizatorzy fi lmu 
pytali o nasze zainteresowania 
oraz cechy charakteru, by lepiej 
poznać nasze usposobienia. Na tej 
podstawie oceniali do jakiej roli 
w tym fi lmie najlepiej się nada-
jemy. Niektórzy odgrywali także 
scenki – zauważa.

Prace na planie fi lmowym 
prowadzono w połowie wrze-
śnia ubiegłego roku. Spędzony 
w Głownie czas pozytywnie 
wspomina w rozmowie z naszym 
reporterem Szymon Znojek, kie-
rownik produkcji. 

– Mieszkańcy Głowna byli 
duszą tego planu. Spędziliśmy 
z nimi cztery dni przepełnione do-
brymi emocjami, ciepłem, życz-
liwością oraz rodzinną atmosferą. 
Choć fi lm jest dramatyczny, smut-
ny, a niekiedy złowrogi, komplet-
nie tego nie odczuliśmy podczas 
pracy. To było naprawdę wspania-
łe doświadczenie – zauważa. 

Miłośnicy teatru 
po raz pierwszy
na planie fi lmowym 
Podobne odczucia na temat 

wspomnianej współpracy towa-
rzyszą zaangażowanym do fi lmu 
uczennicom gimnazjum w gło-
wieńskim ZSLG: Natalii Micha-
lak i Katarzynie Milczarek, czyli 
aktorkom Szkolnego Teatru Eu-
reka. – Choć od dawna angażu-
jemy się w tworzenie inscenizacji 
teatralnych, prace na planie fi lmo-
wym były dla nas niecodziennym 
wydarzeniem, wspaniałym do-
świadczeniem oraz szansą na po-
znanie ciekawych ludzi. Było to 
nasze pierwsze zderzenie z prze-
strzenią fi lmową, które na zawsze 
zapisało się w naszej pamięci. 

Gdyby ponownie była możliwość, 
by wziąć udział w takim przedsię-
wzięciu, na pewno byśmy się na to 
zdecydowały – przekonują uczen-
nice.

Wspólnotowy charakter pra-
cy docenia z kolei ich koleżanka 
Kaja Struszczak, która w rozmo-
wie z naszym reporterem przy-
znała, że żmudnej pracy na planie 
fi lmowym towarzyszyła również 
dobra zabawa. 

– Cieszę się, że jako aktorzy 
szkolnego teatru mogliśmy wziąć 
udział w tym przedsięwzięciu, 
bo dzięki temu zdobyliśmy kolej-
ne twórcze doświadczenie oparte 
na wspólnym działaniu. Doce-
niam integracyjny charakter tych 
zajęć i to, że po raz kolejny mo-

gliśmy atrakcyjnie spędzić czas 
– stwierdza uczennica. 

aktorstwo i fi lm 
– dwie rzeczywistości? 
Premiera fi lmu odbyła się 

w poniedziałek, 14 stycznia, 
w Miejskim Ośrodku Kultury 
w Głownie. Spotkanie miało cha-
rakter zamknięty, więc wzięły 
w nim udział jedynie osoby zaan-
gażowane w powstanie dzieła. Ci, 
którzy je widzieli, po premierze 
mieli raczej mieszane odczucia. 

– Praca na planie fi lmowym, 
a ostateczny kształt dzieła, to dwa 
zupełnie różne światy. Aktorstwo 
jest zadaniem ciężkim, żmud-
nym i czasochłonnym, bo sporo 
scen trzeba wielokrotnie powta-

rzać. Uczy cierpliwości, bo wy-
maga tego długotrwałe oczeki-
wanie podczas przeciągających 
się nagrań i ciągłe powtarzanie. 
Z drugiej strony efekt bywa roz-
czarowujący. Myślę, że fi lm nie 
odzwierciedlał przeżywanej przez 
nas rzeczywistości, był raczej jej 
wycinkiem, jakimś fragmentem 
– zauważa jeden z aktorów, miesz-
kaniec Głowna, który wolałby za-
chować anonimowość. 

Zdaniem kierownika produkcji 
Szymona Znojka, to, że fi lm budzi 
ambiwalentne uczucia, stanowi je-
den z jego największych atutów. 

– Etiuda ma swoje tempo i nie 
każdemu musi ono odpowiadać. 
Jest w niej sporo ciszy, bo mało 
jest scen, w których cokolwiek się 
mówi. To niepokoi. Dodatkowo jej 
wydźwięk jest raczej przygnębia-
jący. Powiew świeżości i nadziei 
stanowi ostatnia scena ukazana 
na plaży, gdzie pojawiają się ba-
wiące się dzieci. Jest tu pewien 
rodzaj zadumy, ale i napawają-
ca optymizmem treść – zauważa 
nasz rozmówca. 

Ocenione celująco 
Pozytywne odczucia, płyną-

ce zarówno z odbioru fi lmu, jak 
i wcześniejszej współpracy, ma 
z kolei Anna Kotulska, nauczyciel-
ka w ZSLG, instruktorka teatralna 
i założycielka Teatru Eureka, dla 
której etiuda stanowi niekwestio-
nowany dowód umiejętności ope-
ratorskich Michała Modlingera. 
– Z technicznego punktu widze-
nia jest to dzieło wyjątkowe, wspa-
niale ukazuje bowiem wybrane 
elementy przestrzeni miejskiej. 
Mamy w nim szereg zbliżeń, pół-
zbliżeń, detali. Operowanie ka-
merą jest w nim świetne. Bez 
wątpienia zasługuje na ocenę ce-
lującą, którą ostatecznie otrzymało 
w czasie obrony – podkreśla nasza 
rozmówczyni. 

Z perspektywy instruktorki te-
atralnej, proces powstawania dzie-
ła istotny był również dla uczniów-
-aktorów, którzy po raz pierwszy 
mogli się przyglądać pracom na 
planie, doświadczyć bliskości re-
alizatorów i poznać język fi lmu. 

– Było to cenne doświadcze-
nie dla uczniów. Pomogło im zro-
zumieć specyfi kę pracy fi lmowej, 
a w momencie odbioru zwracać 
uwagę na inne rzeczy niż dotych-
czas. Bez wątpienia młodzi ak-
torzy mają teraz większy zapał 
do działania – stwierdza. 

Wiele wskazuje na to, że ten, 
kto nie miał możliwości zobaczyć 
fi lmu z udziałem głownian, już nie 
będzie miał takiej okazji, bowiem 
z uwagi na ograniczenia formal-
ne twórcy nie planują pokazu dla 
szerszej publiczności. 

Aktorzy, czyli uczniowie ZSLG, wraz z nauczycielką Anną Kotulską�podczas�kręcenia�fi�lmu�w�towarzystwie�jego�realizatorów.�
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„Na KRańCu MIaSTa” – OpOwIeśĆ O pRzeSTRzeNI 
Realizowana�w�głownie�
etiuda�pt.�„Na�krańcu�miasta”,�
będąca�operatorskim�
dyplomem�Michała�
Modlingera,�to�fi�lm�artystyczny.�
Ze�względu�na�kluczowy�dla�
dzieła�aspekt�przestrzenny,�
w�dużej�mierze�jest�on�oparty�

na�przedstawieniu�
obrazów,�ujęć�natury�
i�plenerów,�w�mniejszym�
zaś�stopniu�na�fabule.�Jego�
główna�bohaterka�(w�tej�roli�
Dominika�Biernat)�zmuszona�
jest�porzucić�w�lesie�psa,�
zaś�dramatyczna�decyzja,�

jaką�musi�podjąć,�w�żaden�
sposób�nie�wpływa�na�kształt�
otaczającej�ją�rzeczywistości.�
Mimo�codziennych�dramatów�
osobistych,�jakich�doświadcza�
człowiek,�życie�toczy�się�dalej�
–�zdaje�się�sugerować�Michał�
Modlinger.�aw



10 �www.lowiczanin.info7�lutego�2019������nr 6   

Punkt zapalny

REkLaMa

Stryków�|�Z�mównicy�sesji�Rady�Miejskiej�

Czy z pomnika zniknie 
tabliczka o jej inicjatorze?
Do publicznej dyskusji wraca temat bocznej tabliczki umieszczonej 
na pomniku z okazji 100-lecia odzyskania niepodległości przez Polskę 
wzniesionym w Strykowie. Sporo miejsca tej sprawie poświęcono 
na ubiegłotygodniowej na sesji rady Miejskiej w Strykowie, 31 stycznia. 

Temat był już przedmiotem 
ożywionej dyskusji na fi niszu po-
przedniej kadencji samorządu. 
Nie doczekał się wówczas wdro-
żenia satysfakcjonującego wszyst-
kich rozwiązania. Tabliczka zo-
stała chwilowo zasłonięta na czas 
uroczystości 11 listopada i mo-
ment ofi cjalnego odsłonięcia po-
mnika. 

Na czwartkowej sesji w imie-
niu mieszkańców przewodniczą-
cy osiedla Kopernika-Zacisze 
Wiesław Przybysz wprost żądał 
jej zdjęcia, a zwracając się bez-
pośrednio do burmistrza Witol-
da Kosmowskiego – wyznacze-
nia osoby za to odpowiedzialnej. 
– Nie możemy tego bagatelizo-
wać, bo w końcu może dojść do 
aktów wandalizmu – podkreślił 
Wiesław Przybysz, nawiązując 
do wcześniejszych ostrzeżeń wy-
powiadanych również przez prze-
wodniczącego osiedla Wschód 
Bogdana Walczaka, który to mó-
wił o tym, że w ruch może iść 
czerwona farba. 

Argumenty są takie same, jak 
w listopadzie ubiegłego roku. 
Wyróżnianie na tablicy nazwi-
ska inicjatora, czyli byłego rad-
nego Krzysztofa Bandurowicza, 
jest zdaniem jej przeciwników 
działaniem na wyrost, a na pewno 
czymś, co nie zostało wcześniej 
uzgodnione. Wiesław Przybysz 
przypomniał, że radni poprzed-
niej kadencji, podejmując uchwałę 
w sprawie pomnika, nic o planach 
takiej inskrypcji nie wiedzieli. Co 
więcej, że został on wykonany 

z samorządowych funduszy, czyli 
pieniędzy, na które w postaci po-
datków złożyli się wszyscy miesz-
kańcy. I oni również domagają się, 
aby z kolei na głównej tablicy wy-
raźnie wyartykułowane zostało, że 
powstał on dzięki mieszkańcom 
miasta i gminy, a nie tylko gminy. 

W ocenie Wiesława Przyby-
sza, który podczas swojego wystą-
pienia na sesji cały czas podkre-
ślał, że reprezentuje zdanie wielu 
mieszkańców, pomnik miał być 
chlubą Strykowa, a stał się kością 
niezgody. Reprezentant osiedla 
skwitował, że jeśli władze Stryko-
wa czegoś z tym nie zrobią, mia-
stu i gminie w niedługim czasie 
może grozić „tabliczkomania”, 
ponieważ każdy radny, sołtys czy 
przewodniczący osiedla mógłby 
chcieć upamiętnić swoje nazwi-
sko na świetlicy, wodociągu, czy 
wyasfaltowanej ulicy.

„Gmina” 
czy „Miasto i Gmina”
Burmistrz Strykowa Witold 

Kosmowski zapowiedział wysłu-
chanie wszystkich stron, bo – jak 
podkreślił – jest pewien, że rozpo-
częta na nowo dyskusja wywoła 
kontrargumenty, a i on sam słyszał 
odmienne zdanie mieszkańców, 
którzy nie widzą problemu. 

Witold Kosmowski wyjaśnił, 
że obecnie obowiązująca nazwa 
jednostki samorządowej, której 
jest burmistrzem, to gmina Stry-
ków. Nadmienił, że zdaje sobie 
sprawę z tego, że w świadomości 
mieszkańców nadal istnieje wcze-
śniejsze nazewnictwo, czyli mia-
sto i gmina Stryków, co powodu-
je, że mieszkańcy miasta słysząc 
o gminie Stryków czują się uraże-
ni, ale z kolei również mieszkań-
cy gminy się gniewają jeśli słyszą 
tylko o Strykowie, pytając: a gdzie 

gmina? Burmistrz Kosmowski 
przyznał, że na chwilę obecną 
nie wie jak wybrnąć z problemu 
głównej inskrypcji, że jest to temat 
trudny, ponieważ fundusze pocho-
dzą z budżetu gminy Stryków. 

Jednocześnie z ust burmistrza 
Kosmowskiego padło zdecydo-
wane stwierdzenie, że nie jest 
zwolennikiem tabliczek upamięt-
niających imiennie inicjatorów 
jakichkolwiek przedsięwzięć ma-
jących służyć dobru wspólnemu, 
dlatego – jeśli nie znajdzie się od-
ważny – sam zdejmie tabliczkę 
z pomnika, co nie oznacza, że nie 
jest świadom kluczowej roli, jaką 
w jego budowie odegrał Krzysztof 
Bandurowicz. 

– Chciałbym, aby ten pomnik 
nas jednoczył, ponieważ osobiście 
uważam, że jest bardzo ładny, a po 
zaplanowanej na ten rok realiza-
cji zagospodarowania przestrzeni, 
w której się znajduje, ta część mia-
sta odżyje i mam nadzieję, że to 
będzie miejsce gminnych uroczy-
stości patriotycznych – powiedział 
burmistrz Witold Kosmowski. 
Dodał on, że w planach jest mo-
nitoring tego terenu, o co również 
proszą mieszkańcy. 

W kwestii kompromisowego 
uregulowania napisów burmistrz 
Witold Kosmowski widzi jeszcze 
pole manewru przy zaplanowa-
nym montażu tablicy z nazwiska-
mi żołnierzy Legionów Polskich 
pochodzących ze Strykowa i oko-
lic.  ljs

Głowno |�Lepsze�powietrze?

Czy będą kontrole pieców 
w niedzielę?

dokończenie ze str. 3

Obecny na posiedzeniu kie-
rownik Referatu Ochrony Środo-
wiska i Rolnictwa Urzędu Miej-
skiego w Głownie Przemysław 
Małecki zauważył, że zgodnie 
z wcześniejszymi zapowiedzia-
mi kontrole prowadzone są na te-
renie Głowna regularnie i będą 
one kontynuowane systematycz-
nie aż do 29 marca br. Szcze-
gólnie wnikliwie prowadzi się je 
w miejscach, które wskazują 
mieszkańcy miasta, podejrze-
wając, że to właśnie tam docho-
dzi do spalania odpadów. Dodaj-
my, że zgłoszeń ze wskazaniem 
posesji, gdzie kontrola powinna 
być przeprowadzona, nie braku-
je. Problemem wydają się jednak 
techniczne możliwości prowa-
dzenia tego typu działań. 

– Zdajemy sobie sprawę 
z tego, że kontrole nie obrazują 
skali problemu związanego z za-
nieczyszczeniem powietrza w na-
szym mieście, ale by ukarać ko-
goś, trzeba go złapać na gorącym 
uczynku, a to jest dosyć trudne. 
Zdarzają się osoby, które przez 
cały dzień palą w piecu w spo-
sób prawidłowy, a jedynie przez 
10 minut dziennie wrzucają do 
pieca plastikowe odpady. Kontro-
la powinna być przeprowadzona 
właśnie w tym czasie – zauważył 
kierownik. 

Dodatkową pułapką w tej sy-
tuacji wydaje się również jakość 
spalanego węgla. Z relacji Prze-
mysława Małeckiego wynika, 
że często zdarza się, iż czarny 
dym wydobywający się z pieca 
jest efektem spalania słabej ja-
kości węgla. Taki dym również 
wzbudza niepokój okolicznych 
mieszkańców, jednak jest konse-
kwencją spalania węgla dopusz-
czonego do sprzedaży i w takiej 
sytuacji kontrola również nie wy-
każe żadnych nieprawidłowości. 

Dodajmy, że z obserwacji 
obecnych na sali osób wynika, iż 
wspomniany problem z zadymie-
niem miasta narasta poza godzi-
nami możliwej kontroli, zwłasz-
cza w weekendy. 

– Zdajemy sobie sprawę, że 
ludzie próbują palić odpady wte-
dy, gdy wizyta urzędnika nie 
może zostać przeprowadzona. 
Być może należałoby w takiej 
sytuacji umożliwić prowadzenie 
tych kontroli przez cały tydzień, 
o późniejszych porach, w tym tak-
że w weekendy? – zaproponował 
urzędnik. 

Póki co, nie wiadomo jeszcze 
czy kontrole urzędnicze rzeczy-
wiście będą prowadzone w czasie 
weekendów. 

Nowe czujniki
Na budynkach SP nr 2 w Głow-

nie, SP nr 3 i Gimnazjum Miej-
skiego zamontowano już nowe 
czujniki jakości powietrza, zaku-
pione przez urząd w ramach re-
alizacji ubiegłorocznej uchwały 
rady Miejskiej w Głownie. 

Wyniki pomiarów można 
śledzić na stronie internetowej 
https://airly.eu/map/pl. 

30 stycznia rano wszystkie 
cztery miejskie czujniki, świe-
cąc się na czerwono i fi oletowo, 
alarmowały o bardzo złej jakości 
powietrza. Wkrótce te pomiary 
powinny być widoczne również 
na miejskiej stronie internetowej 
www.glowno.pl w zakładce Dla 
mieszkańców/Jakość powietrza. 
 aw, ewr

Nowy czujnik.�To�urządzenie�
kontroluje�jakość�powietrza
przy�Szkole�Podstawowej�nr�2
w�głownie.
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Boczna tabliczka�umieszczona�
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Pomnik na 100-lecie odzyskania�Niepodległości�przez�Polskę�stanął�
u�zbiegu�ulic�Rolniczej�i�cichej.�
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Powiat łowicki |�Ustawa�o�kołach�gospodyń�Wiejskich�

Nowe przepisy są gospodyniom
„nie w smak”?
Zdaniem Jolanty Perzyny, zastępcy przewodniczącej Rejonowej Rady KGW 
w Łowiczu, na terenie naszego powiatu działa nawet ok. 160 Kół Gospodyń 
Wiejskich. Do Biura Powiatowego ARiMR w Łowiczu wpłynęło dotychczas 
tylko 5 wniosków o wpis koła do Krajowego Rejestru Kół Gospodyń Wiejskich. 
Dlaczego gospodynie podchodzą do nowych przepisów z dozą rezerwy?

Renata Rutkowska-Liberska, 
kierownik placówki terenowej 
ARiMR w Łowiczu poinformo-
wała nas, że każdy z 5 dotych-
czas złożonych wniosków został 
rozpatrzony pozytywnie. Zareje-
strowane zostały trzy Koła Go-
spodyń Wiejskich z terenu gmi-
ny Kocierzew Płd. i dwa z terenu 
gminy Bielawy. 

Przypomnijmy, że 29 listopa-
da 2018 r. weszła w życie Ustawa
o kołach gospodyń wiejskich, 
dzięki której mogą one zyskać 
osobowość prawną, a przez to 
niezależność i możliwość ubie-
gania się o dotacje, ale muszą też 
przyjąć dodatkowe obowiązki, je-
den z nich dotyczy prowadzenia 
prostej ewidencji przychodów
i rozchodów. 

Kołami, które na naszym tere-
nie skorzystały z prawa do pierw-
szeństwa wpisu do rejestru są: 
Koło Gospodyń Wiejskich Wsi 
Kocierzew Południowy liczą-
ce  35 członkiń, Koło Gospodyń 
Wiejskich w Wiciu – 12 członkiń 
oraz już istniejące Stowarzysze-
nie „Dla naszej wsi” – 33 człon-
kiń, które również ma swoją sie-
dzibę w Wiciu. 

Kołami, które powstały 
na podstawie nowej ustawy są: 

Koło Gospodyń Wiejskich „Ra-
zem dla Zgody” w miejscowości 
Zgoda w gminie Bielawy liczące 
10 członkiń i członków oraz Koło 
Gospodyń Wiejskich w Psarach 
liczące 10 członkiń i członków. 

Katarzyna Rachubińska, peł-
nomocnik ds. kół gospodyń wiej-
skich w ARiMR w Łowiczu po-
wiedziała, że nowo powstałe koła 
mają obowiązek rejestrować się 
na podstawie nowych przepisów, 
zaś dla kół dotychczas istnieją-
cych na podstawie przepisów 
odrębnych nie ma terminu koń-
cowego, do kiedy mogą zostać 
zarejestrowane. Muszą się jednak 
liczyć z tym, że może je ubiec 
w rejestracji jakieś nowo powsta-
łe koło.  

Przypomnijmy, że koła, które 
się zarejestrowały, mogły otrzy-
mać z budżetu państwa na 2018 
rok jednorazową pomoc fi nanso-
wą w wysokości: 3.000 zł – je-
żeli KGW ma nie więcej niż 30 
członkiń; 4.000 zł – jeżeli ma od 
31 do 75 członkiń i 5.000 zł – je-
żeli ma ponad 75 członkiń. Ka-
tarzyna Rachubińska powiedzia-
ła nam, że koła dalej będą mogły 
się o nią ubiegać, ale muszą po-
czekać na ogłoszenie naboru, 
obecnie nie jest prowadzony, 
a ARiMR czeka na postanowie-
nia w tej sprawie. Przekonuje jed-
nak, że w dalszym ciągu warto 
się zarejestrować, ponieważ koła, 
które to zrobią będą miały łatwiej 
ubiegać się o pieniądze w przy-
padku ogłoszenia naboru. 

Co sądzą
gospodynie? 
Jolanta Perzyna, gminna prze-

wodnicząca KGW w Zdunach 
oraz zastępca przewodniczącej 
Rejonowej Rady KGW w Łowi-
czu powiedziała nam, że na te-
renie powiatu łowickiego jest 
obecnie ok. 160 działających Kół 
Gospodyń Wiejskich.

 – Niekoniecznie nam się nowe 
przepisy podobają. Nam się pra-
cuje dobrze na tych zasadach, 
co dotychczas – powiedziała nam 
Jolanta Perzyna. 

Według niej gospodynie oba-
wiają się padających w usta-
wie sformułowań o tym, że koła 

będą poddawane kontroli. Mają 
też obawy co do tego, czy będą 
potrafi ły samodzielnie rozli-
czyć otrzymane pieniądze, czy 
też będą potrzebowały pomocy 
ze strony księgowej. Nie chcą też 
zrywać z trwającą ponad 150 lat 
tradycją istnienia KGW na zie-
miach polskich, a przypomnijmy, 
że powstały one jako integralna 
część Kółek Rolniczych. 

– Zarejestrowałyśmy się, 
bo nic nam to nie szkodziło – 
powiedziała natomiast Jadwiga 
Wróbel, prezes Stowarzyszenia 
„Dla naszej wsi” w Wiciu. Przy-
znała, że ich stowarzyszenie i tak 
było zarejestrowane i miało po-
dobne obowiązki, a teraz zyskało 
dodatkowo 4.000 zł. 

Monika Wawrzyn, przewodni-
cząca KGW w Starych Grudzach 
i gminna przewodnicząca KGW 
w Łyszkowicach powiedziała 
nam, że gospodynie z tego tere-

nu na razie podchodzą do nowej 
ustawy z rezerwą i w najbliższym 
czasie nie planują się wpisać
do rejestru ARiMR. Obawiają się 
przede wszystkim kontroli. 

– Nie mówię nie, może za 
rok, pomyślimy – przyznaje jed-
nak. Tłumaczy, że gospodynie
z tego terenu szukają innej furt-
ki, by móc pozyskiwać dotacje, 
np. myślą o zarejestrowaniu jed-
nego z kół jako stowarzyszenie. 

Z kolei gminna przewodniczą-
ca KGW w Nieborowie Teresa 
Duranowska powiedziała nam, że 
gospodynie nie obawiają się obo-
wiązku ewidencjonowania przy-
chodów i rozchodów, a nie reje-
strowały się dotychczas z uwagi 
na przywiązanie do tradycji, któ-
rej chcą pozostać wierne.

– Obawiać się nie ma czego. 
Dziewczyny i tak rozliczają się 
z każdej złotówki – powiedziała 
nam. 

aGNIeSzKa
aNTOSIewICz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

gospodynie�obawiają�
się�padających�
w�ustawie�
sformułowań�o�tym,
że�koła�będą�
poddawane�kontroli.�
Mają�też�obawy�
co�do�tego,�czy�będą�
potrafi�ły�samodzielnie�
rozliczyć�otrzymane�
pieniądze.

REkLaMa

Zdjęcie z jednej z poprzednich 
edycji akcji�„one�Billion�Rising”�
(w�Polsce�jako�„Nazywam�się�
Miliard”).�

Łowicz 
W Walentynki 
przeciw przemocy 

Już po raz siódmy Łowicz bę-
dzie jednym z ośrodków global-
nej akcji „One Billion Rising”, 
w Polsce przebiegającej pod ha-
słem „Nazywam się Miliard”. 
W czwartek, 14 lutego, o 16.45 
na Nowym Rynku będzie moż-
na przyłączyć się do happeningu 
i zatańczyć układ będący formą 
sprzeciwu wobec przemocy doty-
kającej kobiety i dziewczęta.

Animatorka akcji, Joanna Gał-
ka-Walczykiewicz, powiedziała 
nam, że w tym roku koordynu-
je dwa wydarzenia: w Łowiczu 
i w Skierniewicach. W naszym 
mieście zbiórka osób chętnych do 
udziału w happeningu została za-
planowana na godz. 16.30 na No-
wym Rynku, zaś tańczenie układu 
rozpocznie się 15 minut później. 
Można przyjść ubranym w coś 
czerwonego lub różowego, ponie-
waż są to kolory tej akcji. Uczestni-
cy wykonają ten sam – co w latach 
poprzednich – układ do piosenki 
„Break The Chain”. Choreografi i 
mogą nauczyć się z internetu lub 
na jednej z bezpłatnych prób, któ-
re odbędą się przed fi nałem akcji. 
W Łowiczu są one organizowane 
w Studio Rampa w dniach 7 lute-
go o godz. 18.00 i 20.50 oraz 11 
lutego o godz. 20.30. W tym roku 
przebiega ona pod hasłem „Tylko 
tak oznacza zgodę na sex”. – Zbyt 
często ofi ary przemocy są trakto-
wane jak prowodyrki – mówi nam 
koordynatorka łowickiej akcji Jo-
anna Gałka-Walczykiewicz.  aa 
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REkLaMa

Gmina Łyszkowice�|�gorąco�na�sesji,�budżet�przyjęty�w�ostatniej�chwili

Większość w radzie zmieniła
propozycje, które przedstawił wójt
Wygląda na to, że skończyły się przewidywalne 
sesje Rady Gminy Łyszkowice. Budżet na 2019 rok 
przyjęto tam dopiero 30 stycznia, czyli na dzień 
przed upływem ostatecznego terminu, a i tak radni 
gorąco spierali się o jego kształt. Głosami radnych 
opozycyjnych wobec wójta przyjęta została wersja 
zmieniona, dzięki czemu planowany na ten rok kredyt 
wyniesie niecałe 6 mln złotych, a nie blisko 9,4 mln.

Najpierw projekt budżetu za-
prezentowali na sesji skarbnik 
Krystyna Kołudzka i wójt Adam 
Ruta. Włodarz gminy omawiał 
głównie planowane wydatki inwe-
stycyjne. Projekt zakładał inwesty-
cje w prawie połowie sołectw (nie 
licząc w tym planowanego fun-
duszu sołeckiego), w tym przede 
wszystkim trzy bardzo duże 
i kosztowne jak na gminę wiej-
ską – rozbudowę szkoły Pod-
stawowej w Stachlewie, moder-
nizację oczyszczalni ścieków 
(w znacznym zakresie to budowa 
od nowa) czy budowę kanaliza-
cji we Wrzeczku. Musiało się to 
wiązać z bardzo dużym defi cytem 
i koniecznością zaciągnięcia kre-
dytu w wysokości 9.375.170 zł. 

Adam Ruta przekonywał rad-
nych, że są to zadania niezbędne 
do realizacji, a im szybciej będą 
zrobione, tym większa jest szansa 
na wykonanie ich taniej. Zapew-
nia, że sytuacja fi nansowa gminy 
została dogłębnie przeanalizowa-
na i stać ją na spłatę takiego kre-
dytu w następnych latach. Przy-
pomniał o renegocjowanym przez 
niego na początku 2016 roku po-
rozumieniu z zakładem Take-
da Pharma (które skróciło o 8 lat 
okres nieodpłatnego odprowadze-
nia ścieków z zakładu), które po 

zsumowaniu opłat daje gminie 
przeszło 2,5 mln zł. 

Innego zdania co do tak duże-
go kredytu były jednak komisje 
stałe rady gminy, w których więk-
szość (a w niektórych wszystkie 
miejsca) mają radni nieformal-
nej grupy większościowej. Opi-
nia komisji dla projektu budżetu 
była negatywna, a koronnym ar-
gumentem była zbyt wysoka kwo-
ta kredytu. 

– Czy gmina tych rozmiarów 
co nasza może sobie pozwolić na 
branie kredytu na 10 milionów w 
jednym tylko roku? – w rozmowie 
z nami pytał radny Andrzej Foks.

przyszły zmiany
Przed przystąpieniem do gło-

sowania troje radnych z grupy 
większościowej złożyło wnioski 
o wprowadzenie do niego zmian. 
Choć zasadniczo dążyły one do 
ograniczenia wydatków, to jednak 
dodawały do zadań inwestycyj-
nych kilka dodatkowych pozycji.

Rady Igor Wojciechowski za-
proponował rezygnację w tym 
budżecie z remontu dróg w Cza-
tolinie, Wrzeczku, Nowych Gru-
dzach i ulicy Sportowej w Łyszko-
wicach oraz budowy kanalizacji 
we Wrzeczku. Mówił, że kanali-
zację można będzie zrealizować 
w 2020 roku, co stwarzałoby szan-
sę na przerzucenie na nią środków 
zaciągniętych na modernizację 
oczyszczalni (WFOŚiGW czę-
sto stwarza możliwość umorze-
nia danej pożyczki, jeżeli pienią-

dze zostaną przeniesione na inną 
inwestycję środowiskową). Tym 
samym w budżecie na ten rok za-
oszczędzono by na samej tylko 
kanalizacji 2,2 mln zł.

Przewodnicząca Grażyna Ry-
kała zaproponowała rezygnację 
z remontu ul. Mostowej w Łysz-
kowicach, zamiast niej proponu-
jąc zakup komputerów dla Szko-
ły Podstawowej w Łyszkowicach.

Radna Renata Kroc wniosko-
wała o rezygnację z remontu drogi 
w Stachlewie, zamiast tego propo-
nując zakup średniego samocho-
du dla OSP Kalenice, lekkiego 
samochodu dla OSP Łyszkowice, 
remont ul. Szkolnej w Łyszkowi-
cach oraz dróg Borowiny – Stare 
Grudze i Łagów – Wrzeczko oraz 
ogrodzenie placu w Seligowie 
i doposażenie OSP w Gzince.

Wszystkie te wnioski prze-
szły w głosowaniu. Dwa pierwsze 

z wymienionych stosunkiem gło-
sów 8 za do 7 przeciw, wniosek 
Grażyny Rykały 10 głosami za 
przy 2 przeciw i 3 wstrzymują-
cych się. Zredukowało to plano-
wany kredyt do 5.965.858 zł.

Projekt po tych poprawkach 
został przegłosowany stosunkiem 
głosów: 8 za, 2 przeciw i 3 wstrzy-
mujące się.

Rozbudowa szkoły 
w Stachlewie
Radni grupy mniejszościo-

wej obawiali się przed sesją, że 
większość będzie chciała zdję-
cia z budżetu rozbudowy Szko-
ły Podstawowej w Stachlewie, na 
którą została już zresztą podpisana 
umowa z wykonawcą (jej zerwa-
nie teraz wiązałoby się z wysoki-
mi kosztami). Przyszli też na se-
sję mieszkańcy tej miejscowości, 
którzy przyglądali się części ob-

rad. Nikt jednak nie złożył na se-
sji wniosku, który kwestionował-
by zasadność przeprowadzenia tej 
inwestycji już w tym roku (wie-
my, że radni grupy większościo-
wej mieli do wójta pretensje je-
dynie o to, że umowa na tak dużą 
inwestycję została podpisana bez 
żadnej konsultacji z nimi przed 
przyjęciem budżetu). W pewnym 
momencie doszło nawet do kurio-
zalnej sytuacji, że już po przegło-
sowaniu budżetu niektórzy radni 
grupy mniejszościowej, we wcze-
śniej przygotowanych wystąpie-
niach, zarzucali oponentom rze-
kome zdjęcie tej inwestycji.

To, że wartość rozbudowy szko-
ły za 6.491.823,95 zł może wzbu-
dzać emocje, jest zrozumiałe – to 
najbardziej kosztowna gminna in-
westycja w ostatnich latach, jeśli 
nie w ogóle, przebijająca pod tym 
względem nawet niedawną ter-

momodernizację szkoły w Łysz-
kowicach. Szkoła ma mieć dzięki 
niej miejsce na dodatkowe oddzia-
ły przedszkolne, ale nawet z ich 
uwzględnieniem liczba uczniów 
nie powinna być dużo większa niż 
to kiedyś bywało (w latach lepszej 
sytuacji demografi cznej).

Wójt Adam Ruta mówi, że nie 
jest to tylko dobudowanie ko-
lejnych pomieszczeń (trzy od-
działy przedszkolne, sala zabaw 
i pomieszczenia gospodarcze), 
ale szeroko zakrojone przedsię-
wzięcie, obejmujące też m.in. 
przebudowanie już istniejących 
pomieszczeń, wymianę całej in-
stalacji grzewczej i kotłowni, bu-
dowę szamba (którego dotąd 
nie ma!), dostosowanie stołówki 
i kuchnii do nowych standardów 
sanitarno-epidemiologicznych 
i dostosowanie całego budynku 
dla potrzeb niepełnosprawnych.

Komisje bez dialogu
Wiele kontrowersji wzbudził 

sam proces przyjmowania budże-
tu, a nawet kwestia tego, czy był 
on dyskutowany na komisjach. 
Radni będący w mniejszości uwa-
żają, że projekt był głosowany 
bez dyskusji w komisjach stałych. 
Zdziwiło to grupę większościową, 
bo to ona złożyła i przegłosowała 
wniosek o przełożenie głosowania 
na styczniową sesję, a ci, którzy te-
raz zarzucają brak dyskusji, chcie-
li głosować nad budżetem już 
na sesji poprzedniej, jeszcze 
w grudniu.

Wobec rozbieżności zdań, 
a nawet zarzutów o kłamstwo i po-
świadczenie nieprawdy, przewod-
nicząca Grażyna Rykała odczyta-
ła protokół z posiedzenia komisji, 
z którego wynika jasno, że przyję-
cie budżetu było jednym z punk-
tów obrad, była tam mowa o ko-
nieczności zmian w projekcie ze 
względu na zbyt wysoki kredyt. 
Zadaniem części radnych samo 

TOMaSz
MaTuSIaK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Większość radnych głosuje za przyjęciem projektu budżetu�po�przegłosowanych�przez�nich�zmianach.�
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stwierdzenie, że trzeba wprowa-
dzić zmiany, nie mieści się jeszcze 
w pojęciu „dyskusji”, bo zmia-
ny te powinny być omawiane 
konkretnie, wraz z poprawkami, 
które zostały zgłoszone dopiero  
na ostatniej sesji. Radna Teresa 
Krawiec pytała też, dlaczego pro-
tokoły z posiedzeń komisji nie są 
dostępne następnego dnia, ale po 
dwóch tygodniach. Grażyna Ry-
kała odparła, że protokoły są,  
a statut nie określa terminu, w 
jakim muszą być wyłożone do 
wglądu. Radny Waldemar Kę-
dzierski pytał czy normalnym jest, 
że część radnych informacje o po-
siedzeniu komisji dostaje w dniu, 
na który została ona zwołana.  
Do tego już nikt się nie odnosił.

Czy to zgodne  
z literą prawa?
To, że 7 radnych zapoznało się 

z propozycjami zmian w budżecie 
dopiero przed głosowaniem, to nie 
wszystko. Ważniejsze wydaje się 
to, że projektu budżetu (i Wielolet-
niej Prognozy Finansowej) w wer-
sji po zmianach nie widzieli wcze-
śniej wójt ani skarbnik Krystyna 
Kołudzka. Skarbnik oznajmiła, 
że nie jest w stanie przygotować 
do końca stycznia (czyli w cią-
gu jednego dnia) nowych projek-
tów tych uchwał. Przewodnicząca 
rady gminy Grażyna Rykała od-
parła na to, że ma je już przygoto-
wane i może ją wyręczyć. Stwier-
dziła, że skarbnik „na ten moment 
nie chce pracować”. Skarbnik od-
parła na to, że miała czas na przy-
gotowanie projektów do 15 listo-
pada i wywiązała się z tego. – To 
są zbyt istotne rzeczy, żeby je robić 
podczas pięciominutowej przerwy 
w sesji – mówiła.

Budżet i WPF były więc osta-
tecznie przyjmowane według pro-
jektów zaprezentowanych i prze-
czytanych przez Grażynę Rykałę 
(ale bez odczytania załączników). 

Wójt Adam Ruta mówił, że ma 
duże wątpliwości co do legalno-
ści takiego sposobu procedowa-
nia uchwały budżetowej, a także 
co do zgodności głównej części 
uchwały z załącznikami. – Wyglą-
da na to, że przegłosowano projekt 
z błędami, których nie można so-
bie tak po prostu poprawiać potem 
– mówił nam po sesji Adam Ruta. 
Zapowiedział, że po konsultacji  
z radcą prawnym podejmie sto-
sowne kroki, aby to wyjaśnić. 
Jednym z nich zapewne będzie 
zwrócenie się do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi. 

Wcześniej, bo jeszcze na sesji, 
Grażyna Rykała powoływała się 
na jej rozmowę z Józefą Lucyną 
Michejdą z RIO, która utwierdziła 
ją w przekonaniu o prawidłowości 
przyjętej w tej sytuacji drogi postę-
powania.

Rada murem 
podzielona
Od początku tej kadencji w klu-

czowych głosowaniach zarysował 

się wyraźny podział na dwie gru-
py radnych, chociaż jeszcze kilka 
dni temu niektórzy z nich prote-
stowali, gdy pisaliśmy wprost, że 
rada się dzieli. Przypomnijmy, że 
większość ma grupa 8 radnych 
wybranych z różnych komitetów, 
którzy są opozycyjni wobec wójta 
Adama Ruty (chociaż określanie 
ich „opozycją” jest może kłopotli-
we, wszak to oni rządzą w radzie). 
To w większości nowe twarze  
w gminnym samorządzie, radny-
mi z doświadczeniem w radzie są 
tam jedynie wybrani z komitetu 
Prawa i Sprawiedliwości Andrzej 
Foks i Igor Wojciechowski, przy 
czym w przypadku tego drugiego 
jest to jego druga kadencja. Grupa 
ta wyraźnie dąży do zmiany spo-
sobu zarządzania gminą.

Grupę mniejszościową stano-
wi 7 radnych wybranych z tego sa-
mego komitetu, z którego wybra-
ny został wójt Adam Ruta. Prym 
wiodą w niej radni z doświadcze-
niem samorządowym (niektórzy 
zasiadali w radzie jeszcze za cza-
sów poprzedniego wójta Włodzi-
mierza Trauta).

Nieoficjalnie mówi się o tym, 
że podział ten przeniósł się także 
na zebrania sołeckie, gdzie wła-
śnie trwają wybory. W przepro-
wadzonych przed sesją głosami 
mieszkańców zmienionych zosta-
ło trzech sołtysów, którzy – jeśli 
wierzyć zakulisowym rozmowom 
w przerwie sesji – uchodzili za lu-
dzi sprzyjających wójtowi. Jeden 
z nich powiedział nam wprost,  
że to gminna opozycja mobilizo-
wała mieszkańców do głosowania 
przeciwko niemu.

W odczytanych na sesji 
oświadczeniach radni Walde-
mar Wysocki i Teresa Krawiec 
wprost zarzucili grupie większo-
ściowej zamknięcie się na jaką-
kolwiek współpracę, dezorga-
nizację pracy rady gminy i tym 
samym działanie na szkodę ca-
łej gminy, a także realizację po-
przez radę swoich własnych ce-
lów. O sytuację, w której budżet 
jest przyjmowany w tak dziwny 
sposób, obwiniają przede wszyst-
kim przewodniczącą Grażynę 
Rykałę, bo to ona w myśl statu-
tu odpowiada za organizację pra-
cy rady. – Byłam już radną tej 
gminy w różnych konfiguracjach, 
ale takiego zamknięcia się i chę-
ci zawłaszczania wszystkiego dla 
siebie to jeszcze nie widziałam  
– mówiła nam radna Krawiec. 

Komentarzy z tej strony było 
na sesji wiele, jak chociażby przy 
zmianach budżetu. Radny Wal-
demar Kędzierski powiedział na 
przykład, że droga w Stachlewie 
jest zdejmowana z budżetu nie dla 
szukania oszczędności, ale wła-
śnie dlatego, że chodzi o Stachlew 
(radnymi z tej miejscowości są on 
sam oraz Teresa Krawiec). 

Opinia drugiej strony sporu  
– jak można się domyślić – jest 
zgoła przeciwna. 

– Czy zmniejszanie zadłuże-
nia to działanie na szkodę gminy? 
– pytała retorycznie oponentów 
przewodnicząca Rykała. Mówi-
ła ona też, że od początku rada 
była przez wójta niemal zmusza-
na do przyjęcie budżetu w takiej 
formie, w jakiej on tego chciał. 
Grupa większościowa uważa, że 
wszyscy radni mają prawo do za-
bierania głosu i dyskusji, a druga 
strona po prostu z niego nie chce 
korzystać – przykładem mogą być 
wybory członków komisji stałych, 
gdzie mimo propozycji radni gru-
py mniejszościowej odmówili 
członkostwa w dwóch z nich (mó-
wią, że na znak protestu). 

Radny Igor Wojciechowski 
stwierdził, że niektórzy nie mogą 
po prostu zaakceptować tego, że 
można się z nimi nie zgadzać. tm

kaMPaNia�iNfoRMacYJNa
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Powiat łowicki�|�ckTiPZŁ

Możliwe zmiany w funkcjonowaniu
powiatowej promocji
Trwa kompleksowy audyt w Centrum Promocji Kultury Turystyki i Sportu 
Ziemi Łowickiej, zlecony przez nowe władze powiatu, a także kontrola 
skarbowa. Po zapoznaniu się z wynikami audytu, radni powiatu łowickiego 
mają pochylić się nad tematem dalszego funkcjonowania placówki.

Nikt z radnych powiatu ło-
wickiego nie mówi o likwida-
cji podległej starostwu placów-
ki z domem wycieczkowym przy 
Starym Rynku, choć jedną z roz-
ważanych opcji jest nawiązanie 
ścisłej współpracy – a być może 
nawet połączenia – promocji po-
wiatowego i miejskiego biura in-
formacji turystycznej. Starosta 
Marcin Kosiorek na posiedzeniu 
komisji edukacji Rady Powiatu 
Łowickiego 28 stycznia mówił, że 
rozmawiał już na ten temat z bur-
mistrzem Krzysztofem Janem Ka-
lińskim, ale na razie było to tylko 
zasygnalizowanie takiej opcji, bez 
żadnych konkretnych propozycji 
czy zobowiązań. Takie łączenie 
sprawdza się w wielu miastach 
powiatowych. 

Większość radnych uważa, że 
konieczne są zasadnicze zmia-
ny w sposobie działania placów-
ki. Radna Katarzyna Słoma, była 
dyrektor centrum, mówiła, że jest 
przekonana o tym, że ta instytucja 
jest potrzebna i pełni ważną rolę. 
Zasugerowała, że wartym rozwa-
żenia jest wprowadzenie w domu 
wycieczkowym łóżek piętrowych. 
W szczytowych miesiącach (albo 
przy imprezach z noclegami) nie 
zawsze wystarczało łóżek, a w bu-
dynku tym trudno byłoby wygo-
spodarować inaczej dodatkową 
przestrzeń.

Do ubiegłego roku pole dzia-
łania było mocno zawężone, po-
nieważ obowiązywała trwałość 
dofinansowanego z funduszy eu-
ropejskich projektu, w ramach 
którego powstała placówka z do-
mem wycieczkowym. 

Przeprowadzenie audytu i przy-
gotowanie koncepcji dalszego 
działania centrum było zadaniem, 
jakie na początku stycznia zarząd 
powiatu postawił Adriannie Ka-
czor, powołując ją na stanowisko 
dyrektora centrum. Na poniedział-
kowym posiedzeniu komisji pani 
dyrektor nie było, z powodów oso-
bistych, informacje przedstawiał 
jej pracownik Tomasz Dróżka.

Zaprezentował m.in. liczbę 
osób korzystających z noclegów  
w domu wycieczkowym w każ-
dym miesiącu lat 2014-2018. Wy-
nika z nich, że w ubiegłym roku 
liczba ta wahała się od 109 w grud-
niu do 249 w czerwcu. Najwięcej 
ich było w kwietniu i maju (496  
i 495), najmniej w grudniu – 224.

Więcej mówi wskaźnik wyna-
jętych noclegów (czyli np. jed-
na osoba zakwaterowana na ty-
dzień to 7 noclegów) – kwiecień 
i maj 2018 roku były pod tym 
względem najlepsze w minionych 
czterech latach, bo odnotowano  
w nich blisko 500 noclegów. Za-
sadniczo widać, że w 2018 roku 
było wynajętych więcej noclegów 
niż w 2017, na co wpływ miało 
szczególnie dobre pierwsze półro-
cze. Łóżek jest w ogóle 30.

To jednak i tak za mało, jeśli 
bierze się pod uwagę założenia, ja-
kie przyświecały ówczesnym wła-
dzom powiatu podczas tworzenia 
domu wycieczkowego, który miał 
sam zarabiać na swoje utrzyma-
nie. Tymczasem powiat, zamiast 
zarabiać, dopłaca – w 2018 r. do-
tacja wyniosła 536 tys. zł.

Starosta Kosiorek mówił, że 
kontrola w centrum napotyka na 
trudności takie jak brak części 
dokumentów za lata 2015, 2016 
i 2017. Stabilności pracy w cen-
trum z pewnością nie służyły cią-
głe zmiany dyrektorów. Powołana 
przed miesiącem Adrianna Ka-
czor jest piątą osobą na tym sta-
nowisku od 2014 roku. – Chcemy, 
żeby oczyściła się trochę atmos-
fera, na pewno będziemy jeszcze  

na ten temat dużo rozmawiać  
– powiedział starosta. 

Temat Centrum Promocji kon-
tynuowany był na sesji Rady Po-
wiatu, 30 stycznia. Radny Michał 
Śliwiński zapytał o tryb powoła-
nia nowego dyrektora i o to, czy 
był ogłaszany konkurs. Starosta 
Marcin Kosiorek odpowiedział, 
że w przypadku powoływania dy-
rektora dla placówki kultury kon-
kurs nie jest potrzebny. Sytuacja 
w placówce wymagała szybkie-
go działania, poprzedniej dyrektor 
kończyła się umowa i konieczne 
było powołanie osoby, która bę-
dzie za placówkę odpowiedzialna. 
Na pytanie o to, co zdecydowało, 
że została nią Adrianna Kaczor, 
odpowiedział, że kompetencje  
i zaufanie, jakim ją obdarza. 

Starosta jeszcze powiedział tyl-
ko krótko, że w centrum „braku-
je pewnych dokumentów” , ale do 
oceny tego, co się tam działo, po-
trzeba jeszcze czasu – aby skoń-
czyły się trwające tam kontrole. 
Potem ich wyniki będą przedsta-
wione radnym, którzy będą brać 
udział w podejmowaniu decy-
zji, co dalej z placówką. Obecnie 
trwa tam audyt zlecony przez po-

wiat firmie zewnętrznej, swoje po-
stępowanie prowadzi prokuratura,  
a Urząd Skarbowy prowadzi kon-
trole pod kątem podatku VAT. 

Radny Janusz Michalak przy-
pomniał, że poprzedni starosta 
Krzysztof Figat złożył zawiado-
mienie do prokuratury w spra-
wie nieprawidłowości, do których 
mogło dojść w centrum. Pytał, co 
prokuratura tam bada? Ten odpo-
wiedział, że chodziło o księgo-
wość. 

Radna Katarzyna Słoma do-
dała, że pracowała w centrum  
– na różnych stanowiskach – przez 
6 lat i uważa, że placówka miała 
dotąd pecha, choć jest potrzebna  
i ma potencjał, jest też idealnie po-
łożona w centrum miasta. Warto 
byłoby odświeżyć kalendarz or-
ganizowanych przez nią imprez  
i podjąć współpracę z miastem. 

Marcin Kosiorek zadeklarował, 
że na pewno Centrum Promocji 
nie zostanie zlikwidowane, bo nie 
ma planów aby cokolwiek w po-
wiecie zamykać, ale instytucja po-
winna służyć ludziom.

Radni opozycyjni pytali o wy-
stąpienie Centrum Promocji z Lo-
kalnej Grupy Działania Ziemia 
Łowicka. Wicestarosta Piotr Mal-
czyk wyjaśniał, że to dla powia-
tu mało korzystne, gdy do grupy 
należało samo Centrum. Planuje 
się, aby do LGD przystąpił powiat 
jako samorząd.  mwk, tm
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Gmina Bielawy�|�Po�sesji�budżetowej

Trzynaście rąk za budżetem 
Wszyscy radni Rady Gminy Bielawy, obradującej 
na sesji 30 stycznia w 13 osobowym składzie, 
podnieśli rękę za uchwałą budżetową, jakkolwiek 
przed głosowaniem kilka osób wyraziło krytyczne 
uwagi dotyczące m.in. prognozowanego 
rosnącego zadłużenia samorządu. 

Taki sam wynik, jak głosowa-
nie nad budżetem, dało głoso-
wanie nad wieloletnią progno-
zą fi nansową. Wcześniej projekty 
obydwu dokumentów pozytyw-
nie zaopiniowała Regionalna Izba 
Obrachunkowa.

Zaprojektowany przez wójta 
Sylwestra Kubińskiego i skarbnik 
Dorotę Kubiak, a następnie prze-
dyskutowany na połączonym po-
siedzeniu komisji stałych budżet 
gminy Bielawy został uchwalo-
ny na poziomie 22.046.070 zł 
po stronie planowanych docho-
dów i 22.208.955,51 zł po stro-
nie wydatków. Planowany defi cyt 
w kwocie 162.885,51 zł ma być 
pokryty środkami z kredytu. Limit 
możliwych do zaciągnięcia zobo-
wiązań na spłatę wcześniejszych 
kredytów i pożyczek ustalono 
na 700 tys. zł, a na pokrycie przej-
ściowego, występującego w ciągu 
roku defi cytu – na 650 tys. zł. 

40% dochodów 
to subwencje
Z informacji przedstawionej 

przez skarbnika gminy Bielawy 
wynika m.in., że dochody wła-
sne zaplanowano na 7.707.145 zł, 
w tym wpływy z podatku rolne-
go spodziewane są na poziomie 
1.250.000 zł, z podatku od nieru-
chomości – 1.060.000 zł, a udzia-
ły gminy we wpływach z podatku 
dochodowego od osób fi zycznych 
wyniosą 3.104.625. 

Część oświatowa subwen-
cji ogólnej z budżetu państwa 
wyniesie 4.931.833 zł. Tak jak 
w latach ubiegłych, nie wystar-
czy ona na pokrycie wydatków 
na oświatę, skalkulowanych łącz-
nie na 8.583.206,52 zł.

Część wyrównawcza subwen-
cji ogólnej wyniesie w tym roku 
4.060.430 zł. 

Najważniejsze wydatki 
samorządu
Obok oświaty, po stronie te-

gorocznych gminnych wydatków 
najpoważniejsze kwoty zarezer-
wowano w działach: 

 pomoc społeczna – na reali-
zację zadań zleconych zaplanowa-
no 4.938.226 zł (w tym 3.075.329 
zł na świadczenia wychowawcze 
i 1.721.926 zł na świadczenia ro-
dzinne) oraz 803.471,90 zł na re-
alizację zadań własnych gminy 
(w tym funkcjonowanie GOPS, 
zasiłki, odpłatność za pobyt osób 
w DPS-ach); 

 administracja publiczna 
– 2.920.621,90 (tu główne pozy-
cje to: 120.700 zł na radę gminy 
i 2.584.388,93 na urząd); 

 gospodarka komunal-
na i ochrona środowiska 
– 1.357.755,80 zł (w tym m.in: 
753.800 zł na zagospodarowanie 
odpadów, 271.679,30 zł na oświe-
tlenie uliczne, 59.944 zł na skład-
kę inwestycyjną na rzecz ZM Bzu-
ra). 

Na wydatki związane z kulturą 
i ochroną dziedzictwa narodowe-
go zaplanowano 150 tys. zł tytu-
łem dotacji dla gminnej biblioteki 
publicznej oraz 20 tys. zł na orga-
nizację imprez kulturalnych przez 
referat kultury. Plan wydatków 
działu Kultura fi zyczna i sport 
opiewa na 138.179,30 zł, z czego 
60 tys. zł przeznaczono na dota-
cje dla organizacji pozarządowych 
(klubów i zespołów sportowych), 
a 10 tys. na organizację imprez 
sportowych.

W ramach wydatków działu 
Transport łączność zaplanowa-
no 160 tys. zł na bieżące remon-
ty i utrzymanie dróg gminnych, 
10 tys. zł na zimowe utrzymanie 
dróg, 77.550 zł na dalsze oczysz-
czanie i odmulanie rowów przy-
drożnych własnym sprzętem gmi-
ny. 

Na wydatki bieżące na ochro-
nę przeciwpożarową zaplanowa-
no 212.100. zł. 

W budżecie gminy utworzono 
na 60-tysięczną rezerwę celową 
na zarządzanie kryzysowe oraz 
50-tysięczną rezerwę ogólną. 

Na spłatę zadłużenia gminy 
w roku 2019 zaplanowano 
592.885 zł, a na obsługę długu 
publicznego (odsetki, poręczenia 
i gwarancje) – 161.129 zł. 

Po stronie tegorocznych wydat-
ków bieżących znalazło się 69.500 
zł na sporządzenie miejscowego 
planu zagospodarowanie prze-
strzennego dla Starych Orenic, 

Oszkowic i Emilianowa, co ma 
umożliwić lokalizację inwestycji 
na terenach pod nie przeznaczo-
nych w studium. 

jakie inwestycje?
Ogółem na tegoroczne wydat-

ki majątkowe (wydatki i zaku-
py inwestycyjne) gminy Biela-
wy zaplanowano 1.246.863,51 zł, 
w tym: 

 200 tys. zł na przebudowę 
1375 m drogi gminnej w Chru-
ślinie;

 255 tys. zł na budowę studni 
głębinowej w Oszkowicach;

 250 tys. zł na dofi nansowa-
nie zakupu średniego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego dla OSP 
w Starym Waliszewie;

 283.787 zł na dofi nansowanie 
zakupu traktora z osprzętem dla 
Gminnej Spółki Wodnej w Bie-
lawach;

 122.481,21 zł na moderniza-
cję świetlic wiejskich. 

W ramach wydatków funduszu 
sołeckiego, zgodnie z wolą miesz-
kańców poszczególnych wsi, za-
planowano: 34.382,50 zł na bu-
dowę i rozbudowę oświetlenia 
ulicznego w Bielawskiej Wsi, Pio-
trowicach i Borówku; 10.911,79 
zł na modernizację drogi gminnej 
w Psarach; 24.764 zł na budowę 
chodnika w Sobocie i 12.150,01 
na chodnik w Trabach.

Poza wydatkami i inwestycja-
mi, z funduszu sołeckiego realizo-
wane będą wydatki bieżące m.in. 
na zakup destruktu i kruszywa 
na remont dróg w: Borowie, Emi-
lianowie, Starych Orenicach i Wa-
liszewie Dworskim, zakup prze-
pustów, kostki brukowej, tablic 
informacyjnych i znaków drogo-
wych. 

Różne spojrzenia 
Dyskusję nad projektem bu-

dżetu na sesji rozpoczął wiceprze-
wodniczący rady Krzysztof Ra-
cewicz, którego niepokoją dwie 
kwestie – coroczny wzrost wydat-
ków gminy na oświatę (wójt wyja-
śnił, że wydatki tego działu zapla-
nowano na poziomie prawie takim 
jak w roku 2018) oraz spodziewa-
ny wzrost zadłużenia samorządu 
do ponad 5 milionów zł, progno-
zowanym w WPF-ie. 

Krytyczne spojrzenie radnego 
Racewicza podziela w tej kwestii 
radny Adam Krysicki, który za-
uważył: – Rośnie nam zadłuże-
nie. Żeby spłacić jedno zadłuże-
nie, gmina niestety musi zaciągać 
drugi kredyt. To taki niebezpiecz-
ny trend, myślę, bo w efekcie tych 
kredytów, nowych i starych, które 
są spłacane, dochodzi do tego, że 
w przyszłym roku ten wskaźnik, 
który pokazuje możliwości zadłu-
żenia gminy, dojdzie już do takie-
go prawie granicznego poziomu 
(4,04 wg prognozy na 2020 r. przy 
dopuszczalnym 4,37 – dop. red.), 
które powoduje, że pewnie już 
więcej gmina nie zrobi (...). Skoro 
gmina nie będzie mogła zaciągnąć 
nowego kredytu, a musimy spła-
cać koniecznie stary, to nie czeka-
ją nas lata inwestycyjne. 

Radny Krysicki przewiduje, 
że w takiej sytuacji bielawski sa-
morząd jest w tej kadencji skaza-
ny na bierne egzystowanie, a nie 
rozwój. 

Inaczej patrzy na to przewod-
niczący rady Andrzej Zimiński, 
który w zestawieniu zaplanowa-
nych do realizacji zadań z docho-
dami gminy ocenił projekt budże-

tu jako „całkiem przyzwoity”, bo 
„bywały gorsze” i: – Nie można 
powiedzieć, że jesteśmy zupełnie 
w dołku. Kredyty – fakt, są, ale 
niekoniecznie one musiałyby być 
do wzięcia, ponieważ można zre-
zygnować z czegoś, no nie wiem 
– z samochodu dla OSP czy z do-
tacji dla spółki wodnej i już by kre-
dyt nie był potrzebny. Są tu wzięte 
pod uwagę takie kierunki rozwo-
ju, jakie są wszystkim potrzeb-
ne – przekonywał i przypominał, 
że gmina liczyła, iż od 2019 r. bę-
dzie uzyskiwała dochody z tytułu 
funkcjonowania na jej terenie za-
kładu utylizacji odpadów w Pia-
skach Bankowych, inwestycji, któ-
ra została zablokowana. Pozostaje 
poszukiwanie nowych inwesto-
rów. Gmina o niskich dochodach 
– zdaniem przewodniczącego 
rady – w dzisiejszych czasach nie 
da rady inwestować bez zaciąga-
nia kredytu. 

Radny Piotr Kociak, będący też 
trenerem Victorii Bielawy, podzię-
kował z kolei wójtowi za zwięk-
szenie o 10 tys. zł (do 60 tys.) 
środków przeznaczonych na dota-
cje dla klubów sportowych. Wyra-
ził życzenie, żeby kluby corocznie 
mogły liczyć na taki wzrost. 

Zaproszony na sesję radny po-
wiatowy Jacek Chudy zabrał głos 
jako szef powiatowych struktur 
OSP w Łowiczu, dziękując za pie-
niądze na udział własny gminy 
w planowanym zakupie nowego 
samochodu dla OSP w Starym 
Waliszewie. 

Ostatecznie, jak napisaliśmy 
we wstępie, za uchwałą budżeto-
wą zagłosowało 13 radnych, nikt 
się nie wstrzymał od głosu, nikt 
nie był przeciwny. 

SylweSTeR 
KuBIńSKI
wójt gm. Bielawy

–�oczywiście,�że�nie�
jest�to�budżet�naszych�
marzeń�–�ani�moich,�ani�
Państwa�(...).�W�ubiegłym�
roku�kredyt�braliśmy,�
owszem,�ale�nie�na�
przejedzenie,�tylko�na�
inwestycje.�Wykonaliśmy�
około�12�kilometrów�
dróg�asfaltowych,�
zakupiliśmy�ciągnik�
z�osprzętem,�również�
w�kredycie,�z�czego�
połowa�będzie�umorzona�
–�to�był�bardzo�korzystny�
kredyt�z�WfoŚigW.�
odzyskamy�również�
z�wielkiej�inwestycji�
(remontu�hydroforni�
w�Sobocie,�budowy�
wodociągu�i�studni)�
około�200�tys.�z�VaT-u.�
owszem,�przewidziane�
jest�zaciągnięcie�kredytu�
na�spłatę�kredytu,�żeby�
domknąć�budżet,�ale�to�
nie�znaczy,�że�ten�kredyt�
będziemy�brać�(...).�
Liczymy,�że�subwencje�
będą�spływać�w�takiej�
wysokości�
jak�przewidziano.�
Poza�tym�poprawiła�się�
ściągalność�zaległości�
podatkowych,�dlatego�
też�jest�duży�procent�
pewności,�że�tego�
kredytu�na�spłatę�
kredytu�nie�będziemy�
brać.

elŻBIeTa wOlDaN
-ROMaNOwICz

ela.woldan@lowiczanin.info

By gmina Bielawy nie zostawała za sąsiadami.�Na�tym�i�na�możliwości�
inwestowania�w�kolejnych�latach,�a�nie�tylko�na�biernej�egzystencji�gminy,�
zależy�m.in.�radnemu�adamowi�krysickiemu,�który�mówił�o�tym�w�dyskusji�
nad�projektem�budżetu.�
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Krzysztof Racewicz. 
Wiceprzewodniczącego�rady�
niepokoi�rosnące�zadłużenie�
gminy.�
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30% budżetu na inwestycje
– Nie jesteśmy największą gminą w powiecie łowickim, ale mamy 
największy budżet, w którym prawie 14 mln zł, czyli ok. 30%, 
przeznaczamy na inwestycje. To nas plasuje na pozycji lidera 
– powiedział na sesji Rady Gminy Łowicz jej przewodniczący 
Maciej Malangiewicz, tuż po przedstawieniu przez wójta Andrzeja 
Barylskiego projektu budżetu na 2019 rok.

Przewodniczący zwrócił też 
uwagę na bardzo istotny jego zda-
niem zapis, który znalazł się w bu-
dżecie – po raz pierwszy gmina 
zdecydowała się przeznaczyć pie-
niądze na dotacje dla tych miesz-
kańców, którzy zdecydują się na 
wymianę starego pieca central-
nego ogrzewania na nowy, nisko-
emisyjny. Ma to ich zachęcić do 
podjęcia działań w celu poprawy 
jakości powietrza. Na 2019 rok za-
rezerwowano na ten cel 100 tys. zł, 
wsparcie na gospodarstwo domo-
we przewidziane jest w granicach 
5-6 tys. zł. Wójt Barylski zazna-
czył, że gmina uznała, że przeka-
zanie na ten cel pieniędzy z wła-
snego budżetu będzie prostsze 
niż korzystanie ze środków Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochro-
ny Środowiska. Pozyskanie pie-
niędzy od gminy ma być prostsze 
i bardziej klarowne. 

Przewodniczący ocenia też, że 
dobrą decyzją jest przeznacze-
nie w budżecie gminy 145 tys. zł 
na poprawę istniejącej infrastruk-
tury sportowej. 

37,5 miliona wpływów, 
43 miliona wydatków
Gmina zaplanowała w 2019 

roku dochody na wysokości 
37 mln 425 tys. zł, zaś wydatki 
w wysokości 42 mln 809 tys. zł. 
Dla porównania przyjmowany 
rok wcześniej budżet na 2018 rok 
przewidywał dochody w wyso-
kości 29 mln 535 tys. zł i wydat-

ki w wysokości 33 mln 702 tys. 
zł. Defi cyt w postaci 5 mln 414 zł 
zostanie pokryty z pożyczki z Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska – 2,8 mln zł i nadwyż-
ki budżetowej – 2 mln 469 tys. zł.

W budżecie zapisano 11 mln 
831 tys. zł na fi nansowanie szkół, 
dla porównania w 2018 roku wy-
datki te wynosiły około 9 mln zł. 
Wójt Andrzej Barylski, który refe-
rował projekt budżetu, powiedział, 
że różnica ta wynika m.in. z faktu, 
że w tym roku odchodzą ostatnie 
cztery klasy Gimnazjum w Popo-
wie, to wiąże się z koniecznością 
zmniejszenia liczby nauczycieli, 
a co za tym idzie, wypłacenia od-
praw. Jednocześnie, wydatki na 
oświatę stanowią mniej niż plany 
wydatków na zadania inwestycyj-
ne na 2019 rok. To znaczące osią-
gnięcie. Rada Gminy uchwaliła je 
na łączną kwotę 13 mln 782 zł.

lista inwestycji
Największe wydatki pochło-

nie budowa sieci kanalizacji sa-
nitarnej w Zielkowicach, Placen-
cji i Parmie – 8 mln 792 tys. zł. 
W kwocie tej 5,1 mln zł to dotacja 
ze środków unijnych, otrzymana 
za pośrednictwem Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska, 
a 2,8 mln zł – pożyczka z WFOŚ. 
Są to wydatki zaplanowane tyl-
ko na ten rok, zadanie jest jednak 
dwuletnie i obejmie rok 2019. Cał-
kowita wartość jest oceniona na 14 
mln 861 tys. zł z dofi nansowaniem 
z NFOŚ wynoszącym 7,7 mln zł.

1 mln 178 tys. zł gmina prze-
widziała na budowę przyłączy 
do indywidualnych budynków 
mieszkalnych z wybudowaną 
już siecią kanalizacji sanitarnej 

w Urbańszczyźnie, Wygodzie 
i Zawadach. Inwestycja jest do-
fi nansowana dotacją z WFOŚ 
w wysokości 356 tys. zł. Gmina 
zakłada, że wsparcie funduszu po-
kryje 50% wartości prac, zaś róż-
nica pokryta zostanie po części 
przez mieszkańców – 30% i gmi-
nę – 20%.

1 mln 420 tys. zł przeznaczo-
no na modernizację dróg gmin-
nych i wewnętrznych – jak za-
znaczył na sesji wójt Andrzej 
Barylski, inwestycje te wymagają 
jeszcze przygotowania szczegóło-
wych kosztorysów i dokumenta-
cji, nie mniej podał orientacyjne 
kwoty i zakresy prac. Plan wy-
datków obejmuje np. nawierzch-
nię drogi w miejscowościach Pi-
laszków i Jastrzębia, która dojdzie 
do granic miasta (obecnie jest ona 
utwardzona tłuczniem) – 500 tys. 
zł, nakładka na drodze z Dąbko-
wic Górnych do drogi wiodącej 
od DK14 do Guźni – 240 tys. zł, 
częściowe utwardzenie tłuczniem 
drogi wiodącej od „traktu” do bo-
iska sportowego w Placencji – in-
westycja ma być dofi nansowana 
z Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych – 157 tys. zł, utwardze-
nie drogi na osiedlu w Strzelcewie 
– 100 tys. zł, 75 tys. zł gmina 
planuje wydać na chodnik i na-
wierzchnię z kostki drogi przed 
Szkołą Podstawową w Dąbkowi-
cach.

Zaplanowano też modernizację 
drogi w Zielkowicach, od skrzy-
żowania wiodącego do Zielko-
wic Kępy w kierunku Czajek, 
gdzie korzenie drzew wysadziły 
nawierzchnię jezdni, utrudniając 
poruszanie się samochodów. Ko-
rzenie te mają być odcięte, a nie-

równości zakryte nową nakładką, 
tłuczeń ma być natomiast nawie-
ziony na drogę gruntową odcho-
dzącą w kierunku południowym 
w sąsiedztwie skrzyżowania szo-
sy Jamno – Grudze Stare z DK14. 
Przy drodze tej powstaje nowa za-
budowa.

430 tys. zł gmina chce wydać 
na wymianę wadliwej konstruk-
cji dachu wraz z pokryciem na 
budynku szkoły w Popowie. 325 
tys. zł zaplanowano na rozbudowę 
sieci wodociągowej m.in. w miej-
scowościach: Strzelcew, Popów, 
Zielkowice i Jastrzębia, w kwo-
cie tej mieści się też zakup dwóch 
agregatów prądotwórczych, które 
w razie awarii zasilą w prąd ujęcia 
wody w Zielkowicach i Zabosto-
wie. Gmina przygotowuje też do-
kumentację nowej studni głębino-
wej w Jamnie.

300 tys. zł ma pochłonąć rozbu-
dowa oświetlenia ulicznego m.in. 
w Zielkowicach Góry i Zabosto-
wie. Głównym zadaniem będzie 
tu jednak budowa oświetlenia (sie-
ci zasilającej oraz ustawienie la-
tarń) wzdłuż drogi wojewódzkiej 
703 na długości zabudowy wsi Pi-
laszków i Otolice.

145 tys. zł zarezerwowano 
na modernizację boisk gminnych: 
55 tys. zł na budowę oświetlenia 
i 40 tys. zł na budowę systemu na-
wodnienia boiska w Niedźwiadzie 
oraz 40 tys. zł na zabudowę kon-
tenerową zaplecza socjalnego bo-
iska w Placencji.

180 tys. zł przeznaczono na bu-
dowę zaplecza socjalnego świe-
tlicy wiejskiej w Szczudłowie. 
87 tys. zł ma pochłonąć wykona-
nie schodów w Domu Ludowym 
w Zielkowicach, które skomu-
nikują garaż z poddaszem, które 
jest wykorzystywane przez ochot-
ników. 293 tys. zł zarezerwowa-
no na budowę i rozbudowę do-
mów ludowych, a kolejne 20 tys. 
na prace projektowe związane ze 
świetlicami. Wśród tych wydat-
ków jest 127 tys. zł na wymianę 
pokrycia dachowego w Zabosto-
wie Dużym – chodzi o zdjęcie płyt 
eternitowych. Gmina planuje też 
prace projektowe świetlicy wiejskiej 
w Małszycach. Ma ona stanąć 
na narożnej nieruchomości przy 
drodze wojewódzkiej nr 584, jej 
kształt ma być zbliżony do budyn-

ku, który powstał kilka lat temu 
w Dąbkowicach Górnych. Oprócz 
tego gmina przygotowuje doku-
mentację dla świetlicy w Klew-
kowie, gdzie planuje się zaplecze 
socjalne w miejscu niedziałające-
go sklepu, stworzenie dodatkowe-
go pomieszczenia gospodarczego 
dla OSP w Parmie i wykonanie 
pomieszczenia kuchni w świetlicy 
w Niedźwiadzie.

200 tys. przeznaczono na kon-
serwację rowów melioracyjnych 
– szczegółowy zakres prac zo-
stanie ustalony w porozumieniu 
z Gminną Spółką Wodną.

Kolejne kwoty przeznaczono 
na: 100 tys. zł – dofi nansowanie 
do zakupu samochodu strażac-
kiego do ratownictwa drogowe-
go dla jednostki OSP w Jamnie 
– zgodnie z rekomendacją za-
rządu gminnego OSP, 100 tys. 
zł na sfi nansowanie gminnego 
programu wymiany pieców wę-
glowych na piece niskoemisyjne 
w domach jednorodzinnych. Za-
sady korzystania z dofi nansowa-
nia zostaną ustalone uchwałą na 
sesji w lutym, 50 tys. zł – zakup 
i montaż klimatyzacji w Urzę-
dzie Gminy, 26 tys. zł na zakup 
i montaż klimatyzacji w Domu 
Ludowym w Popowie, 17 tys. zł 
na prace modernizacyjne Domu 
Ludowego w Strzelcewie.

W budżecie nie ujęto wnio-
sków radnych dotyczących bu-
dowy sal gimnastycznych przy 
szkołach w Jamnie i Wygodzie 
– radni dopiero będą się zapozna-
wać z tematem w czasie wiosen-
nej sesji wyjazdowej oraz wniosku 
na budowę drogi w obrębie wsi 
Pilaszków Palestyna ze względu 
na nieuregulowany stan gruntów, 
na których znajduje się droga. 

REkLaMa

Gmina Łyszkowice�|�Są�projekty�na�drogi�powiatowe

Dobra wiadomość dla mieszkańców
Są duże szanse na to, 
że Powiatowy Zarząd Dróg 
w Łowiczu dokończy 
w tym roku remonty dwóch 
podlegających mu dróg, 
które przechodzą 
przez gminę Łyszkowice.

To drogi Łyszkowice (ul. Księ-
stwa Łowickiego) – Pszczo-
nów, a także droga przechodząca 
przez Stare Grudze w kierunku 

drogi krajowej. O tym, że projek-
ty takich inwestycji są już prak-
tycznie gotowe, poinformował 
na sesji Rady Gminy Łyszkowice 
30 stycznia radny powiatu łowic-
kiego Waldemar Krajewski. 

Droga na Starych Grudzach 
mierzy około 1,2 km. O jej złym 
stanie i potrzebie remontu pi-
saliśmy na naszych łamach już 
kilka razy na przestrzeni ostat-
nich lat, a radny Andrzej Foks 
pisał do starostwa w tej spra-

wie jeszcze w 2014 roku. Dru-
ga z dróg, o których mówił rad-
ny Krajewski, liczy w całości ok. 
2,2 km, tegoroczne prace będą 
dokończeniem jej remontu roz-
poczętego we wrześniu ubiegłe-
go roku.

Radny powiedział też, że te 
dwie inwestycje razem mogą 
kosztować około 2-3 miliony zł. 
Władze powiatu liczą na wspar-
cie gminy, a także środki ze-
wnętrzne.  tm

Łowicz |�Powiatowa�Biblioteka�Publiczna�zaprasza�

Zajęcia komputerowe dla osób 50+
W lutym w Powiatowej Biblio-

tece Publicznej w Łowiczu ruszy 
kolejna edycja bezpłatnych za-
jęć komputerowych „Start w cy-
frowy świat”. Są one adresowa-
ne dla osób w wieku 50+. Udział 
w zajęciach jest bezpłatny. 

Zapisy osób zainteresowanych 
przyjmowane będą do 13 lutego. 
Pierwsze spotkanie, organiza-
cyjne, zaplanowano 20 lutego o 

godz. 15.00 w siedzibie bibliote-
ki (budynek muzeum, wejście od 
ul. 3 Maja). 

Zajęcia będzie prowadzi-
ła Magdalena Barlak, która jest 
pracownikiem biblioteki i jedno-
cześnie Latarnikiem Polski Cy-
frowej. Prowadząca powiedzia-
ła nam, że z zajęć będzie mogło 
skorzystać około 20 osób, które 
zostaną podzielone na 3 grupy. 

Z uczestnikami ustali, czy zajęcia 
będą się odbywały raz czy dwa 
razy w tygodniu i o której go-
dzinie. Jeden kurs to 8 spotkań, 
z których każde trwa godzinę. 

Program zajęć zależeć bę-
dzie od oczekiwań i umiejętno-
ści osób, które się na nie zgłoszą. 
Mogą być to zajęcia dla począt-
kujących osób lub nieco zaawan-
sowanych.  mwk

Wydatki�na�oświatę�
stanowią�mniej�
niż�plany�wydatków�
na�zadania�
inwestycyjne�
na�2019�rok.�
To�znaczące�
osiągnięcie.�

TOMaSz
BaRTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info
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RZUT OKIEM�|�PoWiaT�DLa�TRENERa�

Podczas Sesji Rady Powiatu Łowickiego w środę, 30 stycznia, 
pamiątkową statuetkę w kształcie łyżwy wręczono trenerowi 
i działaczowi sportowemu Mieczysławowi Szymajdzie 
z Domaniewic.�Powodem�uhonorowania�trenera�Mieczysława�był�fakt,�
że�niedawno�otrzymał�on�za�swoją�działalność�przyznawany�przez�naszą�
redakcję�tytuł�„Łowiczanina�Roku”,�w�przeszłości�był�natomiast�radnym�
powiatowym�oraz�członkiem�zarządu�powiatu�łowickiego.�Wręczenia�listu�
gratulacyjnego�oraz�statuetki�w�kształcie�łyżwy�dokonali:�przewodniczący�
rady�Marek�Jędrzejczak,�starosta�Marcin�kosiorek,�wicestarosta�Piotr�
Malczyk�oraz�członek�zarządu�Tadeusz�kozioł.�mak�

REkLaMa

Łowicz�|�Nagrody,�stypendia�sportowe�i�artystyczne�dla�najlepszych�

Warto być dobrym w każdej 
dyscyplinie 
Stypendia i nagrody dla najlepszych łowickich 
trenerów i sportowców za osiągnięcie wysokich 
wyników sportowych oraz stypendia 
artystyczne zostały wręczone na ostatniej sesji 
Rady Miejskiej w Łowiczu. 

Decyzje kto je otrzyma nie są 
jednak nowe, zarządzenie doty-
czące sportowców zostało wyda-
ne 19 listopada ubiegłego roku, 
a w sprawie przyznania sty-
pendiów osobom zajmują-
cym się twórczością artystyczną 
– 20 grudnia 2018 r. 

Stypendia sportowe, o które 
wnioskują kluby, przyznawane są 
za osiągnięcie wysokich wyników 
sportowych we współzawodnic-
twie międzynarodowym i krajo-
wym w 2018 roku. Zostały wrę-
czone 10 zawodnikom, przyznane 
są na rok i wynoszą w zależności 
m.in. od osiągnięć od 250 do 350 
zł miesięcznie. O ich sukcesach 
sportowych pisaliśmy regular-
nie w dziale sportowym, również 
na portalu www.lowiczanin.info. 

250 zł miesięcznego stypen-
dium będą otrzymywać lekko-

atleta UKS Jedynka Szymon 
Kosmowski, judocy MKS Zryw 
Alicja Bielecka i Jan Surma. 300 
zł stypendium otrzymywać będą 
piłkarze MUKS Pelikan: Mar-
cel Wnuk, Paweł Graczyk i Mi-
kołaj Pietrzak. 316 zł miesięcz-
nie otrzymywać będą bracia 
Mateusz i Piotr Podsędkowie, któ-
rzy są zawodnikami tenisa stołowego 
w UMKS Księżak. 350 zł będzie 
trafi ać do koszykarza Księżaka 
Syntex Łowicz Mateusza Gład-
kiego oraz lekkoatletki UKS Je-
dynka Maliny Wójcik. 

8 zawodników otrzymało jed-
norazowe nagrody sportowe. 
1,6 tys. zł otrzymali tenisistka sto-
łowa Ksenia Włuczyńska, Bartosz 
Włuczyński z łowickiego Księża-
ka Syntex. 1,5 tys. zł otrzymał Ja-
kub Pająk, lekkoatleta UKS Bły-
skawica Domaniewice, po 1,3 
tys. zł lekkoatleci Tomasz Wiete-
ska, Jan Pietrzak oraz koszykarze 
młodzieżowego Księżaka Andrzej 
Górniak i Bartosz Dylik. 1,2 tys. 
zł trafi  do zawodnika Łowickiej 
Akademii Sportu Kamila Olewi-

cza, rywalizującego w trójboju si-
łowym. 

Kolejnych 13 nagród sporto-
wych trafi ło do trenerów. Otrzy-
mali je: były trener Księżaka, 
który wprowadził w ubiegłym 
sezonie tę drużynę do I ligi ko-
szykówki Robert Kucharek (2,5 
tys. zł), trenerzy Pelikana Jaro-
sław Rachubiński i Dawid Łu-
gowski (po 1,8 tys. zł), judoczka 
z MKS Zryw Iwona Grzegory-
-Gajda (1,7 tys. zł), trener grup 
młodzieżowych Pelikana Paweł 
Kutkowski (1,5 tys. zł), Walde-
mar Kret z UKS Jedynka (1,5 tys. 
zł), trenerzy koszykówki Milena 
Wysocka i Maciej Siemieńczuk 
(1,5 tys. zł), trenerzy MUKS Pe-

likan Marcin Rychlewski i Prze-
mysław Plichta (1,3 tys. zł), tre-
ner koszykówki Piotr Rutkowski 
i lekkiej atletyki Mariusz Kwiat-
kowski (1,3 tys. zł). 

Ponadto roczne stypendia ar-
tystyczne odebrało kolejnych sie-
dem osób. 500 zł miesięcznie 
otrzymywać będzie uzdolniona 
muzycznie Malwina Ciesielska. 
Po 300 zł przyznano młodym tan-
cerzom: Wiktorowi Majewskiemu 
i Klaudii Tomaszkiewicz oraz Pa-
trykowi Kosendzie w dziedzinie 
literatury (poezja). Po 100 zł mie-
sięcznie otrzymywać będą utalen-
towani muzycznie rodzeństwo To-
masz i Justyna Murasowie oraz 
Maja Lis. 

Stypendia zostały uroczyście wręczone na�początku�sesji�Rady�
Miejskiej�w�Łowiczu,�24�stycznia.�
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MaRCIN
KuCHaRSKI

marcin.kucharski@lowiczanin.info

Gmina Chąśno�|�Z�sesji�rady�gminy

Bez funduszu sołeckiego
Rada Gminy Chąśno jednogło-

śnie i bez głosów sprzeciwu ze 
strony sołtysów zdecydowała się 
nie wyodrębniać w tym roku z bu-
dżetu środków na fundusz sołecki.

Decyzja zapadła na sesji 25 
stycznia. Nie jest ona żadnym za-
skoczeniem, bo podobnie radni 
zdecydowali także w poprzednich 
latach. Wójt Dariusz Reczulski ar-

gumentuje to tym, że przy ok. 800 
tys. zł zarezerwowanych w ogó-
le na inwestycje, ok. 200 tys. zł to 
znaczne obciążenie, nawet zakła-
dając możliwość uzyskania zwro-
tów. 

Każde sołectwo i tak skła-
da wnioski do budżetu, które są 
w miarę możliwości uwzględnia-
ne przy planowaniu budżetu.   tm
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Ostrów�|�Ludowcy�przypomnieli�o�Teofi�lu�kurczaku

Chłop, patriota, poseł
W 100. rocznicę wyboru Teofi la Kurczaka z Ostrowa w gminie Łowicz do pierwszego 
po 123 latach zaborów Sejmu Ustawodawczego odrodzonej Polski, który to wybór miał miejsce 
w styczniu 1919 roku, 3 lutego przypomniano postać tego niezwykłego człowieka, działacza 
ludowego, oświatowego, patrioty i rolnika. Głosowało na niego wtedy 17 tys. osób, 
żaden inny poseł z Ziemi Łowickiej do chwili obecnej nie uzyskał podobnego wyniku.

W uroczystościach, które od-
były się w Domu Ludowym 
w Ostrowie, wzięło udział po-
nad 300 osób – głównie działa-
cze ruchu ludowego, członkowie 
PSL, Kół Gospodyń Wiejskich 
z terenu Ziemi Łowickiej. Wśród 
gości byli m.in. prezes partii i po-
seł na Sejm RP Władysław Ko-
siniak-Kamysz, prezes zarzą-
du wojewódzkiego PSL Dariusz 
Klimczak i prezes zarządu wo-
jewódzkiego Związku Nauczy-
cielstwa Polskiego Marek Ćwiek, 
a także poseł PSL Paweł Bejda, 
członkowie ochotniczych straży 
pożarnych oraz władze miasta 
i powiatu z burmistrzem Krzysz-
tofem Kalińskim i starostą Marci-
nem Kosiorkiem.

Inicjator spotkania, Tadeusz 
Koza z Ostrowa, rozpoczął je od 
przypomnienia historii powstania 
w 1908 roku „Roty”, której autor-
ką słów jest Maria Konopnicka, 
a muzyki Feliks Nowowiej-
ski. Jak zaznaczył, była to pieśń 
szczególnie bliska ruchowi ludo-
wemu, która była i jest śpiewana 
w czasie spotkań i uroczystości. 
Po tych słowach pieśń rozbrzmia-
ła głosami gości i Zespołu Śpie-
waczego „Ksinzoki”.

Pracownik Muzeum Historii 
Ruchu Ludowego w Warszawie, 
Ryszard Miazek, były prezes Te-
lewizji Polskiej SA, wywodzący 
się z Ziemi Łowickiej, przypo-
mniał czasy, w których rozpo-
czynał działalność Sejm Ustawo-
dawczy. Zaznaczył, że zyskał on 
przydomek „chłopski”, bo na 291 
posłów aż 135 to byli włościanie, 
gospodarze. Nigdy później to śro-
dowisko nie stanowiło tak licz-
nej siły w sejmie. Ta liczba po-
słów budziła niepokój, mówiono, 
że kończy się Polska szlachecka, 
a zaczyna się nowa. 

Spośród synów chłopskich, 
którzy znaleźli się wówczas 
w Sejmie, część nie posiada-
ła wykształcenia, ukończyli trzy 
klasy szkół elementarnych. Ale 
było to pokolenie chłopów, któ-
rzy podobnie jak Teofi l Kurczak 
mieli ogromny głód wiedzy, chę-
ci pracy na rzecz Polski, czytali, 
brali udział w specjalistycznych 
kursach rolniczych podstępem 

(bo nie przez ministerstwo oświa-
ty, ale ministerstwo przemy-
słu i rolnictwa) organizowanych 
w zaborze rosyjskim, po znie-
sieniu obowiązku edukacyjnego 
na terenie zajętej Polski. Chłopi 
ci byli na swoim terenie inicja-
torami wprowadzenia innowa-
cji i zmian w uprawach rolnych, 
ogrodnictwie, hodowli. 

Często budziło to sprzeciw 
wśród sąsiadów, którzy oskarżali 
ich o zrywanie ze zwyczajami oj-
ców i dziadów. Miazek zaznaczył 
w swoim przemówieniu, że chło-
pi ci, którzy weszli wówczas do 
Sejmu, swoją wiedzą i doświad-
czeniem przewyższali niekiedy 
innych wykształconych posłów.

O samym Teofi lu Kurcza-
ku powiedział, że przed pierw-
szą wojną światową przyznawał, 
że ma w bibliotece przeszło 800 
książek. Jego księgozbiór zrobił 
wrażenie na Marii Dąbrowskiej, 
która była gościem w jego domu. 
Brał czynny udział w pierwszym 
zjeździe nauczycieli w Pilaszko-
wie w 1905 roku, który był zaląż-
kiem Związku Nauczycielstwa 
Polskiego, w 1918 wziął czyn-
ny udział w rozbrajaniu żołnie-
rzy niemieckich w Łowiczu, do 
którego pomaszerował na cze-
le uzbrojonych strażaków ochot-
ników z Ostrowa i Bochenia, 
wzmacniając znacznie siły POW. 
Całe życie spędził w rodzinnej 
wsi, pracując w gospodarstwie.

Władysław Kosiniak-Ka-
mysz w swoim wystąpieniu po-
wiedział, że niepodległość zo-

stała wypracowana, wymodlona 
i wycierpiana przez naród pol-
ski, a Teofi l Kurczak doświad-
czył tego m.in. trafi ając w czasie 
zaboru rosyjskiego do więzie-
nia. Zaznaczył, że Teofi l Kurczak 
swoją pracę dla ojczyzny zaczął 
od niesienia kaganka oświaty, 
wspierania szkolnictwa i zachę-
cania do szkolenia, ale też od pi-
sania artykułów do prasy. An-
gażował się w życie społeczne, 
współtworzył straż ogniową, któ-
ra też miała ważną rolę do speł-
nienia w swoim środowisku. Był 
jednym z posłów, którzy stworzy-
li konstytucję marcową, pierwszą 
po 123 latach zaborów w pełni 
demokratyczną.

Prezes PSL nawiązał też do 
współczesnych czasów, mówiąc 
o tym, że obecnie w Polsce nie 
ma sporu politycznego – jest 
wojna, a prawdziwym proble-
mem dla ludzi staje się dotarcie 
do prawdy. I tak jak 100 lat temu, 
gdy Polska została sklejona z róż-
niących się od siebie trzech za-
borów, tak dziś potrzebą staje się 
jedność. Podkreślił, że Polakom 
potrzebna jest umiejętność budo-
wania jedności w różnorodności.

Prezes zarządu wojewódzkie-
go Związku Nauczycielstwa Pol-
skiego Marek Ćwiek podkreślił, 
że Teofi l Kurczak odegrał istotną 
rolę w zorganizowaniu pierwsze-
go spotkania nauczycieli w za-
borze rosyjskim, które dało po-
czątek ZNP. Przypomniał, 
że uczestnicy tego spotkania za-
pamiętali jego postać, z zaan-

gażowaniem przemawiał on do 
zebranych, zachęcając do sa-
morzutnego wprowadzania ję-
zyka polskiego do szkół w któ-
rych uczyli. Powiedział wówczas 
– „Przyszedł czas, że po polsku 
ma przemawiać nauczyciel pol-
skiego dziecka, bo ta mowa pły-
nie prosto z serca”. 

Ćwiek podkreślił, że Kurczak 
swoją postawą stał się jednym 
z założycieli ZNP, a biorąc udział 
w spotkaniu przyczynił się do ak-
cji, w czasie której nauczyciele 
spełnili jego wezwanie, a wkrót-
ce przyłączyli się do niej kolej-
ni na terenie zaboru rosyjskiego. 
Edukacja i kształcenie środo-
wisk chłopskich wpłynęło na bu-
dowanie postaw patriotycznych. 
Żniwem tego był listopad 1918 
roku. 

REkLaMa

PTTK�|�Wędrowali�szlakiem�Powstania

12 kilometrów przez 
Bolimowski Park Krajobrazowy
Spora grupa, bo ok. 180 
osób, wyjechała w sobotę, 
2 lutego, czterema 
autokarami z Łowicza 
na rajd organizowany przez 
łowicki oddział PTTK.

Dzień rozpoczął się polową 
mszą św. w Joachimowie Mo-
giłach, przy pomniku poległych 
w tym miejscu powstańców stycz-
niowych. Podczas celebracji mszy 
świętej uczestnicy zdążyli porząd-
nie wymarznąć. Wybawieniem 
okazała się serwowana potem 
żołnierska grochówka i ogniska, 
które rozpalono przy okazji in-
scenizacji walki powstańców z od-
działem rosyjskim przez grupę re-
konstrukcyjną. 

Posileni rajdowicze dziarsko 
wyruszyli w 12-kilometrową tra-
sę. Puszcza Bolimowska urzeka-
ła wąskimi ścieżynami, wijący-
mi się przy meandrach Rawki. 
Wśród piechurów było sporo 

młodzieży szkolnej, która wyraź-
nie była zadowolona z uczestnic-
twa w rajdzie. Były to grupy z: 
Bratoszewic, Mastek i z SP nr 7 
w Łowiczu. Po pokonaniu poło-
wy trasy cała grupa zatrzymała się 
w ośrodku Grabskie Sioło w Bu-
dach Grabskich. Przy ognisku 
posilili się kiełbaskami, herba-
tą i słodkościami przygotowany-
mi przez organizatorów. Nastąpił 
również konkurs z wiedzy „prze-
myconej” podczas opowiadań 
przewodników. Zwycięzcą okazał 
się uczeń – Mateusz Gładki.

Druga część wędrówki okaza-
ła się bardziej słoneczna, a piechu-
rzy sprawnie doszli do końca tra-
sy – miejscowości Skierniewice 
Rawka, gdzie już czekały na nich 
autokary, gotowe do zabrania ich 
z powrotem do Łowicza. Żegna-
jąc się, przewodnicy zapraszali 
na kolejne rajdy, z których najbliż-
szy ma odbyć się już 17. lutego 
szlakiem Adama z Bochenia. � mb

Komandor rajdu Adam Szymański z�uczestnikami�wycieczki.

DuMa z pRzODKa
–�Postać�pradziadka�jest�
przez�nasze�pokolenie�
aktualnie�odkrywana.�
Przez�długi�czas�
w�domu�rodzinnym�
niewiele�się�o�nim�mówiło,�
prawdopodobnie�ze�względu�
na�strach�w�czasach�PRL,�
choć�świadomość,�że�był�
osobą�niezwykłą,�cały�
czas�istniała�–�powiedziała�
nam�iwetta�kosiacka,�
prawnuczka�Teofi�la�kurczaka.�
3�lutego�wzięła�ona�udział�
w�spotkaniu�w�ostrowie,�

wspólnie�z�kilkoma�innymi�
potomkami�
z�gałęzi�rodu�wywodzącej�się�
od�Tadeusza,�syna�Teofi�la,�
który�pozostał�na�ojcowiźnie.�
Pozostała�część�rodziny�
rozpierzchła�się�po�świecie.
–�gdy�czytam�o�pradziadku,�
czuję�dumę,�że�mam�
takiego�przodka.�Niestety�
wspomnienia�mojej�mamy,�
jego�wnuczki,�są�szczątkowe,�
ma�w�głowie�obraz�dziadka,�
pamięta,�że�sadzał�ją�sobie�
na�kolanach�i�to�wszystko�
–�opowiada�nam.�–�Pozostały�

też�jakieś�opowieści,�
niedopowiedziane�historie,�
wiemy�np.,�że�prababcia�
nie�była�zadowolona�
z�działalności�męża,�
bardzo�się�o�niego�martwiła.�
Szczęśliwie�pradziadek�spisał�
i�wydał�swoje�wspomnienia.
Jak�zaznaczyła�pani�iwetta,�
cieszy�ją�zainteresowanie�
tematem�pradziadka�
jej�dzieci,�szczególnie�
15-letniego�syna,�który�
chłonie�historię�dziadka�
i�też�czuje�dumę�z�jego�
postawy�życiowej.

Sejm�Ustawodawczy�
zyskał�przydomek�
„chłopski”,�bo�na�
291�posłów�aż�135�
to�byli�włościanie,�
gospodarze.�
Nigdy�później�to�
środowisko�nie�
stanowiło�tak�licznej�
siły�w�sejmie.

Prezes PSL i poseł na Sejm 
obecnej kadencji Władysław 
Kosiniak-Kamysz�w�czasie�
spotkania�w�ostrowie�mówił,�
że�Polsce,�tak�jak�100�lat�temu,�
dziś�potrzeba�jedności.
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Prezes PSL Władysław Kosiniak-Kamysz oraz prezes zarządu 
województwa łódzkiego partii Dariusz Klimczak�złożyli�kwiaty�pod�
tablicą�upamiętniającą�Teofi�la�kurczaka.
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Iwetta Kosiacka,�prawnuczka�
Teofi�la�kurczaka.
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Człowiek siedzący
to człowiek cierpiący
O wadach postawy Polaków i coraz słabszej 
sprawności dzieci z dr Tomaszem Iwańskim, 
fizjoterapeutą, specjalistą rehabilitacji,  
byłym wykładowcą Wydziału Rehabilitacji AWF 
w Warszawie, rozmawia Wojciech Waligórski.

 Kim są ludzie, którzy naj-
częściej przychodzą do Pańskie-
go gabinetu po pomoc?

– Przyjmuję najczęściej w War-
szawie, zawodowo pracuję 27 lat, 
gabinet w Łowiczu mam od lat 10, 
mogę więc podać dane zarówno  
z większego, jak i mniejszego 
miasta. To ludzie głównie z dys-
funkcjami – nie urazami – narzą-
dów ruchu. Przede wszystkim krę-
gosłupa: szyjnego, lędźwiowego 
– to jest około połowy wszystkich 
pacjentów, nadto z dysfunkcjami 
kolan. To są zwykle ludzie dorośli, 
nawet nie 50+, a 30+. 

 Tacy młodzi?
– Dziś mam umówionego na 

wizytę 22-letniego człowieka  
z dyskopatią.

 W wyniku czego?
– Dyskopatia jest to choroba 

krążka międzykręgowego, pole-
gająca na uwypuklaniu się treści 
krążka w kierunku kanału kręgo-
wego, co jest niekorzystne. Gdy 
tu siedzimy i rozmawiamy, to obaj 
pracujemy u siebie na dyskopa-
tię, ponieważ ta pozycja powodu-
je właśnie kompresję krążka mię-
dzykręgowego i jego degenerację 
– wypychanie. Ten 22-latek praw-
dopodobnie już od ponad 10 lat 

siedzi przy komputerze, przy te-
lewizorze, przy komórce, siedzi 
w domu, siedzi w szkole, w samo-
chodzie... Siedzący tryb życia jest 
wyraźnie związany z bólami krę-
gosłupa. 

Dokłada się do tego niska ak-
tywność fizyczna. Nasz kręgosłup 
nie jest stworzony do takiej po-
zycji. Homo erectus znaczy czło-
wiek wyprostowany – a my sta-
jemy się człowiekiem siedzącym 
– homo sedentarius, a natura nie 
wyposażyła nas w mechanizmy 
ochronne dla takiej postawy. 

 Samo wyprostowanie nie 
było obciążające dla kręgosłu-
pa?

– Siedzenie jest gorsze. Czło-
wiek jest przyzwyczajony do 
tego, by zmieniał pozycję, nato-
miast dziecko w wieku szkolnym 
spędza dziś średnio w ciągu całe-
go dnia około 6 godzin w pozycji 
siedzącej. To jest dużo więcej niż 
spędzaliśmy pan i ja gdy byliśmy 
w tym wieku. Przed państwa re-
dakcją jest szkoła i widzicie to 
każdego dnia: rano przed ósmą 
nie można tam zaparkować, a na-
wet wjechać, bo rodzice podwo-
żą dzieci. Teraz dzieci nie idą już 
do szkoły, tylko są podwożone. 
Sądzę, że taka sytuacja jest przed 

każdą szkołą w Polsce. Udało mi 
się wynegocjować z moją żoną, 
aby nasze dzieci chociaż mogły 
wracać pieszo ze szkoły, ale rano 
jest jednak ten stres, brak czasu  
i się je podwozi. 

Dawniej, nawet gdy do szkoły 
było 30 czy 40 minut pieszo, to 

nie było w ogóle mowy o żadnym 
podwożeniu. Rodzice czasem nie 
mieli samochodu, ale nie mieli też 
czasu i nie było nawyku, by dzieci 
podwozić. Należałoby coś z tym 
zrobić: wprowadzić może punkty 
dodatkowe do oceny, gdy ktoś bę-
dzie chodził do szkoły...?

 Czyli w Pańskiej ocenie sie-
dzący tryb życia jest...

– Podstawową przyczyną dys-
funkcji kręgosłupa. Każdy ma 
laptopa, smartfona, aplikację, gier-
kę, Facebooka, Instagrama – te 
media dają tyle emocji, ile nam 
przed laty dawała gra choćby  
w piłkę nożną. Dla nas emocje 
związane ze sportem były rzeczy-
wiste: kopnąć piłkę, rzucić – a dziś 
dzieci mają te same emocje przy 
komputerze i dlatego nie mają ta-
kiej motywacji. 

 Czy były prowadzone ba-
dania, które pokazują, że po-
wszechność tych schorzeń 
wśród młodzieży zwiększyła się 
w ostatnich dziesięcioleciach? 

– Tych statystyk jest cała masa. 
Z badań prof. Anny Oblaciń-
skiej z Instytutu Matki i Dziecka 
z 2015 roku wynika, że w ciągu 
30 lat wzrost nastąpił dramatycz-
ny wzrost otyłości wśród dzie-
ci i młodzieży: trzykrotny wśród 
dziewczynek i dziesięciokrotny (!) 
wśród chłopców. Za naszych cza-
sów zawsze w klasie był jakiś je-
den grubasek, a dziś...

 A teraz wynika z tych ba-
dań, że jest ich dziesięciu. 

– Inne badania, profesor Jadwi-
gi Charzewskiej, pokazują jednak, 
że w ostatnich latach ten trend nie-
co wyhamowuje. 

 Czy to oznacza, że do świa-
domości ludzi zaczyna docho-
dzić, iż to jest problem i tak nie 
można?

– Ta świadomość rośnie wraz 
z przekonaniem, jak istotną rolę 
może pełnić rehabilitacja i fizjo-
terapia. Moje pokolenie fizjo-
terapeutów przez lata walczyło  
o to, by powstała Krajowa Izba Fi-
zjoterapeutów, by każdy fizjote-
rapeuta był zarejestrowany, miał 
swój numer, by pacjent mógł go 
sprawdzić, mieć do niego zaufa-
nie. Bo ludzie chcą to wiedzieć, 
tym bardziej, im wyraźniej do-
strzegają, że fizjoterapia jest po-

trzebna człowiekowi. Kontakty 
między fizjoterapeutami a pacjen-
tami dostarczają informacji co jest 
nieprawidłowe, co należy popra-
wić. Media też robią dobrą robotę 
w tym zakresie. 

 Czy w Polsce odsetek osób 
mających dysfunkcje ruchu jest 
większy niż na zachodzie Euro-
py?

– W raporcie Światowej Or-
ganizacji Zdrowia z 2010 roku 
Polsce przyznano pierwsze, nie-
chlubne miejsce jeśli chodzi o sie-
dzący tryb życia: 72,9% Polaków 
nie spełnia kryteriów aktywnego 
trybu życia. Ta sama WHO zale-
ca, by minimalna dawka umiar-
kowanej aktywności fizycznej dla 
dziecka wynosiła 60 minut dzien-
nie. Więc jeżeli dziecko ma trzy 
45-minutowe lekcje wf w tygo-
dniu, to należałoby mu dołożyć 
jeszcze 4 takie dawki w godzi-
nach pozalekcyjnych, aby spełnić 
to minimum.

 Czyli spokojnie można po-
wiedzieć, że gdyby dziecko rze-
czywiście dziennie szło 40 minut 
pieszo do szkoły, tam i z powro-
tem, to by wystarczyło?

– To byłoby minimum. Ale ten 
trend jest ogólnoświatowy. Wad 
postawy jest podobnie dużo we 
wszystkich krajach rozwiniętych 
cywilizacyjnie. Problem zabu-
rzeń narządów ruchu występuje 
w populacji od 10 do 80% dzieci. 
Ta rozbieżność wynika z tego, że 
różni autorzy badań stosują różną 
ich metodykę. Podsumowując te 
badania panie profesor Anna Ob-
lacińska i Barbara Woynarowska 
stwierdzają, że naprawdę poważ-
nych zachorowań dotyczących 
dzieci jest ok. 10-15%. W tej gru-
pie najbardziej rozpowszechnio-
na jest skolioza – boczne skrzy-
wienie kręgosłupa – dotyczy 
2-4% populacji, kifoza młodzień-
cza (plecy okrągłe) to jest 3-5% 
i zniekształcenia statyczne koń-
czyn dolnych, czyli stopy płaskie, 
stopy płasko-koślawe, kolana ko-
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mieszka�ze�sobą�bez�ślubu;
�Przemysławem 
Jabłońskim,�dyrektorem��
szkół�pijarskich�w�Łowiczu,��
o�problemach�polskiej�edukacji;
�Elżbietą Nowicką,�
właścicielką�sieci�sklepów�
kosmetycznych�NoEL,�
o�pięknie�Polek�i�sukcesach�
polskich�kosmetyków;
�Joanną Jakubowską,�
mieszkanką�głowna,�
architektem�wnętrz,�o�tym,�

jak�Polacy�urządzają�swoje�
mieszkania�i�domy,�jakie�
popełniają�błędy�i�o�czym�to�
świadczy;
�prof. Wiesławem  
J. Wysockim,�historykiem,�
profesorem�Uniwersytetu�
kardynała�Stefana�
Wyszyńskiego,�o�tym,��
na�ile�współczesna�nam�
Polska�jest�rzeczywiście�
niepodległa;
�Mateuszem Gawrońskim,�
absolwentem�pijarskiego�Lo�
w�Łowiczu,�studentem�prawa�
Uniwersytetu�Warszawskiego,�
o�tym,�czym�dla�młodych�jest�
Polska;
�Wojciechem Pietrzakiem,�
lekarzem�internistą,�
właścicielem�NZoZ�Medyk�
w�Łowiczu,�o�kondycji�
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Zdrowotnej�w�Polsce,�o�roli�
lekarza�rodzinnego��
i�postawach�pacjentów;�
�Sebastianem Domżalskim,�
łowiczaninem�z�pochodzenia,�
dyplomatą,�o�skali�szans��
i�wyzwań,�jakie�stawia�przed�
naszym�krajem�rynek�azjatycki�
i�o�tym�czy�i�jak�Polska�te�
szanse�wykorzystuje.

Dr Tomasz Iwański:�siedzący�tryb�życia�jest�wyraźnie�związany��
z�bólami�kręgosłupa.
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ślawe i kolana szpotawe – 10-
15% populacji. 

Inni autorzy twierdzą ponad-
to, że jest duża, istotna statystycz-
nie korelacja między siedzącym 
trybem życia a ilością wszystkich 
zgonów tych osób w wieku doro-
słym. Po prostu im więcej dziecko 
siedzi w dzieciństwie, tym więk-
sze jest prawdopodobieństwo jego 
szybszego zgonu w przyszłości. 
Brak ruchu sprawia, że układy 
krążenia i oddychania nie są sty-
mulowane i potem z wiekiem ich 
sprawność się pogarsza. 

Więc naprawdę warto sprawić, 
by dziecko przeszło się 15 minut 
szybkim krokiem do szkoły i 15  
z powrotem, a od samego po-
czątku edukacji szkolnej nastąpił  
w domu konsensus co do tego,  
że trzeba dziecko wysłać do szko-
ły, a nie zawieźć. 

 A jeśli chodzi o osoby już 
mające ten problem: łatwo spo-
tkać się z narzekaniami, że ktoś 
ma przepisaną rehabilitację, ale 
musi na nią czekać np. 9 miesię-
cy, potem „wybierze” te zabiegi 
i następne ma znowu po takim 
czasie. Czy w ogóle tego typu 
pomoc cokolwiek daje?

– To jest układ patologiczny, 
zaprzeczenie jakiejkolwiek idei 
rehabilitacji, bo ta powinna być 
wczesna, kompleksowa, trwała  
i ciągła. Dobrze, że taka forma 
świadczeń zdrowotnych jak re-
habilitacja w ogóle jest w ofer-
cie NFZ – ale na pewno niepra-
widłowe jest, żeby chory, mając 
problem dzisiaj, dostawał rehabi-
litację za pół roku. W moim ga-
binecie jest rehabilitacja komer-
cyjna, mimo to wielu pacjentów 
trafia do mnie, bo po prostu po-
trzebują pomocy. Bywa, że ja ich 
stawiam na nogi spektakularnie, 
w ciągu 15 minut, ale najczęściej 
jest to rozmowa z pacjentem, wy-
tłumaczenie mu istoty jego scho-
rzenia, nauczenie pewnych ergo-
nomicznych zachowań i to już 
daję dużą ulgę. W terapii możemy 
łączyć zabiegi terapii manualnej  
z zabiegami fizykalnymi, z gim-
nastyką, kinezjotapingiem, z rolo-
waniem..., metod terapeutycznych 
jest wiele. 

Od 1 stycznia zaszła dobra 
zmiana w prawie: fizjoterapeuta  
z wykształceniem akademickim, 
po 5 latach pracy zawodowej, 
może ordynować zabiegi, czyli 
decydować o tym, jakie zabiegi 
pacjent będzie miał wykonywane. 
Do tej pory leżało to w gestii le-
karza: fizjoterapeuta, który kształ-
cił się w tej dziedzinie przez 4,5 
roku, dostawał od lekarza, np. me-
dycyny rodzinnej, zalecenia jak 
ma wykonywać swój zawód! To 
było postawione na głowie. Teraz 
jest rozpoznanie, które stawia le-
karz medycyny, ale program reha-
bilitacji planuje już fizjoterapeuta. 
Może to spowoduje zmniejszenie 
kolejek po rehabilitację w NFZ, 
bo dyplomowanych fizjoterapeu-
tów jest ponad 55 tysięcy, a z nich 
znaczna część spełnia kryteria, by 
diagnozować pacjentów. I może to 
wpłynie na to, że ten czas oczeki-
wania skróci się do 3 miesięcy.

 Ale to i tak jest dużo.
– Dlatego trzeba wiedzieć, że 

najbardziej człowiek może sobie 
pomóc sam. Czyli po przebada-
niu i poinstruowaniu przez fizjo-
terapeutę...

 To i tak musi najpierw u ta-
kiego fizjoterapeuty się pojawić. 
Weźmy taki klasyczny przypa-
dek: komuś „coś przeskoczyło 
w krzyżu”...

– Wtedy fizjoterapeuta po zdia-
gnozowaniu problemu albo na-
tychmiast zleci jakieś ćwiczenia, 
albo co najmniej zleci jakieś po-
zycje ułożeniowe, pozycje odbar-
czające, zaleci jak wstawać z łóż-
ka, by sobie nie szkodzić. Niektóre 
przypadki – ale tych jest niewiele, 
około 5% – muszą się skończyć na 
stole operacyjnym u neurochirur-
ga. Cała reszta ludzi, jak się weź-
mie za siebie i zacznie ćwiczyć, 
najprawdopodobniej nigdy nie bę-
dzie operowana. 

Tyle że większość ludzi utrzy-
muje, że nie ma czasu. Dopóki 
nie ma poważnego problemu, to 
nie mają czasu na to, by ćwiczyć.  
A gdy problem się pojawia, to sta-
ną na głowie, żeby ich nie bola-
ło. To jest niepoważne, bo powin-
niśmy o siebie dbać. Ja np. mam 
dużo więcej ruchu niż przeciętny 
człowiek, bo ćwiczę z pacjenta-
mi, pokazując im, ale niezależnie 
od tego dwa razy w tygodniu pro-
filaktycznie ćwiczę zestaw na bóle 
kręgosłupa dla siebie. 15 lat temu 
miałem poważny incydent dys-
kowy – nas, fizjoterapeutów, też 
dotyczą takie schorzenia – ale od 
tego czasu nic się już nie dzieje. 

Bo to nie jest tak, że tak już 
musi być, że jak taki wiek, to już 
musi boleć – to nie do końca jest 
prawda. Jeśli rozbuduje się gor-
set mięśniowy, to nawet po po-
ważnych urazach można funkcjo-
nować bardzo długo, choć może  
z niewielkimi ograniczeniami. 

 Niektórzy ludzie, nawet 
świadomi tego, że należy ćwi-
czyć, boją się tego, mówiąc,  
że nie są pewni, czy będą ćwi-
czyć prawidłowo. 

– Jednakże nawet w zachęca-
niu dzieci do aktywności fizycznej 
powinna być rozwaga i rozsądek. 

Nadzór i kontrola specjalisty-fizjo-
terapeuty jest wskazana. Podam 
taki przykład: dziewczynka upra-
wiała taniec sportowy i tam m.in. 
ćwiczyła szpagat, ale tylko na jed-
ną nogę. To stało się u niej praw-
dopodobną przyczyną skoliozy 
– dopiero po kilku sesjach dosze-
dłem do tego, skąd się to wzięło, 
zaczęliśmy robić szpagat w drugą 
stronę i mamy sukces. Inny przy-
padek, dziecka mojej koleżanki: 
jeździło na hulajnodze, ale od-
pychało się cały czas tylko jedną 
nogą. Trzeba było zwrócić uwa-
gę, że to musi robić i na jedną,  
i na drugą nogę.

Jeśli chodzi o dorosłych, to sta-
tystyczny Polak nie chwyta tego 
tak szybko, jak należy ćwiczyć  
– i trzeba mu to kilkakrotnie cier-
pliwie pokazać. Gdy na różnych 
konferencjach spotykam się z ko-
legami ze świata, to dowiaduję się, 
że np. w Norwegii pacjenci są nie-
samowicie chłonni, chcą niejako 
wyssać z fizjoterapeuty całą jego 
wiedzę, nagrywają nawet pora-
dy – bo za to płacą znaczne kwo-
ty. I wiedzą, że jak raz zapłacą, ale 
się dobrze nauczą, to mają czy-
stą oszczędność. A nasz pacjent 
z NFZ przyjdzie raz, może za 
pół roku ponownie... Specyficzną 
grupą są pacjenci, którzy mają pa-
kiety zdrowotne fundowane w fir-
mach, w dużych miastach – oni 
mogą z niektórych świadczeń ko-
rzystać do woli. W każdym razie 
ja zwykle takiego apetytu na wie-
dzę u swoich pacjentów nie za-
uważam. 

Problem leży w tym, że od naj-
młodszych lat pacjent nie naby-
wa wyższych umiejętności ru-
chowych i w wieku 45 lat on nie 
potrafi prawidłowo wykonać ja-
kiegoś prostego ćwiczenia. Jeśli 
ktoś w dzieciństwie więcej się ru-
szał, to wzorce ruchowe odtwarza 
inaczej niż ten, który tylko siedział 
przed telewizorem, od razu to wi-
dać. Gdybym ja panu zadał teraz 
jakiś test ruchowy do wykonania, 
to on by na pewno wykrył jakieś 
zaburzenia, bo ma pan siedzący 
tryb pracy. Więc ten etap przecho-
dzimy, tłumaczymy, fotografuje-
my... aż do skutku.

 Fotografuje Pan pozycje 
przy ćwiczeniach?

– Tak, biorę komórkę pacjenta 
i filmuję, wtedy on w domu może 
sobie to odtworzyć. Czasem na-
grywam do tego komentarz. I czę-
sto bywa tak, że ja widzę pacjenta 
raz, dwa, trzy, a potem już go nie 
widzę, czyli, że to działa i go już 
nie boli. Albo, że go boli bardziej  
i poszedł gdzieś indziej... (śmiech).

 Czytelnik może to odebrać 
jako kryptoreklamę, co naj-
mniej reklamę zawodu jako ta-
kiego, ale zapytam: Czy nie po-
winienem, jeśli coś mi się stało, 
czuję ból w kręgosłupie, a na 
NFZ muszę czekać 9 miesię-
cy, zainwestować, wydać trochę 
pieniędzy na początek, pójść do 
fizjoterapeuty, nauczyć się ćwi-
czyć – a to potem zaprocentuje?

– Jak najbardziej. To rzetelna re-
klama zawodu jako takiego, ja nie 

chcę reklamować akurat siebie, 
ale rzeczywiście: tak należałoby 
robić. A w Polsce leczenie bólów 
kręgosłupa odbywa się najczęściej 
przez zwolnienia lekarskie i leki. 
A te powinno się stosować w stop-
niu minimalnym – dwa, trzy dni,  
a potem powinna następować ak-
tywizacja pacjenta przez ćwicze-
nia – takie są trendy światowe.  
A nie przez 6 tygodni leki i zwol-
nienie! – i z takim przypadkiem 
się zetknąłem w mojej praktyce. 

 Czy to znaczy, że klasyczne 
środowisko medyczne nie doce-
nia fizjoterapii?

– Mam takie wrażenie. Rehabi-
litacja ma wiele twarzy: od super 
specjalistycznego zabiegu oste-
opatycznego („nastawiania”) do 
włączenia pola magnetycznego, 
co polega na wciśnięciu jednego 
guzika w urządzeniu. W moich 
kompetencjach jest jedno i dru-
gie, więc jak ktoś (lekarz) oce-
nia nas, terapeutów, przez pry-
zmat tego guzika, to uzna nas za 
osoby mało wykształcone, ale je-
śli natychmiast po jakimś zabiegu 
manualnym (pacjent) doświadcza 
poprawy, to myśli sobie, że jestem 
cudotwórcą. A ta skuteczność wy-
nika z wiedzy i praktyki. Trend  
na pewno będzie taki, że coraz 
więcej ludzi będzie dostrzegać na-
szą rangę specjalisty. 

Ja jestem specjalistą rehabilita-
cji II stopnia, tytuł musiałem zdo-
być przez ukończenie studiów  
i specjalizację w CMKP (Cen-
trum Medyczne Kształcenia Po-
dyplomowego), uzupełniałem też 
wiedzę na rozmaitych dodatko-
wych płatnych kursach. Natomiast 
są osoby zwące się specjalista-
mi, bo to robią i w tym sensie się  
w tym specjalizują – tak jak ktoś 
prowadzący taksówkę może się 
nazwać taksówkarzem specjalistą. 
To przecież nie jest to samo i tak 
nie powinno być.

 Wróćmy do dzieci: czy  
w Pańskiej ocenie dzisiejsze 
dzieci rzeczywiście mają słabszą 
wydolność i sprawność od poko-
lenia ich rodziców?

– Oczywiście. Rzadko które 
potrafi dobrze zrobić przysiad, bo 
się przy tym przewraca, gdyż ma 
przykurcze łydek. Podobnie skłon 
w przód. Ja, lat 50, spokojnie to 
zrobię, a dziecko tylko do pew-
nego miejsca i koniec. To wszyst-
ko się potem przekłada na wzorce 
ruchowe: jak dziecko chodzi, jak 
biega, jak skacze. 

Dlatego mamy szereg narzę-
dzi, które ja bym zalecał, by były 
wykorzystywane na zajęciach wf, 
chodzi o testy sprawdzające po-
ziom motoryczności dziecka, na 
przykład test TDGM 2/FMS lub 
Eurofit. One pomogą nauczycie-
lowi wf zdiagnozować problem  
u dziecka – wtedy będzie wiedział 
nad czym pracować. Wydaje mi 
się, że w warunkach szkolnych 
może być to trudne, by mieć taki 
wgląd na każdego ucznia, ale tren-
dy są takie, że się w tę stronę idzie.

 Może realne byłoby to, żeby 
na początku cyklu zajęć wf ta-
kie testy przeprowadzać?

– Moim zdaniem tak powin-
no być, że się ocenia dziecko  
na początku i potem po całym 
roku kształcenia na lekcjach wf 
robi to ponownie. By wiedzieć, 
czy dziecko w stosunku do swo-
ich wyjściowych danych poprawi-
ło się, czy pogorszyło. 

 O to chyba powinno cho-
dzić na wf-ie, żeby wyćwiczyć 
nawyki zdrowego ruszania się? 

– Wydaje mi się, a wiem to po 
kilu rozmowach z uczniami, że 
to nie jest realizowane. Nie ma 
indywidualnej oceny z punktu 
wyjściowego do końcowego, nie 
ma też pozytywnego przekazu 
o wpływie aktywności fizycznej 
na całe późniejsze zdrowie i ży-
cie. Jest tylko kolejna lekcja, którą 
trzeba odbyć.

I nie widać tej radości na wf-
-ie. Ja pamiętam, pan pewnie też, 
z czasów szkoły, że jak się grało  
w piłkę, to cały dzień był podpo-
rządkowany temu wf-owi: wszyst-
kie matematyki, polskie były na 
drugim miejscu, a czekało się na 
ten wf, bo można było na nim 
mecz rozegrać. To była radość ca-
łego dnia. Teraz tego nie widać. 

Prof. Michał Bronikowski z 
AWF w Poznaniu zauważa, że ist-
nieje duży rozdźwięk między za-
leceniami formułowanymi w mi-
nisterstwie, w formie programu, a 
tym co się realizuje w szkole. 

 Powtarzana jest często opi-
nia, że polską cechą jest słomia-
ny ogień, brak konsekwencji  
w podejmowanych działaniach. 
Czy w dziedzinie fizjoterapii też 
to widać? Że ktoś po urazie na-
wet zechce przyjść do Pana, po-
ćwiczyć, nauczyć się samodziel-
nych ćwiczeń, potem ćwiczy 
cały tydzień, w drugim już tylko 
dwa dni, a w trzecim przestaje?

– Na podstawie mojej pracy 
mogę powiedzieć, że tak to nie-
stety wygląda. Jak przestaje bo-
leć, zapominamy o ćwiczeniach. 
A powinno się ćwiczyć właśnie 
wtedy, kiedy nie boli. Niektórzy 
ludzie, zwłaszcza rolnicy, którzy 
u mnie bywają, twierdzą: – Panie, 
ja się tyle napracuję, co mi pan tu 
jakieś ćwiczenia wymyśla! – ale 
oczywiście mi chodzi o ćwicze-
nia, których oni na co dzień nie 
wykonują. I ja ich mogę też na-
uczyć jak ergonomicznie wyko-
nywać ich pracę. 

Staram się rozważyć problem 
każdego człowieka, by dać mu 
receptę zgodną z jego celami za-
wodowymi. To jest ciekawe, przy-
pomina czasem detektywistyczne 
rozwiązywanie zagadki gdzie leży 
problem. Życie pokazuje zadzi-
wiające przyczyny kontuzji: jed-
na z moich pacjentek nogą odsu-
wała drzwi i uszkodziła sobie staw 
biodrowy, a inna poślizgnęła się  
w wannie i wpadła do sedesu, 
uszkadzając sobie rękę w stawie 
ramiennym, łokciowym i nad-
garstkowym.

Wracając do konsekwencji: 
gdy rozmawiam z pacjentem, to 
już po niedługiej chwili orientu-
ję się czy to jest człowiek zdeter-
minowany, czy nie. I w zależności 
od tego zalecam dawki ćwiczeń, 
niektórym na przykład tylko dwa 
razy w tygodniu, wcale nie co-
dziennie. A czasem trzeba na-
wet dać konkretne wskazówki jak  
w danej sytuacji rodzinnej czy za-
wodowej ten ktoś powinien so-
bie zorganizować dzień, by mieć 
czas na ćwiczenia. Nie wszyscy 
są zorganizowani w swoich spra-
wach życiowych, a co dopiero jeśli 
chodzi o dodatkową aktywność fi-
zyczną. Mimo wszystko uważam, 
iż każdy pacjent wcześniej czy 
później wypracowuje swój własny 
model „zdrowienia”. 

CO TyDzIeń O pOlSCe – KONTyNuaCja

obchody�100-lecia�odzyskania�
niepodległości�za�nami,��
ale�my�kontynuujemy�nasz��
cykl�rozmów�o�współczesnej�
Polsce�i�Polakach.��
Zaczęliśmy�go�w�listopadzie�
roku�2017,�zakończymy��
3�maja�2019.�Prowadzimy�
na�naszych�łamach�cykl�
rozmów�z�ludźmi�różnych�
zawodów,�zaangażowań,�
odpowiedzialności,�zamiłowań,�

których�pytamy�o�to,�jaka�
jest�nasza�niepodległa�
Polska.�Wyróżnikiem�jest�
to,�że�każda�z�osób,�którą�
prosimy�o�rozmowę,�jest�albo�
mieszkańcem�naszego�miasta�
lub�okolicy,�albo�stąd�pochodzi,�
tu�rozpoczynała�naukę,�
emocjonalnie�bądź�rodzinnie�
czy�towarzysko�jest�nadal��
z�tą�ziemią�związana.�Nasze�
wywiady�(obecny�jest�kolejnym)�

mają�na�celu�pokazać�nam�
Polskę�jaką�jest�obecnie,��
przed�jakimi�problemami�
i�szansami�stoi��
i�jacy�są�Polacy�–�jak�wygląda�
nasze�życie�a.D.�2018.�
każdego�z�naszych�
rozmówców�pytamy�o�inny�
wycinek�naszej�rzeczywistości,�
by�całość�stworzyła,�widziany
z�łowickiej�perspektywy,��
obraz�naszego�kraju.�Redakcja

im�więcej�dziecko�
siedzi�w�dzieciństwie,�
tym�większe�jest�
prawdopodobieństwo�
jego�szybszego�zgonu�
w�przyszłości.��
Brak�ruchu�sprawia,��
że�układy�krążenia��
i�oddychania��
nie�są�stymulowane�
i�z�wiekiem�ich�
sprawność�się�
pogarsza.�

Jak�przestaje�boleć,�
zapominamy��
o�ćwiczeniach.��
a�powinno�się�ćwiczyć�
właśnie�wtedy,��
kiedy�nie�boli.

Łowicz |�Zk

Wicedyrektor 
przeszedł  
na emeryturę
Po 25 latach ze służbą 
więzienną pożegnał się ppłk 
Marek Pawlak, zastępca 
dyrektora Zakładu Karnego 
w Łowiczu. Oficjalne 
pożegnanie miało miejsce 
25 stycznia. 4 dni później 
na jego miejsce został 
powołany kpt. Konrad 
Górecki, dotychczas 
specjalista OISW w Łodzi, 
a wcześniej przez wiele 
lat związany z Aresztem 
Śledczym w Płońsku.

– Przez te wszystkie lata da-
łeś się poznać jako dobry funk-
cjonariusz, jako odpowiedzial-
ny kierownik, jako sprawiedliwy 
dyrektor – mówił do swojego do-
tychczasowego zastępcy dyrektor 
ppłk Tomasz Sawicki, który ra-
zem z nim zaczynał służbę ćwierć 
wieku temu.

Marek Pawlak wstąpił do 
Służby Więziennej 1 lipca 1994 
r., na stanowisko strażnika dzia-
łu ochrony. W 1996 r. ukończył 
szkołę podoficerską w COSSW 
w Kaliszu. W marcu 1997 r. 
został przeniesiony do służby  
w dziale penitencjarnym na sta-
nowisko starszego referenta. W 
tym samym roku rozpoczął na-
ukę na studiach wyższych na 
kierunku pedagogicznym. Uzy-
skał dyplom magistra pedagogiki  
w zakresie pedagogiki społecz-
nej. W 2003 r. ukończył Szkołę 
Oficerską SW. W latach 2002-
2016 zajmował odpowiednio sta-
nowisko inspektora, zastępcy kie-
rownika, a następnie kierownika 
działu ochrony. Stanowisko za-
stępcy dyrektora objął 28 kwiet-
nia 2016 r.

Żegnając się z kolegami, ppłk 
Pawlak dziękował za wspólną 
pracę i pomoc w rozwiązywaniu 
trudności, których nie brakowało 
– choć zaznaczył, że pracowało 
mu się bardzo dobrze. 

29 stycznia dyrektor Okręgowy 
Służby Więziennej w Łodzi płk 
Włodzimierz Jacek Głuch powo-
łał na stanowisko zastępcy dyrek-
tora Zakładu Karnego w Łowiczu 
kpt. Konrada Góreckiego.

Konrad Górecki w szeregi 
Służby Więziennej wstąpił 2007 
r. na stanowisko referenta dzia-
łu finansowego Aresztu Śledcze-
go w Płońsku. Dwa lata później 
objął stanowisko głównego księ-
gowego tej jednostki penitencjar-
nej. W 2010 r. ukończył szkołę 
oficerską w COSSW w Kaliszu. 
W latach 2017-18 zastępował 
dyrektora AŚ w Płońsku, a od  
1 stycznia do 31 marca ubiegłego 
roku wprowadził AŚ w Płońsku 
w struktury ZK w Płocku, jako 
oddział zewnętrzny. Na zastępcę 
dyrektora ZK w Łowiczu awan-
sował ze stanowiska specjalisty 
OISW w Łodzi. tm

Nowy zastępca dyrektora  
kpt. Konrad Górecki�(z�lewej)��
i�dyrektor�ppłk�Tomasz�Sawicki.�
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� 13 stycznia:   
Marianna�Rybicka,�l.88;�
irena�grzywacz,�l.68;��
Marek�Dałek,�l.�57.

� 14 stycznia:  
anna�Łuszczewska,�l.69.

� 15 stycznia:�Teresa�Równa,�
l.85;�Janusz�Hetmański,�l.�59.

� 16 stycznia: grzegorz�
grabowski,�l.58,�Łowicz.

� 17 stycznia:  
Józef�kłos,l.76,�Łowicz.

� 18 stycznia:��
Michał�Wiliński,�l.44.

� 20 stycznia:  
Wiesław�Trębski,�l.76;��
Zofia�Majak,�l.79;��
adam�kołodziejski,�l.65;�
krystyna�Dałek,�l.82;��
Józef�Sławiński,�l.95.

� 21 stycznia:  
Eugenia�Bednarek,�l.92.�
Zdzisław�Siekiera,�l.77,�Łowicz.

� 22 stycznia:  
Władysław�czubak,�l.95;��
Jan�grzegory,�l.77,�Łowicz.�

� 23 stycznia: Teresa�
kraszewska,�l.71,�Łowicz.

� 24 stycznia: Edward�
Wojtysiak,�l.75,�Łowicz.

� 25 stycznia: Józef�Siepa,�
l.88;�Zofia�Szymańska,�l.93.�

� 28 stycznia:��
Halina�Studzińska,�l.84,�
Mariusz�Bończak,�l.46.

� 29 stycznia: krystyna�
Stępień,�l.79;�Marian�
Michalski,�l.88�i�Wacława�anna�
Michalska,�l.89,�głowno.

� 30 stycznia:��
Mirosław�kołucki,�l.60.

� 1 lutego:��
Józef�kleszcz,�l.80,�osiny.

� 3 lutego: Teresa�kowalska,�
l.84,�głowno;�Bolesław�
Niekraś,�l.88,�Łowicz.

REkLaMa

 Alicja Łapacz-Więcławska
 (1943-2019)

Z�pochodzenia�łowiczanka,�
która�swoje�życie�prywatne,�
zawodowe�i�społeczne�
związała�z�gminą�Stryków.�
absolwentka�Blichu.��
W�latach�1973-2002�kierownik�
Referatu�Rolnictwa�gospodarki�
żywnościowej�i�Leśnictwa�
w�UM�Stryków.�W�latach�
1998-2002�oraz�2002-2006�
zasiadała�w�Radzie�Powiatu�
Zgierskiego,�pełniąc�m.in.�
funkcję�Przewodniczącej��
i�Wiceprzewodniczącej�Rady.�
Udzielała�się�w�spółdzielczości.�
Była�członkiem�PSL.��
chętnie�angażowała�się��
w�życie�społeczne.�Prywatnie��
–�człowiek�wielu�
zainteresowań.

Alicja Więcławska urodziła się 
4 września 1943 roku w Łowiczu. 
Była córką Wincentego Więcław-
skiego i Władysławy Więcław-
skiej z domu Kapuścińskiej. Mia-
ła dwóch braci, z których młodszy 
Jerzy mieszka w Łowiczu, a star-
szy, nieżyjący już Włodzimierz, 
przez większość swojego życia 
związany był z Katowicami. 

Pani Alicja ukończyła Tech-
nikum Rolnicze na Blichu, a po 
maturze rozpoczęła roczny staż 
zawodowy w Państwowym Za-
kładzie Ogrodniczym w Osinach 
koło Głowna. Tutaj poznała swo-
jego przyszłego męża Józefa Ła-
pacza, który był kierowcą. Pan Jó-
zef bardzo dobrze pamięta dzień, 
kiedy pierwszy raz zobaczył mło-
dą stażystkę, która później stała się 
wybranką jego serca. Pani Alicja 
przyjechała do Osin załatwić for-
malności związane ze stażem, zaś 
on miał właśnie kurs do Łowi-
cza, więc na polecenie przełożo-
nego zabrał ją ze sobą w powrot-
ną drogę. 

Ich pierwsza rozmowa w trasie 
do Łowicza z czasem przerodziła 
się w bliższą znajomość, czemu 
pomogły, wspominane dziś z no-
stalgią przez pana Józefa, organi-
zowane w zakładzie młodzieżowe 
spotkania, podczas których moż-
na było i porozmawiać, i potań-
czyć, albo po prostu porobić coś 
wspólnie w wesołej atmosferze. 
Po stażu w Osinach pani Alicja 
zaczęła pracować jako zootechnik 
na terenie dawnego powiatu brze-
zińskiego, a później w ówczesnej 
Gromadzkiej Radzie Narodowej  
w Niesułkowie. 

Młodzi pobrali się 1 lutego 
1975 roku. Po kilku miesiącach 
zamieszkali w niesułkowskiej 
agronomówce. Układanie wspól-
nego życia poszło w parze ze 
zmianami w życiu zawodowym. 
On zmienił miejsce pracy na brze-
ziński Polmozbyt, gdzie przepra-
cował 20 lat, ona do roku 2002 
była kierownikiem Referatu Rol-
nictwa Gospodarki Żywnościowej 
i Leśnictwa w Urzędzie Miejskim 
w Strykowie. Przepracowała tu do 
emerytury, a nawet nieco dłużej. 

To jednak nie jedyne miejsce, 
gdzie na polu zawodowym i spo-
łecznym znana była Alicja Wię-
cławska-Łapacz. W latach 1998-
2002 oraz 2002-2006 była radną 
Rady Powiatu Zgierskiego peł-
niącą m.in. funkcję Przewodni-
czącej i Wiceprzewodniczącej 
Rady. Była prezesem zarządu GS 
„SCh” w Niesułkowie, a później 
jej likwidatorem, podobnie jak 
również likwidatorem Gminnej 
Spółdzielni Rolno-Produkcyjnej 
w Borchówce (gm. Nowosolna). 
Przez pewien czas uczyła także 
w szkołach w Dmosinie i Niesuł-
kowie. 

Była członkiem Stowarzy-
szenia Naukowo-Techniczne-
go Inżynierów i Techników Rol-
nictwa, Związku Zawodowego 
Pracowników Rolnych, a tak-
że Ligi Ochrony Przyrody. Była 
także korespondentem Główne-
go Urzędu Statystycznego. Po-
litycznie od lat młodości zwią-
zana była z ruchem ludowym. 
Najpierw jako członek Zjedno-
czonego Stronnictwa Ludowego,  
a później – Polskiego Stronnic-
twa Ludowego. 

Za swoją działalność została 
wielokrotnie odznaczona, m.in. 
Srebrnym i Złotym Krzyżem Za-
sługi, nadanymi przez Radę Pań-
stwa, Odznaką „Za zasługi dla 
Kółek Rolniczych” czy Medalem 
z okazji 600-lecia Strykowa. 

W pamięci męża Alicja Wię-
cławska-Łapacz pozostanie 
przede wszystkim bardzo dobrym 
człowiekiem, który nikomu nie 
odmówił pomocy. – Między nami 
nie było cichych dni. Żona bardzo 
dobrze gotowała, kto raz był u nas 
na obiedzie, chciał być jeszcze 
parę razy. Jej pasją były kwiaty. 
Lubiła otaczać się ładnymi obraz-
kami, które albo sama haftowa-
ła, albo kupowała. Jednak przede 
wszystkim lubiła czytać książki  
– wspomina Józef Łapacz. Pani 
Alicja zgromadziła biblioteczkę 
pełną nie tylko publikacji facho-
wych i popularno-naukowych, ale 
również m.in. wielu dzieł klasy-
ków polskiej literatury, a jej ulu-
bioną lekturą była poezja Adama 
Mickiewicza. 

Do momentu, kiedy pozwalało 
na to zdrowie, pani Alicja hodowa-
ła kwiaty. Rzadkie gatunki tulipa-
nów, irysów czy dalii, to tylko nie-
które z kwitnących roślin, którymi 
otoczyła cały dom. Udzielała się 
przy organizacji dożynek i lokal-
nych imprez, lubiła być z ludźmi, 
za co oni do końca odwdzięcza-
li się jej, przysyłając zaproszenia  
na okolicznościowe spotkania, 
gdzie zawsze była mile widziana. 

Brak własnych dzieci rekom-
pensowało zawsze towarzystwo 
młodszych członków rodziny, 
czy to chrześniaków obydwojga 
z małżonków, czy kuzynostwa,  
na którego pomoc i opiekę pani 
Alicja mogła liczyć również  
w ciągu ostatniego roku, kiedy za-
częła podupadać na zdrowiu. 

Zmarła 30 grudnia po dwu-
tygodniowym pobycie w szpita-
lu. Miała 75 lat. Uroczystości po-
grzebowe odbyły się 5 stycznia  
w kościele pod wezwaniem św. 
Andrzeja Apostoła i św. Małgo-
rzaty w Dmosinie. Alicja Wię-
cławska-Łapacz została pocho-
wana na cmentarzu w Dmosinie. 
Oprócz bliższej i dalszej rodziny 
żegnało ją wiele osób, z którymi 
przez lata współpracowała zawo-
dowo i społecznie, m.in. były bur-
mistrz Strykowa Andrzej Jankow-
ski oraz starosta zgierski Bogdan 
Jarota.  ljs

Alicja Więcławska-Łapacz (1943-2018)

Lubiła�być��
z�ludźmi,�za�co�
oni�do�końca�
odwdzięczali�się�
jej,�przysyłając�
zaproszenia��
na�okolicznościowe�
spotkania,�gdzie�
zawsze�była�mile�
widziana.�
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W�tej�rubryce�zamieszczamy�
fotografie�noworodków,�
które�w�dniach�
poprzedzających�wydanie�
tego�numeru�tygodnika�
urodziły�się�w�szpitalach��
w�Łowiczu�i�w�głownie,��
wraz�z�datą�i�godziną��
tej�szczęśliwej�dla�rodziców�
chwili.�Dziękujemy��
rodzicom,�którzy��
zgodzili�się�na�publikację��
i�życzymy�dużo�radości��
z�powiększenia�rodziny.�
każde�nowo�narodzone�
dziecko�witamy�serdecznie�
w�naszej�lokalnej�
społeczności.��
a�jeśli�Wasze�dziecko�
urodziło�się�w�tych�dniach��
w�jakimś�innym�szpitalu��
–�prosimy,�przyślijcie�nam�
fotografię�i�dane��
(redakcja@lowiczanin.info)��
–�także�z�przyjemnością��
je�zamieścimy. 

Redakcja

REkLaMa

Karolina Anna Kukieła,��
ur.�21.01.2019�r.,�godz.�11.25,��
dł.�56�cm,�waga�3.540�g,�córka�
anny�i�Michała,�zam.�Łowicz.

Aleksander Fidrych,�
ur.�22.01.2019�r.,�godz.�17.00,�dł.�56�cm,
waga�3.320�g,�syn�agnieszki��
i�Łukasza,�zam.�Bobrowniki.

Jagoda Bernadetta Wolińska,��
ur.�22.01.2019�r.,�godz.�12.45,�
dł.�55�cm,�waga�3.140�g,�córka�
Wioletty�i�adama,�zam.�Różyce.

Ania Kolasa,�ur.�27.01.2019�r.,�
godz.�5.45,�dł.�54�cm,��
waga�3.220�g,�córka�Darii��
i�arkadiusza,�zam.�Rudniczek.

Iga Domińczak,�ur.�28.01.2019�r.,�
godz.�0.55,�dł.�55�cm,��
waga�3.760�g,�córka�Justyny��
i�Michała,�zam.�Łowicz.

Ignacy Kaźmierski,��
ur.�28.01.2019�r.,�godz.�4.50,��
dł.�50�cm,�waga�3.400�g,��
syn�Joanny�i�Jacka,�zam.�Łowicz.

Kacper Buczek,�ur.�28.01.2019�r.,�
godz.�12.00,�dł.�55�cm,��
waga�3.440�g,�syn�Eweliny��
i�konrada,�zam.�Sokołów.

Piotr Marat,�ur.�28.01.2019�r.,�
godz.�4.05,�dł.�55�cm,��
waga�3.540�g,�syn�katarzyny��
i�Wojciecha,�zam.�Lenartów.

Krzysztof Kędziora,��
ur.�29.01.2019�r.,�godz.�16.00,��
dł.�54�cm,�waga�3.240�g,��
syn�anety�i�Rafała,�zam.�Łowicz.

Natalia Rojewska,�ur.�29.01.2019�r.,
godz.�00.05,�dł.�53�cm,��
waga�3.400�g,�córka�Magdaleny��
i�Jakuba,�zam.�garbów.

Kajetan Radosz,��
ur.�30.01.2019�r.,�godz.�12.30,��
dł.�54�cm,�waga�3.100�g,�syn�
Doroty�i�Jacka,�zam.�Mysłaków.

Marysia Kolos,��
ur.�30.01.2019�r.,�godz.�11.45,�
dł.�54�cm,�waga�3.640�g,�córka�
katarzyny�i�Piotra,�zam.�Łowicz.

Patryk Zakrzewski,�
ur.�30.01.2019�r.,�godz.�20.55,��
dł.�57�cm,�waga�3.550�g,��
syn�Justyny�i�Marka,�zam.�Łowicz.

Lena Gendek,�ur.�31.01.2019�r.,�
godz.�9.50,�dł.�50�cm,��
waga�2.600�g,�córka�anny�i�Piotra,�
zam.�Jastrzębia.

Zduny�|�Potrójna�uroczystość�w�Domu�kultury

Święto Babć, Dziadków i jubileusz „Wrzosu”
Około 110 osób  
wzięło udział  
w uroczystości  
24 stycznia w Domu 
Kultury Gminy Zduny. 
Okazje do świętowania  
były aż trzy: Dzień Babci  
i Dzień Dziadka  
oraz 15-lecie Zespołu 
Wokalnego „Wrzos”.

Dla zgromadzonych gości naj-
pierw wystąpiła młodzież z Ze-
społu Szkół Centrum Kształcenia 
Rolniczego w Zduńskiej Dąbro-
wie, która przedstawiła Jasełka. 
Potem były życzenia i upominki 
dla babć i dziadków, a także osób 
obchodzących 80., 85. lub 90. uro-
dziny. 

Dalsza część uroczystości po-
święcona była 15-leciu zespołu 
„Wrzos”, którego pierwszą kie-
rowniczką była Ewa Szcześniak, 
obecnie jest nią Jadwiga Paw-
łowska, a liderem – Ryszard Łu-
kawski. Przez zespół w ciągu 
jego działalności przewinęło się  

28 osób, z czego 5 osób – naj-
częściej z powodu stanu zdrowia  
nie uczestniczy już w próbach  
i występach, 6 członków zmar-
ło. Ich pamięć uczczono chwilą 
ciszy. 

Zespół działa przy Bibliotece  
i Domu Kultury gminy Zduny, 
ale jest częścią Stowarzyszenia 
Seniorów Gminy Zduny. Powstał 
28 stycznia 2004 roku. W swoim 
repertuarze ma utwory ludowe, 

biesiadne, patriotyczne, cygań-
skie, warszawskie, religijne, a tak-
że scenki rodzajowe, kabaretowe  
i skecze. 

„Wrzos” brał udział w przeglą-
dach i festiwalach w Głownie, Wi-
śniowej Górze i Żychlinie, gdzie 
zdobywał nagrody. Występował 
też wielokrotnie na mszach św.  
w kościołach w Zdunach, Łowi-
czu, Bielawach i Bąkowie, jeździł 
na okolicznościowe występy m.in. 

do Łowicza, Skierniewic, Kierno-
zi, Żychlina, Chąśna, Bielaw, Nie-
borowa i Gostynina. 

Historia tej działalności spisana 
jest na 5 tomach kronik, które pro-
wadzi Krystyna Guzek – członki-
ni zespołu, która jednocześnie jest 
prezesem Stowarzyszenia Senio-
rów Gminy Zduny. 

Podczas jubileuszu „Wrzos” 
wystąpił przedstawiając najbar-
dziej charakterystyczne fragmen-
ty swojego programu. Potem był 
czas na podziękowania dla dyrek-
tor DK Haliny Anyszki i pracow-
ników tej placówki, władz gminy 
Zduny, prezesów SKR i Gminnej 
Spółdzielni, którzy pomagają ze-
społowi.

Osoby te z kolei składały ży-
czenia kierownictwu i członkom 
„Wrzosu”. 

Na koniec spotkania był tort 
urodzinowy oraz toast za zespół, 
którego członkowie, chcąc nacie-
szyć się jubileuszem, już nie wy-
stępowali, ale słuchali swojego 
śpiewu z wcześniej zarejestrowa-
nych nagrań.  mwk

Domaniewice |�Spotkanie�kgW�

Karaoke to już tradycja
Przysmaki, taneczne pląsy, za-

bawa i karaoke – w taki sposób 
karnawał uczciły domaniewickie 
gospodynie. W sobotę, 26 stycz-
nia, w Gminnym Ośrodku Kul-
tury odbyło się karnawałowe spo-
tkanie Kół Gospodyń Wiejskich.

Doroczne wydarzenie mia-
ło charakter wewnętrzny, dlatego 
wzięli w nim udział przedstawi-
ciele władz gminy, reprezentanci 
jednostek OSP, zaproszeni goście 
i oczywiście gospodynie. Wszy-
scy z radością uczestniczyli w za-
bawie tanecznej, chętnie angażu-
jąc się także we wspólne karaoke, 

które stało się już tradycją karna-
wałowego wydarzenia. 

– Lubimy śpiewać, więc przy 
tej okazji zawsze prezentuje-
my swoje umiejętności wokal-
ne. Tym razem wybraliśmy zna-
ne przeboje, które łatwo wpadają 
w ucho, umożliwiają osobie wy-
konującej dobre zaprezentowanie 
się, zaś słuchaczom dobrą zaba-
wę. Oczywiście nie zabrakło ak-
centów żartobliwych i powodów 
do uśmiechu. Wszyscy świetnie 
się bawiliśmy – przekonuje Beata 
Mikituła, gminna przewodnicząca 
KGW w Domaniewicach.  aw

Karaoke było okazją�do�zaprezentowania�talentów�wokalnych.�
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Zespół Wokalny Wrzos�w�czasie�jubileuszowego�koncertu.
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Alicja Redes,�ur.�5.02.2019�r.,�
godz.�02.40,�dł.�57�cm,��
waga�3.560�g,�córka�Pauliny��
i�kamila,�zam.�kożuszki-Parcel.

Kinga Załuga,�ur.�06.02.2019�r.,�
godz.�11.30,�dł.�56�cm,��
waga�3.500�g,�córka�Sandry��
i�Bartka,�zam.�żychlin.
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Łowicz�|�Łok�

Liwia Witczak zagrała
i zaśpiewała na scenie

Uczennica klasy VIII B Szko-
ły Podstawowej nr 4 w Łowi-
czu wystąpiła 1 lutego na sce-
nie Łowickiego Ośrodka Kultury 
w koncercie pt. „Co mi w duszy 
gra”. Wykonała na nim 12 utwo-
rów, które prezentowała w czasie 
szkolnych uroczystości, konkur-
sów i festiwali – na których zdo-
bywała nagrody. 15-letnia Liwia 
kończy właśnie naukę w „Czwór-
ce” i jej wychowawczyni Marta 
Matuszewska wpadła na pomysł, 
że jej pożegnanie ze szkołą może 
być wyjątkowe, ponieważ uczen-
nica była bardzo aktywna przez 
wszystkie lata nauki w szkole. 
Występowała na wielu uroczysto-

ściach, ale w czasie tamtych wy-
stępów spełniała oczekiwania 
osób, które je przygotowywały. 
Tym razem chodziło o to, aby wy-
konała to, co lubi. Było to podzię-
kowania dla niej, ale też dla na-
uczycieli, którzy ją uczyli.

Pomysł zaakceptował dyrektor 
szkoły. Do udziału w nim zostali 
zaproszeni uczniowie klas VI-VIII 
SP 4, nauczyciele tej placówki,  
a także rodzina Liwii i delegacja 
władz samorządowych Łowicza. 
Prowadzący koncert koledzy na-
stolatki, Szymon Kotlarski i Da-
niek Milczarek, przeprowadzali  
z nią wywiad, w którym mówiła 
o swoich nauczycielach muzyki  

z prywatnych placówek, do któ-
rych uczęszczała i uczyła się  
w nich śpiewu, gry na gitarze oraz 
gry na pianinie. Muzyką intere-
suje się od 5. roku życia. Pierw-
szą jej nauczycielką była Natalia 
Woźniak, z którą miała prywatne 
lekcje. Potem zapisała się na lek-
cje gry na gitarze, pianinie i za-
jęcia wokalne do Centrum Edu-
kacji Muzycznej. Obecnie jest 
podopieczną Studia Star. – Widać 
że nauczyciele zrobili dobrą robo-
tę – skomentował jeden z prowa-
dzących koncert. 

Jak nam powiedziała Mar-
ta Matuszewska, Liwia nie zna-
ła wcześniej scenariusza koncer-
tu, znała tylko kolejność utworów, 
jakie ma wykonać. Wywiad oraz 
scenka na jej temat rozegrana 
przez kolegów były dla niej nie-
spodzianką. Podobnie jak „Bursz-
tynowy słowik, „Złota płyta” pt. 

„Co mi w duszy gra” i prezenty, 
które wręczali jej dyrektor Artur 
Balik i przewodniczącego Rady 
Rodziców Marcin Drabik oraz 
przewodniczący Rady Miejskiej 
Henryk Zasępa z Małgorzatą No-
wak – naczelnik Wydziału Spraw 
Społecznych w Urzędzie Miej-
skim.  mwk

ŁOK�|�ciekawe�spotkanie�na�och!�film�festiwalu�

Twórczość dokumentalistki 
z naszych stron 

W środę, 13 lutego, o godz. 
17.30 w Łowickim Ośrodku Kultu-
ry odbędzie się spotkanie z Urszu-
lą Tes pt. „Człowiek, zbiorowość, 
pamięć w filmach dokumental-
nych Ireny Kamieńskiej”. Do-
kumentalistka była związana  
z Łyszkowicami i Łowiczem. 

Autorka książki wykłada na 
Akademii Ignatianum w Krako-
wie, jest filmoznawcą i autorką ar-
tykułów m.in. o kinie dokumen-
talnym i autorskim. W Łowiczu 
opowie o „naszej” wybitnej doku-
mentalistce i książce, którą jej po-

święciła. Irena Kamieńska urodzi-
ła się w 1928 r. w Łyszkowicach. 
Naukę pobierała w domu, po-
tem w szkole prowadzonej przez 
siostry bernardynki w Łowiczu,  
w czasie okupacji uczęszczała  
na tajne komplety gimnazjalne. 

Świadectwo dojrzałości ode-
brała w Państwowym Liceum  
w Łowiczu. Jej brat przez ponad 
20 lat prowadził w Łowiczu za-
kład fotograficzny, do którego  
w czasie wojny żołnierze nie-
mieccy przynosili do wywoływa-
nia zdjęcia przedstawiające okrut-

ne sceny z łowickiego getta. Irena 
Kamieńska ukończyła studia sto-
matologiczne w Łodzi, jednak 
praktyka w zawodzie nigdy nie 

dawał jej satysfakcji. Swoją wła-
ściwą drogę odnalazła dopiero  
w Państwowej Wyższej Szko-
le Teatralnej i Filmowej w Łodzi. 
Studentami słynnej łódzkiej „fil-
mówki” byli w tym czasie byli 
m.in. Roman Polański i Agnieszka 
Osiecka. Dokumentalistka z na-
szych stron ma w dorobku ponad 
30 filmów dokumentalnych. Tymi 
bardziej znanymi są „Dzień dobry 
dzieci” (1966), „Zapora” (1976), 
„Robotnice (1980) i „Na otwar-
tym sercu” (1986) o doktorze Zbi-
gniewie Relidze. Stowarzyszenie 
Filmowców Polskich, do którego 
należała, w 2009 r. nagrodziło ją 
za całokształt twórczości. Zmarła 
w 2016 r.  aa

Kocierzew Płd.�|�Przy�pełnej�sali

Jubileuszowe występy 
„Kocierzewiaków”

Koncert jubileuszowy z oka-
zji 30-lecia działalności artystycz-
nej Dziecięcego Zespołu Ludo-
wego „Kocierzewiacy” odbył się  
w sobotę, 26 stycznia, w sali gim-
nastycznej Szkoły Podstawowej  
w Kocierzewie Płd. Kilka piose-
nek zaprezentowały też śpiewają-
ce panie – zespół „Księżanki”. 

Koncert rozpoczął się wy-
konaniem krakowiaka, później 
„Kocierzewiacy” zaprezento-
wali „Łowicką Suitę Dziecięcą”  
w opracowaniu muzycznym Ma-
riana Moskwy oraz „Scenę pa-

sterską – śpiewy, tańce i zabawy 
dziecięce łowickie” w opracowa-
niu Janusza Kaźmierczaka. Wy-
pełniła się cała sala gimnastyczna, 
wolnych miejsc siedzących było 
dosłownie tylko kilka. W trakcie 
odczytana została historia zespo-
łu, był też słodki poczęstunek. Ob-
szerny artykuł na temat historii ze-
społu publikowaliśmy w NŁ 4/19, 
zaś w trakcie sobotniego koncertu 
transmitowaliśmy na żywo frag-
ment występu „Kocierzewiaków” 
na naszym profilu na Facebooku. 
 mak 

Dzieci z zespołu „Kocierzewiacy” zaprezentowały�m.in.�„Łowicką�Suitę�
Dziecięcą”�w�opracowaniu�muzycznym�Mariana�Moskwy.�
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Irena Kamieńska (wówczas 
Jaworska),�zdjęcie�zostało�
wykonane�w�arkadii.�

Liwia Witczak�podczas�koncertu.�
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Aktualności
Samorząd�|�Sołeckie�zebrania�sprawozdawczo-wyborcze�

Gdzie i kiedy kolejne zebrania? 
Gdzie już wybrano sołtysów?

Podajemy terminy i miejsca ko-
lejnych zebrań wiejskich w miej-
scowościach powiatu łowickie-
go. Część z zebrań już odbyła się. 
Mieszkańcy spotkali się po to, by 
wysłuchać sprawozdań z działal-
ności rad sołeckich w ubiegłym 
roku, ale przede wszystkim po to, 
żeby dokonać wyboru nowych 
sołtysów i rad sołeckich. Termi-
ny spotkań podajemy od najbliż-
szego czwartku do przyszłej środy 
tylko w tych gminach, w których  
w tym czasie są zaplanowane. 
Tam, gdzie już wybrano sołtysów 
– podajemy ich nazwiska. 

Gmina Bolimów
Najbliższe zebrania zaplanowa-

no w: Kolonii Woli Szydłowiec-
kiej – 8 lutego o godz. 17 (dom 
sołtysa), Ziąbkach – 10 lutego o 
godz. 16.00 (OSP), w Józefowie – 
13 lutego o 18. (świetlica wiejska).

Gmina Kiernozia 
8 lutego o godz. 12.00 spotka-

ją się mieszkańcy Stępowa (sala 
OSP), tego samego dnia o godz. 
15.00 mieszkańcy Natolina Kier-
noskiego (u sołtysa), 10 lutego o 
godz. 12.30 odbędzie się zebranie 
mieszkańców sołectwa Kiernozia 
(w Gminnym Ośrodku Kultury. 

Na poprzednim zebraniu z soł-
tysowania zrezygnował Wojciech 
Olczyk i nie było chętnych do 
kandydowania na to stanowisko. 
– Liczymy, że w nowym terminie 
wyznaczonym w niedzielę będzie 
większa frekwencja i mieszkań-

cy dokonają wyboru. Zachęcamy 
do uczestnictwa – powiedział nam 
sekretarz Jarosław Bogucki. 

12 lutego o godz. 14.00 – Osi-
ny (sala OSP), 13 lutego o godz. 
17.00 – Czerniew (zebranie u do-
tychczasowego sołtysa, w Kierno-
zi przy ul. Leśnej) 

W ubiegłym tygodniu sołty-
sami zostali: Zbigniew Dylik 
w Jadzieniu, Tomasz Kosiorek  
w Jerzewie i Iwona Czubak w Ty-
dówce. 

Gmina Kocierzew płd. 
W Sromowie na zebraniu wiej-

skim, które odbyło się 25 stycznia 
nie wybrano sołtysa, ponieważ nie 
było kandydatów do pełnienia tej 
funkcji. Gmina ogłosi jeszcze je-
den termin, licząc że ktoś się zde-
cyduje. 

W Wejscach sołtysem został 
wybrany Tadeusz Trakul. W Łą-
guszewie – Marzena Bogusz,  
a w Kocierzewie Południowym – 
Adela Dąbrowska. 

Gmina Łowicz 
Rada Gminy Łowicz przyję-

ła na sesji 30 stycznia uchwałę 
w sprawie zarządzenia wyborów 
sołtysów i członków Rad Sołec-
kich. Wybory w 26 sołectwach 
zostaną przeprowadzone w lutym 
i marcu. 

Dotychczas odbyły się dwa ze-
brania sołeckie. We wtorek 5 lute-
go na sołtysa Pilaszkowa ponow-
nie został wybrany Bogdan Gajda, 
zaś w środę 6 lutego nowym sołty-

sem Świeryża Pierwszego została 
wybrana Wanda Wierzbińska. 

8 lutego zaplanowane zostały 
wybory sołtysa Jamna, które roz-
poczną się o godz. 17.00 w tam-
tejszym Domu Ludowym. Na po-
niedziałek 11 lutego o godz. 18 
wyznaczony został termin wybo-
rów sołeckich w Zabostowie Du-
żym – odbędą się one również w 
miejscowym ludowcu. Dzień póź-
niej, we wtorek 12 lutego, o godz. 
18 w swoim Domu Ludowym 
sołtysa wybierać będą mieszkań-
cy Strzelcewa. W środę 13 lutego 
na zebraniu sołeckim spotkają się 
mieszkańcy Ostrowa, którzy roz-
poczną zebranie o godz. 14.00 w 
miejscowym Domu Ludowym. 

Gmina Łyszkowice 
8  lutego o godz. 16.00 spotka-

ją się mieszkańcy Łagowa (świe-
tlica), 10 lutego o godz. 15.00 – 
Wrzeczko (świetlica OSP), 10 
lutego o godz. 17.30 – Uchań Dol-
ny (świetlica w Łagowie), 11 lute-
go o godz. 17.00 – Stare Grudze 
(świetlica), 12 lutego o godz. 15.30 
– Bobiecko (szkoła w Seligowie), 
12 lutego o godz. 17.00 – Seroki 
(szkoła w Seligowie), 13 lutego o 
godz. 17.00 – Stachlew (OSP)

Gmina Nieborów 
W piątek, 8 lutego o godz. 17.30 

– Bełchów (OSP)
1 lutego w Karolewie przy re-

kordowej frekwencji, wynoszą-
cej ponad 50% uprawnionych do 
głosowania nowym sołtysem zo-

stała Janina Szymańska, która za-
stąpi Jana Jankowskiego, 4 lutego  
w Bełchowie sołtysem wybrana 
ponownie została Teresa Multan, 
5 lutego w Sypniu – także ponow-
nie Zofia Pacler.

Gmina Sanniki 
11 lutego o godz. 16.00 – Nowy 

Barcik (świetlica wiejska), 11 lute-
go  o godz. 18.00 – Stary Barcik 
(świetlica w Nowym Barciku), 
12 lutego o godz. 16.00 – Krubin 
(świetlica w tej miejscowości), 
12 lutego o godz. 18.00 – Alek-
sandrów (świetlica w Krubinie), 
13 lutego o godz. 16.00 – Lasek 
(świetlica w Brzezi), 13 lutego, o 
godz. 18.00 – Brzezia (świetlica). 

Gmina zduny 
Mieszkańcy Złakowa Borowe-

go spotkają się 7 lutego o godz. 
12,30 w Domu Ludowym, a 12 
lutego o godz. 10.30 – w Urzeczu, 
w Domu Ludowym.

Na wszystkich zebraniach so-
łeckich, które już się odbyły na 
sołtysów wybrano osoby, któ-
rego tej pory pełniły te funkcje:  
w Łaźnikach – Agnieszka Kępka,  
w Rząśnie – Grzegorz Ziółkowski, 
w Wiskienicy Dolnej – Jacek Kut-
kowski, w Pólce – Maria Kawiń-
ska, w Nowym Złakowie – Wła-
dysław Dobrogowski, w Bąkowie 
Górnym – Jan Wielemborek.  

W gminach, których nie 
uwzględniliśmy w powyższym 
zestawieniu, terminy zebrań są 
jeszcze odległe.  mak 

REkLaMa
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Szkolenie ze Schwarzkopf
Uczniowie Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 3 
w Łowiczu,  
którzy kształcą się 
na fryzjerów, po raz 
kolejny doskonalili swoje 
umiejętności  pod okiem 
profesjonalistów.

Tym razem, 23 stycznia, po-
jechali na szkolenie w Akademii 
ASK Schwarzkopf Professional  

w Warszawie, które dotyczy-
ło technik koloryzacji, strzyżenia  
i stylizacji. 

Uczniom uświadamiano, jaki-
mi cechami powinien się charak-
teryzować profesjonalny fryzjer  
i jak ważna jest w jego pracy kon-
sultacja z klientem.

Młodzież miała okazję poznać 
bliżej firmę Schwarzkopf i jej pro-
dukty oraz kolekcję Essentional 
Looks, a także pracować z profe-
sjonalnymi kosmetykami. 
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Szkolenie dotyczyło technik koloryzacji,�strzyżenia�i�stylizacji.�
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Ferie w Łowickiem
Powiat łowicki�|�ferie�zimowe�2019�-�pierwszy�tydzień

Atrakcje w Twojej okolicy
Już w najbliższy poniedziałek, 11 lutego, startują upragnione ferie zimowe, czyli czas błogiego 
odpoczynku od zajęć szkolnych. Niektórzy spędzą je na koloniach lub na rodzinnych wyjazdach  
do malowniczych miejsc, gdzie zima daje się lubić i można tam uprawiać sporty zimowe.  
Te dzieci, które nie mają jeszcze planów na ferie, też mogą dobrze wykorzystać ten czas i skorzystać 
z bogatej oferty. I wcale nie oznacza to, że nigdzie nie wyjadą – bo w programach są też bliższe  
i dalsze wycieczki. Dziś podajemy program na pierwszy tydzień ferii.

Miasto Łowicz
Wraz z początkiem ferii zimo-

wych, w poniedziałek, 11 lute-
go, wystartuje VIII już edycja fe-
stiwalu OCH! dla najmłodszych 
widzów. Od siedmiu lat Łowicki 
Ośrodek Kultury w ramach „ma-
łego OCH!-u” proponuje dzie-
ciom nie tylko filmy, ale również 
zajęcia warsztatowe i artystycz-
ne, spotkania z ciekawymi ludźmi  
i wycieczki. Część wydarzeń jest 
darmowa, bilety na wycieczki są 
dostępne tylko w kasie kina, pozo-
stałe bilety w kasie kina i on-line 
poprzez stronę internetową ośrod-
ka kultury. Program festiwalu jest 
co roku nieco inny i co roku jest 
ciekawy. W poprzednich latach 
największym powodzeniem cie-
szyły się wycieczki poza Łowicz. 
W tym roku też już część bile-
tów na wycieczki została sprzeda-
na. Ilość miejsc na poszczególne 

atrakcje jest ograniczona, więc... 
kto pierwszy, ten lepszy. 

 W poniedziałek, 11 lutego,  
o godz. 11.00 będzie okazja do 
obejrzenia filmu „Kacper i Emma 
szukają skarbu” (prod. Holandia 
2018, reż. Aurora Gossé, wiek: 
6+). Jest to pokaz przedpremiero-
wy, premiera w kinach planowana 
jest na 1 marca. Bilet kosztuje 5 zł. 
Półtorej godziny później (12.30) 
zaplanowane jest spotkanie z ilu-
zjonistką Martą pt. „ Zaczarowa-
ne kino”. Widowisko prowadzone 
będzie w taki sposób, aby zainte-
resować zarówno dzieci, jak i do-
rosłych (wstęp 5 zł). 

 We wtorek, 12 lutego, o godz. 
10.00, Jakub Papuga z ŁOK za-
bierze dzieci w sentymentalną, ki-
nową podróż po świecie filmów 
i bajek z dzieciństwa pt. „Kiedyś 
to było! TV wehikuł”. Będzie to 
okazja do obejrzenia fragmen-

tów seriali, bajek, programów TV, 
którymi przed laty żyli rodzice 
uczestników. Wstęp wolny. 

O godz. 11.00 – film „Hej, so-
koły!” (prod. Islandia, 2018, reż. 
Bragi Thor Hinriksson/ 97 min, 
wiek: 8+). Bilety po 5 zł. Film po-
winien spodobać się młodym pił-
karzom, a to, co po nim będzie, to 
już na pewno. Otóż o godz. 13.00 
na scenę w kinie Fenix wejdzie  
z ok. 40-minutowym piłkarskim 
show Adrian Duszak – mistrz 
sztuczek piłkarskich. W nawią-
zaniu do filmu „Hej, sokoły!” za-
prezentuje co można zrobić z pił-
ką. Po występie będzie możliwość 
nauczenia się podstawowych sztu-
czek piłkarskiego freestyle’u. 

 W środę, 13 lutego, o godz. 
11.00 zaplanowane jest przedsta-
wienie teatralne „Przygody Pip-
pi Skarpetki”, bilety po 5 zł. Go-
dzinę później kino zaprasza na 

film „Dwie Ireny” (prod. Brazy-
lia 2018, reż. Fabio Meira, 89 min, 
wiek: 10+). Bilety po 5 zł. 

 14 lutego zaplanowana jest 
wycieczka do Płocka, w tym obej-
rzenie w Teatrze Dramatycznym 
im. Jerzego Szaniawskiego spek-
taklu „Królewna Śnieżka wg bra-
ci Grimm”. Bilety po 30 zł, liczba 
miejsc ograniczona do 45. 

Do aktywnego spędzania cza-
su wolnego zaprasza Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w ramach 
„Ferii w mieście”. 

 11 lutego na hali OSiR II przy 
Topolowej od 10.00 do 11.00 za-
planowano gry i zabawy dla naj-
młodszych z tenisem ziemnym. 
Od 10.30 do 12.00 – gry i zabawy 
na lodowisku na Nowym Rynku, 
a na pływalni od 14.00 do 15.00 
bezpłatna nauka pływania.

 12 i 13 lutego na lodowisku 
od 10.00 do 11.00 naukę jazdy na 

łyżwach poprowadzi Mieczysław 
Szymajda – trener, wychowaw-
ca wielu świetnych zawodników, 
w tym mistrza olimpijskiego, Ło-
wiczanin Roku 2018. Potem prze-
widziana jest też godzina na gry  
i zabawy na lodowisku. O 14.00 
na basenie zaczyna się kolejna go-
dzina bezpłatnej nauki pływania.

 14 i 15 lutego gry i zabawy na 
lodowisku planowane są od 11.00 
do 12.00, a bezpłatna nauka pły-
wania od 14.00 do 15.00.

Muzeum zaprasza dzieci (od 
6 lat wzwyż) 10 lutego na 10.00 
i 13.30 na warsztaty graficzne  
„Z uczuciem drukowane”. Obo-
wiązują wcześniejsze zapisy. 

Powiatowa Biblioteka Pu-
bliczna w Łowiczu, mieszczą-
ca się w budynku muzeum, or-
ganizuje w ferie zajęcia dla dzieci  
w wieku 6-12 lat. Będą one bez-
płatne. W czasie zajęć zapla-
nowano głośne czytanie bajek  
i opowiadań, zajęcia edukacyjno-
-plastyczne, gry planszowe, zga-
dywanki i krzyżówki. Zajęcia za-
planowano 14 i 15 lutego w godz. 
15.00-17.00. Obowiązują zapisy. 
Zajęcia w czwartek 14 lutego na-
zwano „Dniem uczuć”, w piątek 
15 lutego – „Dniem zimowym”. 

Spotkania w wypożyczal-
ni dla dzieci na os. Bratkowi-
ce przeznaczone są dla dzieci  
z klas I-VI szkół podstawowych. 
Ze względu na warunki lokalowe, 
liczba uczestników jest ograniczo-

na, warto wcześniej zapisać się na 
zajęcia (tel. 46-837-76-03). Będą 
odbywały się od 12.00 do 14.00. 

 12 lutego: zajęcia „Na dobry 
początek zumba w bibliotece”  
– będą to zajęcia ruchowe.

 13 lutego: „Zima, książka i ja” 
– dzieci będą miały okazję posłu-
chać opowieści o księgozbiorze, 
pracy bibliotekarza, zapoznać się 
z nowościami książkowymi dla 
nich przeznaczonymi.

 14 lutego: „Randka w ciem-
no z... książką – Mam dla Ciebie 
Walentynkę!” – prace plastyczne 
(materiały zapewnia biblioteka).

 15 lutego: „Śledztwo w bi-
bliotece” – Biuro Detektywi-
styczne Lassego i Mai – głośne 
czytanie i ilustrowanie przygód 
bohaterów książki.

Gmina Bielawy 
W gminie, gdzie nie ma takiej 

jednostki organizacyjnej w rodza-
ju ośrodka kultury, a zajęć feryj-
nych nie organizuje też gminna 
biblioteka, Urząd Gminy dofinan-
sowuje organizację atrakcyjnych 
zajęć przez szkoły. Będą to zaję-
cia sportowe i artystyczne, wjazdy  
do kina, na łyżwy i na kręgle.

Gmina Bolimów 
Oferta Biblioteki i Gminnego 

Ośrodka Kultury przedstawia się 
następująco: 

 11 lutego, godz. 8.40 – sala 
zabaw „Urwis” w Skierniewicach 

REkLaMa
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dla młodszych dzieci (4-10 lat), 
koszt 10 zł; godz. 10.30 – wyciecz-
ka Nieborów – Skierniewice (7-14 
lat) – warsztaty rękodzieła ludo-
wego – malowanie na drewnie, se-
ans pt. „Mia i biały lew”, koszt 35 
zł, McDonald’s we własnym za-
kresie, godz. 16. – czekoladowniki 
walentynkowe – warsztaty z Pau-
liną Janowska-Gratys, koszt 10 zł.

 12 lutego, godz. 8.30 – wy-
cieczka i warsztaty w parku 
rozrywki Candy w Rzgowie;  
w programie gigantyczny park 
dmuchańców, warsztaty kręcenia 
lizaków. Koszt 70 zł, McDonald’s 
we własnym zakresie, godz. 15.  
– walentynkowe zajęcia plastycz-
ne, 18.00 – Robotyka i programo-
wanie (zajęcia stałe), koszt 31 zł.

 13 lutego, godz. 9.30 – sala 
zabaw „Happy Park” Sochaczew 
dla młodszych dzieci (4-10 lat). 
Koszt 15 zł, godz. 10.00 – warsz-
taty lepienia z gliny dla młodszych 
i starszych – Warsztat Garncarski 
Rodziny Konopczyńskich. Zbiór-
ka na miejscu. Godz. 13.30 – kino 
w Skierniewicach dla starszych 
dzieci (8-14 lat) film „Chłopiec 
z burzy” koszt 16 zł, pizzeria Al-
hambra we własnym zakresie.

 14 lutego, godz. 9.30 – wy-
cieczka do Skierniewic dla dzieci 
młodszych (5-10 lat). Sala zabaw 
„Puchatek” w Skierniewicach, 
kino Skierniewice bajka „Lego 
Przygoda 2”, Koszt 27 zł, godz. 
14.00 do ok. 16.00 – wycieczka do 
Nieborowa – warsztaty pieczenia 
chleba dla młodszych i starszych 
(5-12 lat). Koszt 23 zł, godz. 17.00 
– Zumba Kids, sala w GOK (zaję-
cia stale). Koszt 15 zł.

 15 lutego, godz. 9.00 – warsz-
taty kulinarne „bułeczki droż-
dżowe z nadzieniem” – Karczma 
Bednarska. Dzieci młodsze i star-
sze (od 5 lat) Koszt 25 zł, godz. 
13.30 Kino Skierniewice, bajka 
„Jak wytresować smoka 3” (6-14 
lat). Koszt 16 zł, McDonald’s we 
własnym zakresie, 18.00 – Warsz-
taty wokalne (zajęcia stałe).

Gmina Chąśno 
Oferta Gminnej Biblioteki Pu-

blicznej przedstawia się następu-
jąco:

W bibliotece w Chąśnie zaję-
cia feryjne zwykle będą się rozpo-
czynały w południe, z wyjątkiem 
sobót, kiedy ich początek przewi-
dziano na godz. 11.00. W każdą z 
nich: 16 i 23 lutego odbędą się za-
jęcia breakdance. 

Z oferty może skorzystać każde 
dziecko z gminy, nie są prowadzo-
ne wcześniejsze zapisy. 

 W poniedziałek, 12 lutego - 
zajęcia czytelnicze. 

 13 lutego, można wziąć udział 
w grach i zabawach stolikowych. 

 W Walentynki, 14 lutego, od-
będzie się konkurs warcabowy. 

 W piątek, 15 lutego, zaplano-
wano zajęcia komputerowe. 

 W poniedziałek, 18 lutego, 
będzie można korzystać z gier i 
zabaw stolikowych. 

 We wtorek, 19 lutego, odbę-
dzie się konkurs rysunkowy.

Gmina Domaniewice
Warsztaty plastyczne, seanse 

filmowe, teatr magii oraz wyciecz-
ki krajoznawcze obejmuje ofer-
ta Gminnego Ośrodka Kultury  
na nadchodzące ferie zimowe. 

 Poniedziałek, 11 lutego: 
warsztaty plastyczne „Zimowa 
plastykolandia”, udział bezpłatny. 

 We wtorek, 12 lutego, o go-
dzinie 9.30 chętni udadzą się na 
wycieczkę do Łodzi, gdzie zwie-
dzać będą Papugarnię Carmen. 
W programie wycieczki m.in. ob-
cowanie z papugami oraz ich kar-
mienie. W trakcie wyjazdu dzieci 
wezmą również udział w seansie 
filmowym („O psie, który wrócił 
do domu”). Koszt udziału w wy-
darzeniu wynosi 50 złotych. 

 W środę, 13 lutego, GOK za-
prasza na warsztaty ręcznego two-
rzenia chleba oraz jego wypieka-
nia. W trakcie zajęć twórczych 
uczestnicy poznają ciekawostki na 
temat tradycyjnego wypieku, do-
wiadując się m.in. tego jak wyglą-
da droga od ziarenka do bochen-
ka. Początek spotkania o godzinie 
11.00. Koszt udziału – 20 złotych. 

 Walentynki będą z kolei oka-
zją do wzięcia udziału w zajęciach 
artystycznych poświęconych two-
rzeniu „glutków” – Walentyn-
kowe Warsztaty Slime. Zainte-
resowani spotkają się 14 lutego  
o godzinie 11.00. W programie 
także seans filmowy pt.: „Krzysiu, 
gdzie jesteś?”. Koszt udziału – 20 
złotych. 

 W piątek, 15 lutego, o godz. 
9.00 przewidziano wyjazd do So-
chaczewa, gdzie dzieci będą mo-
gły wziąć udział w warsztatach 
odkrywczych pt.: „Junior Od-
krywca – Chemia Czarodziejka” 
oraz odwiedzić siedzibę Radia 
Victoria. Cena 50 zł.

Gmina Kiernozia
Zapisy na zajęcia w ferie  

w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Kiernozi odbywają się pod nu-
merem tel. 24-277-90-08 lub oso-
biście. Zainteresowanie w latach 
ubiegłych było spore, więc też 
warto zadbać o wcześniejsze za-
pisanie się na zajęcia. Są przezna-
czone dla dzieci w różnym wieku. 

 W poniedziałek, 11 lutego,  
w godz. 10-13 odbędą się warszta-
ty garncarskie z przedstawicielami 
Warsztatu Garncarskiego Rodziny 

Konopczyńskich z Bolimowa. Bę-
dzie okazja do tworzenia naczyń  
z gliny, a w kolejny poniedziałek  
– ich zdobienia. 

 12 lutego, godz. 10.00-13.00 
– Warsztaty kreatywnego two-
rzenia pt.: „Bałwanek Franek  
i jego rodzina”. Będzie to okazja 
do sprawdzenia swoich umiejętno-
ści manualnych podczas tworzenia 
bałwanków m.in. ze skarpet. 

 13 lutego, godz. 10.00-13.00 
– „Krepa bez tajemnic” – warsz-
taty z Teresą Kołodziejską – twór-
czynią ludową z Łowicza. Krepa, 
nazywana też krepiną, to nic inne-
go jak bibuła poddana procesowi 
marszczenia – krepowania. Tego 
samego dnia w godz. 13-15 od-
będą się zajęcia tańca breakdance. 

 14 lutego, godz. 10.00-13.00 
– warsztaty plastyczne pt.: „Wa-
lentynka 3D”. Przygotowywane  
i ozdabiane będą na nich walen-
tynkowe kartki przestrzenne. 

 15 lutego, godz. 10.00-13.00 
warsztaty „Mrozem malowane” 
z wykorzystaniem czarnego kar-
tonu oraz pasty do zębów; godz. 
17.00 – otwarta próba zespołu wo-
kalnego „Pauza”, a o 18.00 Zespo-
łu Pieśni Ludowej „Kiernozianie”.

Gmina Kocierzew płd. 
Gminna Biblioteka Publicz-

na w Kocierzewie Płd. postano-
wiła dać dzieciom odpocząć od 
obowiązków szkolnych i pozalek-
cyjnych, dlatego nie przygotowa-
ła zajęć według harmonogramu. 
Zamiast tego zaprasza do od-
wiedzania placówki, korzystania  
z gier planszowych i stolikowych 
oraz zasobów książkowych. 

Biblioteka zamierza spożytko-
wać przerwę międzysemestralną 
na sporządzenie inwentaryzacji 
księgozbioru oraz przenosiny ich 
części do filii biblioteki w Domu 
Ludowym w Boczkach, który nie-
dawno został oddany do użytku 
po remoncie. 

Ciekawy program przygoto-
wała dla swoich uczniów Szko-
ła Podstawowa w Kocierzewie 
Płd. Codziennie w godz. 9.00-
13.00 zaplanowano dyżury na-
uczycieli, pod nadzorem których 
będą się odbywały zajęcia. 

 11 lutego dzieci nauczą się 
trudnej sztuki origami – wykony-
wania ozdób z papieru, będzie też 
okazja, by podszlifować angielski, 
a także wziąć udział w rozgryw-
kach sportowych (piłka nożna). 

 We wtorek 12 lutego kolejne 
spotkanie z językiem angielskim 
oraz gry i zabawy, tym razem ma-
tematyczne oraz rozgrywki spor-
towe z nagrodami (siatkówka). 

 W środę 13 lutego zaplanowa-
no wyjazd niespodziankę dla naj-
lepszych uczniów z klas starszych. 

 14 lutego odbędą się zajęcia 
kulinarne z cyklu MasterChef Ju-
nior oraz przedstawienie promują-
ce zdrowy styl życia w wykonaniu 
uczniów z kółka teatralnego. 

 W piątek, 15 lutego, przewi-
dziano gry i zabawy sportowe dla 
uczniów klas młodszych ph. „Kto 
szybciej, kto dalej?”.

Gmina Łowicz 
Do 8 lutego Gminna Biblio-

teka Publiczna w Bocheniu 
przyjmuje zapisy na bezpłatne za-
jęcia w ramach „Ferii w biblio-
tece”, do udziału w których za-
prasza wszystkie dzieci z gminy. 
Część zajęć poprowadzą pracow-
nicy placówki, a niektóre – osoby 
z zewnątrz. Program został przy-
gotowany w ten sposób, że co-
dziennie będzie odbywał się inny 
rodzaj aktywności. Na niektó-
re zajęcia, np. kulinarne, liczba 
miejsc może być ograniczona, po-
nieważ organizatorzy muszą wie-
dzieć, ile przygotować produktów. 

 W poniedziałek, 11 lutego, od 
11.00 do 13.00 ferie rozpoczną się 
od zajęć muzycznych ph. „Śpie-
wać każdy może...”.

 Ciekawa propozycja cze-
ka na dzieci nazajutrz, 12 lutego,  
w godz. 10.30-14.00, kiedy to od-
będą się zajęcia plastyczno-te-
atralne „Rzepka w lokomotywie”. 
Najpierw odbędzie się głośne czy-
tanie wierszy Juliana Tuwima,  
po których dzieci wykonają ma-
ski, a potem może uda się zorga-
nizować inscenizację. 

 W środę 13 lutego w godz. 
11.00-13.00 zajęcia czytelnicze pt. 
„Wesoła biblioteka”. 

 W Walentynki, czwartek, 14 
lutego, w godz. 11.00-14.00 dzieci 
wykonają kulinarne „Walentynko-
we niespodzianki” w czasie Aka-
demii Małego Łasucha.

Gmina Łyszkowice 
Gminny Ośrodek Kultury  

i Sportu w Łyszkowicach zapra-
sza na „Aktywne ferie 2019!”. Dy-
rektor placówki Monika Wawrzyn 
powiedziała nam, że zapisy wciąż 
są otwarte, w przypadku wycie-
czek liczba miejsc jest ograniczo-
na, zaś na zajęcia w placówce nie 
ma limitu miejsc. 

 Na wtorek 12 lutego o godz. 
9.00 zaplanowano wyjazd do Ra-
dia Łódź oraz wizytę w sali za-
baw. 

 Nazajutrz, 13 lutego, o godz. 
9.30 w GOKiS rozpocznie się 
„Dzień z Pipi” – najpierw dzieci 
obejrzą przygody tej piegowatej  
i przebojowej dziewczynki  
w spektaklu pt. „Pipi w skarpet-
kach”, zaś później wezmą udział 
w animacjach połączonych z ma-
lowaniem twarzy w stylu Pipi. 

 W czwartek 14 lutego o godz. 
9.00 wyruszy bezpłatny wy-
jazd do sali edukacyjnej „Ognik”  
w komendzie PSP w Łowiczu, 
połączony z wizytą na lodowisku. 

 15 lutego, o godz. 9.00, przy-
gotowano wyjazd do kina do 
Skierniewic oraz przystanek na 
posiłek w restauracji McDonald’s. 

Niektóre wycieczki są płatne 
w całości, inne tylko częściowo 
(w przypadku wyjazdu do kina 
kosztem jest tylko zakup biletu 
do kina), zaś zupełnie darmowym 
wyjazdem jest wizyta w strażac-
kiej sali „Ognik”. O szczegóły na-
leży pytać w GOKiS.

Gmina Nieborów
Dużo w czasie ferii będzie dzia-

ło się w gminie Nieborów, w któ-
rej działają trzy ośrodki kultury 
i pięć bibliotek. Warto pamiętać 
np., że zajęcia w bibliotece w Ar-
kadii będą odbywać się w godz. 
13.00-15.00, a na wszystkie wy-
cieczki obowiązują zapisy, dla-
tego warto zgłosić się do organi-
zatorów wcześniej. Oprócz tego 
biblioteki będą działać normalnie, 
wypożyczając książki i udostęp-
niając czytelnię. 

 Poniedziałek, 11 lutego  
– biblioteka w Arkadii: ,,W kar-
nawale czas na bale”, wykona-
nie masek, bal karnawałowy, 
gry i zabawy, Biblioteka i GOK  
w Bełchowie, godz. 12.00  
– przygotowanie sali na bal kar-
nawałowy, konkurs na „Najpięk-
niejszą Walentynkę”. Biblioteka 
w Bobrownikach i w Kompinie 
– wspólne tworzenie walentynek.

 Wtorek, 12 lutego: Bibliote-
ka w Arkadii – ,,Najpiękniejsza 
zimowa widokówka” – zajęcia 
plastyczne, konkurs z nagroda-
mi dla dzieci, Biblioteka i GOK 
w Bełchowie, godz. 14.00 – Bal 
karnawałowy dla dzieci, wybory 
królowej i króla balu, GOK w Bo-
brownikach, godz. 12.00 – gry  
i zabawy; godz. 16.00 – sek-
cja tenisa stołowego. Biblioteka  
w Kompinie – wycieczka do 
Muzeum w Łowiczu na warszta-
ty etnograficzne, wizyta w Radiu 
Victoria. GOK Nieborów godz. 
14.00 – warsztaty kulinarne dla 
dzieci i młodzieży.

 Środa, 13 lutego: Biblioteka  
i GOK w Bełchowie – godz. 
16.00 nauka gry na gitarze, GOK 
w Bobrownikach, godz. 12.00 
– zajęcia folklorystyczne, godz. 
14.00 – ognisko. GOK Nieborów, 
godz. 13.30 – nauka gdy na gita-
rze i na keyboardzie, godz. 18.00 
zajęcia breakdance. 

 Czwartek, 14 lutego. Biblio-
teka w Arkadii – ,,Warsztaty kar-
tek okolicznościowych” – kartki  
i życzenia walentynkowe oraz wa-

lentynkowe ozdoby z masy por-
celanowej, Biblioteka i GOK  
w Bełchowie – lekcja muzealna 
„Pan Samochodzik” w Muzeum 
w Nieborowie, zwiedzanie Urzę-
du Gminy, konkurs walentynko-
wy w bibliotece w Nieborowie 
i poczęstunek w GOK w Niebo-
rowie; Biblioteka i GOK w Bo-
brownikach, godz. 12. – zajęcia 
plastyczne z masy porcelanowej, 
układanie walentynkowego wier-
sza. GOK Nieborów, 12.00 – pró-
ba grupy teatralnej „Gaduła”.

 15 lutego, Biblioteka i GOK 
w Bełchowie – Wycieczka auto-
karowa do Warszawy Wizyta na 
Politechnice Warszawskiej, zwie-
dzanie Gmachu Głównego, bi-
blioteki, zajęcia w laboratorium, 
przygotowane przez koło studenc-
kie, kino, Mac Donald’s, Biblio-
teka i GOK w Bobrownikach  
– dyskoteka integracyjna dla dzie-
ci, godz. 14.30 – zajęcia plastycz-
ne „Ciekawi świata”. GOK Nie-
borów godz. 14.00 – zajęcia 
spotkanie z plastyką i folklorem.

Gmina zduny 
Bogatą ofertę dla dzieci i mło-

dzieży przygotowała na czas fe-
rii Biblioteka Publiczna i Dom 
Kultury Gminy Zduny. Część za-
jęć zaplanowano w siedzibie pla-
cówki, będą też wycieczki do Ło-
wicza, Łodzi i Warszawy.

 W poniedziałek 11 lutego  
o godz. 15.30 rozpoczną się zaję-
cia z programowania dla najmłod-
szych – Scottie Go! Są one adreso-
wane dla dzieci w wieku 7-11 lat. 
Zajęcia są bezpłatne, ale wyma-
gają wcześniejszych zapisów (te 
będą przyjmowane do 8 lutego). 

 We wtorek 12 lutego o godz. 
11.00 w placówce rozpoczną się 
zabawy i konkursy z wodzire-
jem Arkiem. Mogą w nich wziąć 
udział dzieci od lat 5. Zapisy do 11 
lutego. Koszt udziału 5 zł/osoby. 

 W środę 13 lutego w godz. 
10.30-14.30 dzieci w wieku 7-11 
lat mogą zapisać się na „Rozma-
itości w bibliotece”. W programie 
zajęć: warsztaty plastyczne i bi-
blioteczne, zabawy ruchowe przy 
muzyce, film i pizza. Koszt 10 zł/
osoby. Zapisy do 11 lutego. 

 14 lutego dla dzieci w wie-
ku 9-14 lat zaplanowano o godz. 
8.00 wyjazd na wycieczkę do Ło-
dzi. W jej programie jest wizyta  
w Centrum Nauki i Techniki, 
planetarium, kinie sferycznym  
i McDonald’s. Koszt 30 zł/osoby. 
Zapisy do 11 lutego. 

opr. aa, aw, ewr, mak, mwk, tb, tm

A co ciekawego planowa-
ne jest na kolejne dni ferii 
przeczytacie już za tydzień  
– w czwartek, 14 lutego.

REkLaMa
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Łowicz�|�Zebranie�sprawozdawcze�

Wędkarze spotkają się w straży 
Zebranie sprawozdawcze za 

ubiegły rok koła Polskiego Związ-
ku Wędkarskiego w Łowiczu od-
będzie się w najbliższą sobotę, 
9 lutego w sali Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej przy ul. Św. Floriana. 
W tym roku zebranie nie ma cha-
rakteru wyborczego – nowe wła-
dze wybrane zostały 2 lata temu 

na 4-letnią kadencję, będzie nato-
miast można wysłuchać sprawoz-
dań z prac zarządu oraz informa-
cji o zamierzeniach na nowy rok. 
Pierwszy termin zebrania ustalo-
no na godzinę 15.30, jeśli nie zbie-
rze się wystarczająca ilość człon-
ków koła, kolejny termin – na 
godz. 16.  mak 

Sanniki |�Wspieranie�kultury�fi�zycznej�

Więcej pieniędzy 
nie będzie 
Burzliwą dyskusję wywołał 
na ostatniej sesji Rady 
Miasta i Gminy 
w Sannikach temat związany 
z trwającym konkursem 
ofert na wspieranie 
i upowszechnianie kultury 
fi zycznej. Tymczasem 
efekt dyskusji jest taki, że... 
żadnych zmian w tym roku 
raczej nie będzie.  

Konkurs ofert został ogłoszo-
ny 22 stycznia, a ma być rozstrzy-
gnięty 22 lutego. Tak samo jak 
w ubiegłym roku gmina zapisała 
w budżecie na wspieranie spor-
tu 92 tys. złotych. Kluby działają-
ce na terenie gminy wnioskowały 
oczywiście o większe pieniądze. 

Na sesji, 29 stycznia, w Sanni-
kach pojawili się przedstawicie-
le klubu Lwówianka Lwówek. 
Czym się kieruje gmina przy usta-
laniu kwoty w tym roku w kon-
kursie na upowszechnianie kultu-
ry fi zycznej i sportu w Sannikach 
i Lwówku? Skąd się wzięły kwoty 
w konkursie? Czy gmina wie ja-
kie są koszty prowadzenia dwóch 
drużyn, a jakie jednej drużyny? 
– zadawał pytania prezes klu-
bu. Włodzimierz Fus. Otóż nale-
ży wyjaśnić, że w gminie działa-
ją dwa kluby prowadzące drużyny 
piłki nożnej: „Szopen” Sanniki 
i „Lwówianka” Lwówek. Ponadto 
gmina przeznacza pieniądze na te-
nis stołowy w Sannikach, Osmoli-
nie oraz Krubinie. 

Założenia konkursowe są na-
tomiast takie, że na organizację 
zajęć i współzawodnictwa spor-
towego w dziedzinie piłki nożnej 
w Sannikach zaplanowano 24,5 
tys. zł, zaś na takie same zadania 
w Lwówku – 28 tys. zł. Nazw klu-
bów nie wskazywano, bowiem 
jest to niedopuszczalne w kon-
kursach. Teoretycznie mogłyby 
w nich wystartować również inne 
podmioty, które chciałyby prowa-
dzić takie zajęcia w tych miejsco-
wościach. W praktyce jest to bar-
dzo mało prawdopodobne. 

– Dostajemy minimalnie 
więcej pieniędzy od Szopena, 
a  mamy dwie drużyny piłkarskie. 
Z czego jedną w B klasie, a dru-
gą U-19 – mówił prezes Lwówian-
ki. Należy dodać, że w Lwówian-
ce sa też drużyny U-9 i U-11. Na 
te najmłodsze drużyny klub po-
zyskał w poprzednim sezonie 10 
tys. zł m.in. z Ministerstwa Spor-
tu. Był to jednak grant jednorazo-
wy. W tym roku nie dostanie już 
tych pieniędzy. Według działaczy 
Lwówianki prowadzenie przez 

nich klubu jest kosztowniejsze niż 
w Sannikach. Sannicki Szopen 
ma natomiast drużynę w klasie A 
oraz prowadzi w tym roku nabór 
do drużyn młodzieżowych. 

– Gmina przekazuje pienią-
dze na rekreację – koszty ligi, roz-
grywki w lidze nas nie interesują. 
Klub prowadząc rozgrywki musi 
starać się o sam – mówił wójt. 
Według niego kluby nie powin-
ny bazować tylko na pieniądzach 
z gminy. – Gmina ma obowiązek 
przekazywać środki na rekreację 
i to robimy – argumentował. Pre-
zesowi Fusowi chodziło przede 
wszystkim o podział pieniędzy 
pomiędzy klub w Lwówku i San-
nikach – jego zdaniem nie do koń-
ca właściwy.  Według działaczy 
z Lwówka od zawsze preferowany 
był klub z Sannik. – Nie dla siebie 
my to robimy, tylko dla społeczno-
ści. To nie tylko piłka i rozgrywki. 
Przyjechałby pan burmistrz latem 
i zobaczył, że na tym boisku nie 
są rozgrywane tylko mecze w nie-
dzielę. Tam ludzie i w siatkę sobie 
grają i biegają. Patrzymy na to sze-
rzej – argumentował prezes. 

Poparła go m.in. radna z Lwów-
ka Wioletta Bembenista. – Jak są 
te mecze, to całe rodziny przycho-
dzą. Rodzice cieszą się, że dzieci 
przed komputerami nie siedzą, że 
jest jakoś inaczej – mówiła. 

Pierwotny pomysł, który zro-
dził się podczas dyskusji był taki, 
żeby nie rozstrzygać konkursu, 
doprowadzić do spotkania przed-
stawicieli klubów i jak zażartował 
przewodniczący Rady Jerzy Ja-
błoński: „zamknąć przedstawicieli 
klubów w jednym pomieszczeniu 
i otworzyć jak się dogadają”. Od 
pomysłu tego jednak odstąpiono. 

W sesji nie uczestniczyli 
przedstawiciele klubu z Sannik. 
Przedstawiciel dotarł już po sesji 
i – czego można było się spodzie-
wać – nie zamierzał ustępować 
w kwestii wysokości dotacji 
z gminy. – Uznaliśmy, że skoro 
pula pieniędzy w budżecie nie zo-
stała zwiększona, to nie ma sensu 
takie spotkanie. Żadna ze stron nie 
będzie chciała ustąpić. Rozstrzy-
gnięcie konkursu planowane jest 
22 lutego – powiedział nam Irene-
usz Kopeć z UMiG Sanniki. 

Według wójta problem pole-
ga na tym, że: – Lwówek miał do 
tej pory 28 tys. zł, chcą 50 tys. zł, 
a Szopen miał 24,5 tys. zł, a chcą 
55 tys. zł. Tymczasem w budżecie 
gminy na sport więcej pieniędzy 
w tym roku nie będzie. – Mamy 
wiele innych potrzeb – skwitowa-
ła skarbnik Marlena Kunikowska. 
 mak 

LGD Ziemia Łowicka |�Wyniki�naboru�na�działalność�gospodarczą

Wpłynęło 12 wniosków 
od obecnych i przyszłych
przedsiębiorców
Niewielkie było zainteresowanie dotacją na podjęcie nowej działalności 
gospodarczej, z kwoty 450 tys. zł, jaką miała do dyspozycji Lokalna Grupa 
Działania Ziemi Łowicka, wykorzystanych może być tylko 250 tys. zł. Więcej osób 
starało się o pieniądze na rozwój prowadzonej już działalności – na to zaplanowano 
łączenie 525.585 zł, a złożone wnioski opiewają na 566.937,20 zł. 

Rada Decyzyjna LGD Ziemia 
Łowicka podczas swojego posie-
dzenia w poniedziałek, 4 lutego 
stworzyła listę rankingową wnio-
sków, która zostanie przedstawio-
na do zatwierdzenia w Urzędzie 
Marszałkowskim w Łodzi. To 
w nim będą podpisywane umowy 
z osobami, których wnioski zosta-
ną pozytywnie zweryfi kowane. 

Tym razem nabór dotyczył wła-
śnie podejmowania nowej działal-
ności gospodarczej i rozwijania 
istniejącej.  Z zaplanowanej puli 
450 tys. zł na podejmowanie no-
wej działalności wnioskodawcy 
mogą otrzymać premie po 50 tys. 
zł. Mogły być więc one przyzna-
ne, w maksymalnej wysokości, 
9 wnioskodawcom, zgłosiło się 
tylko 5. A są to: Karolina Pełka, 
która chce podjąć jednoosobową 
działalność gospodarczą w dzie-
dzinie wyceny nieruchomości; 
Piotr Jarka – który chce utworzyć 
pracownię krawiecką; Grzegorz 

Bogucki – który chce urucho-
mić nową działalność bazującą 
na zdrowych trendach żywienio-
wych; Małgorzata Wojciechowska 
– której nazwa projektu nie okre-
śla, w jakiej branży będzie działać, 
podobnie jak Łukasz Rolewski, 
który jedynie podał nazwę fi r-
my, jaką chce stworzyć – „Kelor”. 

Dotacja na rozwój działalno-
ści gospodarczej może wynieść 
do 70% kosztów kwalifi kowanych 
projektu i nie może być wyższa 
niż 105.117 zł. Na ten nabór wpły-
nęło 7 wniosków, na realizację 
których zabrakło 41.352,20 zł. 

Wnioski złożyły następujące fi r-
my: transportowa „Jackpot” Jacka 
Łukawskiego, która na swoją dy-
wersyfi kację chce pozyskać 68.121 
zł. Agro-Product s.c. Anny Figat 
i Magdaleny Figat, która stara się 
o 99.740 zł na montaż infrastruktu-
ry wspomagającej; „Salopak” s.c. 
Doroty Salamon i Marcina Sala-
mon na zakup nowego urządzenia 
i zatrudnienie pracownika – wnio-
sek opiewa na 99 tys. zł; PPHU 
„Subiekt” Pawła Bednarka, który 
się stara o 44.170 zł na zakup sprzę-
tu; PPHU Wiesłąwa Bednarka, 
który ubiera się o 87.563 zł również 
na zakup nowego sprzętu i Coliber 
Polymers Sp. z o.o. który złożył 
wniosek o dotację 94.64420 zł na 
zakup wózków podnośnikowych  

Wniosek Biura Rachunkowe 
„Return” Wiesławy Sękalskiej, 
które planuje rozwijać fi rmę po-
przez budowę pola do mini golfa 
i zatrudnienie nowego pracownika, 
starając się o 73.689 zł, nie zmie-
ścił się w limicie dotacji, jaki mogła 
rozdysponować LGD.  mwk  

Łowicz�|�iV�forum�Młodzieży�Łowickiej�w�klubie�Hopkultura�

Młodzież przepytała burmistrza 
Młodzieżowa Rada 
Miejska zorganizowała 
czwartą już edycję 
Forum Młodzieży 
Łowickiej. Głównym 
odpowiadającym na 
trudne czasami pytania 
był 25 stycznia burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 
Na spotkaniu z młodzieżą 
byli też m.in. dwaj jego 
zastępcy Bogusław 
Bończak i Mariusz 
Siewiera. 

Spotkanie odbyło się w Hop-
Kulturze. Każda z siedmiu uczest-
niczących w spotkaniu delegacji 
uczniów ze szkół (I LO, II LO, 
LO Pijarskie, ZSP1, „Ekonomi-
k”,,Blich” i „Hotelarz”) przygo-
towała kilka pytań.  

Burmistrz odpowiadał na py-
tania dotyczące m.in. możliwo-
ści spędzania czasu wolnego 
w Łowiczu, rynku pracy i zarob-
ków w mieście, planów zagospo-
darowania przy ul. Dmowskiego, 
przyszłości plaży miejskiej, im-
prez w mieście, bezpieczeństwa, 
tego czy na Górkach powstanie 
kościół, terenów przy dworcu Ło-
wicz Przedmieście, stacji rowe-
rów miejskich i innych. 

– W Łowiczu jest mało 
miejsc do kreatywnego spędza-
nia wolnego czasu typu kręgiel-
nia, bilard, piłkarzyki – zaczęli 
przedstawiciele łowickiego Eko-
nomika. – Nie jest tak źle – mó-
wił burmistrz – Nie jest zadaniem 
miasta prowadzenie kręgielni czy 

miejsc typowo rozrywkowych, 
ale sporo oferujemy na przykład 
w kulturze – mówił. Jako przy-
kład podał Łowicki Ośrodek 
Kultury, a o szczegóły wydarzeń 
kulturalnych poprosił obecnego 
na sali dyrektora ŁOK Macieja 
Malangiewicza. – Co roku Nowy 
Łowiczanin całą stronę poświę-
ca na przykład zajęciom w ferie 
i większość z tego, o czym pisze, 
to miasto – mówił. 

Uczniowie liceum pijarskie-
go pytali o plany zagospodaro-
wania terenów przy ul. Dmow-
skiego i Kaliskiej. Odpowiadając 
burmistrz przypomniał, że miasto 
kupiło korzystnie nieruchomość 
przy Kaliskiej 5 (dawny budynek 
m.in. sądu) płacąc za nią 114 zł 
za m2. Według burmistrza dzięki 
temu szkoły mają miejsca parkin-
gowe, jest miejsce by w przyszło-
ści powstała sala gimnastyczna 
dla Ekonomika (choć to nie inwe-

stycja miejska, burmistrz nie wy-
klucza rozmów z powiatem na te-
mat udostępnienia miejsca), jest 
miejsce na odwiert geotermalny 
oraz drogi dojazdowe do zaple-
cza sądu, Ekonomika i basenu. 
O owym odwiercie geotermal-
nym burmistrz mówił, że „to 
nie jest jakaś fantasmagoria. Jest 
to realne w ciągu, powiedzmy, 
10 lat”. 

Uczniowie „Chełmońskiego” 
pytali m.in. o plany zagospoda-
rowania plaży nad Bzurą i co 
miasto zamierza zrobić, aby była 
jeszcze bardziej atrakcyjna? Bur-
mistrz zapowiedział utrzymanie 
plaży. – Może dosypiemy trochę 
nowego piasku... – mówił. Jeśli 
zaś chodzi o uatrakcyjnienie pla-
ży, to widziałby to poprzez orga-
nizowanie na niej spotkań i im-
prez np. przez stowarzyszenia. 
Jako przykład podał letnią potań-
cówkę Beach Party, którą organi-

zowała wtedy jeszcze nieformal-
na grupa Łączy nas Łowicz. 

Młodzież pytała też m.in. o to 
czy planowana jest modernizacja 
dworca Łowicz Przedmieście? – 
To zadanie PKP, a nie miasta – 
mówił burmistrz. Zapowiedział 
jednak też, że miasto czyni sta-
rania, by kupić teren przed bu-
dynkiem dworca, chociażby po 
to by go najpierw uporządkować, 
a później myśleć o zagospodaro-
waniu. Rozmowy mają być sfi na-
lizowane w ciągu roku do dwóch. 

Uczniowie„Medyka” pytali 
o plany zagospodarowania tere-
nu na os. Górki oraz o to, czy bę-
dzie tam budowany kościół? – To 
trudna sprawa, bo burmistrz musi 
być i legalistą, czyli przestrzegać 
prawa i też słuchać ludzi – mó-
wił. Tłumaczył, że zgodnie z pla-
nem zagospodarowania teren ten 
jest przeznaczony pod kościół. 
Mówił też, że większość miesz-
kańców Górek nie chce kościoła 
w tym miejscu. Zdaniem burmi-
strza sprawa tego terenu będzie 
stawała przed Radą Miejską. – 
Miasto nie może tam wejść z in-
nymi inwestycjami, bo by złama-
ło prawo. Uporządkowaliśmy ten 
plac i niech sobie teraz trochę po-
leży... – mówił. 

Uczniowie „Hotelarza” zwró-
cili natomiast uwagę na potrzebę 
zmian w komunikacji miejskiej 
i dostosowania kursów tak, żeby 
„zgrywały się” z końcem lekcji. 
Tym ma zająć się wiceburmistrz 
Mariusz Siewiera (też był na spo-
tkaniu). Z jego odpowiedzi wy-
nikało, że jest to jedna ze spraw, 
nad którą już rozpoczął pracę. 
Zdaniem wiceburmistrza nie jest 
to takie proste, ale miasto przygo-
towuje się do tego, by „poprzesta-
wiać trochę autobusy MZK”. Za-
chęcił też do przekazania emailem 
swoich dokładnych propozycji na 
ten temat.  mak 

MIRKa wOlSKa
-KOBIeReCKa

mirka.wolska@lowiczanin.info

Podczas spotkania młodzieży z burmistrzem Krzysztofem Kalińskim 
na�część�pytań�odpowiadał�również�wiceburmistrz�Bogusław�Bończak.�
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informacje
�� Infolinia PKP�intercity�703�200�200,�

koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,�Łódzka�
kolej�aglomeracyjna�(42)�205�55�15

�� Informacja PKS 46-837-38-13
��Krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�VaT)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�VaT)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
�� �Taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;� 606-486-555;� 600-508-308;�
Dworcowa:�602-774-552

��Taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy Urząd Pracy:�46-837-04-20
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��Urząd Miejski:�sekretariat�46-830-91-51�
��Urząd Skarbowy:�46�837-43-58
��ZUS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek”�Łowicz,�ul.�św.�floriana�7,�
tel.�46-837-66-92,�pon.-pt.�godz.�16.-20.00.

��Grupa AA „Łowiczanka” spotkania��
przy�klubie�Pasiaczek�czw.�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�Stowarzyszenia�
„Nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Gminna Grupa Abstynencka��
w Bielawach,�czw.�w�godz.�10-11.��
informacje:�Ug�Bielawy,�czw.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach�(dot.�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Abstynencka�
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba�gok),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�Ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia Uzależnień,��
ul.�Ułańska�28,�tel.46-837-37-07

��Poradnia Zdrowia Psychicznego��
ul.�3�Maja,�tel.�46-837-33-07

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
��Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
��Warsztat konserwatorski��

ŁSM�46-837-65-58
��Gaz butlowy:�516-053-554,�697-

649-492,�46-837-84-40,�46-837-16-16,�
46-837-66-08,�46-837-41-02,�46-837-30-30,�
46-837-20-37,�46-838-36-36,�509-887-080;�
46-837-47-77,�46-837-44-44

��Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��Lecznice dla zwierząt:  
ul.�Starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,��
Łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
Bielawy,�tel.�46-839-20-95

��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego�w�Łodzi�9287;�42�664-14-09,�
42�664-14-10,�26�144-44-05

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

��Kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

��Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

��Bazylika Katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00,�18.00.

��Kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�

��Kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
��Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
��Kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść indywidualnych�
(dla�kupujących�bilety�/�karnety)

��Poniedziałek: 13.15-15.00;�20.15-21.45;
��Wtorek:�19.30-21.45;
��środa:�20.15-21.45;
��Czwartek: 14.15-16.30;�19.30-21.45;
��Piątek: 12.30-13.15;�16.50-18.30;��

19.30-21.45;
��Sobota:�10.00-19.45;
��Niedziela:�10.00-19.45.

lodowisko  
Łowicz,�Nowy�Rynek

Poniedziałek – piątek:�godz.�14.00-20.00�
Sobota – niedziela:�godz.�10.00-20.00�
Wstęp�wolny�(dla�posiadających�własne�łyż-
wy).�Wypożyczenie�łyżew:�7�zł�/�75�minut.�

boiska i hale 
sportowe

��Boiska Orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel.�735-048-951

��Boiska Orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu�tel.�516-031-268;�czynne:�
12.00-20.00

��Stadion piłkarski w Łowiczu�ul.�Starzyń-
skiego�6/8,�tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu �
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3 
w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:�7.00-
15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)�

��Boiska Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu�
tel.�519-130-551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-
20.00,�sob.-ndz.�12.00-20.00;

��Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu�–��
tel.�46�837-36-94

��Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu�–�46�837-42-00

��Boisko Orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP Kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�Łyszkowice)
��SP Mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–�46�838-03-99
��Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46�838-43-93
��ZSP Błędów�–�46�838-14-76

muzea i wystawy
��Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�Rynek�5/7�

–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00�(ostatnie�wejście�15.30).�Bilety:�
normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czaso-
we�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci��
do�18�r.ż.)�30�zł;�na�wystawy�czasowe�3�zł;�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa.

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,�tkaniny,�

szkło,�porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�
„Etnografia Księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XIX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�Maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich Żydów�–�
wystawa�stała,�ukazująca�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�Łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
gminy�żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XiX�i�XX�w.,�wybuch�ii�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady.
„Patchwork”�–�wystawa�fotografii�
Jerzego�Boreckiego.�Wernisaż:�sobota,�
9�lutego,�godz.�15.00.�Wystawa�będzie�
czynna�do�24�marca.
��Skansen przy Muzeum w Łowiczu –��

do�31�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz�od�
wtorku�do�niedzieli�w�godz.�10.00-16.00;�
obowiązuje�bilet�spacerowy�2�zł; 

��Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach�–�do�31�marca�nieczynny

��Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary�Rynek�20;�w�ofercie�oprócz�zwiedza-
nia�muzeum:�wejście�na�taras�widokowy�
katedry�(wys.�35�m),�oprowadzanie�po�Ba-
zylice�katedralnej,�projekcja�15-minutowego�
filmu�o�historii�kościoła,�jego�renowacji��
i�stanu�obecnego,�30-minutowy�koncert�
organowy�i�prezentacja�zabytkowych�orga-
nów;�czynne�od�poniedziałku�do�czwartku�
w�godz.�10.00-16.00,�piątki�i�soboty�w�godz.�
10.00-14.00,�niedziele�i�święta�–�nieczynne.�

��  Galeria Browarna w Łowiczu,��
ul.�Podrzeczna�17.�W�celu�zwiedzania�nale-
ży�umówić�się�telefonicznie:�691-979-262.�

��Foto Art. Galeria „Ekspozycja 34” 
w Łowiczu, galeria�Łowicka�(wejście�od�
strony�ul.�Stanisławskiego),�wstęp�wolny: 

„Namaste! Podróż do Indii i Nepalu”�–�
zdjęcia�łowiczanki�Edyty�Zawół�z�podróży�
do�indii,�a�także�do�Nepalu.
��Muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-

pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�galeria�Łowicka,��
i�piętro,�ul.�Stanisławskiego.�

�� Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
grupę�Historyczną�„kampinos”�na�i�piętrze�
Baszty�im.�gen.�klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�Wstęp�wolny.

�� Izba Pamięci o I wojnie światowej�–��
na�wystawie�prezentowane�są�przedmioty�
wydobyte�podczas�prac�archeologicznych�
w�rejonach�Nieborowa,�Joachimowa�Mogił,�
Woli�Szydłowieckiej,�Bolimowskiej�Wsi��
i�Jasionnej�m.in.�bagnety�do�karabinów,�
łuski�od�pocisków�artyleryjskich,�saperki,�
fragmenty�drutów�kolczastych,�„potykacze”,�
fragmenty�umundurowania�i�inne,�uzyskane�
w�ramach�otwartej�w�ramach�projektu�
„archeologiczne�przywracanie�pamięci��
o�Wielkiej�Wojnie.�Materialne�pozostałości�
życia�i�śmierci�w�okopach�na�froncie�
wschodnim�oraz�stan�przemian�krajobrazu�
pobitewnego�w�rejonie�Rawki�i�Bzury��
(1914-2014);�czynna�w�gminnym�ośrodku�
kultury�w�Bolimowie,�ul.�Łowicka�9,��
w�godz.:�pon.–�wt.�12.00-20.00,��
śr.-czw.�10.00-18.00,�pt.�12.00-20.00.

��Miejska Biblioteka im. A. K. Cebrow-
skiego,�Łowicz,�os.�Bratkowice�3a:

„Łowicz w zbiorach biblioteki”  
–�prezentacja�wydruków�o�Łowiczu��
z�książek�wydanych�w�XiX�i�XX�wieku.�
Ponadto�księgozbiór�lovicianów�(ponad�
700�tytułów)�–�dostępny�w�czytelni.�
��Domaniewice: Ceramika użytkowa 

Małgorzaty Górnej-Saniternik –�wystawa�
czynna�do�9�lutego;�gminny�ośrodek�kultu-
ry�w�Domaniewicach.�Wstęp�wolny.

��Muzeum Motoryzacji, Nieborów 231a 
–�do�30�kwietnia�wstęp�po�telefonicznym�
uzgodnieniu�(tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�Bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15.,�emeryci,�renciści)�7�zł,�
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Nieborów i Arkadia: Pałac, wystawa 
Majoliki Nieborowskiej –�do�końca�lutego�
ekspozycje�muzealne�–�nieczynne.

��Nieborów i Arkadia: Ogrody –��
do�31�marca�czynne�od�godz.�10.00��
do�zmierzchu.�Wstęp�bezpłatny.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00;�

opieka�przewodnika�od�pn.-pt.�w�godz.�
8.00-15.30.�Zwiedzanie�pałacu�pod�opieka�
przewodnika:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.30;�
sob.-ndz.�10.00-18.00.�Bilety�do�pałacu�–10�
zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�
gratis.�Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich.
„Influencja – Pod wpływem” –�wystawa�
malarstwa�Bartosza�Bębenisty�i�Rafała�
Wachowicza;�wernisaż:�24�lutego.
��Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�Sromów�11,��
gmina�kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: w�kompleksie�można��
zobaczyć�m.in.�apartament�napoleoński,��
kaplicę,�poznać�historię�hodowli�koni�rasy�
półkrwi�angloarabskiej. 

Pałac�–�do�końca�kwietnia�zwiedzanie�
wyłącznie�po�wcześniejszej�rezerwacji:�
tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�(ucznio-
wie,�studenci�do�26�lat)�10,00�zł/os.;�
normalny�(dorośli)�–�15,00�zł/os.
Stadnina koni�–�zwiedzanie�indywidu-
alnie�od�pon.�do�pt.�w�godzinach�8.00-
14.00,�po�wcześniejszej�rezerwacji,
grupy�zorganizowane�w�tygodniu�
i�w�weekendy�po�wcześniejszej�rezer-
wacji,�tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�
(uczniowie,�studenci�do�26�lat)�–�5,00�zł/
os.,�normalny�(dorośli)�–�8,50�zł/os.
��Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�Szkoły�Podstawowej�w�Mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�Wszystkich�Świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��Żelazowa Wola: Dom Urodzenia Fry-
deryka Chopina i Park�–�oddział�Muzeum�
fryderyka�chopina�w�Warszawie;�żelazowa�
Wola�15,�46/863�33�00;�czynny:�do�30�
marca:�wt.-niedz.�godz.�9.00-17.00�(ostatni�
zwiedzający�wpuszczani�są�o�16.15);�w�pon.�
czynny�tylko�park.�Bilety:�park�i�muzeum�
normalny�23�zł,�ulgowy�14�zł;�park�normal-
ny�7�zł,�ulgowy�4�zł;�wstęp�wolny:�środa.

��„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć�w�du-
żym�formacie;�Zespół�Szkół�Ponadgimna-
zjalnych�nr�1�w�Łowiczu,�ul.�Podrzeczna�30.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej”�–�wystawa�
przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��
w�siedzibie�oddziału�w�Łowiczu�archiwum�
Państwowego�m.st.�Warszawy;�www.�
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

��Sochaczew: Muzeum Kolei Wąskoto-
rowej�–�wystawy�i�ekspozycje�eksponatów�
dot.�historii�oraz�funkcjonowania�kolei�
wąskotorowych�w�Polsce,�a�także�makieta��
przenosząca�w�realia�modelarskie�szlak�
sochaczewskiej�wąskotorówki;�czynne:�wt.-
-niedz.�w�godz.�9.00-17.00;�bilety:�normalny�
12�zł,�ulgowy�6�zł,�rodzinny�(dla�2�osób�do-
rosłych�z�max.�3�dzieci)�35�zł;�dzieci�do�lat�7�
wstęp�bezpłatny;�w�środy�wstęp�bezpłatny.�
Muzeum�honoruje�kartę�Dużej�Rodziny.

koncerty
��Piątek, 8 lutego:
godz.�19.00�–�Och! FF: Pablopavo  
i Ludziki –�dub,�funk,�blues,�alternatywa;�
kino�fenix�w�Łowiczu,�ul.�Podrzeczna�20;�
bilety:�50�zł�(dostawka).
godz.�20.00�–�Piwniczne Bluesowanie 
vol. 4�–�prowadzący:�Jacek�Machnikow-
ski,�gitarzysta�zespołu�koniunktura;��
artPiwnica�w�Łowiczu,�Stary�Rynek�5/7�
(wejście�od�ul.�3�Maja);�wstęp�wolny.
��Sobota, 9 lutego:
godz.�20.00�–�Chłopcy kontra Basia 
–�koncert�z�okazji�1.�rocznicy�powstania�
klubu�festiwalowego�Hopkultura�oraz�
5.�rocznicy�browaru�rękodzielniczego�BB;�
klub�Hopkultura�w�Łowiczu,�
ul.�Podrzeczna�20;�wstęp�wolny.

Kino Fenix 
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��Czwartek, 7 lutego:
godz.�16.45�i�19.30�–�Miszmasz 
czyli Kogel Mogel 3�/sala�ii�–�komedia,�
prod.�polskiej,�reż.�kordian�Piwowarski,�
czas:�1�godz.�40�min.

godz.�17.00�–�Och! Film Festiwal: 
„Climax” –�dramat,�prod.�francja;�
reż.�gaspar�Noé,�czas:�90�min.
godz.�19.00�–�Och! FF: „Mój piękny 
syn” –�dramat,�prod.�USa,�reż.�felix�Van�
groeningen;�czas:�111�min.
��Piątek, 8 lutego:
godz.�16.45�–Planeta Singli 3�/premie-
ra/�sala�ii�–�komedia�romantyczna,�prod.�
Polska,�reżyseria:�Sam�akina,�Michał�
chaciński,�czas:�1�godz.�43�min.
godz.�19.30�–�Planeta singli 3�/sala�ii
��Sobota, 9 lutego:
godz.�15.00�– Planeta singli 3�/�sala�ii
godz.�17.00�– Planeta singli 3�/�sala�ii
godz.�18.00�–� OCH!FF: „Roma”�–�
dramat�prod.�Meksyk,�USa;�reż.�alfonso�
cuarón;�czas:�135�min.
godz.�19.00�–�Planeta singli 3�/sala�ii
��Niedziela, 10 lutego:
godz.�15.00�– Planeta singli 3�/�sala�ii
godz.�17.00�– Planeta singli 3�/�sala�ii
godz.�19.00�–� OCH!FF: „Belfer”  – 
monogram Wojciecha Pszoniaka 
–�spektakl�na�podstawie�sztuki�autorstwa�
belgijskiego�dramaturga�Jeana�Pierre’a�
Dopagne’a;�bilety:�50�zł�(dostawka)
godz.�19.30�– Planeta singli 3�/�sala�ii
��Poniedziałek, 11 lutego:
godz.�16.45�–�Planeta Singli 3
godz.�17.30�–�Planeta singli 3�/sala�ii
godz.�19.00�–�OCH!FF: „Roma”
godz.�19.30�–�OCH!FF: „Dziewczyna  
we mgle”�/sala�ii�–�kryminał,�thriller,�
prod.�francja/Niemcy/Włochy;�reż.�
Donato�carrisi;�czas:�128�min.
��Wtorek, 12 lutego:
godz.�16.45�–�Planeta Singli 3
godz.�17.00�–�OCH!FF: „Książę i dybuk”�
/�sala�ii�–�film�dokumentalny�prod.�
Niemcy,�Polska;�reż.�Elwira�Niewiera,�Piotr�
Rosołowski;�czas:�82�min.
godz.�19.00�–�OCH!FF: „Donbas”�–�
dramat�prod.�francja/Holandia/Niemcy/
Ukraina/Rumunia;�reż.�Siergiej�Łoźnica;�
czas:�110�min.
godz.�19.30�– Planeta singli 3�/�sala�ii
��środa, 13 lutego:
godz.�16.45�–�Planeta Singli 3
godz.�19.00�–�OCH!FF: „Donbas”
godz.�19.45�– Planeta singli 3�/�sala�ii

mały Och! Film Festiwal
��Poniedziałek, 11 lutego:
godz.�11.00�–�mały OCH! Film Festiwal: 
„Kacper i Emma szukają skarbu”�/�
pokaz�przedpremierowy�–�film�prod.�
Holandia,�reż.�aurora�gossé,�czas�74�min.�
(pokaz�przedpremierowy;�bilety�5�zł
mały�ocH!�film�festiwal
godz.�12.30�–�Zaczarowane Kino�–�
pokaz�iluzji�na�wesoło,�bilet�5�zł
��Wtorek, 12 lutego:
godz.�10.00�–�Kiedyś to było! TV Wehi-
kuł –�opowieści�o�serialach�i�programach�
TV,�którymi�żyli�rodzice;�wstęp�wolny
godz.�11.00�–�Piłkarskie opowieści: 
„Hej, sokoły!” –�film�prod.�islandia,�reż.�
Bragi�Thor�Hinriksson,�bilet�5�zł�
godz.�13.00�– Piłkarskie show: Adrian 
Duszak�–�mistrz�sztuczek�piłkarskich�
zaprezentuje�wszystko�co�można�zrobić�
z�piłką.�Po�występie�dla�wszystkich�chęt-
nych�będzie�możliwość�nauczenia�się�
podstawowych�sztuczek�freestyle’u.
��środa, 13 lutego:
godz.�11.00�–�Przygody Pippi Skarpetki�
–�przedstawienie�teatralne;�bilet�5�zł�/�
godz.�12.00�–�Dwie Ireny�–�film�prod.�
Brazylia,�reż.�fabio�Meira,�czas�89�min.,
wiek:�10+,�bilet�5�zł
��Piątek, 15 lutego:
godz.�10.00�– Kiedyś to było! TV Wehi-
kuł –�opowieści�o�serialach�i�programach�
TV,�którymi�żyli�rodzice;�wstęp�wolny
godz.�11.00�–�Mamy talent! –�film�prod.�
Norwegia�2016,�reż.�christian�Lo,�94�
min.,�wiek:�8+,�bilet�5�zł�
godz.�13.00�–�Kiedyś to było!  
TV wehikuł filmowo�–�opowieść�o�
filmie,�który�wspominają�rodzice,�jako�film�
swojego�dzieciństwa;�wstęp�wolny.

inne
��Czwartek, 7 lutego:
godz.�9.00�–�Stosowanie środków 
ochrony roślin sprzętem naziemnym, 
z�wyłączeniem�sprzętu�montowanego�
na�pojazdach�szynowych�oraz�innego�
sprzętu�stosowanego�w�kolejnictwie�–�
szkolenie�dla�rolników�organizowane�

telefony
 � Informacja: PKS�42-631-97-06
 �Policja 997�alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
 �Taxi w Głownie�42-719-10-14
 �Filia PUP�w Głownie�42-719-20-76
 �Filia Powiatowego Urzędu Pracy  

w Strykowie�42-719-84-22
 �Urząd Gminy Głowo�42-719-12-91
 �Urząd Miejski w Głownie�42-719-11-51
 �Urząd Miasta-Gminy w Strykowie  

42-719-80-02
 �KRUS�42-719-95-15
��Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych,�teren�ZgkiM�w�Strykowie�
ul.�Batorego�25,�czynny:�wt.–pt.�w�godz.�
10.00-18.00�oraz�w�soboty�7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy;�w Głownie 

42-719-20-20;�w Strykowie:�42-719-80-07
 �Straż pożarna:�998,��

w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe��999�alarmowy

 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:�
42-719-14-40,�887-894-942;��
w Strykowie:�42-719-80-24�

 �Zakład pogrzebowy w Głownie:��
42-710-71-90,�42-719-30-24;��
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe 
w Głownie�42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10;�w Zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie:�
czwartek, 7 lutego:
ul.�Zgierska�27,�tel.�736-697-733
piątek, 8 lutego:��
ul.�Łowicka�38�a,�tel.�42�719-21-31
sobota, 9 lutego:
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
niedziela, 10 lutego: 
ul.�kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
poniedziałek, 11 lutego:  
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
wtorek, 12 lutego:  
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
środa, 13 lutego:  
ul.�Sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99

Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powszednie�
od�zakończenia�zmiany�dziennej�do�8.00�
dnia�następnego;�sob.�w�godz.�20.-8.00�
dnia�nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�dnia�nast.
 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 10 lutego:  pl.�Łukasińskiego�
15,�tel.�42�719-80-85,�w�godz.�9-14.
��Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35, tel.�42�719-57-57,��
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.00.
��Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14,�tel.�42�719-65-25,��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�8-16,�wt.,�czw.�8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,�
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:�
ul.�kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�Targowa�16:�tel.�42-719-92-30
��Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�głowno,��
ul.�kilińskiego�2�pok.�nr�2,�42-719-26-46
��Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�Norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;�
Stryków,�ul.�kościuszki�29,�pon.-pt.�12-16

msze święte  
w niedziele i święta

��Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00

��Parafia św. Maksymiliana w Głownie:�
8.00,�9.30,�11.30,�16.00

��Parafia św. Barbary w Głownie:��
7.00,�9.00,�11.00,�17.00

��Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
��Parafia św. Marcina w Strykowie:�

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

wystawy
��Galeria Bank&DM w Głownie. Galeria 

Sztuki Współczesnej Bank&DM –�indy-
widualne�i�zbiorowe�wystawy�prac�artystów�
polskich�i�zagranicznych;��pon.-pt.�9.00-
17.00.�głowno,�ul.�Młynarska�5/13,�i�piętro.�

��Aniołki i anioły�–�wystawa�dziecięcych�
prac�plastycznych�(rzeźby,�monotypie,�
barwne�i�ołówkowe�rysunki),�czynna��
do�8�lutego,�sala�wystawowa�Miejskiego�
ośrodka�kultury�w�głownie,�ul.�kopernika�
45.�Wstęp�bezpłatny.

inne
��Czwartek, 7 lutego:
godz.�9.00�–�Stosowanie środków 
ochrony roślin sprzętem naziemnym�
–�szkolenie�dla�rolników;�Urząd�gminy�
Dmosin,�sala�konferencyjna.�informacje:�
ŁoDR�Bratoszewice.
��Piątek, 8 lutego:
godz.�17.00�–�„Jak odnalazłem 
przywilej lokacyjny Łodzi” –�spotkanie�
autorskie�z�krzysztofem�Laszkiewiczem;��
gminna�Biblioteka�Publiczna�w�Stryko-
wie,�Pl.�Łukasińskiego�4.�Wstęp�wolny.
godz.�17.00�–�Agat i Twix –�występy�
zespołów,�sala�SP�w�koźlu;�wstęp�wolny.�
��Sobota, 9 lutego:
godz.�17.00�–�Choinka dla najmłod-
szych organizowana�przez�Stowarzysze-
nie�Przyjaciół�Bratoszewic;�w�programie:�
gry,�zabawy,�pokaz�baniek�mydlanych,�
poczęstunek;��świetlica�wiejska��
przy�ul.�Nowości�16;�wstęp�wolny.
��Niedziela, 10 lutego:
godz.�7.00-21.00�–�Wybory uzupełnia-
jące do Rady Miejskiej Strykowa w 
okręgu nr 1;�Szkoła�Podstawowa�nr�2��
ul.�Targowa�21.

 INFORMATOR�gŁoWiEńSki�i�STRYkoWSki�

OFERTy PRACy
PoWiaToWY�URZąD�PRacY�W�ŁoWicZU
(oferty�z�dnia�5.02.2019�r.)

�� asystent�do�spraw�księgowości
�� kierowca�samochodu�ciężarowego
�� Mechanik�samochodów�ciężarowych
�� Doradca�klienta�(staż�z�UP)
�� Robotnik�gospodarczy
�� Technik�prac�biurowych
�� Mechanik�maszyn�dziewiarskich
�� kasjer-sprzedawca
�� Stażysta/młodszy�asystent�w�Sekcji�
Epidemiologicznej

�� Szwaczka
�� Monter�reklam
�� opiekunka�osoby�niepełnosprawnej
�� czynności�pakowania
�� Pomoc�kuchenna
�� Sprzątaczka
�� Sprzedawca�w�branży�spożywczej
�� Monter�konstrukcji�aluminiowych
�� operator�koparki
�� kierowca�samochodu�ciężarowego
�� Szwaczka�maszynowa
�� Monter�nawierzchni�kolejowej
�� Toromistrz
�� kelner
�� Recepcjonista
�� Monter�/�konserwator�urządzeń�
przeciwpożarowych

�� księgowa-fakturzystka
�� asystent�rodziny
�� opiekun�osoby�starszej
�� Pracownik�sortowni

SKARB ROLNIKA 
NoToWaNia�Z�TaRgoWiSka�MiEJSkiEgo�
(ceny�z�dnia�5.02.2019�r.)

� � w�Łowiczu� w�głownie
buraki�czerwone� kg� 2,00� 2,00
cebula�� kg� 3,00� 3,00-3,50
czosnek� szt.� 2,00� -
gruszki� kg� 2,00-3,50� 1,50-4,00
jabłka� kg� 1,00-2,00� 1,00-2,00
jaja�fermowe� 15�szt.� 7,00-10,00� 6,00-10,50
jaja�wiejskie� 15�szt.� 11,00-12,00� 10,00-12,00
kalafior�� szt.� 6,00-7,00� -
kapusta�biała�� szt.� 3,00� 4,00
kapusta�kiszona� kg� 4,00� 5,00
kapusta�pekińska� kg� 5,00� -
koperek� pęczek� 1,50� 1,50
miód� 0,9�litra� 30,00-35,00� 30,00
marchew�� kg� 2,00-2,50� 2,00-2,80
natka�pietruszki� pęczek� 1,50� -
ogórki�kiszone� kg� 6,00� 6,00
ogórek�zielony� kg� 10,00� 12,00
papryka�czerwona� kg� 12,00� 10,00
pieczarki� kg� 8,00� 7,00
pietruszka� kg� 7,00-8,00� 7,00-9,00
pomidor�szklarniowy� kg� 10,00� 9,50
por� szt.� 1,50-2,50� 2,00-2,50
rzodkiewka� pęczek� 2,50� 2,50
sałata� szt.� 4,00� 2,50
seler� szt.� 4,00� 3,50
szczypiorek� pęczek� 2,50� -
włoszczyzna�� pęczek� 4,00� 3,50
ziemniaki�� kg� 1,50� 1,50

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny�z�dnia�5.02.2019�r.)

Żywiec wieprzowy:
�� Różyce:�3,50�zł/kg+VaT
�� Domaniewice:�3,50�zł/kg+VaT
�� chąśno:�3,50�zł/kg+VaT
�� Skowroda�Płd.:�3,60�zł/kg+VaT
�� karnków:�3,50�zł/kg+VaT
�� kiernozia:�3,50�zł/kg�+�VaT

Żywiec wołowy:
�� Skowroda�Płd.:�jałówki�8,00�zł/kg+VaT,��
krowy�5,50�zł/kg+VaT;�byki�7,30�zł/kg+VaT

�� Różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+VaT;��
krowy�5,00�zł/kg+VaT;�byki�8,00�zł/kg+VaT

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+VaT;��
krowy�5,00�zł/kg+VaT;�byki�8,00�zł/kg+VaT

przez�ŁoDR�o/Bratoszewice;�Łowicz��
ul.�Starościńska�1,�sala�203.�
��Piątek, 8 lutego:
godz.�21.00-02.00�–�Zabawa taneczna�
–�bufet,�parking,�ochrona;�zagra�DJ�Balot;�
sala�oSP�Różyce�(gmina�kocierzew�Płd.)
��Sobota, 9 lutego:
godz.�15.30�–�Zebranie sprawozdaw-
czo-wyborcze Koła PZW Łowicz;�
budynek�oSP�w�Łowiczu,�ul.�floriana�1.
��Sobota – niedziela, 9-10 lutego:
godz.�7.00-13.00�–�Wystawa gołębi ra-
sowych�–�gimnazjum�nr�1�w�kompinie;�
wstęp�wolny�dla�oglądających.
��Niedziela, 10 lutego:
godz.�11.00�i�13.30�–�„Z uczuciem 
drukowane”�–�walentynkowe�warsztaty�
graficzne,�dla�dzieci�od�6�r.�ż.;��
wstęp�10�zł.�obowiązują�zapisy.��
Muzeum�w�Łowiczu,�Stary�Rynek�5/7.
��środa, 13 lutego:
godz.�17.30�–�Och! Film Festiwal: „Czło-
wiek, zbiorowość, pamięć w filmach 
dokumentalnych Ireny Kamińskiej” 
–�spotkanie�z�autorką�książki�Urszulą�Tes,�
dokumentalistką�związaną�z�Łyszkowica-
mi�i�Łowiczem;�Łowicki�ośrodek�kultury,�
ul.�Podrzeczna�20;�wstęp�wolny.
��Czwartek, 14 lutego:
godz.�10.00-11.00�i�11.15-12.15�–�
Tajemnice Muzeum –�warsztaty�dla�
osób�niesłyszących;�Rezerwacje:�Dom�
Urodzenia�fryderyka�chopina�
i�Park�w�żelazowej�Woli,�tel.�664-413-511.
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Ogłoszenia

 
PUNKTy PRZyJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNyCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ,�UL.�PiJaRSka�3a; BEDNARy,�SkLEP�P.�PaPiERNik�24a;�BOBROWNIKI 27,�SkLEP�P.�PacLER;�BOLIMóW,�UL.�RYNEk�koŚciUSZki�
17,�SkLEP�„EWa”,�P.�PaPiERNik;�DOMANIEWICE,�UL.�gŁóWNa�26,�SkLEP�P.�JakUBiak;�GąGOLIN POŁUDNIOWy,�SkLEP�„koS”;�IŁóW:�PL.�RYNEk�STaRoMiEJSki�21;�SkLEP�P.�PaPiERoWSkiEgo;�KOCIERZEW PóŁNOCNy 37A,�SkLEP�P.�kRYgiER; 
KURABKA 17A,�SkLEP�P.�ToPoLSkiEJ;�ŁOWICZ,�oS.�BRaTkoWicE,�kioSk�LoTTo;�ŁySZKOWICE,�SkLEP�„DUET”,�UL.�gMiNNa�6;�NIEBORóW,�aL.�LEgioNóW�PoLSkicH�18,�SkLEP�P.�figaTa;�NOWA SUCHA 22,�SkLEP�P.�SiEWiERY;�OSTRóW 
20,�SkLEP�P.�BEJDY;�OSMOLIN:�UL.�RYNEk�2,�SkLEP�P.�SERWacH;�UL.�RYNEk�19,�SkLEP�SPożYWcZo-PRZEMYSŁoWY;�PSZCZONóW 147,�SkLEP�P.�LiPińSkiEgo;�SANNIKI,�UL.�WaRSZaWSka�183,�SkLEP�P.�oLkoWicZ;�SOBOTA,�PL.�ZaWiSZY��
cZaRNEgo�12,�SkLEP�P.�BińcZak;�SOKOŁóW 19,�SkLEP�P.�gŁoWackiEgo;�STACHLEW 113A,�SkLEP�P.�WiERZBickiEJ;�STARy DęBSK 6A,�SkLEP�SPożYWcZo-PRZEMYSŁoWY,�śLESZyN,�UL.�góRNa�5,�SkLEP�P.�MącZYńSkiEJ;��ZAWADy 67,�
SkLEP�P.�SokaLSkiEJ;�ZŁAKóW BOROWy 139A,�SkLEP�P.�PiEcki;

„WIEśCI Z GŁOWNA I STRyKOWA”:�BIURO OGŁOSZEń�GŁOWNO,�UL.�ŁoWicka�40;�DMOSIN 1:�PiEkaRNia�BożENa,�kRZESZEWSka;�STRyKóW:�STaRY�RYNEk�1;��UL.�cMENTaRNa�12.

„NOWy ŁOWICZANIN„ WyDANIE DLA ŻyCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SkLEP�MiNi-Mag;�DOBRZELIN�SkLEP�„MagDa”,�UL.�WŁ.�JagiEŁŁY;�PACyNA,�UL.�ToWaRoWa�4,�SkLEP�P.�M.�DURki;�PLECKA DąBROWA,�SkLEP�„MoNika”;�PODCZACHy 
16,�SkLEP�SPożYWcZo-PRZEMYSŁoWY;�śLESZyN,�UL.�góRNa�5,�SkLEP�P.�MącZYńSkiEJ;�ŻyCHLIN,�UL.�29�LiSToPaDa�28,�SkLEP�SPożYWcZo-PRZEMYSŁoWY.

WyDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIALNOśCI ZA TREść OGŁOSZEń I REKLAM OPUBLIKOWANyCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWy  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe

kupno
��Złomowanie�Pojazdów–�

zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�Rząśno�13,�
tel.�kom.�602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

��auto�skup,�wszystkie�marki�całe�i�
uszkodzone,�najlepsze�ceny,�zadzwoń!,�
tel.�kom.�604-191-186.

��ciężarowe,�busy,�całe,�uszkodzone,�
tel.�kom.�509-964-698.

��kupię�stare�samochody�i�motory�
poniżej�1990�roku.�Proszę�o�kontakt�
509-894-797.

sprzedaż
��aLfa�Romeo,�1.8�kombi�benzyna/

gaz,�2002�rok,�w�skórze,�drugi�komplet�
opon�na�felgach,�czarny,�4.000zł,�tel.�
kom.�516-132-553.

��aUDi�a3,�1.4�Turbo,�2009�rok,�
granatowy�metalik;�20.800�zł,�
możliwość�zamiany�(tańszy),�tel.�kom.�
513-329-718.

��aUDi�a4,�1.9�TDi,�tel.�kom.�
512-981-861.

��aUDi�a4�Diesel�150�kM,�2006�
rok,�sedan,�bogate�wyposażenie.�W�
rozliczeniu�przyjmę�tańszy,�tel.�kom.�
604-706-309.

��aUDi�a6�c4�awant,�2.5,�1997�rok,�tel.�
kom.�693-531-562,�782-667-551.

��aUDi�B4�benzyna/gaz,�1992�rok,�tel.�
kom.�725-281-107.

��BMW�E46,�2.0�diesel,�2000�rok,�stan�
bdb,�tel.�kom.�791-080-403.

��BMW�E39�520D,�2000�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

��cinquecento,�900,�silnik,�skrzynia:�
stan�dobry,�tel.�kom.�880-454-989,�po�
20:00.

��ciTRoËN�c5,�2.0�HDi,�2005�rok,�tel.�
kom.�510-328-571.

��ciTRoËN�Jumper,�tel.�kom.�
692-093-555.

��fiaT�126p,�1996�rok,�czerwony,��
cena�do�uzgodnienia,�tel.�kom.�
880-566-898.

��fiaT�Bravo�benzyna/gaz,�2010�rok,�
tel.�kom.�503-163-721.

��fiaT�Bravo,�1.6�D�105�kM,�2008�rok,�
tel.�kom.�695-111-316.

��fiaT�Ducato,�2.2,�tel.�kom.�
692-008-304.

��fiaT�grande�Punto�LPg,�2010�rok,�
tel.�kom.�504-406-736.

��fiaT�Punto�Evo,�1.4,�2011�rok,�53.000�
km,�i�właściciel,�salon�Polska,�tel.�kom.�
600-944-728.

��fiaT�Seicento,�gaz,�tel.�kom.�
695-553-626.

��fiaT�Seicento,�zadbany,�tel.�kom.�
794-301-799.

��fiaT�Uno�benzyna/gaz,�2002�rok,�tel.�
kom.�608-703-778.

��MaZDa�Premsy,�2.0�diesel,�197.000�
km,�czarna�perła,�stan�bdb,�6.000�zł,�tel.�
kom.�603-064-775.

��NiSSaN�Juke,�1.6,�2012�rok,�61.000�
km,�bogate�wyposażenie,�klimatyzacja,�
tel.�kom.�508-194-123.

��NiSSaN�Sunny,�1.3,�oryginał�z�
pewexu,�na�chodzie,�30�lat,�i�właściciel.�
Legenda!,�tel.�kom.�783-017-131.

��octavia,�1.6�LPg,�2000�rok,�2.800�zł,�
tel.�kom.�602-584-266.

��oPEL�astra�2,�1.7�cDTi,�2005�
rok,�hatchback,�stan�bdb,�tel.�kom.�
600-108-089.

��oPEL�astra�iii,�1.7�cDTi,�2005�
rok,�klimatyzacja,�9.700zł,�tel.�kom.�
604-706-309.

��oPEL�astra,�1.3�DTi,�2006�rok,�
srebrny�metalik,�tel.�kom.��
508-283-054.

��oPEL�astra�iii,�1.6�benzyna,�2005�rok,�
tel.�kom.�606-348-077.

��oPEL�corsa,�1.7�DTi,�2003�rok,�tel.�
kom.�602-839-674.

��oPEL�corsa�B,�1.0,�2000�rok,�na�
chodzie,�1.300�zł,�tel.�kom.�660-726-748.

��oPEL�corsa�c,�1.3�cDTi,�2005�rok,�
tel.�kom.�600-369-623.

��oPEL�corsa,�1.4�+gaz,�2015�rok,�
salon�Polska,�i�właściciel,�tel.�kom.�
577-694-400.

��oPEL�corsa,�1.7�cDTi�isuzu,��
2003�rok,�stan�bdb,�tel.�kom.�
604-706-309.

��oPEL�Vectra,�1.9�cDTi,��
2005�rok,�bezwypadkowy,�tel.�kom.�
600-369-623.

��oPEL�Zafira,�1.8�gaz,�2005�rok,�tel.�
kom.�692-829-882.

��oPEL�Zafira,�1,6,�2003�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

��oPEL�Zafira,�2000�rok,�5.900�
do�negocjacji,�okazja,�tel.�kom.�
603-336-384.

��oPEL�Zafira,�2.0�DTi,�2001�rok,�opłaty�
do�lipca,�tel.�kom.�787-233-678.

 �PEUGEOT 206, 1.1 benzyna/gaz, 
2004 rok, tel. kom. 505-442-567.

��PEUgEoT�206,�2001�rok,�170.000�
km,�tel.�kom.�515-277-426.

��PEUgEoT�Bokser,�3.0,�2010/2011�
rok,�stan�bdb,�Peugeot�508,�2013�
rok,�czarny,�33.000�zł,�32.000�zł,�tel.�
kom.�603-112-242.

��PEUgEoT�Boxer,�2010�rok,�tel.�
kom.�601-052-050.

��PEUgEoT�Partner,�1.6�TD,�
2014�rok,�198.000�km,�Salon�
Polska,�system�alarmowy,�gPS,�
bezwypadkowy,�3-osobowy-blaszak,�
jeździł�na�pusto,�nowy�akumulator,�
tel.�kom.�500-041-363.

��RENaULT�clio,�1.6�16V�benzyna/
gaz,�2006�rok,�czarny,�8.600�zł,�tel.�
kom.�604-706-309.

��RENaULT�kangoo�Express,�
1.5�Dci,�2006�rok,�tel.�kom.�
602-839-674.

��RENaULT�Laguna�2�benzyna/gaz,�
2003�rok,�tel.�kom.�609-810-882.

��RENaULT�Laguna,�1.8�benzyna/
gaz,�1996�rok,�2.300�zł,�tel.�kom.�
694-831-083.

��SEaT�Leon,�1.9�TDi,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�
km,�bogate�wyposażenie,�
cena�konkurencyjna,�tel.�kom.�
604-706-309.

��SkoDa�fabia�kombi,�1.9�TDi,�
2003�rok,�tel.�kom.�606-348-077.

��SkoDa�felicia,�1.3,�gaz,�2001�rok,�
tel.�kom.�504-442-746.

��SkoDa�felicia,�tanio,�tel.�kom.�
517-914-085.

��SkoDa�octavia�i�gaz,�2004�rok,�
tel.�kom.�518-529-416.

��SkoDa�Rapid,�2013�rok,��
pierwsza�rejestracja�2014,�
hatchback,�132.000�km,�biała,�
bogate�wyposażenie,�dobrze�
utrzymana,�29.000�zł,�tel.�kom.�
605-877-477.

��SUZUki�grand�Vitara,��
1.9�Diesel,�2007�rok,�tel.�kom.�
604-285-326.

��ToYoTa�avensis,�1.6,�1999�rok,�
sedan,�tel.�kom.�697-633-936.

��ToYoTa�corolla�Verso,�2.0�
D4D,�2005�rok,�7-osobowa�(w�
rozliczeniu�przyjmę�tańszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

��ToYoTa�Yaris,�tel.�kom.�570-044-810.

��ToYoTa�Yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.200�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

 �VOLVO 460, na chodzie, tanio, tel. 
kom. 606-121-540.

��VW�Beetle,�1.9�TDi,�2004�rok,�
klimatyzacja,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�kom.�513-375-786.

��VW�Passat�cc,�1.8,�2010�rok,�salon,�
bezwypadkowy,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�kom.�513-375-786.

��VW�Passat�kombi,�1.9�TDi,�
2003�rok,�bogato�wyposażony�(w�
zamianie�przyjmę�mniejszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

��VW�Passat,�limuzyna�benzyna,��
2012�rok,�garażowany,�i�właściciel,�
brązowy�metalik,�Łowicz,�tel.�kom.�
696-741-976.

��VW�Passat,�1.9�TDi,�2001�rok,�sedan,�
tel.�kom.�889-585-186.

��VW�Polo,�1.9�diesel,�2004�rok,�tel.�
kom.�880-423-476.

��VW�Polo,�tel.�kom.�723-296-983.

inne
��kluczyki,�piloty,�stacyjki,�kodowanie.�

głowno�Strażacka�2,�tel.�kom.�
606-319-335.

��Sprzedam�lawetę,�tel.�kom.�
511-311-145.

motorowe

kupno
��kupię�WSk,�SHL,�Junak,�motorynka,�

inne,�tel.�kom.�513-185-357.

��kupię�stare�motocykle�WSk,�SHL,�
MZ,�Junak,�motorynka,�komarek,�tel.�
kom.�609-942-407.

��kupię�stare�motocykle�(WSk,�SHL,�
Junak�itp.),�tel.�kom.�725-710-267.

sprzedaż
��Motocykle,�skutery,�quady,�części,�

akcesoria,�serwis,�naprawy,�głowno,�
Łódzka�4,�tel.�(42)�710-76-11.

��Sprzedam�skuter�Simson�S-53,�tel.�
kom.�880-154-022.

��Sprzedam�motocykl�Suzuki�1100�
1979,�oryginał,�100%�clasic,�tel.�kom.�
513-491-379.

garaże

sprzedaż
��garaż�murowany,�korabka:�Matejki,�

tel.�kom.�783-644-537.

wynajem
��Do�wynajęcia�garaż�ul.�Tuszewska,�tel.�

kom.�668-631-963.

nieruchomości

kupno
��kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice��

i�okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

��kupię�ziemię�10-100�ha��
(może�być�piach),�tel.�kom.�
690-891-518.

��kupię�mieszkanie�pow.�40�mkw.�
w�głownie�lub�Strykowie,�tel.�kom.�
513-413-478.

sprzedaż
��Sprzedam�1/6�udziału�w�domu,�tel.�

kom.�531-217-794.

��Działka�rolno-budowlana�1,01�ha��
w�Mysłakowie,�częściowo�zalesiona,�tel.�
kom.�503-935-863.

��Budynek�nadający�się�na�magazyn�
lub�halę�produkcyjną�1000�mkw,�tel.�
kom.�663-881-721.

��Działka�rolno-budowlana�1,19�ha,�
Niedźwiada,�tel.�kom.�793-449-117.

��Sprzedam�ziemię�3,5�ha,�Lubianków,�
tel.�kom.�782-019-779.

��Działkę�budowlaną,�Placencja,�1.300�
mkw,�65�zł/m,�tel.�kom.�798-277-288.

��Sprzedam�działkę�2.000�mkw.,�
Janowice,�tel.�kom.�502-768-210.

��Dom�160�m2�Łowicz,��
ul.�katarzynów�sprzedam,�tel.�kom.�
723-798-953.

��Sprzedam�2�działki�zalesione�1,05�ha�
i�1,11�ha,�tel.�kom.�608-815-516.

��Sprzedam�ziemię�rolną�4,80�ha,�
Domaniewice,�tel.�kom.�726-629-696.

��Ziemia�rolno-budowlana�2,86�
ha,�Lutynek,�gm.�kocierzew,�droga�
asfaltowa,�132.000�zł,�tel.�kom.�
693-351-078.

��Dom�z�działką�2700�mkw.,�gmina�
kocierzew,�tel.�kom.�881-732-962,�po�
16.00.

��Działka�budowlana�uzbrojona,�
ogrodzona,�Łowicz,�Wschodnia�(przy�
Bolimowskiej),�745�m2,�tel.�kom.�
602-615-399.

��Działki�budowlane,�kompina�k/
Łowicza,�tel.�kom.�508-953-694.

��Sprzedam�mieszkanie�36�mkw,�
os.�Bratkowice,�i�piętro,�tel.�kom.�
511-611-786.

��Sprzedam�mieszkanie�72�mkw,�iV�
piętro,�os.�Marii�konopnickiej,�tel.�kom.�
668-843-714.

��Działka�budowlana�2.000�mkw,�
Małszyce�63a,�tel.�kom.�504-475-567.

��Mieszkanie�i�piętro,�53�mkw,�ul.�
Piekarska,�tel.�kom.�604-961-560.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�o�
pow.�1�ha�w�Bielawach,�tel.�kom.�
784-843-470.

��Sprzedam�ziemię�3,5�ha,�Jeziorko,��
tel.�kom.�791-502-101.

��Dom,�Łowicz-Przedmieście,��
tel.�kom.�534-767-923.

��Sprzedam�gospodarstwo�rolne�w�
Dzierzgówku,�pow.�8,88,�z�zabudową,�
w�całości.�Do�autostrady�a2�ok.�6�km�
(zjazd�Łowicz-Skierniewice),�tel.�kom.�
602-840-827,�696-230-340.

��Sprzedam�ziemię�na�Świącach,�tel.�
kom.�728-126-602.

��Działki�budowlane,�ul.�Łowicka,�
Mysłaków,�tel.�kom.�666-337-808.

��Sprzedam�działkę�z�nieźle�
prosperującym�sklepem�spożywczym,�
Dobrzelin,�tel.�kom.�606-818-288.

��Sprzedam�85�arów�w�tym�60�
arów�lasu,�koło�Łowicza,�tel.�kom.�
606-818-288.

��Sprzedam�budkę�na�targowicy,�
Łowicz,�tel.�kom.�512-088-422.

��Sprzedam�ziemię�5,5�ha,�Borów,�tel.�
kom.�503-339-702.

��Sprzedam�mieszkanie�3-pokojowe�na�
os.�kostka,�bl.�19,�o�pow.�ok.�65�mkw,�
tel.�kom.�661-987-500.

��Dom,�Łowicz,�tel.�kom.�880-651-700.

��Budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�
Polesie,�rzeka,�możliwość�wykopania�
stawu,�tel.�kom.�603-878-783.

��Działka�rolno-budowlana�1,01�
ha,�Mysłaków,�ul.�Łowicka,�tel.�kom.�
507-811-946.

��Mieszkanie�60�m2,�2-pokojowe,�
kuchnia,�łazienka,�umeblowane;�Długa�
16,�tel.�kom.�889-465-682.

��Dwie�działki�rolno-budowlane�o�pow.�
2.900�mkw�(prąd,�woda).�1,5�km�od�
granic�Łowicza�w�kierunku�kocierzewa,�
tel.�kom.�602-680-766.

��Sprzedam�dom�w�Łowiczu�lub�
zamienię,�tel.�kom.�602-255-161.
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��Sprzedam�0,77�ha�ziemi�wraz�z�
domem�w�Zielkowicach,�tel.�kom.�
784-279-632.

��Sprzedam�działkę�budowlaną,�
chąśno,�tel.�kom.�666-287-727.

��Sprzedam�M-4,�tel.�kom.�732-830-824.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�
0,66�ha�z�mediami,�Błędów,�tel.�kom.�
781-243-450.

��Sprzedam�dworek:�działka�16�
arów�k/Wielunia,�3-pokoje�z�kuchnią,�
wszystkie�media,�budynki�gospodarcze,�
garaż.�cena�do�uzgodnienia,�tel.�kom.�
696-528-859.

��Mieszkanie�Skierniewice,�centrum,�
38�mkw,�ii�piętro,�środkowa�klatka,�
środkowe�mieszkanie�do�remontu,�tel.�
kom.�888-759-010.

wynajem
��Wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�

kanały,�wysokość�5m,�ogrzewany,�
duży�plac�parkingowy,�Łowicz�ul.�armii�
krajowej,�tel.�kom.�601-888-400.

��Wynajmę�lokale�handlowo-usługowe�
w�centrum�miasta.�Łowicz,�ul.�
Stanisławskiego,�ul.�Długa.�Wszystkie�
media,�klimatyzacja,�do�700�mkw.,�tel.�
kom.�534-500-595.

��Bloki�M-4�wynajmę,�tel.�kom.�
663-593-993.

��Pokój,�tel.�kom.�883-363-814.

 �Wynajmę lokal 75 mkw, centrum 
Żychlina, tel. kom. 508-317-721.

��Wynajmę�3-pokojowe�mieszkanie,�
Starzyńskiego,�Łowicz,�tel.�kom.�
534-008-693.

��Wynajmę�lokal�42�mkw�w�centrum�
głowna,�ul.�Strażacka�7,�tel.�kom.�
661-951-257.

��Noclegi�głowno�–�osiny,�tel.�kom.�
662-911-545.

 �Kwatery dla obcokrajowców, 
Głowno, tel. kom. +48607-539-008.

��Wynajmę�2-pokoje,�kuchnię,�i�piętro,�
Bratkowice,�tel.�kom.�509-853-390.

��M-2�do�wynajęcia,�os.�Bratkowice,�tel.�
kom.�787-124-884.

kupno różne
��Przyjmę�gruz�ceglano-betonowy,�

ziemię�bez�gliny,�tel.�kom.�515-277-426.

��Bagnety,�medale,�zdjęcia,�starocie,�
tel.�kom.�606-941-752.

��kupię�rury�stalowe,�tel.�kom.�
662-240-085.

sprzedaż różne
 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 

podsyp, tel. kom. 600-895-026.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

��Budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�kom.�
885-459-698.

��Drewno�opałowe,�tel.�kom.�
798-877-090.

��Wózek�paleciak,�tel.�kom.�
693-830-160.

��Silnik�11�kW,�tel.�kom.�601-320-604.

��Sprzedam�stare�łowickie�rzeczy,�
orbitrek,�tel.�kom.�697-957-992.

��Sprzedam�zamrażarkę,�tel.�kom.�
697-689-881.

��opony�13.6/24�i�16/600,�tel.�kom.�
697-049-235.

��Maszyny�masarskie,�tel.�kom.�
605-884-584.

 �Sprzedaż wapna granulowanego. 
Cena 200zł/bigbag (600kg), 330zł/
tona. Dostawa w cenie przy dużych 
ilościach w okolicach Łowicza, 
Skierniewice, Sochaczewa, tel. kom. 
505-068-787.

��krajzega,�heblarko-pilarka,�tel.�kom.�
503-830-451.

��Mauzery�1.000�litrów�bez�stelaża,�tel.�
kom.�601-286-499.

��Paleciak�do�skrzyniopalet,�tel.�kom.�
601-286-499.

��Sprzedam�olej�zużyty,�tel.�kom.�
692-391-039.

��Migomat�ozas�Esab�340Pro,�tel.�kom.�
697-941-558.

��Sprzedam duże okno balkonowe/
tarasowe z demontażu, wymiary: 
szerokość 198 cm, wysokość 224 
cm, tel. kom. 668-279-258

��agregat�spawalniczy�benzynowy,�
zagęszczarka�płytowa,�tel.�kom.�
601-303-237.

��Sprzedam�10�olszyn�do�wycięcia,�tel.�
kom.�508-057-899.

��Topolę�ściętą,�tel.�kom.�662-130-937.

��Sprzedam�dwa�koła�„11”�z�osia�
i�resorami,�wiertarkę�ślusarsko�
–�kowalską�słupową,�tel.�kom.�
511-167-955.

��Sprzedam�dwa�koła�„11”�z�osią�
i�resorami,�wiertarkę�ślusarsko�
–�kowalską�słupową,�tel.�kom.�
511-167-955.

��Mieszalnik�do�betonu�poj.�1.000�
dm3,�zagęszczarkę�100�kg,�tel.�kom.�
725-710-267.

��Łóżko�ortopedyczne,�materac�
przeciwodleżynowy�z�pompką,�tel.�kom.�
697-620-228.

��Meble�do�sypialni,�łóżko,�szafa,�tel.�
kom.�607-212-130.

��Sprzedam�budę�dla�psa,�tel.�kom.�
511-311-145.

��Sprzedam�akordeon,�tel.�kom.�
511-311-145.

��Rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

��Słupy�betonowe�4�m,�długości,�piach,�
żwir,�ziemia,�kamienie�do�drenażu,�
dowóz�małym�samochodem�do�5�t.,�tel.�
kom.�605-896-130.

��Drewno�opałowe,�pocięte�na�dł.�25�
cm,�tel.�kom.�605-896-130.

��Sprzedam�rower�rehabilitacyjny,�tel.�
kom.�663-151-008.

��Sprzedam�olszyny,�tel.�kom.�
728-749-086.

��Sprzedam�kuchnię�polską,�
nieużywaną,�tel.�kom.�606-438-323.

��Sprzedam�3�okna�drewniane�
180x145,�tel.�kom.�606-351-491.

��Sprzedam�łóżko�rehabilitacyjne�z�
materacem�oraz�wózek�inwalidzki,�tel.�
kom.�694-744-385.

��Sprzedam�wersalkę�i�pralkę�
automatyczna�Polar,�tel.�kom.�
600-356-297.

praca

dam pracę
��Zatrudnię�kierowcę�c+E�(kontenery�

-stałe�trasy),�tel.�kom.�693-441-700.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�na�stałe�
oraz�pomoc�kuchenną�-weekendowo,�
tel.�kom.�504-859-387,�885-353-500.

��Przyjmę�do�pizzerii�kucharza/
pizzermana�na�stałe�z�możliwością�
przyuczenia�oraz�kierowcę�
weekendowo,�tel.�kom.�504-859-387,�
885-353-500.

��Zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�Dmosina,�tel.�kom.�609-846-316.

��Zatrudnię�kierowców�kat.�c+E�
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�nowe�stawki,�3x�
weekendy�wolne,�tel.�kom.�782-223-211,�
604-237-423.

��Zatrudnimy�kierowców�kat.�c+E�
do�przewozu�kontenerów�morskich,�
Hamburg-Polska,�weekendy�w�domu,�
wysokie�zarobki,�stabilne�warunki�pracy,�
tel.�kom.�506-836-200.

 �Zatrudnię szwaczki, dzianina, 
tkanina, Głowno, tel. (42) 672-76-
24, tel. kom. 692-406-127.

��Zatrudnię�dekarza,�cieślę,�pomocnika�
dekarza,�tel.�kom.�660-773-790.

��Przyjmę�do�pracy�piekarza�w�piekarni�
w�Dmosinie,�tel.�kom.�504-573-701.

��Zatrudnię�murarza,�stawka�17-20�zł/
godz.,�tel.�kom.�667-324-294.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�dobre�zarobki,�tel.�kom.�
608-067-847.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E�
(chłodnia);�wyjazdy�z�Tesco�Teresin,�tel.�
kom.�608-067-847.

 �Monterzy g/k, szpachlarze (z 
prawem jazdy kat. B), tel. kom. 
500-027-261.

 �Zatrudnię do sklepu na cały etat, 
pół etatu lub praca w weekendy, 
Łowicz, tel. kom. 501-788-231.

��firma�budowlana�zatrudni�
pracownika�do�wykończenia�zbiorników�
żelbetowych,�malowania,�mycia,�
szpachlowania.�Bez�doświadczenia,�od�
zaraz,�tel.�kom.�609-497-778.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�stała�trasa,�
praca�w�Strykowie(Raben),�tel.�kom.�
503-692-808.

��kierowcę�kat.�c,�praca�na�terenie�
magazynu,�auto�nie�wyjeżdża�na�
drogi�publiczne,�przeładunki�między�
magazynami,�tel.�kom.�698-645-426.

��Zatrudnię�ekspedientki�do�pracy�
w�sklepie�spożywczym,�na�terenie�
Łowicza,�tel.�kom.�512-088-422.

��Zatrudnię osobę do rozliczania 
czasu pracy kierowców ze 
znajomością programu Tachospeed, 
tel. kom. 666-720-857.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E,�tel.�kom.�
669-106-566.

��firma�budowlana�przyjmie�cieślę-
dekarza�i�pomocnika,�wymagane�
doświadczenie,�praca�od�zaraz,�tel.�
kom.�727-424-468.

��Zatrudnię�fryzjerkę,�tel.�kom.�
511-010-676.

 �Zatrudnię traktorzystę do pomocy 
w gospodarstwie, tel. kom. 792-387-
788, gmina Łyszkowice.

��Zatrudnię�pracownika�na�stację�paliw�
w�Łowiczu,�tel.�kom.�502-251-751.

��Zatrudnię�samodzielnego�brukarza,�
pomocników,�wysokie�wynagrodzenie,�
tel.�kom.�725-710-267.

��firma�Polish�Rendering�company�z�
Pszczonowa�zatrudni�kierowcę�z�kat.�
c+E,�krótkie�trasy,�codzienny�powrót�do�
bazy,�tel.�kom.�570-335-682.

 �Opieka-Niemcy-Praca. Bezpłatny 
kurs j. niemieckiego od podstaw 
w Łodzi i okolicach. Po kursie– 
gwarantowane oferty pracy. 
Zapisz się już dziś: 501-355-948, 
Promedica24.

��Zatrudnię�kierowcę�c+E�w�
ruch�międzynarodowym,�tel.�kom.�
501-038-542.

��Zatrudnię�do�pracy�w�handlu,�tel.�
kom.�605-679-749.

��Zatrudnię�hydraulików�z�
doświadczeniem,�tel.�kom.�
603-673-948.

��Zatrudnię�murarzy,�pomocników�z�
okolic�głowna,�tel.�kom.�515-697-643.

��Zatrudnimy�magistra�farmacji�
na�stanowisko�kierownika.�apteki�
w�okolicach�Łowicza,�tel.�kom.�
602-255-161.

��Zatrudnię�kierowcę�c+E�tandem,�
chłodnia,�kraj,�tel.�kom.�602-354-612,�
608-116-216.

��Zatrudnię�mechanika�
samochodowego,�tel.�kom.�602-354-
612,�608-116-216.

��Zatrudnię�dyspozytora/spedytora,�tel.�
kom.�602-354-612,�608-116-216.

��Zatrudnię�cukiernika�/�osobę�
z�umiejętnościami�składania�i�
dekorowania�tortów.�Praca�od�
poniedziałku�do�piątku,�cukiernia�
Milczarek,�Dmosin�Drugi,�tel.�kom.�
606-799-177.

��Zatrudnię�mężczyznę�na�stanowisko�
cukiernika/pomoc�cukiernika.�praca�
od�poniedziałku�do�piątku.�cukiernia�
Milczarek,�Dmosin�Drugi,�tel.�kom.�
606-799-177.

��Zatrudnimy�osobę�do�działu�
kadr�ze�znajomością�PEfRoN.�
atrakcyjne�warunki�pracy,�płacy.�
Praca�w�wymiarze�1/1�lub�1/2�
etatu�na�terenie�Sochaczewa.�Mile�
widziane�osoby�z�orzeczeniem�
stopnia�niepełnosprawności,�tel.�kom.�
604-426-382.

 �Zatrudnimy kosmetyczkę 
lub kosmetologa, tel. kom. 
501-039-600.

��Zatrudnię�opiekunkę�do�
9-miesięcznego�chłopca,�miejsce�pracy�
Wyborów,�tel.�kom.�888-221-143.

 �Przyjmę pracownika  
do produkcji ogrodzeń betonowych, 
możliwość zakwaterowania, 
Łyszkowice, tel. kom.  
501-735-885.

 �Zatrudnię szwaczki. Praca 
na pełny etat. Atrakcyjne 
wynagrodzenie. Praca 10 km od 
Łowicza, tel. kom. 889-894-203.

��kierowca�c+E�(codziennie�w�domu),�
tel.�kom.�693-618-750.

��Zatrudnię�do�szycia�skóry,�możliwość�
przyuczenia.�Bratoszewice,�tel.�kom.�
530-545-527.

 �Zatrudnię szwaczkę całorocznie, 
Głowno, tel. kom. 509-571-801.

��Do�księgowości�z�doświadczeniem�w�
głownie,�tel.�kom.�603-610-512.

��Samotna�chora�poszukuje�osoby�do�
opieki,�z�możliwością�zamieszkania,�tel.�
kom.�608-058-231,�512-001-712.

��Przyjmę�pracownika�do�wykończeń�i�
dociepleń,�tel.�kom.�606-737-576.

��Zatrudnię�pracownika�wykończenia�
wnętrz:�glazura,�terakota,�elewacje,�
roboty�murarskie.�głowno�i�okolice,�cały�
rok,�tel.�kom.�607-606-414.

��Zatrudnię�pracowników�
budowlanych,�tel.�kom.�783-997-688.

��Zatrudnię�osobę�do�pracy�w�cukierni�
w�głownie,�Tel.�607-508-808.

��Zooksy�Producent�Skarpet�
poszukuje�pracowników�na�stanowisko�
wykańczalnik�wyrobów�gotowych,�
praca�na�pełen�etat,�umowa�o�
pracę,�możliwość�pracy�w�trybie�
dwuzmianowym,�tel:�534-537-270.

��Zooksy�Producent�Skarpet�poszukuje�
pracownika�na�stanowisko�szwaczka.�
Wymagana�znajomość�obsługi�
maszyny�Rosso,�Mile�widziana�osoba�
na�emeryturze.�tel:�788-878-500.

��Nowa�Szwalnia�w�głownie�zatrudni�
Szwaczki,�nowy�park�maszynowy,�
dzianina,�praca�na�stałe,�cały�rok�tel.�
518-203-421.

usługi wideo
��Wideofilmowanie.�fotografia,�tel.�kom.�

698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

698-480-048.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, tel. kom. 790-606-451.

��kruszywa,�piasek,�żwir,�ziemia�
ogrodowa.�Roboty�ziemne,�
wyburzeniowe,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�usługi�
kruszarką,�tel.�kom.�693-565-564.

��Usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

��Www.remontystrykow.pl,�tel.�kom.�
663-987-289,�721-894-202.

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�
724-956-210.

��kierowanie�budowami,�projekty�
indywidualne,�adaptacje,�tel.�kom.�
693-184-322.

��Bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,�tel.�kom.�
506-771-822.

��Tynki�maszynowe,�tel.�kom.�
796-954-454.

��cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�kom.�501-249-461.

��kompleksowe�remonty,�tel.�kom.�
511-568-525.

��Elewacje,�docieplenia,�tel.�kom.�
506-964-119.

��Malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�kom.�695-263-945.

��Parkiety:�profesjonalne��
układanie,�cyklinowanie��
z�polerowaniem,�lakierowanie.��
Schody:�cyklinowanie,�lakierowanie,��
tel.�kom.�607-090-260.

��ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy�i�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�kom.�
505-700-777.

 �Glazura, terakota, tel. kom. 
537-663-191.

 �Tynki tradycyjne, tel. kom. 
537-663-191.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Remonty,�tel.�kom.�603-043-995.

��Docieplenia�budynków,�tel.�kom.�
666-152-315.

��Wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�
kom.�532-115-111.

��Tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�kom.�725-668-616.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

��Malowanie,�renowacja�kominów,�
ocieplanie�budynków,�tel.�kom.�
739-021-981.

��Układanie�kostki�brukowej,�
opaski�wokół�nagrobków,�tel.�kom.�
667-189-380.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�Tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�kom.�607-612-176.

��Malowanie,�gładź,�hydraulika,�tel.�
kom.�515-830-969.

 �Dom-Rem: oferujemy  
usługi dociepleń budynków 
mieszkalnych i gospodarczych 
i wykończeń wnętrz, tel. kom. 
695-569-833.

��Tynki�maszynowe,�wylewki,�tanio,�
solidnie,�tel.�kom.�604-144-668.

��Dachy:�naprawa,�wymiana,�podbitki,�
tel.�kom.�607-610-786.

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�
667-837-817.

��Malowanie,�panele�podłogowe�i�inne,�
tel.�kom.�667-837-817.

��cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

��Malowanie,�gładź,�glazura,�tel.�kom.�
668-026-851.

��Łazienki,�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

��Malowanie�pomieszczeń,�tel.�kom.�
733-788-522.

��Remonty�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

 �Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, tel. 
kom. 664-712-854.

��Malowanie,�gipsowanie,�
tapetowanie,�panele,�płyta�g/k,�
wykańczanie�poddaszy,�tel.�kom.�
535-466-501.
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��Malowanie,�tapetowanie,�gładź,�
płyty�k/g,�glazura.�Wieloletnie�
doświadczenie,�tel.�kom.�608-685-867.

��Elewacje,�docieplenia,�tel.�kom.�
692-986-022.

��firma�Remontowo-Budowlana�oferuje�
swoje�usługi��,�tel.�kom.�606-794-645.

��Budowa�domów�kompleksowo,�tel.�
kom.�889-586-507.

��kierownik�budowy,�kontrole�okresowe�
budynków,�adaptacje�projektów,�tel.�
kom.�889-586-507.

��Wykończenia�wnętrz,�remonty.�
Usługi�koparko-ładowarką,�tel.�kom.�
726-005-701.

��Malowanie,�tapetowanie�ścian,�tel.�
kom.�722-076-546.

��Dachy,�naprawa�montaż�więźby,�
wymiana,�podbitka�itp.,�tel.�kom.�
507-542-210.

��cyklinowanie,�układanie�podłóg,�
lakierowanie,�profesjonalnie,�tel.�kom.�
694-866-437.

 �Wykonam wykończenia wnętrz, 
tel. kom. 785-487-874.

��gładzie�gipsowe,�zabudowy�k/g,�
malowanie,�tel.�kom.�796-689-987.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�Schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�tel.�
kom.�733-552-113,�601-378-677.

��Malowanie,�tel.�kom.�514-347-542.

��Budowanie�kominów�z�klinkieru�itp.,�
tel.�kom.�723-917-819,�530-026-584.

��Budowanie�domów,�garaży�od�
podstaw,�przeróbki�budynków�
mieszkalnych�i�gospodarczych,�tel.�
kom.�530-026-584,�723-917-819.

 �Docieplenia budynków. 
Wykończenia wnętrz: podwieszane 
sufity, tynki tradycyjne, malowanie, 
gres, terakota.10 lat doświadczenia, 
tel. kom. 605-051-991.

��Układanie�kostki�brukowej,�krótkie�
terminy,�tel.�kom.�883-215-523.

 �Malowanie, tel. kom. 
607-168-196.

��Pokrycia�dachowe,�papa,�rynny,�
podbitki,�tel.�kom.�605-850-706.

sprzedaż
��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��Sprzedaż�części�zamiennych�do�
betoniarek,�koła�zębate�i�pasowe,�
wieńce�żeliwne,�tel.�kom.�501-713-102,�
www.rawiko.pl.

��Wózek�widłowy�Bułgar,�Diesel,�tel.�
kom.�607-612-176.

��Wózek�widłowy�Linde,�Diesel,�tel.�
kom.�607-612-176.

��Stemple�sosnowe�3�m,�tel.�kom.�
693-443-334.

��Sprzedam�piec�c.o.�2-letni,�tel.�kom.�
693-737-220.

��Rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

usługi 
instalacyjne

��Usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
693-296-530.

��Hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

 �Elektryk, tel. kom. 506-522-852.

��Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

��Usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
509-838-364.

��Wiercenie�studni�głębinowych,�tel.�
kom.�608-266-128.

��Usługi�hydrauliczne,�tel.�kom.�
785-543-610.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
kom.�535-466-501.

usługi inne
��Wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�

koszowymi�27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�kom.�504-070-837.

 �Zespół, wokalistka, deejay, tel. 
kom. 503-746-892.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
693-208-999.

��Wycinka�drzew,�tel.�kom.�
696-008-528.

��Wypożyczę�napis�ledowy�LoVE,�
stół�wiejski,�nalewak�piwny,�ławeczki,�
parasol,�dowóz,�tel.�kom.�889-994-992.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

��odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

��DJ,�Wodzirej�poprowadzi�
niezapomniane:�wesela,�poprawiny,�
18-nastki,�imprezy�firmowe,�
okolicznościowe,�tel.�kom.�503-399-196.

��Transport�busem�do�3,5�tony,�(9�
miejsc),�tel.�kom.�739-021-981.

��Naprawa�telewizorów.�Łowicz,�
Topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
kom.�728-227-030.

��Zrobię�ogrodzenia�oraz�bramy�
do�stodoły,�garażu,�obory,�tel.�kom.�
505-928-735.

��Wycinka�trudno�dostępnych�
drzew.�konkurencyjne�ceny,�tel.�kom.�
506-660-095.

��Wycinka�drzew,�tel.�kom.�
510-052-908.

��cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�kom.�
782-718-483.

��Ścinam�i�potnę�tanio�drzewo,�tel.�kom.�
537-843-600.

��oddam�dwa�wózki�inwalidzkie,�tel.�
kom.�692-039-891.

 �Marek i Darek dowiozą paliwo na 
gospodarkę, tel. kom. 509-626-916, 
502-391-577.

 �Do wynajęcia gabinet 
dentystyczny, lekarski. Łowicz, Stary 
Rynek (Przychodnia Lekarska), tel. 
kom. 509-099-969.

 �Do wynajęcia kawalerka, centrum 
Łowicza, tel. kom. 602-574-891.

 �Pokoje-kwatery pracownicze dla 
firm. Większa ilość, tel. kom. 509-
099-969, Łowicz.

matrymonialne
��Poznam�dziewczynę�20-27�lat,�bez�

nałogów,�która�poważnie�myśli�o�życiu,�
tel.�kom.�795-750-952.

nauka
��Matematyka,�tel.�kom.�791-802-482.

��angielski,�profesjonalnie,�tel.�kom.�
880-233-777.

��Język�angielski,�niemiecki,�tel.�kom.�
663-684-178.

��kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�języka�angielskiego�i�
francuskiego,�wszystkie�poziomy.�
korepetycje,�tel.�kom.�604-621-125.

��Matematyka,�tel.�kom.�601-303-279.

��Nauka�Języka�angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

��Matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

��Matematyka,�angielski,�tel.�kom.�
515-459-141.

��korepetycje�z�matematyki�dla�szkoły�
podstawowej,�gminazjum�i�średniej.�
Przygotowanie�do�egzaminów�i�matury.�
Profesjonalnie�w�szkole�matematyki,�
os.�Dąbrowskiego�24�(rampa),�tel.�kom.�
577-499-553.

��korepetycje�z�matematyki,�tel.�kom.�
577-499-553.

rolnicze – kupno

płody rolne
��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�

transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�607-202-732.

��Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�830�
zł,�pszenżyto�770�zł,�pszenica�880�zł,�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
Soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

��kupię�zboże,�tel.�kom.�667-566-276.

��kupię�zboże,�tel.�kom.�603-945-983.

��kupię�zboże,�odbiór�luzem,�tel.�kom.�
603-573-567.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. kom. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

maszyny
��kupię�c-360�3P,�tel.�kom.�

604-649-151.

 �Kupię maszyny rolnicze, tel. kom. 
883-945-511.

��Siewnik�poznaniak�do�remontu�
(może�być�dziurawy�zbiornik),�tel.�kom.�
664-981-618.

��kupię�talerzówkę,�glebogryzarkę,�
kosiarkę,�ładowacz�Troll�lub�Tur,�siewnik,�
owijarkę�do�bel,�tel.�kom.�515-710-848.

��kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�
c-380,�MTZ,�Mf-255,�T-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�kom.�
502-939-200.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
��Sianokiszonka,�Mięsośnia,�tel.�kom.�

695-441-197.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�siano,�
słomę,�tel.�kom.�662-585-814.

 �Sprzedam kukurydzę suchą, tel. 
kom. 697-714-463.

 �Sprzedam słomę, baloty 120x120, 
tel. kom. 697-714-463.

 �Zboża jare, sadzeniaki ziemniaka, 
kukurydza, trawy i inne nasiona. 
Firma Nasienna GRANUM o/ Łowicz, 
dowóz od 1tony, tel. (46) 837-23-
05, (46) 837-23-01.

��Sprzedam�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

��Sprzedam�żboże,�tel.�kom.�
606-218-403.

��Sprzedam�siano�i�sianokiszonkę,�tel.�
kom.�537-215-533.

��owies,�pszenżyto,�tel.�kom.�
782-093-352.

��Sianokiszonka�bele,�tel.�kom.�
604-853-854.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
693-962-211.

��Sianokiszonka�w�balotach,�i�pokos,�
tel.�kom.�661-037-030.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�kom.�
888-114-186.

��Sprzedam�siano,�tel.�kom.�
888-114-186.

��Sianokiszonka,�słoma,�siano�w�
balotach,�tel.�kom.�601-320-604.

��Zboże,�słoma,�tel.�kom.�880-263-930.

��Słoma�sucha,�mocno�sprasowana,�
bele�120x120,�Bąków�Dolny,�tel.�kom.�
505-333-294.

��Sianokiszonka,�obornik,�tel.�kom.�
512-831-125.

��Słoma,�tel.�kom.�515-236-142.

��Pszenżyto,�tel.�kom.�723-585-201.

��kukurydza,�tel.�kom.�605-845-983.

��Sianokiszonka,�siano,�tel.�kom.�
665-518-217.

��Siano,�słoma�(baloty)�ze�stodoły,�
guźnia,�tel.�kom.�880-918-256,�
889-910-333.

��żyto,�tel.�kom.�695-068-710.

��Sprzedam�siano,�okrągłe�bele,�tel.�
kom.�662-237-808.

��Słoma�i�siano�ze�stodoły,�Zakrzew,�tel.�
kom.�509-392-251.

��Sprzedam�siano,�tel.�kom.�
790-502-153.

��Sprzedam�owies,�kukurydzę,�tel.�kom.�
604-961-560.

��Siano,�słoma,�duże�belki,�tel.�kom.�
888-365-188.

��Mieszanka,�jęczmień,�pszenżyto,�
owies,�tel.�kom.�538-455-989.

��Sprzedam�ziemniaki,�tel.�kom.�782-
072-806,�po�19.00.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�kom.�
571-266-810.

��Sprzedam�słomę,�siano,�tel.�kom.�
784-843-470.

��Sprzedam�słomę�belki�120x120,�tel.�
kom.�668-424-376.

��Sprzedam�siano,�tel.�kom.�
668-409-727.

��Sprzedam�zboże�(pszenżyto,�
mieszankę),�tel.�kom.�664-968-279.

��Słoma�w�balotach,�tel.�kom.�
785-240-262.

��Siano,�słoma,�mieszanka,�tel.�kom.�
605-350-355.

��Mieszanka�zbożowa,�tel.�kom.�
793-333-196.

��Pszenżyto�z�żytem,�tel.�kom.�
883-468-417.

��żyto,�tel.�kom.�664-981-618.

��Słoma,�baloty�140x120,�tel.�kom.�
664-981-618.

��Sianokiszonka�baloty�+�transport,�tel.�
kom.�664-981-618.

��Słoma�(duże�bele),�Psary,�Piotrowice,�
tel.�kom.�696-425-214.

��Mieszanka,�tel.�kom.�504-832-533.

��Sprzedam�siano�i�sianokiszonkę,�
Skaratki,�tel.�kom.�607-065-145.

��Sprzedam�słomę�120x120�po�prasie�
zmiennokomorowej�kuhn,�śrutownik�
bijakowy�ssąco-tłoczący�11�kW,�tel.�
kom.�730-788-742.

��Sprzedam�zbożę:�pszenicę,�
pszenżyto,�osiek,�tel.�kom.�607-648-748.

��Siano�w�kostkach�ze�stodoły,�tel.�kom.�
507-293-931.

��Słoma�w�balotach�z�mieszanki�ze�
stodoły,�Sierżniki,�tel.�kom.�609-241-555.

��Sloma,�kukurydza,�Świeryż,�tel.�kom.�
726-390-515.

��Sprzedam�siano�w�belach,�tel.�kom.�
888-153-945.

��Siano,�pszenżyto,�sianokiszonka,�
owies,�Marywil,�tel.�kom.�691-125-654.

��Sprzedam�pszenicę,�kiernozia,�tel.�
kom.�605-278-719.

��Sprzedam�bób,�tel.�kom.�
608-613-658.

��Siano,�tel.�kom.�667-257-460,�po�
14:00.

��Sprzedam�zboże,�Świeryż�ii,�tel.�kom.�
662-585-814.

��Sprzedam�słomę�okrągłe�belki�suchą�
120x130,�tel.�kom.�503-065-714.

��Sprzedam�8�ton�pszenicy,�10�ton�
owsa,�tel.�kom.�503-065-714.

��Sprzedam�słomę,�siano�120x130,�
guźnia,�tel.�kom.�721-435-360.

 �Słoma, Lubowidza 47, tel. kom. 
501-469-585.

��Słoma�w�okrągłych�belkach�i�siano�
w�kostce,�tel.�(46)�831-62-26,�tel.�kom.�
791-278-799.

��owies,�jęczmień,�pszenica,�
dojarka�dwustanowiskowa,�tel.�kom.�
604-871-975.

��Sprzedam�pszenicę,�jęczmień,�żyto�
i�słomę�w�belkach,�Retki,�tel.�kom.�
795-499-795.

��Sprzedam�owies,�Sierżniki�49.

��Sprzedam�sianokiszonkę�w�balotach�
pierwszy�pokos,�tel.�kom.�516-415-834.

��żyto,�7�t,�tel.�kom.�510-514-012.

��Sprzedam�słomę�i�siano�ze�
stodoły�w�małych�kostkach,�tel.�kom.�
787-436-230.

��Sprzedam�słomę,�siedzenie�na�kuca,�
tel.�(24)�277-72-79.

��owies,�pszenżyto�jare,�żyto,�tel.�kom.�
692-199-767.

��Sprzedam�pszenżyto,�pszenicę�
mieszankę,�słomę�w�kostkach�ze�
stodoły,�tel.�kom.�661-878-699.

��Słoma,�tel.�kom.�600-820-374.

��Słoma,�baloty,�tel.�kom.�609-541-358.

��Sianokiszonka�niedrogo,�tel.�kom.�
609-473-490.

��Sprzedam�siano�duże�okrągłe�belki,�
gm.�Bielawy,�tel.�kom.�661-488-438.

��owies,�tel.�kom.�502-585-456.

��Sprzedam�owies,�odmiana�Bingo,�ok.�
Rybna,�osiek,�tel.�kom.�661-709-954.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�726-
497-938,�Zabostów�Duży.

��Siano�okrągłe�belki�120,�
tel.�(46)�838-81-06.

��Pszenżyto,�tel.�kom.�692-916-507.

��Słoma,�siano,�baloty,�Mąkolice,�tel.�
kom.�781-484-941.

��Sianokiszonka�w�belotach,�tel.�kom.�
666-723-148.

��Sianokiszonkę�zeszłoroczną,�tel.�kom.�
724-581-173.

��Słoma,�tel.�kom.�669-419-342.

��Pszenżyto,�tel.�kom.�667-118-104.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
666-287-727.

��Mieszanka�(owies,�pszenżyto),�tel.�
kom.�506-286-537.

��Jęczmień,�tel.�kom.�607-172-809,�po�
17:00.

��Siano,�słoma,�tel.�kom.�721-502-525.

��Siano�kostka,�tel.�kom.�570-980-770.

��Sprzedam�zboże�pszenicę,�
pszenżyto,�mieszankę,�tel.�kom.�605-
394-631,�784-006-332.

��Sprzedam�łąkę,�Świeryż,�tel.�kom.�
662-585-814.

��Sprzedam�pszenicę,�jęczmień,�tel.�
kom.�518-151-870.

��Sprzedam�kukurydzę�suchą,�tel.�kom.�
789-022-466.

��Pszenżyto,�mieszanka�zbożowa,�tel.�
kom.�607-181-404.

��Słoma�owsiana,�tel.�kom.�
668-162-199.

��Słoma,�duże�bele,�tel.�kom.�
883-237-644.

��Buraczek�ćwikłowy�odpady,�tel.�kom.�
693-692-539.

��Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
509-853-384.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
509-473-106.

��Siano,�słoma,�opryskiwacz,�tel.�kom.�
664-873-766.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�kom.�
785-480-517.

��Sprzedam�siano�w�belach,�tel.�kom.�
725-875-595.

��Łubin�słodki,�tel.�kom.�669-960-974.

��Siano,�słoma�(baloty),�tel.�kom.�
661-403-096.

��Sianokiszonka,�gm.�głowno,�tel.�kom.�
506-103-998.

��Sprzedam�owies,�mieszankę,�gm.�
iłów,�tel.�kom.�797-961-591.

��Siano�pogodne,�tel.�kom.�
691-666-967.

��kukurydza,�owies,�mieszanka,�
jęczmień,�pszenica,�pszenżyto,�łubin�
słodki,�gorzki,�sianokiszonka,�tel.�kom.�
506-115-015.

��Pszenica,�tel.�kom.�784-621-588,�
Boczki.

��Siano,�słoma,�sianokiszonka,�tel.�kom.�
880-877-582.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
886-746-494.

��owies�ok.�3�t,�pszenżyto�ok.�2�t,�
sianokiszoka�baloty�4szt.,�tel.�kom.�
607-197-339.

��Sprzedam�słomę�w�balotach�
120*120,�tel.�kom.�510-929-619.

��Sprzedam�jęczmień�z�pszenicą�
50x50,�tel.�kom.�517-441-538.

��żyto,�pszenżyto,�tel.�kom.�
512-544-156.

��Sprzedam�słomę,�siano,�okrągłe�
belki,�tel.�kom.�698-179-395.

��Sianokiszonka�baloty,�tel.�kom.�
880-514-133.

hodowlane
��Sprzedam�2�źrebice,�tel.�kom.�

668-532-337.

��Byczki�do�dalszego�chowu,�
jałówki�hodowlane�cielne,�tel.�kom.�
604-432-909.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
665-518-217.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�kom.�
691-084-263.
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��Jałówki�cielne,�tel.�kom.�
889-823-596.

��Sprzedam�prosiaki,�okolice�
Sannik,�tel.�kom.�570-912-224.

��Sprzedam�byczki,�tel.�kom.�
884-203-464.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�
tel.�kom.�693-025-944.

��Sprzedam�3�jałoszki�do�dalszego�
chowu�7-8�miesięcy,�tel.�kom.�
791-502-101.

��Sprzedam�jałówkę�roczną,�tel.�
kom.�731-927-213.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�
tel.�kom.�664-968-279.

��Sprzedam�byczka�300-kg,�
jałoszkę�Simental�270-kg,�tel.�kom.�
693-088-990.

��Jałówka�Hf,�wycielenie:�
05.03.2019,�tel.�kom.�515-837-676.

��Sprzedam�cielaka,�tel.�kom.�
725-402-590.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
570-513-525.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu�
26.03,�tel.�kom.�508-157-179.

��Jałówka�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
609-788-346.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
663-592-429.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�
tel.�kom.�511-111-860.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
881-956-637.

��Sprzedam�prosięta�9�szt.,�
szczepione,�tel.�kom.�661-364-280.

��Sprzedam�krowę�na�wycieleniu,�
tel.�kom.�666-287-727.

��Sprzedam�jałoszkę�mięsną,�tel.�
kom.�792-858-895.

��Prosięta�duże,�tel.�(46)�830-32-36.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną�
03.03.2019,�tel.�kom.�500-049-265,�
Różyce.

��Sprzedam�jałówkę�na�ocieleniu,�
termin�1.03.2019,�tel.�kom.�
519-572-103.

��Byczki�Ho�3-miesięczne,�tel.�kom.�
503-163-721.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
503-784-574.

��Jałówka�Hf�wycielenie�23�
luty,�Zielkowice�176,�tel.�kom.�
793-518-602.

��Sprzedam�prosięta�7sztuk�duże,�
tel.�kom.�509-339-862.

��Byczki,�tel.�kom.�609-874-395.

��Byczek�3-tygodniowy,�tel.�kom.�
793-553-004.

��Sprzedam�siano�w�dużych�belach,�
tel.�kom.�515-539-124.

��Sprzedam�3�średnie�koguciki,�tel.�
kom.�502-037-679.

��Jałówka,�wycielenie�24�luty,�tel.�
kom.�723-053-278.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
607-415-472.

��Sprzedam�jałoszkę,�tel.�kom.�
604-245-140.

maszyny
��agregat�uprawowo-siewny�2.7�metra�z�

walcem�packera�i�hydropakiem�z�2013�
roku�oraz�pług�4-skibowy�zagonowy�z�
2004�roku,�tel.�kom.�609-541-340.

��kupię�kombajn�(Bolko,�anna,�
karlik),�sadzarkę,�cyklop,�troll,�
rozrzutnik,�glebogryzarkę,�kopaczkę,�
inne,�tel.�kom.�511-713-596.

��Sprzedam�siewnik�punktowy�
samobieżny�do�wysiewu�rzodkiewki,�
tel.�kom.�782-019-779.

��gruber�kverneland�13�łap�turbo�ii,�
gęsia�stopa�3�m�za�5.200�zł,�agregat�
uprawowy�2,8�m�–�2.000�zł,�basen�
430�litrów�za�1.200�zł,�tel.�kom.�
606-439-612

��Sprzedam�pracę�kostkową,�tel.�
kom.�698-489-550.

��Sprzedam�kombajn�karlik,�tel.�
kom.�888-114-186.

��Sprzedam�opryskiwacz�600�litrów,�
tel.�kom.�531-791-123.

��ciągnik,�case�77�km�z�turem,�
1994�rok,�przyczepa�D46,�
roztrząsacz�do�siana�kUHN,�tel.�kom.�
609-921-210.

��c-340/360,�dobry,�tel.�kom.�
515-236-142.

��Siewka�nawozowa�2-talerzowa,�
zachodnia,�tel.�kom.�601-272-521.

��Pług�kverneland�zagonowy�i�
obrotowy,�tel.�kom.�663-931-810.

��opony�c-360,�brony,�kultywator,�
pługi�3�i�4,�kosa,�wialnia,�tel.�kom.�
530-930-104.

��Mieszalnik�pasz,�opona�do�c-330,�
c-360,�tel.�kom.�880-646-919.

��kos�i�Lej�do�nawozu,�tel.�kom.�
503-654-884.

��ciągnik�c-330,�opryskiwacz,�tel.�
kom.�667-372-209.

��Traktor�John�Deere�2012�z�turem,�
tuz�krajowy,�tel.�kom.�605-884-584.

��Wałki�rozrzucające�rozrzutnika�
fortschritta�T088,�tel.�kom.�
692-146-594.

��agregat�prądotwórczy,�tel.�kom.�
721-169-137.

��Sprzedam�rozrzutnik�10�ton,�
kombajn�anna,�przetrząsarka,�
przyczepa,�tel.�kom.�721-169-137.

��Sadzarka�do�ziemniaków,�kombajn�
Bizon,�tel.�kom.�0785-240-262.

��Sieczkarnia�1-rzędowa,�sadzarka,�
tel.�kom.�605-350-355.

��Beczka�do�ślęzy�sadowniczej,�
nowa,�tel.�kom.�506-188-515.

��Siewnik�poznaniak�3-metrowy,�tel.�
kom.�664-981-618.

��Pług,�siewnik,�glebogryzarka,�
talerzówka,�c-330,�prasa,�ostrówek,�
kultywator,�tel.�kom.�509-853-384.

��Prasa�pasowa�greenland�RV�
126L,�1998�rok,�stan�bdb,�kombajn�
claas�Dominator�76,�przetrząsarka�
kuhn�5,20,�hydraulicznie�składana,�
tel.�kom.�667-826-226.

��Rozrzutnik�obornika�2-osiowy,�tel.�
kom.�667-826-226.

��Siewnik�do�kukurydzy�aeromat-
Becker�7-sekcji,�tel.�kom.�
600-139-605.

��agregat�uprawowy,�pielnik�
do�warzyw,�sadzarka,�tel.�kom.�
509-853-384.

��Przyczepa�HL�8�ton,�sztywna,�
bez�dokumentów,�4.100�zł,�tel.�kom.�
601-286-499.

��Przyczepa�HL�8,3�tony,�sztywna�
duża,�stan�dobry,�6.200�zł,�tel.�kom.�
601-286-499.

��Sprzedam�łuskarkę�do�bobu,�tel.�
kom.�600-176-795.

��Rozrzutnik�2-osiowy,�tel.�kom.�
600-176-795.

��Prasa�Z-224,�przestrząsarka�kuhn,�
siewka�lej,�tel.�kom.�726-949-291.

��Rozrzutnik�10-tonowy,�talerzówka�
duża,�tel.�kom.�665-103-042.

��Siewnik�do�kukurydzy,�
sianokiszonka,�tel.�kom.�
500-225-198.

��Wybierak�do�kiszonki�fela�SD-130,�
brona�aktywna�2,50�z�hydropakiem,�
tel.�kom.�664-737-171.

��Sprzedam�maszyny�rolnicze,�tel.�
kom.�695-243-117.

��kultywator�ścierniskowy,�agregat�
uprawowy�do�siewnika,�rozsiewacz�
nawozu�MXL-2100,�przeciwwaga�
na�przedni�tuz�1000�kg,�tel.�kom.�
697-941-558.

��Sprzedam�agregat�ścierniskowy�
3m,�tel.�kom.�662-585-814.

��Rozrzutnik�1-osiowy�zdrowy,�2.800�
zł,�tel.�kom.�603-872-897.

��Sprzedam�Zetora�7211,�1987�rok,�
tel.�kom.�693-354-967.

��Sprzedam�kosiarkę�dyskową�Unia�
famarol�2,8�metra,�2010�rok,�tel.�
kom.�603-262-067.

��Sprzedam�oś�rozrzutnika�
2-osiowego,�koła�10,�11,�tel.�kom.�
692-199-818.

��Sprzedam�prasę�walcową�arobale�
120x120,�rozrzutnik�obornika�
Tandem�6�t,�śrutownik�walcowy,�tel.�
kom.�724-865-810.

��Sprzedam�sadzarkę�czeską�i�
sortownik,�tel.�kom.�609-501-056.

��kultywator;�siewnik�do�zboża;�
trząsacz�do�siana�karuzelowy,�
beczka�na�osi�1.000�l.,�dwukółka,�
opryskiwacz,�pług�3-skibowy,�
rozrzutnik,�tel.�kom.�510-514-012.

��Sprzedam�kombajn�Bolko,�tel.�
kom.�514-642-411.

��Sprzedam�sadzarkę�do�
ziemniaków,�kamienie�polne,�tel.�
kom.�695-553-626.

��Sprzedam�prasę�kostkową�Sipma�
Z-224,�tel.�kom.�510-196-776.

��Przetrząsarka�do�siana�
4-gwiazdkowa�ręcznie�składana,�tel.�
kom.�519-522-605.

��Sprzedam�śrutownik�walcowy�po�
regeneracji,�tel.�kom.�509-112-148.

��kosiarka�rotacyjna,�zgrabiarka�7,�
kultywator,�tel.�kom.�692-199-767.

��ciągnik�c-385,�1980�rok,�stan�
bdb,�kabina,�nowy�rozrusznik,�
akumulator,�zarejestrowany,�tel.�kom.�
603-112-242.

��Sprzedam�rozrzutnik�1-osiowy,�
garażowany,�stan�bdb,�tel.�kom.�
505-240-768.

��Zgrabiarka�karuzelowa�Deutz-
fahr;�pług�4-skibowy,�zagonowy;�
przetrząsarka�do�siana�kuhn;�
kombaj�zbożowy�claas�96,�tel.�kom.�
600-822-089.

��Siewnik�do�kukurydzy�gaspardo�
4-rzędowy�z�nawozem,�gruber�3m�na�
sprężynach,�tel.�kom.�664-187-631.

��Pług�obrotowy�4-skibowy�
kverneland�na�resorze,�tel.�kom.�
696-425-214.

��Ładowacze�czołowe�do�
Ursus�c-330,�c-360,�3512,�T-25�
hydrauliczne�lub�na�linkę,�tel.�kom.�
608-686-489.

��Sprzedam�2-osiowy�roztrząsacz�
obornika�1984r,�tel.�kom.�
503-768-875.

��fendt�309c�z�turem�2002�rok,�
8600�Mth,�tel.�kom.�667-133-737.

��Sprzedam�sadzarkę�czeską,�stan�
idealny,�tel.�kom.�789-370-757.

��Potrząsacz�karuzelowy,�owijarka�
Tekla,�tel.�kom.�666-723-148.

��agregat�przedsiewny�2,90�m,�
siewnik�Poznaniak�2,70�m,�tel.�kom.�
886-135-119.

��Samegolden�sadowniczy,�tel.�
kom.�504-475-567.

��Rozsiewacz�amazone�800l�2szt,�
przetrząsarka�claas�oraz�kuhn,�tel.�
kom.�695-608-762.

��kombajn�Z-56�1984�rok,�
zbiornik�na�mleko�330l,�tel.�kom.�
660-172-279.

��claas�Dominator�76,�nowy�
header�4�m,�stan�bdb.,�tel.�kom.�
721-737-343.

��Prasa�Sipma�PS1221�siatka-
sznurek�2013�rok,�tel.�kom.�
736-088-116.

��Sprzedam�nowe�błotniki�tylne�do�
c-360,�kolumnę�kierownicy,�pochwy�
zwolnicy,�tel.�kom.�721-236-155.

��Sprzedam�sadzarkę�czeską�i�
sortownik,�redła,�tanio,�tel.�kom.�
784-321-943.

��Przyczepa�wywrotka�4t�D732;�
rozrzutnik�ocynkowany�2-osiowy�
2013�rok,�stan�idealny,�faktura�VaT,�
tel.�kom.�608-686-489.

��Tur�do�Mf�255,�235,�3512�lub�
2812;�brony�3-polowe;�siewka�lejowa,�
tel.�kom.�608-686-489.

��kombajn�anna,�sortownik�do�
ziemniaków,�tel.�kom.�692-365-635.

��Sprzedam�wialnię,�zbiornik�1.000�
l.,�tel.�kom.�660-842-007.

��Sprzedam�żmijkę�10�m,�tel.�kom.�
607-189-155.

��Sprzedam�rozrzutnik�2-osiowy,�
kosiarkę�rotacyjną�polską,�do�
małego�remontu,�tel.�kom.�
887-793-961.

��Ursus�3512,�2003�rok,�tel.�kom.�
725-875-595.

��Sprzedam�talerzówkę16�talerzy,�
tel.�kom.�691-235-038.

��Sprzedam�uprawówkę�1.500�zł,�tel.�
kom.�724-644-947.

��Sprzedam�Ursus�3512,�1997�rok,�z�
turem,�tel.�kom.�667-069-481.

��Sprzedam�obciążniki�do�John�
Deere�14�szt.,�tel.�kom.�699-917-956.

��Sprzedam�c-328,�pług,�kultywator,�
brony,�przyczepę,�tel.�kom.�
603-255-944.

��Przyczepa�D-50,�wywrot�na�
3-strony;�Zetor�7711,�tel.�kom.�
793-420-170.

��Rozrzutnik�w�oryginale,�
niemalowany,�stan�bdb,�1990�rok,�tel.�
kom.�691-666-967.

��Przyczepa�rolnicza,�Sanok,�tel.�
kom.�792-332-253.

��Ursus�3512�1997�rok,�tel.�kom.�
792-332-253.

��Prasa�rolująca,�tel.�kom.�
721-169-137.

��Sprzedam�śrutownik�bijakowy,�tel.�
kom.�669-037-421.

��Sprzedam�c-385,�stan�dobry,�tel.�
kom.�516-477-037.

��Renault�110.54,�stan�bdb�od�
rolnika,�tel.�kom.�889-678-786.

��Zetor�5211,�tel.�kom.�889-678-786.

��Sprzedam�MTZ�82�z�turem�
kompletnym�i�przyczepą�4�t.,�tel.�
kom.�669-960-129.

��okazja!�Nowy�siewnik�zbożowy�
konkslide�3�m,�po�pokazach,�
komputer,�pełna�elektronika,�za�50%�
ceny�fabrycznej;�ciągnik�Zetor�7711,�
tel.�kom.�783-017-131.

��Przyczepa�1-osiowa,�wywrotka;�
siewnik�2,5�m;�agregat�uprawowy�
2,1,�tel.�kom.�723-454-493.

��Sprzedam�dojarkę�przewodową,�
tel.�kom.�785-245-811.

��Sprzedam�rozsiewacz�nawozu�
amazone�Zaf�604�(ład.�500�kg),�tel.�
kom.�723-349-933.

��Redła�5,�sortownik,�tel.�kom.�
512-544-156.

inne
��Basen�na�mleko�450l,�dojarka�

alfaLaval�2-bańkowa,�tel.�kom.�
508-194-191.

 �Agrowłóknina z dostawą, tel. 
kom. 693-177-813.

��obornik,�tel.�kom.�604-853-854.

��Schładzalnik�do�mleka�600�litrów,�
tel.�kom.�692-745-124.

��Wydzierżawię�2�ha�łąki,�
Mystkowice�3,�tel.�(46)�838-98-42.

��Sprzedam�opony�używane�12,4-
28,�tel.�kom.�698-379-627.

��Dwa�tunele�metalowe�32-metrowe,�
szerokość�7-8�m,�nagrzewnice�na�
oN,�wózek�samochodowy�Sylan,�tel.�
kom.�516-046-664.

��obornik�bydlęcy,�tel.�kom.�
665-287-647.

��Dojarka�przewodowa�Polanez�
2006�rok,�tel.�kom.�508-309-423.

��Paszociągi,�karmniki,�silosy�
paszowe,�wentylatory,�kominy,�
sterowniki,�tel.�kom.�693-070-535.

��Zamienię�obornik�za�słomę,�tel.�
kom.�695-975-023.

��Sprzedam�obornik,�tel.�kom.�
608-691-072.

��Sprzedam�obornik�z�wyciągu�
hydraulicznego,�tel.�kom.�
516-415-834.

��Skrzynki�do�podkiełkowania�
ziemniaków,�tel.�kom.�721-169-137.

��Sprzedam�nowe�skrzynki�
plastikowe�czarne,�ażurowe�do�
podkiełkowania�bobu�i�ziemniaków,�
tel.�kom.�609-165-855.

��kamień�polny,�tel.�kom.�
603-609-674.

��Sprzedam�skrzynki�uniwersalne�
700szt,�tel.�kom.�504-065-344.

��obornik,�tel.�kom.�503-784-574.

��agregat�prądotwórczy�do�dojenia�
krów,�tel.�kom.�605-350-355.

��Sprzedam�obornik�bydlęcy,�tel.�
kom.�798-682-101.

��Sprzedam�ziemię�rolną�6,04�ha,�
kiernozia,�tel.�kom.�693-084-903.

��Sprzedam�szkielet�tunelu�
foliowego�10x4�z�drzwiami;�piec,�tel.�
kom.�609-843-186.

rolnicze – usługi
��Białkowanie�obór,�tel.�kom.�

518-168-598.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
kom.�609-135-411.

��Transport�maszyn�rolniczych,�tel.�
kom.�665-734-042.

��Wycinka�i�obcinka�drzew��
z�podnośnika,�tel.�kom.�
696-049-953.

 �Naprawa ciągników rolniczych 
wszystkich marek Skierniewice, 
tel. kom. 697-778-780.

��Naprawa�pomp�do�opryskiwaczy,�
części�zamienne,�pompy�nowe��
i�używane,�tel.�kom.�506-188-515.

 �Siew, podsiew, trawy,  
lucerny, siewnikami firmy  
Vredo, APV, tel. kom. 
660-330-597.

��Przewiozę�małe�maszyny�
rolnicze,�tel.�kom.�605-896-130.

 �Naprawa ciągników i maszyn 
rolniczych z dojazdem na 
miejsce, tel. kom. 782-273-568.

zwierzęta

sprzedaż
��Sprzedam�owczarki�niemieckie,�

tel.�kom.�515-277-426.

��Sprzedam�pawie,�tel.�kom.�
798-906-448.

��owczarki�niemieckie�długowłose,�
szczeniaki�pieski,�tel.�kom.�
601-286-499.

��Szczeniaki�owczarka�
niemieckiego,�tel.�kom.�515-132-167.

��Sprzedam�szczeniaki�
owczarka�niemieckiego,�tel.�kom.�
697-753-260.

��Szczeniaki�Shih�tzu,�tel.�kom.�
697-633-936.

��Szczenięta�owczarka�
niemieckiego,�tel.�kom.�
694-308-076.

inne
��Reproduktor�pekińczyka,�tel.�kom.�

888-107-443.
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Głowno�|�Muzyczna�pasja�Nadii�Tomczak�

Czuję, że scena to moje miejsce
Zanim zaśpiewa odczuwa niepokój, ale kiedy pojawia 
się na scenie, czuje jedynie ulgę i radość, a swoim 
głosem hipnotyzuje publiczność. Nadia Tomczak, 
uczennica Szkoły Podstawowej nr 2 w Głownie, 
wyśpiewała wyróżnienie podczas Międzypowiatowego 
Konkursu Kolęd i Pastorałek w Ozorkowie.

Muzyczna przygoda Nadii 
Tomczak rozpoczęła się już kil-
ka lat temu od wykonań amator-
skich. Wokalną pasję mieszkan-
ka Głowna odkrywała tam, gdzie 
tylko było to możliwe: w domu, 
w scholi oraz w szkole. 

śpiewając czuje, 
że żyje 
Już w amatorskich wykona-

niach łatwo było dostrzec talent 
oraz potencjał, dlatego niespeł-
na półtora roku temu uczennica 
rozpoczęła profesjonalną naukę 
śpiewu w Studiu Piosenki MOK 
w Głownie. Jej opiekunem arty-
stycznym jest instruktorka śpie-
wu Karina Sędkowska-Staszew-
ska. Wspomniane zajęcia Nadia 
chwali sobie ze względu na zdo-
bywanie kolejnych umiejętności 
oraz przyjemną, rodzinną wręcz 
atmosferę. 

– Podczas zajęć jest naprawdę 
fajnie. Nauka śpiewu poszerzy-
ła moje wokalne horyzonty i nie-
ustannie pozwala mi się rozwi-
jać. Dzięki temu od roku mogę 
brać udział w kolejnych konkur-
sach, festiwalach i przeglądach 
artystycznych. Rozwój własnych 
umiejętności dostrzegam wła-
śnie dzięki temu, że początkowo 
nie zdobywałam żadnych nagród, 
a teraz otrzymuję ich coraz więcej 
– zauważa Nadia Tomczak.

Opowiadając o wystąpieniach 
przed szeroką publicznością na-
sza rozmówczyni zauważa, że 

choć wiążą się one z pewnym ro-
dzajem niepokoju i obawą czy uda 
się dobrze wypaść, już wchodząc 
na scenę odczuwa ulgę, radość 
oraz pewność siebie. 

– Śpiewając czuję, że żyję. Pod-
czas występu czuję swobodę, za-
dowolenie i spokój, które towa-
rzyszą mi jeszcze w kolejnych 
godzinach czy dniach. Czuję, że 
scena to moje miejsce – wyznaje.

Najważniejsza 
publiczność
Choć łączenie pasji muzycz-

nej ze szkolnymi obowiązka-
mi nie jest proste, Nadii udaje się 
tego dokonać dzięki wewnętrznej 
wytrwałości, przyjemności, jaką 
czerpie z zajęć oraz dobrej orga-
nizacji czasu. Jak sama twierdzi, 
stara się jak najwięcej nauczyć się 
w czasie lekcji oraz szybko uporać 
się z wszelkimi szkolnymi zada-
niami tuż po powrocie do domu, 
by wieczorem w ramach czasu 
wolnego oddać się w pełni szlifo-
waniu talentu. 

Ponadto w łączeniu wszyst-
kich obowiązków wspierają mło-
dą artystkę jej rodzice, którzy nie 
tylko doceniają starania szkol-
ne córki, lecz także wspierają ją 
w pielęgnowaniu pasji artystycz-
nej. Dodajmy, że uczestniczą oni 
we wszystkich występach Nadii, 
wraz z młodszą siostrą wokalist-
ki, stanowiąc jej najważniejszą pu-
bliczność. 

– Moi rodzice zawsze są przy 
mnie, szanują moje wybory 
i na każdym kroku mnie wspie-
rają. Jestem im wdzięczna za to, 
że tak wiele dla mnie robią. Bar-
dzo ich za to wsparcie kocham 
– wyznaje młoda artystka.

ambasadorka śpiewu 
w szkolnych murach 
Wokalne umiejętności Nadii 

docenia również jej instruktorka 
śpiewu Karina Sędkowska-Sta-
szewska, która w porozumieniu 
z uczennicą dba o właściwy do-
bór repertuaru oraz wspaniałą 
prezencję na scenie. 

– Nadia ma mocny głos o cie-
kawej barwie. Aparat, którym 
Bóg obdarzył moją uczennicę, 
jest nieprzeciętny, a najlepiej wi-
dać to po sukcesach. Pomimo 
tego, że stosunkowo krótko uczy 
się ona śpiewać, już zdobywa na-
grody i wyróżnienia – zapewnia 
instruktorka. 

Jak zauważa nasza rozmów-
czyni, nie bez znaczenia pozo-
stają także ambicja uczennicy, 

wsparcie ze strony jej rodziców 
oraz kreatywność wszystkich 
tych osób, które z jednakowym 
wysiłkiem angażują się w przy-
gotowywanie wykonań. 

– Zdarza się, że znajduje-
my jedną piosenkę, a przygo-
towujemy ją w pięciu różnych 
aranżacjach. W tym procesie 
uczestniczy również m.in. tata 
Nadii, który samodzielnie poszu-
kuje inspiracji i pomysłów. Do-
bra współpraca z rodzicami jest 
w pewnym sensie gwarancją suk-
cesu dziecka, bo dzięki wsparciu 
dziecko staje się odważniejsze 
i bardziej otwarte – podkreśla Ka-
rina Sędkowska-Staszewska. 

Pod wrażeniem umiejętności 
wokalnych uczennicy pozostaje 
również środowisko Szkoły Pod-

stawowej nr 2 w Głownie z dy-
rektor placówki Beatą Pilarską. 

– Nadia jest niezwykle uta-
lentowana. Od samego początku 
dało się zauważyć, że drzemią 
w niej niesamowite zdolności 
i możliwości. Ma głos jak dzwon! 
Cenię uczennicę za to, że stale się 
rozwija dzięki ciężkiej pracy oraz 
wytrwałości. Jest chlubą naszej 
placówki i ambasadorem śpiewu 
w szkolnych murach. Widać, że 
na scenie czuje się świetnie oraz 
hipnotyzuje publiczność – za-
uważa dyrektor Pilarska. 

W odniesieniu do wokalnych 
sukcesów młodej wokalistki dy-
rektor zwraca również uwagę 
na rolę, jaką w procesie wycho-
wania dziecka odgrywa wsparcie 
rodzica. 

W rozmowie z naszym repor-
terem dyrektor zaznacza, że suk-
ces dziecka oraz odwaga umoż-
liwiająca realizowanie twórczej 
pasji w dużej mierze płyną wła-
śnie ze swobody ofi arowanej 
przez rodziców oraz wsparciu 
sprzyjającemu budowie poczucia 
własnej wartości.

– Rola rodziców jest tu nie-
zastąpiona. Wsparcie bliskich, 
ich pomoc oraz zaangażowanie 
w proces twórczy jest zapleczem, 
z którego dziecko czerpie przez 
całe życie. W trudnych sytu-
acjach zawsze pamięta o tym, że 

ma się na kim oprzeć – podkreśla 
nasza rozmówczyni. 

śpiewać, 
by żyć i tworzyć
Wsparcie rodzinne, słowa 

uznania ze strony znajomych oraz 
energia zwrotna od publiczności 
to siła, która napędza młodą wo-
kalistkę do kolejnych działań. Jak 
sama mówi, chce rozwijać się we 
własnym tempie, doceniając każ-
dy swój występ, nawet taki, kiedy 
brakuje wyróżnień. 

– Chcę systematycznie się roz-
wijać i jest to dla mnie ważniejsze 
niż zdobywanie kolejnych nagród. 
Cieszę się z każdego występu. 
Szczególnie miłe są dla mnie wy-
razy życzliwości bliskich oraz ser-
deczność ze strony nieznajomych 
osób, którym podoba się to, co ro-
bię. To rodzaj szczególnej energii, 
która daje mi siłę, by żyć w zgo-
dzie z samą sobą i dalej tworzyć 
– podkreśla Nadia. 

Stryków�|�Biblioteka�zaprasza�

Spotkanie z pasjonatem 
historii

Jutro, czyli 8 lutego, 
o godz. 17.00, w Gminnej Bi-
bliotece Publicznej w Strykowie 
odbędzie się spotkanie z głow-
nianinem Krzysztofem Laszkie-
wiczem – pasjonatem historii, 
autorem książki pt. „Jak odnala-
złem przywilej lokacyjny Łodzi”. 

Książka ukazała się we wrze-
śniu ubiegłego roku i opowiada 
o tym, jak jej autor odnalazł do-
kument z XV w., czyli najstar-
szy ukazujący historię Łodzi jako 
miasta. 

Po spotkaniu będzie możliwość 
zakupu książki. Wstęp wolny.  ljs

Głowno – Łódź |�Przegląd�Twórczości�Dojrzałej

Brąz dla chóru „Słoneczny Krąg”
Pozytywnie rozpoczął się rok dla artystów z głowieńskiego Chóru Seniora 
„Słoneczny Krąg”. Swoją aranżacją kolęd i pastorałek seniorzy zachwycili jurorów 
XV Wojewódzkiego Przeglądu Twórczości Dojrzałej „Przystanek 60+” w Łodzi, 
zdobywając w swojej kategorii trzecią nagrodę oraz bon o wartości 500 zł.

Konkurs artystyczny, w któ-
rym sukces odnieśli głownianie, 
organizowany był przez Łódzki 
Dom Kultury po raz piętnasty. 
Od wielu lat cieszy się on zainte-
resowaniem wśród seniorów z te-
renu całego województwa. Prze-
słuchania organizowane podczas 
tegorocznej edycji prowadzone 
były w ciągu dwóch dni, 24 i 25 
stycznia (czwartek i piątek), zaś 
sfi nalizowano je podczas uroczy-
stej gali, mającej miejsce drugie-
go dnia. W przeglądzie wzięło 
udział 12 zespołów śpiewaczych, 
8 chórów i 14 solistów, zaś łącz-
nie na scenach ŁDK-u zobaczyć 
można było wówczas ponad 400 
artystów.

– Konkurencja była dosyć duża, 
dlatego cieszymy się, że udało się 
nam zdobyć tę nagrodę. Jurorzy 
podkreślili, że walorem naszego 
wystąpienia był oryginalny reper-
tuar, a więc wykonanie utworów 
nieco mniej znanych oraz nieco-
dzienna ich aranżacja – zauważają 
Urszula Tosik oraz Alicja Karwa-
ta, członkinie chóru. 

Podczas piątkowego koncertu 
„Słoneczny Krąg” zaśpiewał łącz-
nie 3 utwory: kolędę „Przybieże-
li do Betlejem” wykonaną na trzy 
głosy oraz pastorałki „Szła kolę-
da” czy „Kiedy gwiazda nad sta-
jenką”. 

Przypomnijmy, że nagrodzo-
ny zespół seniorów działa przy 

głowieńskim oddziale Związ-
ku Nauczycielstwa Polskiego, 
zaś wspierany jest przez Stowa-
rzyszenie „Senior” w Głownie. 
Od lat występuje pod kierunkiem 
instruktora Mirosława Chaber-
skiego. 

W kwietniu br. muzyczna for-
macja będzie obchodzić dziesię-
ciolecie swojej działalności ar-
tystycznej. W tym czasie jego 
członkowie opracowali ok. stu 
utworów o różnorodnym charak-
terze. 

– Repertuar mamy zróżnico-
wany oscylujący pomiędzy tema-
tyką lekką i poważniejszą, dlate-
go możemy występować podczas 
wielu uroczystości. Śpiewamy 

głównie podczas miejskich kon-
certów czy wydarzeń związko-
wych, ale zdarzyło się nam już 
występować i na ślubach, i na po-
grzebach – podkreśla Jan Wie-
teska, występujący w roli niefor-
malnego rzecznika chóru.

Nasz rozmówca zauważa tak-
że, że wszyscy artyści są dumni 
z przyznanej nagrody, zaś wyróż-
nienie fi nansowe w postaci 500 
złotych wykorzystają na dalszy 
rozwój swojej działalności sce-
nicznej. 

– Trudno powiedzieć na co do-
kładnie przeznaczymy te środ-
ki, ale wiemy już, że będzie się to 
wiązało z możliwością rozwoju 
naszego chóru. Z pewnością wy-
korzystamy je pożytecznie – pod-
kreśla rzecznik.  aw

Członkowie chóru „Słoneczny Krąg” nie�ukrywali�radości�z�otrzymanej�nagrody.�
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Występ Nadii Tomczak�podczas�fi�nału�akcji�charytatywnej�aniołkowe�
granie�2019.�
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Jest�niezwykle�
utalentowana.�
od�samego�początku�
dało�się�zauważyć,�
że�drzemią�
w�niej�niesamowite�
zdolności�oraz�
możliwości.�
Ma�głos,�jak�dzwon!�
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Aktualności

Gmina Głowno�|�grupa�radnych�dopięła�swego:

Budżet uchwalony z poprawkami
dokończenie ze str. 6

 472.000 zł w dziale „Bez-
pieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa”, w tym 102 tys. 
zł na zabezpieczenie działalności 
operacyjno-technicznej jednostek 
OSP, 130 tys. na modernizacje 
świetlic, 90 tys. zł na wynagro-
dzenia dla kierowców i 100 tys. 
zł na zakup samochodu dla OSP  
w Boczkach Domaradzkich oraz 
20 tys. zł na dotacje dla Komendy 
Powiatowej PSP w Zgierzu;

 118 tys. zł zabezpieczono na 
rezerwy (w tym 78 tys. zł na rezer-
wy celowe i 40 tys. zł na ogólną).

Na działalność Gminnej Ko-
misji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych zaplanowano 18 
tys. zł, na utrzymanie ośrodka kul-
tury i gminnej biblioteki 160 tys. zł.

Inwestycje  
za blisko 2 miliony 
Na tegoroczne inwestycje za-

planowano ogółem 1.939.000 zł. 
Zgodnie z wolą rady, środki te 
będą wydatkowane na następują-
ce zadania: 

 remont polegający na wyko-
naniu nowej nakładki asfaltowej 
na drodze gminnej Władysławów 
Popowski – Mięsośnia (inwesty-
cja, przekładana z roku 2018, ma 
być w co najmniej 50% dofinan-
sowana ze środków rządowych)  
za 700 tys. zł;

 modernizację SUW w Bocz-
kach Domaradzkich za 250 tys. zł;

 zakup sprzętu audiowizu-
alnego dla Rady Gminy za 70 
tys. zł (sprzęt już zainstalowany  
w związku z obsługą sesji);

 modernizację bazy kompute-
rowej w urzędzie za 50 tys. zł;

 docieplenie stropu w no-
wej części szkoły w Mąkolicach  
za 100 tys. zł;

 budowę przydomowych 
oczyszczalni ścieków za 30 tys. zł; 

wymianę pieca CO w Zespo-
le Szkolno-Przedszkolnym w Lu-
biankowie za 30 tys. zł;

 zakup zbiornika gazowego 
dla Zespołu Szkolno-Przedszkol-
nego w Mąkolicach za 11 tys. zł 
(to zaplanowane wcześniej rozli-
czenie z dostawcą zbiornika, któ-
ry zamontowany został w 2017 r.); 

 wykonanie dokumentacji 
projektowej dróg: w obrębie Woli 
Zbrożkowej (działka nr 812) za 16 
tys. zł ; w obrębie Ziewanic za 16 
tys. zł; w obrębie Ostrołęki za 16 
tys. zł, w obrębie Woli Mąkolskiej 
za 8 tys. zł i za 17 tys. zł;

 utwardzenie dróg (bez asfal-
tu): w Lubiankowie za 75 tys. zł, 
w Jasionnej od Bogumina (750 m 
wraz z projektem) za 90 tys. zł; 

 modernizacja odwodnienia 
drogi w Karasicy za 30 tys. zł; 

 zakup samochodu specjalne-
go dla OSP w Boczkach Doma-
radzkich za 100 tys. zł; 

 modernizację strażnic OSP 
w: Ostrołęce (za 30 tys. zł), Woli 
Zbrożkowej (za 20 tys. zł), Lu-
biankowie (za 20 tys. zł), Ziewani-
cach (za 40 tys. zł) i Boczkach Do-
maradzkich (za 20 tys. zł); 

 udzielenie dofinansowania  
w kwocie 20 tys. zł Komendzie 
Powiatowej PSP w Zgierzu na za-
kup sprężarki do ładowania butli 
powietrznych;

 budowę placu zabaw w Glin-
niku za 20 tys. zł;

 rekreacyjne zagospodarowa-
nie terenu po starej szkole w Woli 
Mąkolskiej za 20 tys. zł;

 budowę oświetlenia LED na 
drogach gminnych w Ziewani-
cach (200 m od drogi powiatowej) 
za 50 tys. zł, Lubiankowie (220 m 
od drogi powiatowej) za 55 tys. zł  
i Woli Zbrożkowej (140 m od dro-
gi gminnej) za 35 tys. zł. 

W kontekście uchwalenia bu-
dżetu dopiero pod koniec stycz-
nia, wójt Marek Jóźwiak wyraził 
ubolewanie nad faktem, że gminie 
nie uda się w tym roku skorzystać 
z wojewódzkiego dofinansowa-
nia do budowy dróg dojazdowych 
do pól, ponieważ nabór wniosków 
trwał do 31 stycznia. Aby do niego 
przystąpić, wymagane było posia-
danie dokumentacji projektowej, 
czego gmina nie mogła zlecić, nie 
mając zaplanowanych konkret-
nych zadań i zagwarantowanych 
na nie środków w budżecie.  ewr

Głowno�|�koncert�Noworoczny�w�SP�nr�2

Zabrzmiały piosenki  
z niezapomnianych baśni

dokończenie ze str. 1 
Gościnnie w SP 2 wystąpiła 

uczennica SP 3 Łucja Witkowska 
– w piosence z „Pięknej i Bestii”.

Do wspólnego wykonania re-
frenu piosenki „In the jungle”  
z baśni „Król Lew” Ewa Kowal-
ska zachęciła publiczność, a ta 
spontanicznie włączyła się w po-
wtarzanie prostych słów. 

W finale tej części koncertu 
zabrzmiały jeszcze utwory z fil-
mu „Zwierzogród” oraz „Nie bój 
się chcieć” z serii „Walt Disney 
przedstawia”.

Żegnani gromkimi brawa-
mi młodzi chórzyści z „Dwójki” 
ustąpili na scenie miejsca nauczy-
cielom i pracownikom szkoły. Ten 
dorosły chór zorganizowała dy-
rektor Beata Pilarska i to ona wy-
brała repertuar na noworoczny 
koncert, sama również śpiewała. 

Muzykę na żywo zapewnił 
zawiązany niedawno w szko-
le zespół muzyczny w składzie: 
Malwina Pilarska – perkusja, Ar-
kadiusz Mirowski – bas, akor-
deon, instrumenty klawiszowe, 
gitara elektryczna (oboje to na-
uczyciele), Roman Wieluniecki 
– gitara elektryczna (tato uczen-
nicy SP 2, Neli) oraz Robert Jał-
kiewicz – skrzypce i instrumenty 
klawiszowe (przyjaciel szkoły). 
Zespół akompaniował chórowi,  
a także solistkom: Nadii Tomczak 
i Katarzynie Biegale (uczennice) 
oraz Marlenie Stań (nauczyciel-
ka). Nadia zaśpiewała piosenki pt. 
„Wariatka tańczy” i „Noel”, Ka-
sia – „Read All About It”, a obie 

w duecie wykonały jeszcze prze-
bój „All I want for Christmas”  
z repertuaru Mariah Carey. 

Inny wielki świąteczny przebój 
– „Merry Christmas Everyone” 
Shakina Stevensa, wzbogacony  
o elementy choreograficzne, 
wykonała nauczycielka Marle-
na Stań, która była też pomysło-
dawczynią i autorką scenografii  
na koncert, stworzonej z udziałem 
uczniów oraz innych nauczycieli.

Chór pracowników szkoły, zło-
żony z pań w identycznych gó-
ralskich chustach zarzuconych na 
czarne suknie, a także kilku pa-
nów, zaśpiewał ludową pastorałkę 
„Od serca do ucha”, współczesną 
kolędę „Tylko jedna jest taka noc”, 
by zakończyć muzyczna ucztę 
utworem „Gore gwiazda Jezuso-
wi” (z repertuaru Eneya).

Każdy utwór nagradzano okla-
skami, a cały koncert podsumo-
wano burzą braw. W gronie go-
ści koncertu zauważyliśmy m.in.: 
burmistrza Głowna Grzegorza Ja-
neczka, przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Głownie Grzegorza 
Szkupa, kilku radnych, dyrekto-
rów szkół i przedszkoli, kierow-
ników miejskich jednostek or-
ganizacyjnych i przedstawicieli 
stowarzyszeń. Najliczniejszą gru-
pę stanowiły oczywiście rodzi-
ny młodych artystów i pozostali 
uczniowie szkoły.

Radość śpiewania
Gdy umilkły brawa, prowadzą-

cy podziękowali artystom i spon-
sorom, a gości zaproszono na 

poczęstunek, mieliśmy okazję za-
mienić kilka słów z pomysłodaw-
czynią i reżyserką disneyowskiej 
części koncertu, opiekunką szkol-
nego chóru w SP 2 Ewą Kowal-
ską. Powiedziała nam, że do chóru 
należą uczniowie wszystkich klas, 
od I do VIII. Co roku noworocz-
ne koncerty mają inną tematykę, 
a wybór piosenek z bajek Disneya 
dzieci przyjęły z entuzjazmem. 

– Kończąc jeden projekt, ja już 
myślę o następnym, więc nawet 
już w poprzednim roku szkolnym 
rozpoczęliśmy pewne przygoto-
wania do Koncertu Noworoczne-
go, coś eliminując, coś dokładając. 
Pomysł rodzi się z wyprzedze-
niem, a nie tak spontanicznie, bo 
nie dalibyśmy rady się przygoto-
wać. W tym roku jest tylko jedna 
godzina tygodniowo chóru, dlate-
go musimy zaczynać dużo wcze-
śniej. Dziewczynki z klas II, III  
i IV wystąpiły w strojach dalma-
tyńczyków, które wykonały z po-
mocą rodziców. One dają naj-
więcej energii temu chórowi, są 
spontaniczne i tak kreatywne, że 

ja naprawdę nigdy nie wiem, co 
się wydarzy na scenie. Lubię chó-
ry bardzo żywe, kreatywne, nie-
stojące w miejscu i dlatego cie-
szę się, że one się ruszają, że się 
uśmiechają, choć pewnie gdy-
bym ja się nie ruszała, to one rów-
nież by się nie ruszały. Ten impuls 
musi iść ode mnie – usłyszeliśmy 
od Ewy Kowalskiej. 

Zapytana o tremę własną  
i uczennic, odpowiedziała, że ona 
sama zawsze doświadcza tremy, 
na szczęście tej motywującej. Na-
tomiast po dziewczynkach nie 
było widać stremowania – była za 
to spontaniczna radość z występu 
przed pełną widownią. 

Kilka drugoklasistek w strojach 
dalmatyńczyków potwierdziło  
w rozmowie z nami, że lubią 
śpiewać, a ich ulubioną piosenką  
z koncertowego repertuaru była ta 
z filmu „Zwierzogród”.  ewr

***
Więcej zdjęć i kilka frag-

mentów wideo z koncertu za-
mieszczamy na www.lowicza-
nin.info

101 dalmatyńczyków. Pomysłowe�przebrania�najmłodszych�chórzystek�
powstały�z�inicjatywy�dziewcząt�oraz�ich�rodziców.�
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Głowno�|�Jakość�powietrza

Już wiemy, że się trujemy
dokończenie ze str. 1

Nie kłamały też nasze „czujni-
ki indywidualne”, czyli oddycha-
jące dymem nosy i łzawiące oczy. 
Wietrzenie domostw było niepo-
lecane – mogło przynieść więcej 
szkody niż pożytku. W weekend, 
zwłaszcza w mgliste niedziel-
ne popołudnie, w całym Głownie 
oddychało się okropnie. Dopiero 
pogodowy przełom – intensyw-
ny opad śniegu w nocy z niedzieli 
na poniedziałek – przyniósł rady-
kalną poprawę jakości powietrza, 
którą mogliśmy cieszyć się do 
wtorku, oczywiście z wyjątkami, 
bo np. w poniedziałek 4 lutego 
poziom zanieczyszczeń w całym 
mieście wzrósł skokowo o godzi-
nie 21.00, jakby wtedy nastąpiła 
zwiększona emisja do atmosfe-
ry szkodliwych pochodnych spa-
lania... Najciemniejszy obraz da-
wał wtedy czujnik na Gimnazjum 
Miejskim: PM10 na poziomie 142 
µm/m3, czyli 285% dopuszczalne-
go limitu pyłów zawieszonych. 

jak się chronić?
Radny miejski, a zarazem pre-

zes klubu Głowno w Biegu Jakub 
Kowalski, w rozmowie z nami 
przyznał, że temat złej jakości po-
wietrza w Głownie był poruszany 
na forum klubu. Któryś z biegaczy 
pokonał 10 km w białej chustce 
zawiązanej na twarzy, by chronić 
drogi oddechowe przed zanie-
czyszczeniami. Po treningu chu-
sta była szara. W trosce o własne 
zdrowie kilku biegaczy zainwesto-
wało już w profesjonalne maski, 
chroniące przed wdychaniem py-

łów (to koszt kilkudziesięciu zło-
tych). Pan Jakub sam w masce nie 
biega, ale jeśli tylko może ćwi-
czyć w ciągu dnia, to wybiera te-
reny leśne. 

W mieście jako najgorsze 
pod względem jakości powie-
trza wskazuje obszary: między ul. 
Zwycięzców spod Monte Cassi-
no, św. Barbary a zakładem Mit-
Mar (dzielnica Osiny), ulice Za-
brzeźnieńską i Karasicką oraz ul. 
Swoboda i osiedle Cichorajka.  
W tych miejscach niekiedy widać, 
jak w wilgotne dni dym z komi-
nów utrzymuje się blisko ziemi, 
do wysokości 2-3 metrów i ni-
gdzie się nie rozwiewa. Biegacze 
kaszlą, łzawią im oczy, dlatego 
starają się unikać tych terenów. 

apel do sumień  
i kontrole
Mieszkańcy Głowna, któ-

rzy palą w piecach słabej jakości 
opałem, albo jeszcze gorzej – do-
mowymi śmieciami i odpadami 
poprodukcyjnymi, trują siebie, 
swoich bliskich i sąsiadów. 

Do ich sumień apeluje ogól-
nopolska kampania informacyjna 
„Kochasz dzieci – nie pal śmie-
ci”, realizowana w Głownie przez 
Fundację Ecorower. O akcji tej, 
obejmującej dystrybucję ulotek  
i plakatów nt. szkodliwości spa-
lania odpadów w piecach grzew-
czych, kilkakrotnie pisaliśmy już 
w „Wieściach”, podobnie jak  
i o kontrolach realizowanych 
przez Referat Ochrony Środowi-
ska Urzędu Miejskiego w Głow-
nie, które mają być kontynuowane 
do 29 marca.  ewr 

Głowno, Stryków, Dmosin�|�co�można�robić�w�ferie�

Domy kultury i biblioteki zapraszają
dokończenie ze str. 7
 22.02 – godz. 10.00-13.00  

– „O mądrej Królewnie i smoku 
ze Złotej Góry” – przedstawienie 
teatrzyku feryjnego, Bal karnawa-
łowy na zakończenie ferii z poczę-
stunkiem. 

Uczestnicy zajęć (dzieci od 
7 lat – rocznik 2012) proszeni są  
o zabieranie ze sobą drugiego 
śniadania, napoju w butelce, obu-
wia na zmianę oraz stroju ochron-
nego na zajęcia plastyczne. Orga-
nizatorzy zapewniają wszystkie 
potrzebne materiały. 

Wszystkie zajęcia odbywać się 
będą na sali widowiskowej, któ-
ra będzie otwierana o godz. 9.40. 
Wstęp wolny, ale codziennie 
przyjmowanych będzie nie więcej 
niż 40 osób, które pojawią się jako 
pierwsze. 

Ferie w Niesułkowie
W pierwszym tygodniu ferii 

specjalna ofertę przygotował Dom 
Kultury w Niesułkowie. Oto on: 

 11.02. – godz. 10.00-11.00  
– Fabryka Śniegu – teatr Trip; 

 12.02. – godz. 11.00-13.00  
– Sterownia – zabawa samochoda-
mi zdalnie sterowanymi, Zimowe 
Skarpeciaki – zajęcia plastyczne; 

 13.02. – godz. 11.00-13.00  
– Kuchcikowo – słodkie inspiracje 
na Walentynki;

 14.02 – godz. 11.00-13.00  
– Pilamaya – wariacje sznurkowe;

 15.02 – godz. 10.00-12.00  
– Karnawałowe Szaleństwo – ani-
macje i zabawy. 

Tutaj również obwiązuje obu-
wie na zmianę oraz ewentualne 
przyniesienie przez dzieci drugie-
go śniadania i napoju, a także oso-

bisty odbiór dzieci przez rodziców. 
Przed zajęciami trzeba będzie wy-
pełnić deklaracje uczestnictwa.

Ferie w Dmosinie 
Na pierwszy tydzień ferii dzie-

ci zapraszają do siebie również 
Gminna Biblioteka Publicz-
na oraz Świetlica Środowisko-
wa w Dmosinie. W poniedziałki  
i czwartki zajęcia odbywać się 
będą w godz. 10.30-13.30, a w po-
zostałe dni tygodnia od 9.00 do 
13.00. W programie: spotkania  
z bajką, zajęcia plastyczne oraz 
zabawy ruchowe. Miejscem zajęć 
będzie biblioteka. Jest też jeszcze 
kilka wolnych miejsc na odpłatny 
wyjazd do Term Uniejów, zapla-
nowany na sobotę, 16 lutego. Za-
pisy w bibliotece do 11 lutego.  

oprac. aw, ewr, ljs

Gm. Stryków�|�gospodarka�przestrzenna

Kolejne tereny pod inwestycje  
w Sosnowcu i Zelgoszczy

dokończenie ze str. 5

Większy wyłam w jednogło-
śnym odrzucaniu uwag spowodo-
wała prośba jednego z prywatnych 
właścicieli terenów w Zelgoszczy, 
o zmianę przeznaczenia części 

jego nieruchomości z zabudowy 
zagrodowej i rolnej na przemysło-
wą. Właściciel argumentował, że 
obecne przeznaczenie uniemożli-
wia mu prowadzenie działalności 
pozarolniczej, a działalność rol-
nicza jest ekonomicznie nieopła-

calna, bo jest to V i VI klasa gle-
by. Za odrzuceniem uwagi było 
8 radnych, a 6 wstrzymało się od 
głosu.

W uchwale określono również 
wysokość tzw. renty planistycz-
nej, czyli opłaty od wzrostu war-
tości nieruchomości związanej 
ze zmianą jej przeznaczenia. Dla 
terenów przemysłowych jest to 
12%, dla terenów zabudowy za-
grodowej – 8%, natomiast dla po-
zostałych – 0,01%.  ljs
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Lekkoatletyka�|�Mistrzostwa�Województwa�Łódzkiego

Srebro Koneckiej i wysoki wynik Wieteski
W weekend 2-3 lutego 
grupa lekkoatletów UKS 
Błyskawicy Domaniewice 
uczestniczyła w zawodach 
w Łodzi i Aleksandrowie 
Łódzkim w ramach 
Mistrzostw Województwa 
Łódzkiego U-16 lat 
oraz Ogólnopolskiego 
Mityngu w konkurencjach 
skocznościowych.

W sobotniej rywalizacji w hali 
RKS Łódź na podium znaleźli się 
Tomasz Wieteska oraz Wiktoria 
Konecka. 17-latek wygrał rywa-
lizację skoku w dal z wynikiem 
6,38 m, natomiast 15-latka zosta-
ła srebrną medalistką Mistrzostw 
Młodziczek, zajmując 2. miejsce 
z wynikiem 140 cm w konkur-
sie skoku wzwyż. Uczennica SP  
w Domaniewicach sprawiła tym 
samym miłą niespodziankę.

W konkursie skoku wzwyż 
rozegranym bez podziału na 
kategorie wiekowe w ramach 

Ogólnopolskiego Mityngu Lek-
koatletycznego 5. miejsce zaję-
ła 13-letnia Małgorzata Jakóbiec, 
uzyskując wynik 149 cm. Uczen-
nica SP w Bratoszewicach taką 
samą lokatę zajęła także w kon-
kursie skoku o tyczce, wyrównu-
jąc przy tym własny rekord życio-
wy 230 cm. 

Z kolei w biegu na 60 m przez 
płotki w ramach Mistrzostw Mło-
dzików wystartowała 15-letnia 
Paulina Pakuła, która choć nie 
awansowała do biegu finałowe-
go to jednak jej występ należy 
ocenić bardzo pozytywnie, gdyż 
z wynikiem 10,69 sek. ustanowiła 
swój rekord życiowy. Świetny wy-

stęp zanotowała również 13-letnia 
Michalina Leszkiewicz, która za-
debiutowała na dystansie 600 m. 
W gronie dużo starszych rywalek 
głownianka z wynikiem 1 min. 53 
sekundy i 74 setne zajęła ostatecz-
nie wysokie 4. miejsce, co było też 
najlepszym wynikiem w kategorii 
dzieci.

Dzień później, w niedzielę,  
3 lutego Tomasz Wieteska wziął 
udział w silnie obsadzonym kon-
kursie skoku w dal mężczyzn  
w Aleksandrowie Łódzkim. Do 
rywalizacji przystąpiło 26 skocz-
ków bez podziału na kategorie 
wiekowe. Wieteska uplasował się 
na niezłym 5. miejscu, ale uzy-

skał świetny rezultat 6,83 m, po-
twierdzający jego przynależność 
do czołówki krajowej w katego-
rii wiekowej U-20 w tej konku-
rencji. W konkursie tym zwycię-
żył Młodzieżowy Mistrz Polski 
20-letni Mateusz Różański z KU 
AZS PWSZ Tarnów z najlepszym 
w tym roku wynikiem w Polsce 
– 7,79 m, przed 19-letnim Domi-
nikiem Mieczkowskim z Narew 
Kurpiewski Łomża, który uzy-
skał najlepszy w tym roku wynik 
w Polsce w kategorii wiekowej do 
lat 20 – 7,38 m i wielokrotnym 
medalistą MP 25-letnim Sławo-
mirem Glapińskim z AZS– Łódź 
7,04 m. Poziom imprezy był więc 
bardzo wysoki.

Wieteska w Łowiczu poprawił 
tym samym aż o 32 cm własny 
halowy rekord Ziemi Łowickiej w 
tej konkurencji, jak też własny re-
kord Ziemi Łowickiej z otwartego 
stadionu, który do tej pory wyno-
sił 6,67 m. Uczeń II LO z Łowi-
cza w najbliższy weekend pojawi 
się toruńskiej Arenie, gdzie będzie 
jedynym reprezentantem powia-
tu łowickiego podczas Halowych 
Mistrzostw Polski do lat 18 i 20.

– Starty wszystkich lekkoatle-
tów okazały się być udane. Tro-
chę szkoda tylko, że z różnych 
przyczyn na zbliżających się Ha-
lowych MP wystartuje tylko je-
den zawodnik. Myślę, że to jednak 
przejściowy problem i w sezonie 
letnim wszystko ulegnie zmia-
nie. – powiedział na koniec trener 
UKS Błyskawicy Domaniewice 
Mieczysław Szymajda.  wp

Zawodniczka Błyskawicy Wiktoria Konecka (2. miejsce)�osiągnęła�życiowy�wynik�podczas�Mistrzostw�Woj.�Łódzkiego�w�skoku�wzwyż.

Lekkoatleci�z�klubu�
UkS�Błyskawica�
Domaniewice�
wystartowali�w�dwóch�
imprezach�w�dwóch�
różnych�miastach.

Piłka nożna�|�Sparingi

Kolejne zwycięstwo piłkarzy Stali
Piłkarze z Głowna 
wygrali kolejny mecz 
sparingowy w ramach 
zimowego okresu 
przygotowawczego  
do rozgrywek Łódzkiej 
Klasy Okręgowej.

Pod koniec stycznia klub ofi-
cjalnie poinformował, że nowym 
szkoleniowcem Stali po Śp. To-
maszu Szcześniaku zostanie Prze-
mysław Gibała, a jego asystentem 
będzie jego brat Adam. W prze-
szłości głowieński klub prowa-
dziła już dwójka trenerów, kiedy 
to walczącego z chorobą trene-
ra Szcześniaka zastępował duet 
Przemysław Gibała – Adrian 
Tomczyk.

Pod wodzą nowego szkole-
niowca Stal wygrała drugi spa-
ring. W sobotę, 2 lutego piłkarze 
Głowna zmierzyli się w Łodzi 
z SMS-em. Po pewnym zwy-
cięstwie nad Sokołem II Alek-
sandrów Łódzki 4:1, tym razem 
po zaciętej grze głownianie wy-
grali 2:1, a obie bramki zdobył  
w drugiej połowie Eryk Lebioda. 

Oprócz wyniku bardzo cieszyła 
trenera także wysoka frekwencja 
oraz zaangażowanie w pierwszej 
drużynie dwóch juniorów z rocz-
nika 2003 Kuby Będora oraz Pa-
tryka Tulińskiego. Ponadto bardzo 
dobrą informacją był także powrót 
po kontuzji złamanej ręki bramka-
rza Dariusza Rogalińskiego.

Głownianie mają przed sobą 
okres intensywnych treningów. 
Trenerzy Przemysław i Adam 

Gibała będą starać się jak najle-
piej wyszykować zespół do rundy 
wiosennej V ligi. 

Kolejny sparing piłkarze Stali 
rozegrają w połowie lutego prze-
ciwko dobremu znajomemu, V-li-
gowcowi Startowi Brzeziny.  wp

Wyniki sparingów:�
 Pelikan Łowicz – Górnik Konin 
2:1
 Sokół Aleksandrów Łódzki – 
KS Sand Bus Kutno 2:2
 ŁKS II Łódź – Boruta Zgierz 3:0
�RTS Widzew II Łódź – GKS Or-
kan Buczek 4:4
�Lechia Tomaszów Mazowiecki 
– Pogoń Zduńska Wola 1:1
� Pogoń Siedlce – Unia Skier-
niewice 4:2
�Andrespolia Wiśniowa Góra – 
UKS SMS Łódź 1:0.

Siatkówka�|�9.�kolejka�XX�SaM�Łowicz

Decydujące rozstrzygnięcia SAM
Po rozegraniu fazy 
zasadniczej nastąpił 
podział na grupy w 
Siatkarskich Amatorskich 
Mistrzostwach Łowicza. 
Niestety o czołowe lokaty 
nie powalczą głownianie 
z Mnichów z Południa.

W Grupie A o miejsca 1-4 za-
grają: ŁAGS-Awanturnik Łowicz, 
LKS Retki oraz dwie drużyny 
UKS Korabki Łowicz. Grupę B, 
gdzie drużyny powalczą o miejsca 
5-8 tworzą natomiast Dora Digital 
Łowicz, OSP Seligów, I LO Ło-
wicz i siatkarze Mnichów z Połu-
dnia Głowno.

Do końca sezonu XX edycji 
SAM Łowicz pozostały trzy ko-
lejki. Zespoły podzielono na dwie 
grupy z uwzględnieniem tylko 
wyników spotkań między zainte-
resowanymi drużynami. 

Głownianie mają przed sobą 
trzy spotkania, ale są w uprzywi-
lejowanej pozycji, bowiem już na 
starcie mają komplet 9 pkt. za trzy 
zwycięstwa z fazy zasadniczej. 

Pierwszym rywalem Mnichów 
był OSP Seligów, a o wyniku tego 
pojedynku i całej 9. kolejki poin-
formujemy w kolejnym wydaniu 
Wieści. 

Na szczycie największa walka 
toczyć się będzie pomiędzy nie-
pokonanym dotąd ŁAGS-Awan-
turnik Łowicz i LKS-em Retki. 
 wp

 9. kolejka Grupy A o miejsca 
1-4: ŁagS-awanturnik� Łowicz� –�
UkS�korabka�ii�Łowicz,�LkS�Retki�
–�UkS�korabka�i�Łowicz.

Tabela:
1.�ŁagS-awanturnik�Łowicz� 3� 9� 9-1

2.�LkS�Retki� 3� 6� 6-4

3.�UkS�korabka�i�Łowicz� 3� 3� 5-6

4.�UkS�korabka�ii�Łowicz� 3� 0� 0-9

 Następna, 10. kolejka Grupy 
A�odbędzie�się�w�piątek,�8�lutego:�
UkS�korabka�ii�Łowicz�–�UkS�ko-
rabka� i� Łowicz,� ŁagS-awanturnik�
Łowicz�–�LkS�Retki.
 9. kolejka Grupy B o miejsca 
5-8: i� Liceum� ogólnokształcą-
ce� Łowicz� –� Dora� Digital� Łowicz,�
Mnichy�z�Południa�głowno�–�oSP�
Seligów.

1. Mnichy z Poł. Głowno 3 9 9-1

2.�i�Lo�Łowicz� 3� 6� 7-4

3.�Dora�Digital�Łowicz� 3� 3� 4-6

4.�oSP�Seligów� 3� 0� 0-9

 Następna, 10. kolejka Grupy 
B odbędzie�się�w�piątek,�8�lutego:�
Mnichy�z�Południa�głowno�–�i�Lo�
Łowicz,�oSP�Seligów�–�Dora�Digi-
tal�Łowicz.

Piłkarze Stali Głowno (żółto-niebieskie stroje)�będą�celować�w�poprawę�swojej�pozycji�wiosną�w�V�lidze.
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Siatkarze Mnichów z Południa Głowno�będą�walczyć�o�miejsca�5-8��
w�SaM�Łowicz,�choć�liczyli�na�znacznie�więcej,

głowieńscy�siatkarze�
nieznacznie�przegrali�
walkę�o�awans��
do�grupy�a�i�prawo�
gry�o�medale�XX�edycji�
SaM�Łowicz.
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Futsal�|�13.�i�14.�kolejka�kia�open�i�Ligi�ŁoLif

Fantazja zostaje w najwyższej lidze
Głowieńscy piłkarze 
halowi utrzymali się  
w KIA Open I Łowickiej 
Lidze Futsalu.

W miniony weekend 2-3 lutego 
w Łowiczu rozegrano dwie ostat-
nie kolejki na najwyższym szcze-
blu ŁoLiF. Głownianie z Fantazji 
nie wybiegli na parkiet ani razu,  
a i tak zdołali utrzymać się w I Li-
dze. 

W 13. kolejce zespół Głow-
na miał zmierzyć się z Drużyną 
KIA Łowicz, która była już pew-
na utrzymania. Łowiccy piłkarze 
oddali walkowera, co oznaczało,  

że Fantazja mogła już być spokoj-
na o swój byt. 

W ostatniej kolejce z kolei to 
głownianie nie przystąpili do li-
gowego pojedynku z Kancela-
rią Bosz Centrum Bełchów. Nie 
zmieniło to jednak nic w kontek-
ście ostatecznych rozstrzygnieć, 
bowiem bełchowscy zawodnicy 
już wcześniej zostali zdegradowa-
ni. Z rozgrywkami pożegnał się 
także PP Chruślin.

W Grupie Mistrzowskiej  
1. miejsce już wcześniej zapew-
nił sobie zespół Ogrodowa SMS 
Dąbkowice. Walka toczyła się  
za to o wicemistrzostwo. Bliscy 
tego sukcesu byli Chińczycy z Ło-
wicza, ale w pojedynku z Renix 
Da Grasso Łowicz nie utrzymali 
prowadzenia 2:0 i 3:2, tracąc do-
datkowo gola i remis na 14 sekund 
przed końcem. 

Ostatecznie srebro zdobyli gra-
cze Novum Pędzących Imadeł 
Łowicz, a brąz wywalczył wspo-
mniany łowicki Renix Da Grasso. 
 wp

 13. kolejka Grupy Mistrzow-
skiej: Novum� Pędzące� imadła� Ło-
wicz� –� chińska� Haczykowscy� Su-

biekt� Łowicz� 2:4,� Renix� Da� grasso�
Łowicz�–�Bo-Dach�grudze�4:3,�ogro-
dowa�SMS�Dąbkowice�–�pauza.

 14. kolejka Grupy Mistrzowskiej: 
chińska� Haczykowscy� Subiekt� Ło-
wicz�–�Renix�Da�grasso�Łowicz�4:5,�

Bo-Dach�grudze�–�ogrodowa�SMS�
Dąbkowice� 2:8,� Novum� Pędzące�
imadła�Łowicz�–�pauza.

1.�ogrodowa�SMS�Dąbkowice� 13� 23� 51-20

2.�Pędzące�imadła�Łowicz� 13� 16� 40-28

3.�Renix�Da�grasso�Łowicz� 13� 15� 46-36

4.�chińska�Subiekt�Łowicz� 13� 14� 65-55

5.�Bo-Dach�grudze� 13� 8� 39-56

 13. kolejka Grupy Spadkowej:�
fantazja� głowno� –� Drużyna� kia�
Łowicz�5:0�(wo),�PP�chruślin�–�Blo-
kersi� Reklama� frog� Łowicz� 2:5,�
kancelaria�Bosz�centrum�Bełchów�
–�pauza.

 14. kolejka Grupy Spadkowej:�
kancelaria�Bosz�centrum�Bełchów�
–�fantazja�głowno�5:0�(wo),�Druży-
na� kia� Łowicz� –� PP� chruślin� 7:6,�
Blokersi�Łowicz�–�pauza.

Tabela:
1.�Drużyna�kia�Łowicz� 13� 14� 39-42

2.�Blokersi�frog�Łowicz� 13� 13� 46-45

3. Fantazja Głowno 13 11 45-51

4.�kancelaria�Bosz�Bełchów� 13� 8� 45-62

5.�PP�chruślin� 13� 3� 35-56

 Klasyfikacja strzelców:
1.�igor�Sobalczyk� chińska� 23

2.�Damian�gendek� Bosz� 19

3.�Rafał�Bogus� Blokersi� 18

4.�kamil�Bartosiewicz� chińska� 17

5.�Michał�Warda� chruślin� 16

6.�Radosław�kuciński� Drużyna�kia� 14

7.�Michał�fabijański� Novum�� 12

8.�Hubert�Matyjas� Bosz� 12

9. Antoni Waśkiewicz Fantazja 11

����Michał�Redzisz� Bo-Dach� 11

����Bartłomiej�Tkacz� Renix� 11

Piłkarz Fantazji Głowno Damian Mospinek (przy piłce)�był�jednym�z�autorów�pozostania�głowieńskiej�
drużyny�w�kia�open�i�Lidze�ŁoLif.

głownianie�nie�grali�
konsekwentnie,�
choć�zdarzały�im�się�
momenty�niezwykłe,�
które�dały�fantazji�
utrzymanie.

Koszykówka�|�11.�kolejka�WLk�U-16�k

TK Basket stracił szanse na podium
Strykowskie kadetki 
przegrały jedno  
z ważniejszych starć  
w obecnych rozgrywkach.

TK BaSKeT STRyKów 63 
(10,�22,�12,�19)
pRO-BaSKeT KuTNO 84 
(20,�21,�29,�14)

Stryków:�i.�Nalberczyńska�–�4�pkt.,�
J.� Dąbrowska� –� 5� pkt.,� Z.� Szrem-
ska� –� 4� pkt.,� k.� żygadło� –� 7� pkt.,��
a.�kowalska�–�11�pkt.,�Z.�Lipińska�–�9�
pkt.,�o.�Trzmielak�–�6�pkt.,�M.�gosz-
czyńska�–�3�pkt.,�o.�kot�–�14�pkt.

Koszykarki ze Strykowa  
pod wodzą trenera Bartłomie-
ja Szczepaniaka w sobotę, 2 lu-
tego podejmowały u siebie KKS 
Pro-Basket Kutno. W sali Szkoły 
Podstawowej w Dąbrówce Dużej 
ważyły się losy ligowego podium. 
Niestety gospodynie uległy trze-
ciemu w tabeli KKS Pro-Basket 
Kutno i straciły szanse na medal 
Wojewódzkiej Ligi Koszykówki 
do lat 16 dziewcząt.

TK Basket źle zaczął sobotni 
pojedynek i już na starcie miał 10 
pkt. stratę. Druga kwarta była zde-
cydowanie lepsza, ale wciąż go-
ście mogli czuć się dość pewnie. 
Gospodynie grały zespołowo, ale 
brakowało im skuteczności i mia-
ły zbyt częste przestoje w grze. 
W trzeciej odsłonie zespół Kutna 
znów odjechał i losy spotkania zo-
stały praktycznie rozstrzygnięte. 
Mimo ambitnej postawy kadetki 
Strykowa przegrały ostatecznie 
63:84, ponosząc tym samym siód-
mą porażkę w sezonie.

Podopieczne trenera Bartłomie-
ja Szczepaniaka straciły szanse na 
3. miejsce w tabeli. TK Basket 
może jeszcze teoretycznie wy-
przedzić czwarty ŁKS KK RMed 
Łódź, ale będzie o to bardzo trud-
no. Na czele tabeli jest PTK Li-
ceum Sportowe Pabianice, który 
w dotychczasowych spotkaniach 
poniósł tylko dwie porażki. Wy-
przedzić go może Widzew Łódź 
czy też Pro-Basket Kutno, które 
mają mecze zaległe do rozegrania.

Kadetki ze Strykowa w następ-
nej kolejce w sobotę, 23 lutego  

o godz. 16.30 podejmą na wyjeź-
dzie właśnie łódzki zespół.  wp

 11. kolejka:�Tk�Basket�Stryków�–�
kkS�Pro-Basket�kutno�63:84,�UkS�
Basket� aleksandrów� Łódzki� –� Wi-
dzew�Łódź�36:134,�ŁkS�koszyków-
ka� kobiet� RMed� Łódź� –� PTk� Lo�
Nowoczesna� Edukacja� Pabianice�
76:33,� PTk� Liceum� Sportowe� Pa-
bianice�–�MUkS�Bełchatów�82:30.

1.�PTk�LS�Pabianice� 12� 21� 887:584

2.�Widzew�Łódź� 11� 20� 901:577

3.�kkS�Pro-Basket�kutno� 10� 19� 816:535

4.�ŁkS�kk�Łódź� 11� 18� 753:645

5. TK Basket Stryków 11 15 610:717

6.�MUkS�Bełchatów� 11� 14� 598:766

7.�PTk�Lo�NE�Pabianice� 11� 13� 475:746

8.�Basket�aleksandrów� 11� 12� 512:982

 Następna, 12. kolejka� odbę-
dzie� się� w� dniach� 23-27� lutego:�
kkS�Pro-Basket�kutno�–�UkS�Ba-
sket�aleksandrów�Łódzki,�Widzew�
Łódź�–�PTk�Liceum�Sportowe�Pa-
bianice,� ŁkS� koszykówka� kobiet�
Łódź�–�Tk�Basket�Stryków,�MUkS�
Bełchatów�–�PTk�Lo�Nowoczesna�
Edukacja�Pabianice.

Tenis stołowy�|�1.�kolejka�ii�Rundy�i�ŁLTSaiW

Porażka LUKS Koźle 
w drugiej rundzie
Tenisiści stołowi z Koźla w inauguracyjnej  
kolejce II Rundy I Łódzkiej Ligi Tenisa Stołowego 
Amatorów i Weteranów łatwo oddali pola 
graczom z  Justynowa.

luKS KOźle  3
juSpORT I juSTyNów  7

Punkty dla Koźla:� karol� Szcze-
śniak� –� 1� pkt.,� Tomasz� Wieteska�
–� 1� pkt.� oraz� debel� Szcześniak/
Wieteska�–�1�pkt.

Pojedynki w meczu LUKS Koźle 
– Jusport I Justynów� przedsta-
wiały�się�następująco:�1.)�kilanow-
ski� –� kunce� 0:3,� 2.)� Szcześniak�
–�Zimny�3:0,�3.)�Wieteska�–�Trzcin-
ka� 0:3,� 4.)� Wieteska/Szcześniak�
–� kunce/Zimny� 3:0,� 5.)� Szcze-

śniak�–�kunce�0:3,�6.)�kilanowski�–�
Trzcinka�1:3,�7.)�Wieteska�–�Zimny�
3:0,�8.)�Szcześniak�–�Trzcinka�0:3,�
9.)�Wieteska�–�kunce�1:3,�10.)�kila-
nowski�–�Zimny�2:3.

W czwartek, 31 stycznia w sali 
Szkoły Podstawowej w Koźlu go-
spodarze podejmowali Jusport I. 
Goście nie mieli większych pro-
blemów z pokonaniem LUKS-u 
i zasłużenie wygrali 7:3. Punkty 
dla gospodarzy wywalczyli Ka-
rol Szcześniak, Tomasz Wieteska 
i debel w wykonaniu obu panów. 

Zawiódł tym razem Maciej Ki-
lanowski, który przegrał wszyst-
kie trzy indywidualne pojedynki. 
W 2. kolejce rundy rewanżowej 
LUKS Koźle zmierzy się z Alex 
Team Łódź.  wp

 1. kolejka:�WHSZ�–�UM�ii�Łódź�
(przełożony),� Jusport� ii� Justynów�
–� Jagiellonia� Tuszyn� 5:5,� LUkS�
koźle�–�Jusport�i�Justynów�3:7,�Ro-
baczekzoo.pl� –� MkS� Rzgów� 6:4,�
Pałac�Młodzieży�i�–�falco�3:7,�Ener-
gy-Pako�–�alex�Team�5:5,�gemlak�
–�PgE�Dystrybucja�8:2.

1.�gemlak� 1� 3� 8-2

2.�falco� 1� 3� 7-3

3.�Jusport�i�Justynów� 1� 3� 7-3

4.�Robaczekzoo.pl� 1� 3� 6-4

5.�Energy-Pako� 1� 1� 5-5

6.�alex�Team� 1� 1� 5-5

7.�Jusport�ii�Justynów� 1� 1� 5-5

8.�Jagiellonia�Tuszyn� 1� 1� 5-5

9.�WHSZ�Wiśniowa�góra� 0� 0� 0-0

10.�UMed�ii�Łódź� 0� 0� 0-0

11.�MkS�Rzgów� 1� 0� 4-6

12. LUKS Koźle 1 0 3-7

13.�Pałac�Młodzieży�i� 1� 0� 3-7

14.�PgE�Dystrybucja� 1� 0� 2-8

 2. kolejka, 4-24 lutego:�Jagiel-
lonia� Tuszyn� –� Pałac� Młodzieży�
i,� MkS� Rzgów� –� WHSZ� Wiśniowa�
góra,�Jusport�i�Justynów�–�Jusport�
ii�Justynów,�Uniwersytet�Medyczny�
ii�w�Łodzi�–�gemlak,�falco�Wiśnio-
wa� góra� –� Robaczekzoo.pl,� PgE�
Dystrybucja� –� Energy-Pako,� alex�
Team�–�LUkS�koźle.

Tenisiści stołowi LUKS Koźle Karol Szcześniak (z lewej) i Tomasz 
Wieteska wygrali�pojedynek�deblowy�z�graczami�Jusport�i�Justynów.

Runda�rewanżowa�
rozpoczęła�się��
pod�koniec�stycznia.�
LUkS�koźle�rozegra�
kolejne�spotkania�
i�powalczy�o�środek�
stawki.

Koszykarki TK Basket Stryków (żółte stroje)�plasują�się�w�środku�stawki�Wojewódzkiej�Ligi�do�lat�16�i�raczej�
nie�poprawią�już�swojej�pozycji.
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Piłka nożna�|�iV�Turniej�Halowy�o�Puchar�Prezesa�firmy�Lumileds

Młodzi piłkarze Stali Głowno 
wysoko w Pabianicach
Podopieczni trenera 
Adriana Tomczyka 
zajęli 2. miejsce 
w IV Turnieju Halowej 
Piłki Nożnej  
o Puchar Prezesa  
Firmy Lumileds.

W imprezie udział wzięło 
10 zespołów podzielonych na 
dwie grupy: gospodarze Włók-
niarz Pabianice Zieloni i Niebie-
scy, GKS Ksawerów, LZS Justy-
nów, Łódzka Akademia Futbolu, 
AKS SMS Łódź, MKS Zduń-
ska Wola, Błękitni Dmosin, Stal 
Głowno i KS PSV Łódź. Głow-
nianie spisali się świetnie i zajęli 
wysokie 2. miejsce. 

W rundzie grupowej ósem-
ka wybrańców trenera Adriana 
Tomczyka odniosła 3 zwycięstwa  
i 1 porażkę, co dało awans do 
półfinałów. W strefie medalowej 
młodzi głownianie zmierzyli się 
najpierw z MKS Zduńską Wolą  
i po zwycięstwie 2:0 Stal zamel-
dowała się w finale.

W walce o złoto zespół Głowna 
przegrał jednak z GKS Ksawerów, 
z którym także wcześniej w gru-
pie poniósł jedyną porażkę.

Głownianie zajęli zatem 
2. miejsce w świetnie zorgani-
zowanym turnieju. Stal zgarnęła 
wiele wyróżnień. Rodzice zawod-
ników z Głowna zostali wybra-
ni najlepiej dopingującą ekipą, 
za co otrzymali smaczny upomi-
nek. Ponadto najlepszym zawod-
nikiem turnieju, czyli MVP został 
Marcel Kotus. 

Gospodarze świetnie wywią-
zali się z roli organizatora i nagro-
dzili głownian nagrodami, dzięki 
czemu młodzi piłkarze wrócili do 
domów nie tylko zmęczeni ciężką 
rywalizacją, ale także szczęśliwi. 

W składzie Stali rocznika 
2008/2009 wystąpili: Kacper 
Okrasa, Damian Janicki, Cyprian 
Krakowiak, Dawid Dąbrowski, 
Igor Romanowicz, Kasjan Brosz-
ko, Kacper Szczerbiak, Marcel 
Kotus, trener Adrian Tomczyk 

i kierownik drużyny Agnieszka 
Dąbrowska.  wp

Wyniki grupowe:�
 AKS SMS Łódź – Stal Głowno 
1:2;� br.� dla� Stali:� kacper� Szczer-
biak,�Marcel�kotus;
 GKS Ksawerów – Stal Głowno 
2:0

 Błękitni Dmosin – Stal Głowno 
0:1; br.:�igor�Romanowicz
� Włókniarz Pabianice – Stal 
Głowno 1:3; br.� dla� Stali:� Marcel�
kotus,�kasjan�Broszko,�igor�Roma-
nowicz;
 Półfinał:� Stal Głowno – MKS 
Zduńska Wola 2:0; br.:� Marcel�
kotus,�cyprian�krakowiak.
 Finał:� GKS Ksawerów – Stal 
Głowno 5:0.

 Klasyfikacja końcowa:
1.�gkS�ksawerów

2. Stal Głowno

3.�MkS�Zduńska�Wola

4.�kS�PSV�Łódź

5.�akS�SMS�Łódź

6.�Łaf�Łódź

7. Błękitni Dmosin

8.�LZS�Justynów

9.�Włókniarz�Pabianice�i

10.�Włókniarz�Pabianice�ii

Drużyna Stali Głowno rocznika 2008/2009 zajęła 2. miejsce po bardzo dobrej grze.�W�całym�Turnieju�
lepsza�od�głownian�okazała�się�jedynie�drużyna�z�ksawerowa.

Marcel Kotus został najlepszym�
graczem�Turnieju�w�Pabianicach.

W�całym�turnieju�
Stal�przegrała�jedynie�
dwa�spotkania�
z�tą�samą�drużyną.�
Na�zwycięstwo�
zasłużył�ksawerów.

Koszykówka�|�6.�kolejka�WLk�U-12�M

Drugie zwycięstwo 
żaków GTK Głowno
Głowieńscy koszykarze 
zespołu GTK  
do lat 12 odnieśli drugie 
ligowe zwycięstwo, 
wygrywając wyrównany 
pojedynek z MKS 
Ósemką AZS PWSZ 
Skierniewice.

Podopieczni trenera Rafała 
Szulca podejmowali rywala w so-
botę, 2 lutego w Hali Sportowo-
-Widowiskowej przy ul. Andersa 
37 w Głownie. Młodzi głownianie 
wykazali się niezwykłym charak-
terem, bowiem od początku mu-
sieli odrabiać spore straty. 

W pierwszej kwarcie Ósemka 
zepchnęła gospodarzy do defen-
sywy i wyszła na 9 pkt. prowa-
dzenie. Później jednak gospoda-
rze rzucili się do odrabiania strat 
i jeszcze przed przerwą na tabli-
cy wyników mieliśmy 18:20 dla 
gości.

W kolejnej odsłonie GTK 
poszło za ciosem i dzięki ze-
społowej grze po raz pierwszy 
objęło prowadzenie 30:25. Koń-
cówka spotkania była dość nerwowa,  
ale szczęśliwa dla koszykarzy 
Głowna, którzy wygrali ostatecz-
nie z niewielką przewagą 4 pkt. 
Świetne zawody rozegrał Adam 
Kołodziejczyk, który zdobył bli-
sko połowę punktów dla swojej 
drużyny.

W następnej kolejce podopiecz-
ni trenera Rafała Szulca będą po-
dejmować dwóch rywali. Gospo-
darzem dwumeczu będzie UMKS 
Piotrcovia Piotrków Trybunalski, 
a oprócz spotkania z tym rywalem 
GTK zagra także z liderem ŁKS 
MiniLigą Szkołą Gortata z Łodzi. 

Oba mecze zaplanowano na sobo-
tę, 2 marca.  wp

 GTK Głowno – MKS ósemka 
AZS PWSZ Skierniewice 37:33�
(8:17,�10:3,�12:5,�7:8)

GTK:� J.� Sęczkowski,� a.� koło-
dziejczyk� –� 17� pkt.,� M.� Małek,� a.�
Malinowski� –� 6� pkt.,� M.� kotecki,��
k.�Słomowski�–�2�pkt.,�W.�Piszczyń-
ski� –� 6� pkt.,� J.� Pawlata� –� 2� pkt.,��
W.�Seferyński�–�4�pkt.,�a.�grzegorz,�
M.�Janicki.

 6. kolejka:�gTk�głowno�–�MkS�
ósemka� aZS� PWSZ� Skierniewice�
37:33,� UMkS� księżak� Łowicz� –�
aZS� PWSZ� ósemka� Skierniewice�
32:63,�aZS� PWSZ� ósemka�Skier-
niewice� –� UMkS� Piotrcovia� Piotr-
ków� Trybunalski� 102:51,� UMkS�
Piotrcovia� Piotrków� Trybunalski� –�
UMkS�księżak�Łowicz�37:81.

1.�ŁkS�ML�Sg�Łódź� 4� 8� 251:48

2.�aZS�ósemka�Skierniewice�4� 8� 252:100

3.�UMkS�księżak�Łowicz� 4� 6� 182:199

4. GTK Głowno 3 5 74:100

5.�Piotrcovia�Piotrków�Tryb.� 3� 4� 151:196

6.�kkS�Pro-Basket�kutno� 4� 3� 61:101

7.�MkS�ósemka�Skierniewice�3� 3� 75:150

8.�UkkS�Radomsko� 3� 3� 21:173

 Następna, 7. kolejka�odbędzie�
się�w�sobotę,�2�marca:�aZS�PWSZ�
ósemka�Skierniewice�–�UkkS�Ra-
domsko,�UkkS�Radomsko�–�MkS�
ósemka�aZS�PWSZ�Skierniewice,�
MkS�ósemka�aZS�PWSZ�Skiernie-
wice� –� aZS� PWSZ� Skierniewice,�
UMkS� Piotrcovia� Piotrków� Trybu-
nalski�–�gTk�głowno,�gTk�głow-
no�–�ŁkS�MiniLiga�Szkoła�gortata�
Łódź,�ŁkS�MiniLiga�Szkoła�gortata�
Łódź�–�UMkS�Piotrcovia�Piotrków�
Trybunalski,�UMkS�księżak�Łowicz�
–�kkS�Pro-Basket�kutno.

Koszykówka�|�2.�kolejka�WLk�U-16�M

Kadeci GTK polegli
Głowieńscy koszykarze 
wysoko przegrali  
z renomowanym  
ŁKS Szkołą Gortata 
z Łodzi w walce 
o miejsca 7-10 Ligi 
Wojewódzkiej.

 ŁKS Szkoła Gortata II Łódź 
– GTK Głowno 129:42� (28:14,�
26:14,�36:5,�39:9)
GTK:�k.�Śmiałek�–�3�pkt.,�B.�Biał-
czak�–�2�pkt.,�B.�Matyjasik�–�8�pkt.,�
J.�Bogus�–�2�pkt.,�M.�Wołowiec�–�3�
pkt.,�k.�góralski,�D.�Sukiennik�–�8�
pkt.,�a.�Mikołajczyk�–�2�pkt.,�J.�Sta-
szewski,�D.�kaczmarek,�D.�Skalski�
–�14�pkt.

W niedzielę, 3 lutego pod-
opieczni trenera Rafała Szulca 
udali się do Łodzi, gdzie czekał 
ich pojedynek z prowadzącym  
w tabeli gr. B ŁKS Szkołą Gor-
tata II. W walce o miejsca 7-10  
w Wojewódzkiej Lidze Koszy-
kówki do lat 16 chłopców głow-
nianie wysoko przegrali z łodzia-
nami 42 do 129.

W pierwszej połowie goście 
prezentowali przyzwoity poziom. 
Bardziej doświadczeni i zgrani ry-
wale mieli nieco problemów z po-
wstrzymywaniem zespołowej gry 
GTK, a szczególnie jego lidera 
Doriana Skalskiego. Druga odsło-
na wyglądała niestety słabo w wy-

konaniu koszykarzy Głowna. Go-
ście zatracili skuteczność, a być 
może opadli z sił w walce z trud-
nym przeciwnikiem. ŁKS zaczął 
seryjnie punktować i osiągnął peł-
ną dominację na parkiecie. Osta-
tecznie łodzianie wygrali z ponad 
80 pkt. przewagą.

Kadeci GTK zajmują 3. miej-
sce w tabeli po dwóch rozegra-
nych spotkaniach II Rundy WLK 
U-16. Liderem tabeli jest ŁKS 
Szkoła Gortata II z Łodzi, któ-
ry po czterech kolejkach ma na 
swoim koncie komplet zdobytych 
punktów.

W kolejnym spotkaniu, w nie-
dzielę, 10 lutego, o godz. 10.45 
głownianie zagrają w Pabianicach 
z miejscowym PKK 99 II, który 
obok GTK ma na swoim koncie 
jedno zwycięstwo w rundzie re-
wanżowej.  wp

 2. kolejka:� ŁkS� Szkoła� gorta-
ta� ii� Łódź� –� gTk� głowno� 129:42,�
Pkk�99�ii�Pabianice�–�aZS�PWSZ�
ósemka�ii�Skierniewice�58:55.

1.�ŁkS�Sg�ii�Łódź� 4� 8� 500:176

2.�ósemka�ii�Skierniewice� 4� 6� 236:279

3. GTK Głowno 4 5 230:325

4.�Pkk�99�ii�Pabianice� 4� 5� 207:393

 Następna, 3. kolejka�odbędzie�
się�w�dniach�9-10� lutego:�Pkk�99�
ii� Pabianice� –� gTk� głowno,� ŁkS�
Szkoła� gortata� ii� Łódź� –� aZS�
PWSZ�ósemka�ii�Skierniewice.
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PROGNOZA POGODy�|�7.02.2019�–�13.02.2013

SyTUACJA  SyNOPTyCZNA: 
Pogodę�kształtować�będzie�zatoka�niżowa.�
Napływa�wilgotna�i�coraz�cieplejsza�masa�
powietrza�polarno�morskiego.

CZWARTEK – PIąTEK: 
Zachmurzenie�duże,�okresami�do�
umiarkowanego,�bez�opadów.��Widzialność�
dobra.�Wiatr�południowo-zachodni,�słaby,�
okresami�umiarkowany,�3-6�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�3�st.�c�do�+�5�st.�c.
Temp.�min�w�nocy:�+�1�st.�c�do�0�st.�c.

SOBOTA – NIEDZIELA:
Zachmurzenie�duże,�okresami�przejaśnienia,�
miejscami�słaby�deszcz,�coraz�cieplej.
Widzialność�umiarkowane�do�dobrej,�rano�
zamglenia.�Wiatr�południowo-zachodni,�słaby,�
okresami�umiarkowany,�3-6�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�7�st.�c�do��+�10�st.�c.
Temp.�min�w�nocy:��+�5�st.�c�do��+�3�st.�c.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – śRODA: 
Zachmurzenie�duże�do�umiarkowanego,�
bez�opadów,�coraz�chłodniej.
Widzialność�umiarkowane�do�dobrej,�rano�
lokalnie�zamglenia.
Wiatr�zachodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�8�st.�c�do��+�4�st.�c.
Temp.�min�w�nocy:��0�st.�c�do��–�1�st.�c.

BiURo�METEoRoLogicZNE�cUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA 
Pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie�na�nasze�
samopoczucie.�
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Wieści�z�głowna�i�Strykowa
członek�Stowarzyszenia�gazet�Lokalnych
Edycja�wspólna�z�tygodnikiem�„Nowy�Łowiczanin”

WyDAWCA: 
ofi�cyna�Wydawnicza�„Nowy�Łowiczanin”
Waligórscy�s.c.�w�Łowiczu
99-400�Łowicz,�ul.�Pijarska�3a,�
tel./fax�46�837-46-57,�46�837-37-51
e-mail:�wiesci@lowiczanin.info�
adres�dla�korespondencji:�
99-400�Łowicz,�skrytka�pocztowa�68.�

REDAKCJA W GŁOWNIE: 
ul.�Łowicka�40,�tel./fax�42�710-82-55
Redaktor naczelny:�Wojciech�Waligórski�
Dyrektor zarządzający:�Ewa�Mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: Lilianna�Jóźwiak-Staszewska,�
Elżbieta�Woldan-Romanowicz,�agnieszka�Wojcieszek,
Wojciech�Pożarlik�(sport)�

Redakcja�zastrzega�sobie�prawo�skracania�nadesła-
nych�tekstów,�zmiany�ich�tytułów,�dodawania�śródtytu-
łów.��Nie�odsyłamy�niezamówionych�tekstów.�

Skład�tekstu�własny.�

Ogłoszenia ramkowe i reklamy
przyjmujemy�telefonicznie,�faxem:�
42�710-82-55�w�głownie;�
46�837-37-51,�46�830-34-08�w�Łowiczu,
�e-mailem:�reklama@lowiczanin.info�lub�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń�w�głownie:��ul.�Łowicka�40�
od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�8.30-15.30�
lub�w�Łowiczu:�ul.�Pijarska�3a�w�pon.,�wt.�i�pt.�
w�godz.�7.30-18.00,�śr.�i�czw.�w�godz.�7.30-16.00,�
sob.�w�godz.�8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane�są�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń,�punktach�wymienionych�
na�stronie�30,�a�także�przez�stronę�internetową:
www.lowiczanin.info

Druk: SEREgNi�PRiNTiNg�gRoUP�Sp.�z�o.o.�
03-796�Warszawa,�ul.�Rzymska�18a.

Nakład�kontrolowany�Wieści�z�głowna�i�Strykowa�
2.090�egz.�
Nakład�kontrolowany�wraz�z�wydaniem�głównym�
(Nowy�Łowiczanin):�9.500�egz.

100%
własności�polskiej

KALENDARZ
IMPREZ 
SPORTOWyCH

Siatkówka�|�12.�kolejka�iii�Ligi

Ciężka przeprawa Stali w Spale
Głownianie odnieśli 
dziesiąte zwycięstwo 
z rzędu i nadal prowadzą 
w III Lidze Siatkówki.

SMS pzpS III SpaŁa 2 
(23,�25,�25,�19,�13)
KS STal GŁOwNO 3 
(25,�22,�18,�25,�15)

KS Stal:� D.� Janicki,� a.� Broniarek,�
k.�kujawiak,�B.�kujawiak,� J.�Urba-
nik,� D.� gawrych,� M.� Rubacha,�
P.�kosielski,�M.�kapusta.

W sobotę, 2 lutego drużyna 
głowieńskich siatkarzy zmierzy-
ła się na wyjeździe z silnym i nie-
wygodnym SMS PZPS III Spała. 
W poprzednim pojedynku do wy-
łonienia zwycięzcy potrzeba było 
pięciu setów. W pierwszej rundzie 
3:2 wygrali głownianie, którzy 
i tym razem po bardzo wyrówna-
nej walce okazali się lepsi pod tie-
-breaku.

Podopieczni trenera Marcina 
Moszczyńskiego udali się do Spa-
ły w nieco okrojonym składzie. 
Szkoleniowiec Stali mógł skorzy-
stać jedynie z dziewięciu zawod-
ników. Gospodarze sobotniego 

pojedynku wiedzieli, że od po-
czątku muszą rzucić się do walki, 
bo tylko to może dać im szanse na 
korzystny wynik w starciu z lide-
rem. Goście pokazali jednak wiel-
ki charakter zwycięzców. Dzie-
więć wygranych z rzędu mogło 
nieco uśpić koncentrację głow-
nian, jednak trener Moszczyń-
ski należycie zadbał o motywacje 
swoich podopiecznych.

Kibice ujrzeli świetne widowi-
sko, które trzymało w napięciu 
przez kilka godzin. Po pierwszym 

udanym secie później siatkarze 
Stali znaleźli się w opałach, bo-
wiem dwie dość pewne wygrane 
zawodników Spały wyprowadziły 
gospodarzy na prowadzenie 2:1. 
Na szczęście lider wrócił do gry
i dzięki świetnej postawie odwró-
cił niekorzystną sytuację. Głow-
nianie utrzymali nerwy na wodzy 
i ostatecznie wygrali po pięciose-
towym boju.

Stal nadal prowadzi w tabeli III 
Ligi i ma przed sobą jeszcze jed-
no spotkanie. W 13. kolejce gra-

cze Moszczyńskiego podejmą 
u siebie, w hali przy ul. Andersa 
37 w Głownie przedostatni LUKS 
Dobroń. Spotkanie odbędzie się 
po miesięcznej przerwie i zapla-
nowano je na sobotę, 2 marca.  wp

 12. kolejka:�SMS�PZPS�iii�Spała�
–� kS� Stal� głowno� 2:3,� WkS� Siat-
karz�Wieluń�–�MMkS�Lotnik�Łęczy-
ca�(przełożony),�kS�WifaMa�Łódź�
–� Volley� Team� żychlin� 2:3� (21:25,�
25:16,� 25:19,� 18:25,� 16:18),� LUkS�
Dobroń�–�pauza.

1. KS Stal Głowno 11 27 30-14

2.�MMkS�Lotnik�Łęczyca� 8� 21� 23-5

3.�SMS�PZPS�iii�Spała� 10� 19� 23-16

4.�WkS�Siatkarz�Wieluń� 9� 13� 17-16

5.�kS�WifaMa�Łódź� 11� 11� 16-26

6.�LUkS�Dobroń� 9� 8� 11-21

7.�Volley�Team�żychlin� 10� 3� 7-29

 13. kolejka, 2 marca:� Volley�
Team� żychlin� –� Wieluński� klub�
Sportowy� Siatkarz� Wieluń,� MMkS�
Lotnik� Łęczyca� –� SMS� PZPS� iii�
Spała,� kS� Stal� głowno� –� LUkS�
Dobroń,�kS�WifaMa�Łódź�–�pauza.

Drużyna siatkarzy Stali Głowno rozgrywa świetny sezon w III Lidze.�Podopieczni�trenera�Marcina�Moszczyńskiego�od�wielu�tygodni�wygrywają.

głownianie�
byli�w�opałach,�
ale�ostatecznie�znów�
wyszli�z�pojedynku�
zwycięsko,�po�raz�
dziesiąty�z�rzędu.

Siatkówka�|�12.�kolejka�i�Ligi�ŁaLS�kobiet

Stalówki w I lidze
Siatkarki z Głowna 
wznowiły grę 
w Łódzkiej Amatorskiej 
Lidze Siatkówki i pewnie 
pokonały licealistki
z Łodzi.

 XLVII LO Łódź – Stal Volley 
Głowno 0:3�(24:26,�22:25,�18:25)

Stal Volley:�Hemka,�krzeszewska,�
Sobierajska,�koprowska,�Bryła,�Ja-
nicka,�Lis,�Bordiuh.

Podopieczne trenera Sylwestra 
Jasińskiego nieznacznie przegrały 
walkę o awans do grupy walczą-
cej o miejsca 1-6 w Ekstraklasie 
ŁALS Kobiet. W sobotę, 2 lute-
go podrażnione głownianki poka-
zały, że nie bardzo pasują do gro-
na drużyn zdegradowanych po I 
etapie do I Ligi i wygrały wysoko

z XLVII Liceum Ogólnokształcą-
cym z Łodzi 3:0.

Łodzianki od pierwszego seta 
postawiły Stali trudne warunki. W 
pewnym momencie sytuacja zro-
biła się niebezpieczna, bowiem 
głownianki przegrywały 21:24. 
Na szczęście podopieczne trene-
ra Sylwestra Jasińskiego wróciły 
do gry i zwyciężyły na przewa-
gi. Później siatkarkom z Głowna 
grało się łatwiej, choć licealist-
kom XLVII LO nie można odmó-
wić woli walki. Ostatecznie Stal 
wygrała zasłużenie 3:0, a zwy-
cięstwo pozwoliło utrzymać wy-
soką przewagę w tabeli. Po zli-
czeniu punktów z I Rundy Stal 
pewnie prowadziła, a teraz jest 
jeszcze pewniejszym kandydatem 
do zwycięstwa w tej grupie i gry 
w fi nale, który może dać później 
prawo walki o baraże i ponow-
ną grę głownianek w Ekstraklasie 
ŁALS Kobiet.

Kolejne spotkanie Stalówki ro-
zegrają na początku przyszłego 
miesiąca. W piątek, 8 marca pod-
opieczne trenera Sylwestra Jasiń-
skiego zmierzą się z ostatnim w 
tabeli BestYeah. Początek poje-
dynku w sali Szkoły Podstawowej 
nr 205 w Łodzi o godz. 18:15.  wp

 12. kolejka:� Tkkf� Dzikusy� ii�
Łódź� –� BestYeah� 3:0,� XLVii� Lo�
Łódź�–�Stal�Volley�głowno�0:3,�De-
lia�cosmetics�–�pauza.

 Następna, 13. kolejka� odbę-
dzie� się�w�dniach�8-9�marca:�Stal�
Volley� głowno� –� BestYeah,� XLVii�

Lo�Łódź�–�Delia�cosmetics,�Tkkf�
Dzikusy�ii�Łódź�–�pauza.

1. Stal Volley Głowno 5 18 15-2

2.�Tkkf�Dzikusy�ii�Łódź� 5� 13� 11-6

3.�Delia�cosmetics� 4� 10� 8-6

4.�XLVii�Lo�Łódź� 5� 6� 6-12

5.�Best�Yeah� 5� 1� 1-15

PIąTEK, 8 LUTEGO:
 18.30�–�hala�oSiR�nr�2�przy�ul.�
Topolowej�2�w�Łowiczu,�10. kolej-
ka XX edycji Siatkarskich Ama-
torskich Mistrzostw Łowicza: 
Mnichy z Południa Głowno – 
I LO Łowicz.

SOBOTA, 9 LUTEGO:
 8.30� –� Hala� Sportowo-Widowi-
skowa� przy� Szkole� Podstawowej�
nr� 2,� ul.� andersa� 37� w� głownie,�
14. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo Wojewódzkiej Ligi 
Koszykówki do lat 13 dziew-
cząt, gr. A:�Alles Basket Głowno 
– MKS ósemka Skierniewice;
 12.00�–�Hala�Sportowo-Widowi-
skowa� przy� Szkole� Podstawowej�
nr� 2,� ul.� andersa� 37� w� głownie,�
14. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo Wojewódzkiej Ligi 
Koszykówki do lat 13 dziew-
cząt, gr. A:�Alles Basket Głowno 
– UMKS Księżak Łowicz.
 12.00�–�Stadion�oSiR�im.�10�Puł-
ku� Piechoty� w� Łowiczu,� ul.� Jana�
Pawła�ii�3;�Sparingowy mecz pił-
ki nożnej: KS Pelikan II Łowicz 
– LKS Orzeł Nieborów; 
 14.15-16.45� –� Hala� oSiR� nr� 1�
w� Łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� ii� 3;�
9. kolejka XXVI edycji Robkol 
IV ligi ŁoLiF, czyli Łowickiej Ligi 
Futsalu;
 15.00-17.30� –� Hala� sportowa�
oSiR� nr� 2� w� Łowiczu,� ul.� Topo-
lowa� 2;� 8. kolejka XXVI edycji
V ligi ŁoLiF;
 17.00-20.00� –� Hala� sportowa�
oSiR� nr� 1� w� Łowiczu,� ul.� Jana�
Pawła�ii�3;�9. kolejka XXVI edycji 
Zina III ligi ŁoLiF;

NIEDZIELA, 10 LUTEGO:
 10.45�–�hala�MoSiR�przy�ul.�gro-
ta-Roweckiego� 3� w� Pabianicach,�
3. kolejka II Rundy Wojewódz-
kiej Ligi Koszykówki do lat 16 
chłopców o miejsca 7-10: PKK 
99 II Pabianice – GTK Głowno;
 11.00� –� Hala� sportowa� oSiR�
nr� 2� w� Łowiczu,� ul.� Topolowa� 2;�
4. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów U-16 o miej-
sca 1-6: UMKS Księżak-2003 
Łowicz – AZS PWSZ ósemka 
Skierniewice;
 12.30-16.00� –� Hala� oSiR� nr� 1�
w� Łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� ii� 3; 
11. kolejka XXVI edycji Julomax 
II ligi Łowickiej Ligi Futsalu;

śRODA, 13 LUTEGO:
 19.30�–�Hala�oSiR�nr�1�w�Łowi-
czu,�ul.�Jana�Pawła�ii�3;�23. kolej-
ka I ligi koszykówki seniorów: 
KS Księżak Syntex Łowicz – 
SKK Siedlce;

SOBOTA, 16 LUTEGO:
 13.00-16.00� –� Hala� oSiR� nr� 1�
w�Łowiczu,�ul.�Jana�Pawła�ii�3;�10. 
kolejka XXVI edycji Zina III ligi 
ŁoLiF;
 14.00� –� Stadion� oSiR� w� Łowi-
czu,�ul.�Jana�Pawła�ii�3;�Sparing: 
KS Pelikan II Łowicz – KS Żyrar-
dowianka Żyrardów.

Siatkarki Stali Głowno (czarno-czerwone stroje) muszą znów walczyć�o�awans�do�Ekstraklasy�LaLS.
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Futsal�|�10.�kolejka�Julomax�ii�Ligi�ŁoLif

Błękitni Dmosin rządzą na parkietach II Ligi
Piłkarze z Dmosina 
nadal na prowadzeniu 
Julomax II Łowickiej 
Ligi Futsalu.  
Na podium wskoczyli 
także zawodnicy 
rezerw Błękitnych.

Lider miał teoretycznie łatwe 
zadanie, bowiem w niedzielę, 3 
lutego zmierzył się w Łowiczu z 
przedostatnim KS Stefan. Rywa-
le postawili Błękitnym trudne wa-
runki i do przerwy niespodziewa-
nie prowadzili 2:1. Później jednak 
prowadzący w rozgrywkach dmo-
sinianie odwrócili losy spotkania 
i wygrali ostatecznie 3:2, dzięki 
czemu nadal są głównym kandy-
datem do mistrzostwa i powrotu 
do KIA Open I Ligi ŁoLiF. Bram-
kę na wagę zwycięstwa zdobył 
1 min. przed końcem Szymon 
Ślązak.

 Błękitni Dmosin – KS Stefan 
Łowicz 3:2�(1:2)

Bramki dla Błękitnych:� Bartło-
miej� Sibielak� (12� min.),� Marceli�
knera� (19�min.)�oraz�Szymon�Ślą-
zak�(w�23�min.).

Świetnie spisali się także za-
wodnicy drugiej drużyny Błękit-
nych, którzy gładko pokonali FC 
Łaguszew 3:0. Dwie bramki zdo-
był najskuteczniejszy gracz re-

zerw Dmosina Radosław Filipiń-
ski. Błękitni II awansowali na 3. 
miejsce i mają wielki apetyt na 
awans. Szanse na końcowy sukces 
ma jednak aż pięć zespołów, więc 
każde potknięcie może być bardzo 
kosztowne.

 Błękitni II Dmosin – FC Łagu-
szew 3:0�(2:0)

Bramki dla Błękitnych II zdoby-
li:�Radosław�filipiński�2�(10�min.� i�
19�min.)�oraz�Piotr�Mielczarek�(w�2�
min.).

Kolejne 3 pkt. na swoje kon-
to zapisał Drink Team Głowno, 
który jednak nie musiał walczyć 
na parkiecie. Głownianom wal-
kowera oddali gracze ostatniego 
Jurnego Gladiatora z Żychlina, co 
oznacza że ta drużyna definityw-

nie żegna się z II Ligą. Był to już 
bowiem trzeci walkower piłkarzy 
halowych z Żychlina, co ozna-
cza wykluczenie z rozgrywek. W 
ostatnich trzech kolejkach zespo-
łom będą dopisywane 3 pkt. za 
spotkanie z Gladiatorem. wp

 Drink Team Głowno – Jurny 
Gladiator Żychlin 5:0�(wo)

 10. kolejka:� olimpia� chąśno�
–� alcatraz� Łowicz� 2:2,� Subiekt�
Nieborów� –� Marbud� chąśno� 0:1,�
Rc� Victoria� Bielawy� –� akacjowa�
Dzierzgów� 0:0,� Dąbro� Łowicz� –�
Baumit�Łowicz�1:2,�Błękitni�ii�Dmo-
sin� –� fc� Łaguszew� 3:0,� Błękitni�
Dmosin�–�Stefan�Łowicz�3:2,�Drink�
Team�głowno�–�gladiator�żychlin�
5:0�(wo).
1. Błękitni Dmosin 10 24 34-15

2.�Marbud�chąśno� 10� 22� 36-18

3. Błękitni II Dmosin 10 22 25-13

4.�olimpia�chąśno� 10� 21� 33-23

5.�alcatraz�Łowicz� 10� 20� 36-23

6.�Dąbro�Łowicz� 10� 15� 24-18

7.�Subiekt�Nieborów� 10� 15� 20-18

8.�fc�Łaguszew� 10� 15� 23-22

9.�akacjowa�Team�Dzierzgów�10� 14� 22-22

10.�Baumit�Łowicz� 10� 10� 21-26

11.�Rc�Victoria�Bielawy� 10� 9� 19-30

12. Drink Team Głowno 10 7 22-24

13.�kS�Stefan�Łowicz� 10� 4� 8-37

14.�Jurny�gladiator�żychlin� 10� 1� 11-45

Błękitni Dmosin (niebieskie stroje) po zaledwie roku przerwy mogą wrócić na najwyższy szczebel�rozgrywek�Łowickiej�Ligi�futsalu.

Szanse�na�końcowy�
sukces�ma�aż�pięć�
zespołów.�ostateczne�
rozstrzygnięcia�
możemy�poznać�już�w�
najbliższej�kolejce.

Koszykówka�|�WLk�U-11�k�i�M

Grały żaczki i żacy Strykowa
Najmłodsi koszykarze 
TK Basket Stryków 
mają za sobą kolejne 
ligowe spotkania  
w Lidze Wojewódzkiej 
do lat 11.

Niestety zarówno dziewczęta 
strykowskiego klubu, jak i chłop-
cy z drużyny U-11 w miniony 
weekend nie cieszyli się ze zwy-
cięstwa. Żaczki w dwumeczu ro-
zegranym u siebie w sobotę, 2 lu-
tego w sali Szkoły Podstawowej 
w Dąbrówce Dużej poniosły dwie 
porażki. Podopieczne trenera Bar-
tłomieja Szczepaniaka uległy ko-
lejno ŁKS Koszykówce Kobiet 
Łódź 3:54 oraz AKS SMS SP  
nr 110 z Łodzi 16:57.

W obu spotkaniach widać było 
zdecydowaną przewagę w sile fi-
zycznej rywalek. W składzie  
TK Basket pojawiło się wiele 
mniej doświadczonych i młod-
szych rocznikowo zawodniczek, 
co miało przełożenie na ostatecz-
ny rezultat. Zdobyte lekcje z pew-
nością przełożą się jednak na wy-
niki strykowianek w kolejnych 
latach zmagań w Wojewódzkiej 
Lidze Koszykówki. Następne spo-
tkanie żaczki TK Basket rozegra-
ją w sobotę, 9 marca na wyjeździe 
przeciwko liderowi PTK Suwary 
Pabianice.

 TK Basket Stryków – ŁKS Ko-
szykówka Kobiet Łódź 3:54�
(0:26,�3:28,�0:0,�0:0)

TK Basket: H.� ogrodowczyk,��
P.� Palla,� M.� Jurkowska,� D.� Miśkie-
wicz�–�1�pkt.,�M.�Sicińska,�Li.�Lipiń-
ska,�La.�Lipińska,�M.�Szczepocka�–�
2�pkt.,�H.�Szczepaniak,�N.�Manieri.

 AKS SMS SP 110 Łódź – TK 
Basket Stryków 57:16� (10:4,�
20:4,�17:0,�10:8)

TK Basket:� H.� ogrodowczyk� –�
2� pkt.,� P.� Palla,� M.� Jurkowska,��
D.�Miśkiewicz�–�2�pkt.,�M.�Sicińska�
–�2�pkt.,�Li.�Lipińska,�La.�Lipińska�
–�6�pkt.,�M.�Szczepocka�–�2�pkt.,��
H.�Szczepaniak�–�2�pkt.,�N.�Manieri.

 7. kolejka WLK U-11 K:�Tk�Ba-
sket�Stryków�–�ŁkS�kk�Łódź�3:54,�
ŁkS�kk�Łódź�–�akS�SMS�SP�110�
Łódź�62:11,�akS�SMS�SP�110�Łódź�
–�Tk�Basket�Stryków�57:16.

1.�PTk�Suwary�Pabianice� 3� 6� 183:37

2.�PTk�cocomore�Pabianice� 3� 6� 160:37

3.�akS�SMS�SP�110�Łódź� 4� 6� 114:132

4.�alles�Basket�głowno� 4� 6� 126:145

5.�ŁkS�kk�Łódź� 2� 4� 116:14

6.�kkS�Pro-Basket�kutno� 2� 4� 66:12

7. TK Basket Stryków 4 4 19:208

8.�Basket�4Ever�ksawerów� 2� 3� 71:78

9.�Basket�aleksandrów�Ł.� 4� 3� 25:153

10.�Szkoła�gortata�Łódź� 1� 1� 26:40

11.�SuperDrop�Widzew�Łódź� 1� 1� 12:62

 Następna, 8. kolejka�odbędzie�
się� w� sobotę,� 2� marca:� Basket�
4Ever� ksawerów� –� PTk� Suwary�
Pabianice,�PTk�Suwary�Pabianice�
–�ŁkS�kk�Łódź,�ŁkS�kk�Łódź�–�Ba-
sket�4Ever�ksawerów,�kkS�Pro-Ba-
sket� Sirmax� kutno� –� allex� Basket�
głowno.

Podobna sytuacja miała miej-
sce w łódzkiej hali MOSiR, gdzie 
swoje spotkania w niedzielę,  
3 lutego rozgrywali żacy TK Ba-
sket Stryków. Zespół prowadzony 
przez trenera Jacka Lewandow-
skiego także musiał mierzyć się 
z silniejszymi od siebie rywalami 
i dwukrotnie musiał uznać wyż-
szość przeciwnika. Strykowianie 
przegrali z Fabrykantami Łódź 
14:27 oraz AZS PWSZ Ósemką 
Skierniewice 20:45.

Szczególnie w tym pierwszym 
spotkaniu TK Basket mógł po-
kusić się o wygraną. Do trzeciej 
kwarty wynik wciąż był sprawą 
otwartą, bowiem łodzianie pro-
wadzili jedynie 16 do 12. Koń-
cówka należała jednak do rywali 
i ostatecznie młodzi koszykarze 
Strykowa przegrali. Podobnie wy-
glądał mecz z Ósemką, gdzie do 
przerwy strykowianie przegrywa-
li jedynie 2 pkt. Druga odsłona to 
jednak znaczna przewaga rywali 
i dość wyraźne zwycięstwo 45:20.

Żacy ze Strykowa mają zatem 
szanse zaistnieć w WLK U-11 

jeszcze w tym sezonie. Poprawa 
kondycji z pewnością przyczyni 
się do osiągania lepszych wyni-
ków. Kolejne spotkania TK Basket 
rozegra przed własną publiczno-
ścią. W niedzielę, 3 marca w sali 
Szkoły Podstawowej w Dąbrówce 
Dużej rywalami koszykarzy Stry-
kowa będa ŁKS MiniLiga Szkoła 
Gortata Łódź oraz MKS Ósemka 
AZS PWSZ Skierniewice.  wp

 TK Basket Stryków – Fabry-
kanci 14:27�(6:2,�2:8,�4:6,�2:11)

TK Basket: M.�Szubert,�J.�Witczak,�
a.� głowacki,� J.� Skotarek,� M.� ga-
łązka,� S.� góralczyk,� a.� góralczyk,�

P.� Rumieniecki,� a.� Stęplewski,� S.�
kowalczyk,�k.�Miśkiewicz�–�1�pkt.,��
J.�kruk,�M.�Szymański�–�13�pkt.

 AZS PWSZ ósemka Skier-
niewice – TK Basket Stryków 
45:20�(3:2,�9:8,�17:6,�16:4)

TK Basket:� M.� Szubert,� J.� Wit-
czak�–�2�pkt.,�a.�głowacki�–�4�pkt.,��
J.�Skotarek,�M.�gałązka,�S.�góral-
czyk,�a.�góralczyk,�P.�Rumieniecki,�
a.� Stęplewski,� S.� kowalczyk� –� 2�
pkt.,�k.�Miśkiewicz�–�2�pkt.,�J.�kruk,�
M.�Szymański�–�10�pkt.

 4. kolejka WLK U-11 M:�Tk�Ba-
sket� Stryków� –� fabrykanci� 14:27,�

aZS� ósemka� Skierniewice� –� Tk�
Basket�Stryków�45:20,�fabrykanci�
–�ósemka�Skierniewice�35:36.

1.�aZS�ósemka�Skierniewice� 2� 4� 81:55

2.�fabrykanci� 3� 4� 96:95

3. TK Basket Stryków 3 4 76:88

4.�ŁkS�ML�Sg�Łódź� 1� 2� 45:34

5.�kkS�Pro-Basket�kutno� 1� 1� 16:42

 Następna, 5. kolejka WLK 
U-11 M odbędzie�się�w�niedzielę,�
3�marca:�Tk�Basket�Stryków�–�ŁkS�
MiniLiga�Szkoła�gortata�Łódź,�ŁkS�
MiniLiga� Szkoła� gortata� Łódź� –��
MkS� ósemka� aZS� PWSZ� Skier-
niewice,�MkS�ósemka�aZS�PWSZ�
Skierniewice�–�Tk�Basket�Stryków.

Koszykarze Strykowa (żółte stroje)�bardzo�dobrze�radzą�sobie�na�szczeblu�wojewódzkim�ligi�do�lat�11.
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Srebro Wiktorii Koneckiej
i rekord Tomasza Wieteski
na Mistrzostwach Województwa Łódzkiego. str. 36

Fantazja
zostaje
w I lidze ŁoLiF. str. 37


